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U IME REPUBLIKE HRVATSKE 

PRESUDA 

Zupanijski sud u Osijeku, u vijecu sastavljenom od sudaca za ratni zlocin toga suda, 
Zvonka Vrbana kao predsjednika vijeca, te Miroslava Rozca i Darka Kruslina, kao clanova 
vijeca, uz sudjelovanje Snjezane Jovanovic kao zapisnicara, u kaznenom predmetu protiv opt. 
DAMIRA KUFNERA i dr., zbog kaznenih djela iz cl. 120. st. 1. Osnovnog krivicnog 
zakona Republike Hrvatske (OKZ RH), na temelju optuznice Zupanijskog drzavnog 
odvjetnistva iz Osijeka br. K-D0-48/10 od 28. lipnja 2010.g., djelomicno izmijenjene 31. 
svibnja 20ll.g., nakon odrzane glavne i javne rasprave, zakljucene dana 08. lipnja 2011. 
godine, u nazocnosti zamjenika ZDO u Osijeku Ivice Mihaljevica, I-opt. Damira Kufnera, 
11-opt. Davora Simica, branitelja 11-optuzenika, Marka DumanCica, odvj. iz Osijeka, III-opt. 
Pavia Vancasa, branitelja III-optuzenika, Zeljka Damjanca i Sandre Pavic, odvjetnika iz 
Pozege, IV-opt. Tomice Poletta, branitelja IV-optuzenika, Dubravka Marjanovica, odvj. iz 
Osijeka, V-opt. Zeljka Tutica, zamjenika branitelja V-optuzenika, Gojka Stuline, odvj. iz 
Zagreba, VI-opt. Antuna Ivezica, branitelja VI-optuzenika, Domagoja Milicevica, odvj. iz 
Pozege i Hrvoja Krivica, odvj. iz Osijeka, a u odsutnosti branitelja 1-optuzenika, Jadranke 
Slokovic, odvj. iz Zagreba, te punomocnika ostecenika, Zorana Novakovica i Luke Suska, 
odvjetnika iz Zagreba, dana 13. lipnja 2011. godine, 

presudio je 

1/ Na temelju cl. 353. toe. 6. Zakona o kaznenom postupku, prema 

II-opt. DA VORU SIMICU,  
 
 
 
 
 

nalazio se u pritvoru od od 19. veljace do 25. srpnja 
2008.g., od 28. srpnja do 22. prosinca 2008.g. i od 09. sijecnja do 17. veljace 2009.g., 
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OPTUZBA SE ODBIJA 

da bi: 
--------~ 

2) u razdoblju od 01. prosinca 1991.g. do 31. sijecnja 1992.g., u Marinom Selu -
Ribnjaci, kao formalni i fakticni zapovjednik 1. voda, 2. cete, 69. bataljuna Vojne policije 
Operativne zone Bjelovar, koji vod je nastao odlukom zapovjednistva Operativne zone 
Bjelovar, da se ,Vod Vojne policije pri 76. samostalnom bataljunu Zbora narodne garde -
Pakrac" (VP 3026 - kojega voda je bio pripadnik) pridruzi navedenom zapovjednistvu, te je 
01. prosinca 199l.g. on i imenovan zapovjednikom, iako je kao pripadnik voda, znajuCi da su 
sredinom studenoga 199l.g. bez osnova uhiceni i zatvoreni civili mjesta Kip i Klisa, smjesteni 
u podrumske prostorije na Ribnjacima, te da su kao zatocenici ostali Milka Buncic, Jeka 
Zestic, Nikola lvanovic i Branko Grujic, kao zapovjednik propustio poduzeti sve mjere da se 
isti oslobode te su kao zatocenici ostali u prostorima motela u Marinom Selu cijelo vrijeme 
dokje on bio na toj duznosti, 

d a k 1 e, druge dr:lao zatvorenima, a protupravno lisenje slobode trajalo je dulje od 
trideset dana, 

pa da bi time 11-opt. Davor Simic poCinio krivicno djelo protiv slobode i prava covjeka 
i gradanina - protupravno lisenje slobode, opisano i kaznjivo po cl. 46. st. 4. Krivicnog 
zakona RH, 

Na temelju cl. 123. st. 1. Zakona o kaznenom postupku, troskovi kaznenog postupka iz 
cl. 119. st. 2. toe. 1.- 5. Zakona 0 kaznenom postupku, te nu:lni izdaci II-opt. Davora Simica i 
nuzni izdaci i nagrada njegovog branitelja, padaju na teret proracunskih sredstava. 

II/ Na temelju cl. 354. toe. 3. Zakona o kaznenom postupku, 

~-DAMJR---K:tfFN zv. ,Kufi", sin Tomislava i Stefice r. Sirac, roden 27. 
listopada 1966.g. u Pakracu, s prebivalistem u Prekopakri, Stjepana Radica 62, OpCina 
Pakrac, Hrvat, drz. RH, po zanimanju kemijski tehnicar, umirovljenik, ozenjen, otac 
jednog djeteta starog 16 godina, pismen, sa zavrsenom SSS, bez imovine, vojsku 
slu:lio u JNA 1985.g. u Postojni, sudionik Domovinskog rata od 199l.g. do 1992.g., 
odlikovan Spomenicom Domovinskog rata, neosudivan, ne vodi se drugi kazneni 
postupak, nalazio se u pritvoru od 19. veljace do 25. srpnja 2008.g., te od 28. srpnja 
2008.g. do 13. ozujka 2009.g., 

HI-opt. PAVAO VAN CAS zv. ,Dida", sin Josipa i Marije r. Jankovic, roden 20. 
sijecnja 1946.g. u mjestu Otocka, Opcina Koprivnica, s prebivalistem u Ribarici 136, 
Karlobag, Hrvat, dr:l. RH, umirovljenik, ozenjen, otac dvoje punoljetne djece, sa 
zavrsenom VSS - graficki in:lenjer, bez imovine, vojsku sluzio u JNA 1968.g. u 
Skopju, sudionik Domovinskog rata od 199l.g. do 1993.g., odlikovan Spomenicom 
Domovinskog rata i ordenima ,Zrinski" i ,Zvijezda Danica", neosudivan, ne vodi se 
drugi kazneni postupak, nalazio se u pritvoru od 21. ozujka do 22. prosinca 2008.g. i 
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VI-opt. ANTUN IVEZIC zv. ,Braja", sin Vladimira i Marije r. Sirac, roden 13. lipnja 
· I972.g. u Pakracu, s prebivalistem u Lipiku, I. G. KovaCica 5, Hrvat, dd. RH, 
umirov1jenik, s mirovinom od 3.000,00 kn, ozenjen, otac dvoje djece stare 8 i 13 
godina, sa zavrsenom OS, bez imovine, vojsku s1uzio u JNA 1990.g. u Zemunu, 
sudionik Domovinskog rata od 05. ko1ovoza 1991.g. do 30. studenoga 1991.g., te 
1995.g., od1ikovan Spomenicom Domovinskog rata i ordenom ,Bljesak", neosudivan, 
ne vodi se drugi kazneni postupak, nalazio se u pritvoru od 21. ozujka 2008.g. do 13. 
lipnja 2011.g., 

OSLOBADAJU SE OD OPTUZBE 

da bi: 

1-opt. Damir Kufner 

1) tijekom mjeseca studenoga 1991.g., u mjestu Ribnjaci (Marino Se1o ), tijekom 
obrane sireg podrucja Pakraca od oruzanih napada paravojnih formacija pobunjenog dijela 
srpskog stanovnistva i pridruzene tzv. Jugoslavenske narodne armije, prema prethodnoj odluci 
Staba teritorijalne obrane Pakrac da se na podrucju Pakraca iz redova dragovo1jaca Zbora 
narodne garde formira vod Vojne policije koji ce djelovati na podrucju Pakrac, kao nacelnik 
za sigurnost Staba teritorijalne obrane Pakrac, preuzevsi obvezu da vrsi odabir i provjeru 
dragovoljaca sposobnih za vrsenje zadataka vojnih policajaca, ukljuCio se u organiziranje 
postrojbe, a zatim kao stvarni zapovjednik postrojbe dragovo1jaca pripadnika Zbora narodne 
garde, sa sireg podrucja Pakraca, pod formacijskim nazivom ,Vod Vojne policije VP 3026 
Pakrac pri 76. samosta1nom bata1junu Zbora narodne garde" sa sjedistem u prostorijama 
Ribarske ko1ibe, odgovoran za primjenu odredbi medunarodnog ratnog prava o zastiti civila i 
ratnih zarobljenika, postupio protivno odredbama cl. 3. st. 1. toe. a), cl. 13. i cl. 32. IV 
Zenevske konvencije o zastiti gradanskih osoba u vrijeme rata, od 12. kolovoza 1949 .g., te cl. 
86. i cl. 87. Dopunskog protokola Zenevskim konvencijama od 12. kolovoza 1949.g. 0 zastiti 
zrtava medunarodnih oruianih sukoba (Protokol I od 08. lipnja 1977.g.), iako je znao da su u 
razdoblju od 13. do 16. studenoga 199l.g. u podrum Ribarske kolibe dovodeni i zatvarani 
mjestani sela Kip, i to: Jovo Krajnovic, Mijo Krajnovic, Branko Stankovic, Nikola Krajnovic, 
Pera Popovic, Pero Novkovic, Milan Popovic, Mijo Danojevic, Gojko Gojkovic, Nikola 
Gojkovic, Branko BunCic, Mijo Gojkovic, Filip Gojkovic i Jovo Popovic, pod sumnjom da 
posjeduju oruzje vojnog porijekla, te da su na prostor Ribarske kolibe u razdoblju od 12. do 
15. studenoga 1991.g. dovedeni od strane pripadnika 76. bata1juna Zbora narodne garde radi 
navodnog izmjestanja zbog ratnih operacija u Klisi, zatoceni srpski civili iz sela Klisa, te da 
su od za sada poimenicno neutvrdenih pripadnika voda Vojne policije pri 76. bataljunu 
zatvoreni u podrum: Jovo Zestic, Jovo Popovic Simin, Slobodan Kukic, Rade Gojkovic, Savo 
Maksimovic, Josip Cicvara i Nikola Ivanovic iz pakrackih Batinjana, kao i zenske civilne 
osobe Milka Buncic i Jeka Zestic, iako je znao da su tamo zatoceni civili Filip Gojkovic, 
Josip Cicvara, Nikola Gojkovic, Mijo Danojevic, Jovo Zestic, Jovo Popovic, Branko Buncic, 
Jovo Popovic Tejin i Slobodan Kukic hili muceni i psihicki zlostavljani, te da su ubijeni, daje 
u tom razdoblju mucen i psihicki zlostavljan Jovo Krajnovic, svjestan da se u tom 
improviziranom zatvoru jos uvijek nalaze zatoceni Rade Gojkovic, Jovo Krajnovic, Nikola 
Krajnovic, Pero Novkovic, Milan Popovic, Savo Novkovic, Gojko Gojkovic, Branko 
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Stankovic i da ce njemu podredeni pripadnici voda vojne policije nastaviti sa ovakvim 
nezakonitim postupcima, propustio poduzeti potrebne i razborite mjere u okviru svojih ovlasti 
da se takva daljnja nezakonita postupanja sprijece, suzbiju a poCinitelji kazne, pristajuCi na 
posljedice njihovih protupravnih radnji, pa su tako IV-opt. Tomica Poletto, V-opt. Zeljko 
Tutic zv. ,Eki", VI-opt. Antun Ivezic zv. ,Braja" pojedinacno ili zajedno, sa za sada 
neidentificiranim pripadnicima voda, fizicki zlostavljali i mucili zatocenike, pa su tako: 

- u razdoblju od 15. do 20. studenoga 199l.g., za sada nepoznati pripadnici voda 
Vojne policije zlostavljali i muCili uhicenike Peru Popovica, Gojka Gojkovica i Miju 
Gojkovica, a zatim ih odvezli u nepoznatom pravcu, da bi dana 05. prosinca 199l.g. na 
podrucju izmedu Pakracke Poljane i Marinog Sela bila pronadena mrtva tijela Gojka 
Gojkovica i Mije Gojkovica, ana tijelu Gojka Gojkovica su pronadeni krvni podljevi koze 
desnog obraza, a uzrok smrti je osam strijelnih rana trupa, dok su uzrok smrti Mije Gojkovica 
mnogobrojne strijelne rane vrata, trupa i udova, 

- dana 20. studenoga 1991.g., IV-opt. Tomica Poletto, VI-opt. Antun Ivezic - ,Braja" 
te za sada neidentificirani pripadnici voda Vojne policije po nadimku ,Vlado Kec" i ,Drago", 
te jos jedna neidentificirana osoba, zapovjedili svim zatocenim civilima da medusobno jedan 
drugog polijevaju vodom, smrkom, zbog cega je Rade Gojkovic umro, a tukli Jovu 
Krajnovica, pri cemu mu je nepoznati pripadnik voda Vojne policije slomio celjust, VI-opt. 
Antun Ivezic prosjekao uho Nikoli Krajnovicu i u otvor stavio metak, a IV -opt. Tomica Poletto 
ga prikljuCio na induktor i pustio struju, zbog cega se Nikola Krajnovic nekontrolirano tresao, 
da bi potom Ante Ivezic zvani ,Braja" odsjekao istome uho, sto je uCinio i Savi Maksimovicu, 
Peri Novkovicu i Milanu Popovicu, odsjekavsi im oba uha, a zatim zasjekao resicu uha Miji 
Krajnovicu naredivsi istome da pojede uho Save Novkovica, sto je ovaj i uCinio, a potom su 
Savu Maksimovica, Peru Novkovica i Milana Popovica izveli iz zatvora i odveli u 
nepoznatom smjeru, a iduceg dana njihova tijela sahranjivali su prezivjeli civili, 

-dana 24. studenoga 1991.g., IV-opt. Poletto i V-opt. Zeljko Tutic zv. ,Eki" gumenim 
palicama tukli zatocenike Branka Stankovica, Jovu Krajnovica i Miju Krajnovica, dok ih u 
tome nije sprijecio pripadnik Vojne policije po imenu Drago, pa su zbog propustanja 
poduzimanja potrebnih mjera da takva daljnja nezakonita postupanja onemoguce, suzbiju i 
poCinitelji kazne, liseni zivota Mijo Danojevic, Gojko Gojkovic, Branko BunCic, Nikola 
Gojkovic, Mijo Gojkovic, Jovo Popovic Tejin, Josip Cicvara, Nikola Krajnovic, Rade 
Gojkovic, Pero Popovic, Milan Popovic, Pero Novkovic i Savo Maksimovic, a kao nestali se 
vode Filip Gojkovic, Jovo Zestic, Jovo Popovic Simin i Slobodan Kukic, a mucenja i 
zlostavljanja prezivjeli su Mijo i Jovo Krajnovic, Branko Stankovic, Nikola Ivanovic, te Milka 
Buncic i Jeka Zestic, 

d a k 1 e, krseCi pravila medunarodnog prava za vrijeme oruzanog sukoba, iako je 
bio duzan, propustio sprijeciti da se civilno stanovnistvo ubija, da se prema njemu 
necovjecno postupa ida se isto protuzakonito zatvara, 

III-opt. Pavao Vancas 

4) tijekom veljace 1992.g., u svojstvu zapovjednika 1. odjeljka, u 1. vodu, 2. cete 
69. bataljuna Vojne policije Operativne zone Bjelovar, stacioniranog u bazi ,Ribarska 
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koliba" - Rihnjaci, u kojoj su hili zatoeeni civili Milka BunCic, Jeka Zestic, Nikola 
Ivanovic i Branko Grujic, protivno odredbarna el. 3. st. 1. toe. a), el. 13. i el. 32. IV 
Zenevske konvencije o zastiti gradanskih osoha u vrijeme rata, od 12. kolovoza 1949.g., 
zatoeenicu u logoru Milku Buneic, te zatoeene civile Nikolu Ivanovica i Branka Grujica, 
osohu dovedenu pod nepoznatim okolnostima koncem studenoga 199l.g. u bazu Marino 
Selo, zlostavljao na naCin da je muske zatoeenike tjerao da se medusobno udaraju, a kada 
ani to nisu einili na njemu zadovoljavaju6i naCin, sam ih udarao palicom i rukarna po 
tijelu, da hi zatoeenicu Milku BunCic koja je pohjegla, a zatim hila pronadena i vracena, 
nakon dovodenja izudarao rukama i palicom po glavi i tijelu, 

d a k l e, krse6i pravila medunarodnog prava za vrijeme oruzanog sukoba, 
neeovjeeno postupao prema civilnim osobama i nanosio im velike patnje i ozlijede 
tjelesnog integriteta i zdravlja, 

VI-opt. Anton lvezic 

3) u vremenskom razdoblju od 13. do konca studenoga 1991.g., tijekom obrane sireg 
podrueja Pakraca od oruzanih napada paravojnih formacija pobunjenog dijela srpskog 
stanovnistva i pridruzene tzv. Jugoslavenske narodne armije, u prostorijarna Riharske kolihe u 
mjestu Rihnjaci (Marino Selo), u kojim prostorijama se nalazila baza voda Vojne policije (VP 
3026) pri 76. sarnostalnom hataljunu Zhora narodne garde, Ciji pripadnik je hio i VI-opt. 
Antun Ivezic, kada su u razdohlju od 13. do 16. studenoga 199l.g. civili srpske nacionalnosti, 
stanovnici sela Kip, a pod sumnjom da sakrivaju oruzje vojnog porijekla nakon sto su im 
pretresene kuce, od strane Damira Jiraseka i poimenieno nepoznatih pripadnika ovoga voda 
su dovedeni, uhiceni i zatvoreni u improvizirani zatvor lociran u podrumu Riharske kolihe, 
Jovo Krajnovic, Mijo Krajnovic, Branko Stankovic, Nikola Krajnovic, Pero Popovic, Pero 
Novkovic, Milan Popovic, Mijo Danojevic, Gojko Gojkovic, Nikola Gojkovic, Branko 
Buneic, Mijo Gojkovic, Filip Gojkovic i Jovo Popovic, a radi izmjestanja dovedeni iz sela 
Klisa, i zatoeeni u podrumu Jovo Zestic, Jovo Popovic Simin, Slobodan Kukic, Rade 
Gojkovic, Savo Maksimovic, Nikola Ivanovic, Josip Cicvara, kao i zenske civilne osobe 
Milka Buneic i Jeka Zestic, protivno odredharna el. 3. st. 1. toe. a), el. 13. i el. 32. IV 
Zenevske konvencije o zastiti gradanskih osoha u vrijeme rata, od 12. kolovoza 1949.g.: 

a) dana 15. studenoga 199l.g., u podrumu Ribarske kolibe - Ribnjaci, zajedno s IV­
opt. Tomicom Polettom, V-opt. Zeljkom Tuticem zv. ,Eki" i za sada neidentificiranim 
pripadnicima voda po nadimku ,Vlado Kec" i ,Drago", zatoeene srpske civile Filipa 
Gojkovica, Josipa Cicvaru, Nikolu Gojkovica, Jovu Popovica i Slohodana Kukica udarali po 
tijelu metalnim sipkama, gumenim palicama, drvenim hatinarna, a Slohodanu Kukicu VI-opt. 
Antun Ivezic zv. ,Braja" nozem je po prsima napravio kriz, te mu uranu stavljao sol, da hi ih 
potom utovarili u kamion i odvezli u pravcu Ilove, gdje im se gubi svaki trag, a tijela Nikole 
Gojkovica i Josipa Cicvare pronadena su 05. prosinca 199l.g. i ohdukcijomje utvrdeno daje 
Nikola Gojkovic umro zhog strijelnih rana tijela i udova, a uzrok smrti za Josipa Cicvaru su 
strijelne ozljede glave, trupa i udova, 

e) dana 19. studenoga 1991.g., zajedno s IV-Tomicom Polettom i neutvrdeni pripadnik 
ovog voda po nadimku ,Vlado Kec", tukli Branka BunCica, Jovu Popovica i Jovu Zestica, 
polijevali ih vodom, uslijed eega je Jovo Zestic preminuo, dok su Branka BunCica i Jovu 
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Popovica Tejinog odvezli navodno doktoru, da bi lesevi Branka Buneica i Jove Popovica 
Tejinog bili pronadeni 05. prosinca 199l.g. na podrueju izmedu Pakraeke Poljane i Marinog 
Sela, a obdukcijom je utvrdeno da je uzrok smrti Branka BunCica 13 prostrijelnih rana glave i 
trupa te lijeve nadlaktice, Ciji je smjer bio od straga prema naprijed, a Jovo Popovic zadobio je 
visestruke prijelome kostiju nosa sa hematomima po lieu, ledima, debelome mesu, cijelom 
trupu i sedam prostrijelnih rana vrata i trupa, sto je prouzrokovalo smrt istoga, 

f) dana 20. studenoga 1991.g., zajedno s IV-opt. Tomicom Polettom, i za sada 
neidentificirani pripadnici ovoga voda po nadimku ,Vlado Kec" i ,Drago", te jos jedna 
neidentificirana osoba, zapovjedili svim zatoeenim civilima da se medusobno polijevaju 
vodom, smrkom, uslijed eega je Rade Gojkovic umro, a zatim tukli Jovu Krajnovica pri eemu 
mu je nepoznati pripadnik voda s1omio celjust, VI-opt. Antun Ivezic prosjekao uho Nikoli 
Krajnovicu i u otvor stavio metak, a IV-opt. Tomica Poletto ga prikljueio na induktor i pustio 
struju, od eega se Nikola Krajnovic nekontrolirano tresao, da bi potom VI-opt. Antun Ivezic 
zv. ,Braja" odsjekao istome uho, sto je uCinio i Savi Maksimovicu, Peri Novkovicu i Milanu 
Popovicu, odsjekavsi im oba uha, a zatim zasjekao resicu uha Miji Krajnovicu, zapovjedivsi 
istome da pojede uho Save Maksimovica, sto je ovaj i ucinio, a potom Savu Maksimovica, 
Peru Novkovica i Milana Popovica izveli iz zatvora i odveli u nepoznatom smjeru, a iduceg 
dana njihova tijela sahranjivali su prezivjeli civili, 

d a k l e, krseCi pravila medunarodnog prava, za vrijeme oruzanog sukoba ubijao, 
muCio, necovjecno postupao prema civilnim osobama i nanosio im velike patnje i ozljede 
tjelesnog integriteta i zdravlja, 

pa da bi time 1-opt. Damir Kufner, kaznenim djelom pod toe. 1), III-opt. Pavao Vancas, 
kaznenim djelom pod toe. 4) i VI-opt. Antun Ivezic, kaznenim djelom pod toe. 3), poeinili 
krivicno djelo protiv covjecnosti i medunarodnog prava, i to: I-opt. Damir Kufner krivieno 
djelo ratnog zloCina protiv civilnog stanovnistva, opisano u cl. 120. st. 1. u svezi cl. 28. 
Osnovnog krivicnog zakona RH, a ka:Znjivo po el. 120. st. 1. Osnovnog krivienog zakona RH, 
a III-opt. Pavao Vancas i VI-opt. Antun Ivezic krivicno djelo ratnog zloeina protiv civilnog 
stanovnistva, opisano i ka:Znjivo po cl. 120. st. 1. Osnovnog krivicnog zakona RH. 

Na temelju el. 123. st. 1. Zakona o kaznenom postupku, troskovi kaznenog postupka iz 
cl. 119. st. 2. toe. 1. - 5. Zakona o kaznenom postupku, te nuzni izdaci I-opt. Damira Kufnera, 
Ill-opt. Pavia Vancasa i VI-opt. Antuna Ivezica i nuzni izdaci i nagrada njihovih branitelja, 
padaju na teret proracunskih sredstava. 

Ill/ Na temelju Cl. 355. Zakona o kaznenom postupku, 

~ POEETTO, sin Ivana i Marije r. Foo, roden 26. srpnja 1967.g. u 
Pakracu, s prebivalistem u Dobrovcu, Stjepana Radica 77, Hrvat, drz. RH, 
umirovljenik, s mirovinom od 3.000,00 kn, neozenjen, otac jednog djeteta starog 7 
godina, sa zavrsenom OS, bez imovine, vojsku sluzio u JNA 1986.g. u Pristini, 
sudionik Domovinskog rata od 1991.g. do 1992.g., neosudivan, ne vodi se drugi 
kazneni postupak, nalazi se u pritvoru od 21. ozujka 2008.g., 
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V-opt. ZELJKO TUTIC, sin Paje i Milke r. Kljajic, roden 25. svibnja 1967.g. u 
Pakracu, s preb1vruistem -u Kusonjama, Domobranska 45, Hrvat, drz. RH, 
umirovljenik, ozenjen, otac dvoje djece stare 11 i 19 godina, elektromehanicar sa 
zavrsnom SSS, bez imovine, vojsku slu:Zio u JNA 1987.g. u Ljubljani, sudionik 
Domovinskog rata od 1991.g. do 1996.g., odlikovan Spomenicom Domovinskog rata i 
ordenima ,Bljesak" i ,Oluja", neosudivan, nalazi se u pritvoru od 21. ozujka 
2008.g., 

krivi su 

sto su: 

3) u vremenskom razdoblju od 13. do 23. studenoga 199l.g., tijekom obrane sireg 
podrucja Pakraca od oruzanih napada paravojnih formacija pobunjenog dijela srpskog 
stanovnistva i pridru:Zene tzv. Jugoslavenske narodne armije, u prostorijama Ribarske kolibe u 
mjestu Ribnjaci (Marino Selo) u kojim prostorijama se nalazila baza ,Voda Vojne policije 
(VP 3026) pri 76. samostalnom bataljunu Zbora narodne garde", kojeg su bili pripadnici, IV­
opt. Tomica Poletto i V -opt. Zeljko Tutic - kada su u razdoblju od 13. do 16. studenoga 
1991.g. civili srpske nacionalnosti, stanovnici sela Kip, a pod sumnjom da sakrivaju oru:Zje 
vojnog porijekla nakon sto su im pretresene kuce, od strane Damira Jiraseka i poimenicno 
nepoznatih pripadnika ovoga voda su dovedeni, uhiceni i zatvoreni u improvizirani zatvor 
lociran u podrumu Ribarske kolibe, Jovo Krajnovic, Mijo Krajnovic, Branko Stankovic, 
Nikola Krajnovic, Pero Popovic, Pero Novkovic, Milan Popovic, Mijo Danojevic, Gojko 
Gojkovic, Nikola Gojkovic, Branko BunCic, Mijo Gojkovic, Filip Gojkovic i Jovo Popovic, a 
radi izmjestanja dovedeni iz sela Klisa, i zatoceni u podrumu Jovo Zestic, Jovo Popovic 
Simin, Slobodan Kukuc, Rade Gojkovic, Savo Maksimovic, Nikola Ivanovic, Josip Cicvara, 
kao i zenske civilne osobe Milka Buncic i Jeka Zestic, protivno odredbama cl. 3. st. 1. toe. a), 
cl. 13. i cl. 32. IV Zenevske konvencije 0 zastiti gradanskih osoba u vrijeme rata, od 12. 
kolovoza 1949.g., IV-opt. Tomica Poletto i V-opt. Zeljko Tutic: 

a) dana 15. studenoga 1991.g. u podrumu Ribarske kolibe- Ribnjaci, IV-opt. Tomica 
Poletto, V-opt. Zeljko Tutic zv. ,Eki", zajedno sa Antom Andriatom i za sada 
neidentificiranim pripadnicima voda po nadimku ,Vlado Kec" i ,Drago", zatocene srpske 
civile Filipa Gojkovica, Josipa Cicvaru, Nikolu Gojkovica, Jovu Popovica i Slobodana Kukica 
udarali po tijelu metalnim sipkama, gumenim palicama, drvenim batinama, a Slobodanu 
Kukicu Ante Andriato nozem na prsima napravio kriz, te mu u ranu stavljao sol, da bi ih 
potom utovarili u kamion i odvezli u pravcu Ilove, gdje im se gubi svaki trag, a tijela Nikole 
Gojkovica i Josipa Cicvare pronadena su 05. prosinca 1991.g. i obdukcijom je utvrdeno da je 
Nikola Gojkovic umro zbog strijelnih rana tijela i udova, a uzrok smrti za Josipa Cicvaru su 
strijelne ozljede glave, trupa i udova, 

b) dana 16. studenoga 199l.g., IV-opt. Tomica Poletto, V-opt. Zeljko Tutic zv. ,Eki" i 
neidentificirana osoba po nadimku ,Vlado Kec", pripadnik istog voda, izudarali metalnom 
sipkom, rukama i nogama po tijelu i glavi Miju Danojevica, koji je uslijed batinanja zadobio 
srcani udar ina stolici u podrumu baze umro, a njegov les pronaden je 17. studenoga 199l.g. 
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u Marinom Selu, u putnom jarku, ana tijelu istoga pronadeni su krvni podljevi prednje strane 
grudnog kosa i rana, nagnjecina desne obrve, 

c) dana 18. studenoga 199l.g., IV-opt. Tomica Poletto sa za sada neutvrdenim 
pripadnicima ovoga voda, tukli Jovu Krajnovica i zatim u prostorije zatvora pustili vodu iz 
ribnjaka, tako da su svi uhicenici morali spavati na daskama iznad vode da se ne bi smoCili i 
smrzli, obzirom na godisnje doba, 

d) odmah potom, IV-opt. Tomica Poletto u prisutnosti za sada nepoznatih pripadnika 
voda, poveo na ispitivanje uhicenika Jovu Krajnovica, zavezali ga za stolicu dok mu je IV­
opt. Tomica Poletto na nozne prste privezao zicu i spojio sa induktorom, a zatim proizvodio 
struju, tako da se Jovo Krajnovic tresao do iznemoglosti, 

f) dana 18. studenoga 199l.g., IV -opt Tomica Poletto, Ante Andriato, te za sada 
neidentificirani pripadnici ovoga voda po nadimku ,Vlado Kec" i ,Drago", te jos jedna 
neidentificirana osoba, zapovjedili svim zatocenim civilima da se medusobno polijevaju 
vodom, smrkom, uslijed cegaje Rade Gojkovic umro, a zatim tukli Jovu Krajnovica, pri cemu 
mu je nepoznati pripadnik voda slomio celjust, Ante Andriato prosjekao uho Nikoli 
Krajnovicu i u otvor stavio metak, a IV-opt. Tomica Poletto ga prikljucio na induktor i pustio 
struju od cega se Nikola Krajnovic nekontrolirano tresao, da bi potom Ante Andriato odsjekao 
istome uho, sto je uCinio i Savi Maksimovicu zv. ,Bosanac", Peri Novkovicu i Milanu 
Popovicu odsjekavsi im oba uha, a zatim zasjekao resicu uha Miji Krajnovicu zapovjedivsi 
istome da pojede uho Save Maksimovica, sto je ovaj i uCinio, a potom Savu Maksimovica, 
Peru Novkovica i Milana Popovica izveli iz zatvora i odveli u nepoznatom smjeru, a iduceg 
dana njihova tijela sahranjivali su prezivjeli civili, 

g) dana 23. studenoga 199l.g, V-opt. Zeljko Tutic zv. ,Eki" i Ante Andriato gumenim 
palicama tukli zatocenike Branka Stankovica, Jovu Krajnovica i Miju Krajnovica, dok ih u 
tome nije sprijeCio pripadnik Vojne policije po imenu ,Drago", 

d a k 1 e, krseci pravila medunarodnog prava za vrijeme oruzanog sukoba ubijali, 
muCili, necovjecno postupili prema civilnim osobama i nanosili im velike patnje i ozljede 
tjelesnog integriteta i zdravlja, 

cime su IV -opt. Tomica Poletto i v -opt. Zeljko Tutic poCinili krivicna djela protiv 
covjecnosti i medunarodnog prava - ratni zlocin protiv civilnog stanovnistva, opisano i 
kaznjivo po cl. 120. st. 1. Osnovnog krivicnog zakona RH, 

osuduje 

NA KA U TRAJANJU 
15 (PETNAEST) GODINA 
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V-opt. ZELJKO TUTIC, na temelju el. 120. st. 1. Osnovnog krivienog zakOQC!llR. ·------ -- ---

-~ 
NAKAZNU ZATVQRA U_'fWAN.lli_ ~ 

12 (DVANAEST) GODINA 

Na temelju el. 45. Osnovnog krivienog zakona Republike Hrvatske, IV-opt. Tomici 
PolettuiV-opt. Zeljku Tuticu u-1zre8ene-ka.Zne-zatvora-uraeunava- se vrijeme provedeno u 
pritvoru od 21. ozujka_JOOg-~do 1J-')ffi_nj_a_20n~;g.; pa_nad~Jk~ ----------

Na temelju el. 122. st. 4. Zakona o kaznenom postupku, IV -opt. Tomica Poletto i 
V -opt. Zeljko Tutic oslobadaju se u cijelosti obveze naknade troskova kaznenog postupka iz 
el. 119. st. 2. toe. 1.- 6. Zakona o kaznenom postupku, a IV-opt. Tomica Poletto i nuznih 
izdataka postavljenog branitelja. 

Obrazlozenje 

Zupanijsko drzavno odvjetnistvo u Osijeku, svojom optuznicom broj K-D0-48/10 od 
28. lipnja 2010.g. optuzilo je 1-opt. Damira Kufnera, II-opt. Davora Simica, III-opt. Pavia 
Vancasa, IV-opt. Tomicu Poletta, V-opt. Zeljka Tutica i VI-opt. Antuna Ivezica zbog 
poCinjenja krivienih djela protiv eovjeenosti i medunarodnog prava, i to I-opt. Damira 
Kufnera, djelima pod toe. 1) i 2), krivienih djela ratnog zloeina protiv civilnog stanovnistva iz 
el. 120. st. 1. u svezi el. 28. Osnovnog krivienog zakona Republike Hrvatske, II-opt. Davora 
Simica, djelom pod toe. 3), krivienog djela ratnog zloCina protiv civilnog stanovnistva iz el. 
120. st. 1. Osnovnog krivienog zakona Republike Hrvatske, III-opt. Pavia Vancasa, djelom 
pod toe. 5), krivienog djela ratnog zloCina protiv civilnog stanovnistva iz el. 120. st. 1. 
Osnovnog krivienog zakona republike Hrvatske, IV -opt. Tomicu Poletta, V -opt. Zeljka Tutica 
i VI-opt. Antuna Ivezica, djelom pod toe. 4), krivienog djela ratnog zloCina protiv civilnog 
stanovnistva iz el. 120. st. 1. Osnovnog krivienog zakona Republike Hrvatske. 

Prije zavrsetka dokaznog postupka, dana 31. svibnja 20ll.g. Zupanijsko drzavno 
odvjetnistvo u Osijeku dostavilo je Zupanijskom sudu u Osijeku djelomieno izmijenjenu 
optuznicu, kojom je optuznica izmijenjena na naCin da optuzuju I-opt. Damira Kufnera, 
radnjama pod toe. 1), za krivieno djelo ratnog zloCina protiv civilnog stanovnistva iz el. 120. 
st. 1. u svezi el. 28. Osnovnog krivienog zakona Republike Hrvatske, II-opt. Davora Simica, 
radnjama pod toe. 2), za krivieno djelo protiv slobode i prava eovjeka i gradanina iz el. 46. st. 
4. Krivienog zakona Republike Hrvatske, III-opt. Pavia Vancasa, radnjama pod toe. 3), za 
krivieno djelo ratnog zloeina protiv civilnog stanovnistva iz el. 120. st. 1. Osnovnog krivienog 
zakona Republike Hrvatske, IV-opt. Tomicu Poletta, V-opt. Zeljka Tutica i VI-opt. Antuna 
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Ivezica, radnjama pod toe. 4), za krivicno djelo ratnog zloCina protiv civilnog stanovnistva iz 
cl. 120. st. 1. Osnovnog krivicnog zakona Republike Hrvatske. 

0Cituju6i se o stavu koji zauzima prema optuzbi, 1-opt. Damir Kufner, sukladno 
odredbi cl. 320. st. 3. Zakona o kaznenom postupku, izjasnio se da se ne smatra krivim, te je 
ispitan na kraju dokaznog postupka. 

OCitujuci se o stavu koji zauzima prema optuzbi, II-opt. Davor Simic, sukladno 
odredbi cl. 320. st. 3. Zakona o kaznenom postupku, izjasnio se da sene smatra krivim, te je 
ispitan na kraju dokaznog postupka. 

OCitujuci se o stavu koji zauzima prema optuzbi, III-opt. Pavao Vancas, sukladno 
odredbi cl. 320. st. 3. Zakona o kaznenom postupku, izjasnio se da sene smatra krivim, te je 
ispitan na kraju dokaznog postupka. 

Ocitujuci se o stavu koji zauzima prema optuzbi, IV -opt. Tomica Poletto, sukladno 
odredbi cl. 320. st. 3. Zakona o kaznenom postupku, izjasnio se da sene smatra krivim, te je 
ispitan na kraju dokaznog postupka. 

0Cituju6i se o stavu koji zauzima prema optuzbi, V-opt. Zeljko Tutic, sukladno 
odredbi cl. 320. st. 3. Zakona o kaznenom postupku, izjasnio se da sene smatra krivim, te je 
ispitan na kraju dokaznog postupka. 

0Cituju6i se o stavu koji zauzima prema optuzbi, VI-opt. Antun Ivezic, sukladno 
odredbi cl. 320. st. 3. Zakona o kaznenom postupku, izjasnio se da se ne smatra krivim, te je 
ispitan na kraju dokaznog postupka. 

1-opt. Damir Kufner je u svojoj obrani porice poCinjenje kaznenog djela za koje se 
tereti, navodeci da je pocetkom 1991.g. studirao veterinu na Veterinarskom fakultetu u 
Zagrebu, da bi se 19. kolovoza 1991.g. vratio u Prekopakru, jer su u to vrijeme Pakrac i Lipik 
bili ugrozeni od pobunjenickih snaga. Dana 17. listopada 1991.g. postavljen je za nacelnika za 
sigurnost i to usmenom zapovijedi nacelnika zapovjednistva obrane Pakraca, Antuna 
BrkljaCica. Odmah nakon toga otisao je u Bjelovar, gdje muje nadredeni bio pukovnik Jordan 
Atanasoski, od kojeg je dobio zapovjedi da provjerava sigumost na podrucju Novske, 
Grubisnog Polja i Daruvara, a nakon sto se prosirila zona oslobodenog podrucja, formirana je 
Operativna grupa Pakrac koja je takoder bila pod Operativnom zonom Bjelovar. Dana 07. 
prosinca 1991.g. imenovan je za nacelnika SIS-a Operativne grupe Pakrac, gdje ga je postavio 
brigadir Tomsic, zapovjednik Operativne grupe Pakrac. Za vrijeme obnasanja ovih duznosti 
nije preuzeo nikakvu obvezu da vrsi odabir i provjeru dobrovoljaca sposobnih za vrsenje 
zadataka vojnih policajaca, a niti je fakticno preuzeo zapovjednistvo tom postrojbom. 
Posebno napominje da je njegova obveza bila kontroliranje stanja u postrojbama Hrvatske 
vojske jer je tada vojna stega bila vrlo losa. Poznato mu je da je osnovan vod Vojne policije 
kako bi kontrolirao pripadnike oruzanih snaga, a osnovao ga je Stab Teritorijalne obrane 
Pakrac. Zeljko Spelic je u to vrijeme bio poveznica izmedu civilnog i vojnog dijela i bio je 
zapovjednik za Pakrac i on je osobno za zapovjednika tog interventnog voda odredio 
,Gadafija", Cija je zadaca bila da osnuje tu jedinicu, da odabere i obuci ljude i da ih nakon 
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obuke uvede u borbu. Kao takav, ,Gadafi" je sam birao ljude i lokaciju. 1-opt. Damir Kufner 
posebno napominje da je njegova prava zadaea u stvari bila da vrsi provjeru kompletnog 
zapovjednog kadra, tako da je on osobno vrsio provjeru i za ,Gadafija", a kako se radi o 
stranom drzavljaninu, iz Libije, njega je kao stranca dodatno provjeravao i pukovnik 
Atanasoski. ,Gadafi" je odabrao motel ,Ribarska koliba", smatrajuei da je to idealno mjesto 
za obuku vojnika. Uglavnom je u tu postrojbu doveo svoje suborce iz Lipika i Dobrovca ito 
je bio prvi sastav toga voda. Ovaj vod je ustrojen koncem listopada ili pocetkom studenoga 
199l.g., a nakon toga bilo je potrebno pribaviti svu opremu koja je nedostajala. Zbog toga su 
cesto odlazili u Zagreb tra:ZeCi preko svojih poznanstava donacije od raznih firmi. ,Gadafi" je 
bio zapovjednik do konca studenoga 1991.g., kada je poginuo, a na njegovo mjesto je dosao 
Davor Simi e. U Zagreb je otisao 13. ili pak 14. studenoga 199l.g., zajedno sa Gojkom 
Brzicom i Bozidarom Lujancem, gdje je boravio 7-8 dana, tako da u inkriminiranom periodu 
uopee nije bio na podrucju Pakraca, a niti na podrucju Marinog Sela. 1-optuzenik nadalje 
iskazuje da nikada nije Damiru Jiraseku izdao naredbu da srpske civile dovodi u bazu u 
Marinom Selo, niti je bilo kada zapovjedio da bi se srpski civili zatvorili i dr:Zali u podrumu, 
jer je u spornom periodu, kakao je vee naveo, bio u Zagrebu. Ne samo da nije bio fakticki 
zapovjednik predmetnog voda, ne samo da nije izdavao zapovjedi i naredbe, vee u 
inkriminiranom periodu nije ni znao da bi srpski civili bili zatvoreni u bazi u Marinom Selu, 
pa samim time ne moze biti odgovoran za ono sto se dogodilo tim civilima. Po povratku iz 
Zagreba, negdje oko 20. studenoga 199l.g., prvi put saznaje sto se dogodilo s mjestanima sela 
Kip, tj. saznao je da je Damir Jirasek tamo napravio ,dar-mar" i da je ubio 15-tak ljudi iz 
Kipa i o tome je odmah obavijestio Atanasoskog, uz opasku da se ipak radio neprovjerenim 
informacijama. Od njega je dobio povratnu informaciju da pokusa sto vise saznati o tim 
dogadajima. 1-optuzenik nadalje iskazuje da je negdje izmedu 20. studenoga i 01. prosinca 
199l.g. Damir Jirasek s jos nekolicinom vojnika pod punim naoruzanjem dosao po njega u 
improvizirani stacionar u Pakrackoj Poljani kod zeljeznicke stanice, s namjerom da ga uhiti. 
Poslije je saznao da je postojala moguenost da tom prilikom bude cak i ubijen, ali zahvaljujuCi 
Bozidaru Lujancu, koji je u rukama imao automatsku pusku, do tog uhieenja nije doslo. U 
razgovoru koji je uslijedio donekle je uspio smiriti Damira Jiraseka i rastali su se relativno 
mirno, uz dogovor da ee kad bude u moguenosti doCi u selo Kip i da ee se o svemu tome 
podrobnije raspraviti. Poslije se stvamo nasao s Jirasekom i ovaj ga je odveo u selo Kip i 
pokazao te fortifikacijske uredaje gdje su srpski civili pravili podloske za minobacace. Nakon 
toga, 06. prosinca 1991.g. ponovno dolazi u Marino Selo da ispita Nenada Bojiea, zajedno s 
Bozidarom Lujancem. Tamo je zatekao i Davora Simiea, ali tom prilikom nije vido nikakve 
civilne osobe. Ponovno je dosao u Marino Selo negdje krajem prosinca 1991.g. da sazna nesto 
vise o tome sto se tamo dogadalo i tom prilikomje razgovarao s Brajom Grujieem, koji muje 
rekao da se u biti nema gdje vratiti i da mu je bolje u motelu nego kod kuee. Dana 24. 
studenoga 1991.g. u Bjelovar je poslao dopis sa zaglavljem: ,Hrvatska vojska, Vojna policija 
Pakrac" i ispod toga ,,Sluzba sigumosti", u kojem je trazio odredenu koliCinu vojnih opasaca 
za vojnu policiju, automatske puske i slicno, a to je ucinio jer su u to vrijeme svi pokusavali 
na sve moguce naCine pribaviti sto vise potrebnog naoru:Zanja i opreme, pa je zbog toga u 
zaglavlje ubacio i taj dio, s ciljem da se na neki naCin impresioniraju osobe od kojih se to 
trazi, a on je to uCinio iz razloga sto sa zapovjednikom toga voda ,Gadafijem" nije mogao 
stupiti u kontakt, buduCi je bio na pakrackom ratistu, tako da je on potpisao taj zahtjev jer se u 
to vrijeme smatralo da on ima najvise veza u Operativnoj zoni Bjelovar. I-optuzenik je 
posebno iskazao da je izjava Damira Jiraseka da je on bio zapovjednik i ,siva eminencija 
voda" obicna glupost i neistina, a isti ga takvim iskazom tereti zato sto je on izvijestio Jordana 
Atanasoskog sto se dogada u mjestu Kipu, a zbog cegaje Damir Jirasek bioi uhieen. 
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11-opt. Davor Simic porekao je poCinjenje kaznenog djela za koje se tereti, te je u 
svojoj obrani iskazao da je studirao veterinu u Zagrebu kada je doslo do ratnih zbivanja u 
Pakracu. Kako je to njegov rodni grad, dana 30. rujna 199l.g. javio se u Krizni stab Grada 
Pakraca, koji je bio dislociran u Zagrebu na Trgu Ante Starcevica. Tijekom listopada dr:Zao je 
strazu pred tim Kriznim stabom, a pocetkom studenog upucenje na 1-opt. Damira Kufnera da 
mu se javi u Pakrac. Otisavsi u Pakrac, prvih nekoliko dana spavao je u kuCi u Poljani iii 
Antunovcu, a poslije je upucen u Obrijez gdje je zaduzio i odoru, ali oruzje jos nije dobio. 
Nakon 3-4 dana Damir Kufner ga je odveo do ribnjaka u Marinom Selu i tamo ga upoznao s 
covjekom po nadimku ,Gadafi", kojeg mu je predstavio kao zapovjednika. Sjeca se da je 
tamo proveo par dana i spavao u nekom stanu u jednoj od kuca, dok su neki vojnici spavali u 
motelu. Kako ,Gadafi" nije provodio nikakvu obuku, a vidio ga je samo par puta, zamolio ga 
je da ga pusti na nekoliko dana u Zagreb jer jos nije upisao slijedecu godinu na fakultetu. 
,Gadafi" gaje pustio i sjeca se daje dosao u Zagreb par dana prije pada Vukovara. U Zagrebu 
je ostao do 23. studenoga 199l.g., kada je ispratio brata Niksu u Ameriku, a po povratku se 
sjeca da nije vise mogao naCi ,Gadafija". Nairne, u to vrijeme je bilo kriticno stanje na bojistu 
u Lipiku i uskoro je cuo da je u jednoj od operacija ,Gadafi" i poginuo. Nedugo nakon toga 
bio je pozvan u Krizni stab u Obrijez i tamo mu je jedan od nacelnika, ali ne zna koji, rekao 
da mora otiCi u Bjelovar, gdje je otisao zajedno s Gojkom Brzicom. U Bjelovaru su dobili 
zapovijed o formiranju voda Vojne policije. Posebno iskazuje da je postao zapovjednik toga 
voda 08. prosinca 1991.g., iako se u dokumentaciji vodi kao zapovjednik od 01. prosinca 
1991.g. Po dolasku u motel, tamo je zatekao 4 civila cija imena se navode u optuznici, a radilo 
se o dvojici muskaraca i dvije zene za koje je pretpostavljao da su hili srpske nacionalnosti. 
Htio ih je odvesti u ,Crveni kriz", ali su oni sami traZili da ostanu u motelu buduCi su imali 
svoju sobu, sanitami cvor, a hranili su se kao i vojnici. U to vrijeme osobe koje bi odlazile 
preko ,Crvenog kriza", obicno bi bile razmijenjene, a oni nisu zeljeli napustati svoje kuce, as 
druge pak strane kuce su im bile u losem stanju i trenutno se nisu imali gdje vratiti. Posebno 
napominje da su se sviti civili mogli kretati jer vani nije bilo nikakve zicane ograde i sl., koja 
bi sprijeCila njihova kretanje. Ukoliko bi nekome od njih zatrebali kakvi lijekovi, iste su 
mogli dobiti i sjeca se da im je on osobno nabavljao lijekove. Jednom prilikom je nabavio 
lijekove Braji Grujicu s kojim je ostao do bar i poslije rata, a kako je uzgajao ovce, po potrebi 
mu ih je dolazio lijeCiti. Da je ovaj smatrao bilo sto lose o njemu, sigumo bi ga prijavio, tuzio 
i sl. Sjeca se da je i Jeki Zestic jednom prilikom donio lijekove. U sobama motela hila su 4 
kreveta, a sobe su na pocetku sve bile dosta devastirane, da bi se s vremenom adaptirale, a u 
nekoliko je bio osposobljen i sanitami cvor i moglo se tusirati cak i s toplom vodom. Sjeca se 
da su Milka BunCic i Jeka Zestic dolazile u njegovu sobu da bi se povremeno tusirale. Sjeca 
se da te sobe nisu bile zakljucavane, a na drugom kraju sobe su bili stakleni prozori s 
francuskim balkonima koji nisu hili neka posebna zapreka ako bi koji od tih civila htio izaCi 
preko balkona i pobjeCi. II-opttiZenik je nadalje iskazao da nije znao kako i na koji nacin su ti 
civili dosli u motel, a njima se bas nije previse bavio jer je imao mnostvo obaveza oko 
provjera stanja na punktovima gdje su se cesto javljali problemi. Nairne, imao je problema s 
pripadnicima voda jer je bio mlad, neiskusan i nisu ga slusali. Zato je odlucio da se sto prije 
vrati na fakultet, sto je uCinio u veljaci 1992.g., kad je razvojacen. Iz vojne knjizice je vidljivo 
da je u tom vodu bio rasporeden od 01. prosinca 1991.g. do 01. veljace 1992.g. kao 
zapovjednik voda. Vod se popunjavao tijekom prosinca 1991.g. i sijecnja 1992.g., a brojao je 
nesto vise od 35 vojnika koji su hili na kontrolnim tockama u Gaju, Badljevini i Brezinama. 
Odmah po dolasku na duznost zapovjednika voda, obavijestio je svoje nadredene o tim 
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civilima koje je zatekao u motelu, a i Kopljar i Heged su prilikom obilaska motela osobno i 
vidjeli te ljude te razgovarali s njima. Kao sto je vee prije rekao, i njegovi nadredeni su dali 
moguenost tim civilima da se prijave u ,Crveni kriz", sto su oni odbili iz vee navedenih 
razloga. Medutim, prema njima se nije postupalo necovjecno i u svakom trenutku su mogli 
otiei iz motela. 

III-opt. Pavao Vancas porekao je poCinjenje kaznenog djela za koje se tereti, te je u 
svojoj obrani iskazao da se u drugoj polovici studenoga 1991.g. u Zagrebu javio u jedinicu 
Tomislava Mercepa, jer se govorilo da ta jedinica ide u obranu lipickog podrucja. U tu 
jedinicu se prijavio i zbog toga sto se u istu vee prije prijavio njegov brat i zbog toga sto je 
proveo djetinjstvo u Lipiku, od 6. do 15. godine. Autobusom je dosao do Kutine, gdje je 
obavljen njegov lijecnicki pregled, a nakon toga su predvecer dovezeni na ribnjake u Marino 
Selo. On je s 20-ak osoba ostao u motelu, a oni koji su dosli drugi dan hili su rasporedeni u 
Mercepovu jedinicu. Jedan tamnoputi covjek po nadimku ,Gadafi" rekao im je da ee ostati u 
tom motelu, zaduziti odore i bit ee rasporedeni na punktove, a potom je dosao jedan drugi 
covjek i njih sestoricu rasporedio na punkt u Gaju. Kako je on bio najstariji, presutno je 
postao voda. TreCi dan dosao je jedan covjek i dao im 6 remena bijele boje i prometnu palicu 
,STOP", koja je hila neispravna jer nije svijetlila, ali ne moze reCi o kojoj se osobi radi. 
Optuzenik je posebno iskazao da je u motelu upoznao osobu po nadimku ,Ciro", koja je kod 
sebe imala oruzje i bio je opasan vojnickim remenom, pa je po njegovom izgledu zakljuCio da 
se radi o zapovjedniku. Pored njega u Gaju su jos hili Tomica Poletto, Antun Ivezie po 
nadimku ,Braja", kojeg je on nazvao ,Lipicaner", a takoder i Zeljko Tutie kojeg je on zvao 
,Fitipaldi", zato sto je imao automobil kojeg je vozio kao divljak. Tamo su jos hili Boro 
Plesa, Goran Nikles i neka osoba po nadimku ,Svabo". Od navedenih osoba je samo Boro 
Plesa bio naoruzan poluautomatskom puskom, dok ostali nisu imali oruzje. Zadatak im je bio 
da vrse kontrolu vozila i prolaza jer je zbog vojne neorganiziranosti bilo pojedinaca koji su se 
bavili kriminalom. Sjeea se da im je 05. prosinca 199l.g., a moguee i dan kasnije, na punkt 
dosao Davor Simie koji se predstavio kao zapovjednik. Tada je tog covjeka prvi puta vidio i 
cuo. On im je izdao naredbu da se vrsi stroga kontrola, a pronadenu robu su spremali u 
Vatrogasni dom u Gaju. U Gaju se zadrzao do Boziea 199l.g., kada je dobio odsustvo za 
Boziene blagdane i otisao u Zagreb. Po povratku je rasporeden na punkt u Badljevinu. 
lll-optuzenik je posebno naveo da do 05. sijecnja 1992.g. nije bio rasporeden u motel u 
Marinom Selu, a tamo hi samo povremeno dolazio po hranu. Nakon 15. sijecnja 1992.g. 
premjestio se u motel gdje je zatekao 4 civila, i to dvojicu muskaraca i dvije zene starije dobi, 
no nije znao njihovu nacionalnost. Poslije su mu te osobe rekle da su im kuee spaljene i da 
nemaju gdje drugdje biti, au motelu su imali smjestaj i hranu. Obicno hi Cistili i spremali sobe 
i cijepali drva. Jednog dana, za vrijeme njegovog dezurstva, nestala je jedna od tih zena, pa su 
ga suborci zadirkivali da je lose obavljao dezurstvo. Nakon nekog vremena tu zenu su 
pronasli i vratili je u motel, a kako je bio ljut refleksno ju je dva puta osamario i to nisu bili 
jaki samari. Svjestan je da to nije trebao uciniti i zao mu je sto je to uradio i sada se kaje, jer 
inace nema obicaj tuCi zene. Posebno je napomenuo da tu zenu nije tukao nikakvom 
gumenom palicom. U istrazi je iskazao da je ta :lena (Milka BunCie) pobjegla, no medutim, 
nije imala razloga pobjeCi jer nije hila zarobljenik i mogla je otiCi kada je htjela. Sto se tice 
druge dvojice civila, niti jednog od njih nije on tukao. Upravo suprotno, s njima je bio u 
dobrim odnosima, a kako su mu rekli da se bave lovom i da imaju iskustva, obojicu ih je 
vodio u lov oko motela, a oni su mu pokazivali kako i sto treba loviti. Kontrole na punktu u 
stvari su zapocele tek kad je Simie postao zapovjednik. Pored Simiea imao je jos 
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zapovjednika Libijca ,Gadafija", a poslije Gojka Brzicu. Ne moze sa sigurnoscu tocno 
precizirati datum kada je prvi puta dosao u Marino Selo, ali se sjeca da je sutradan pao snijeg. 
Sto se tice njegovog postupanja prema Milki BunCic kada je vracena na ribnjake u Marinom 
Selu, prema imenovanoj se tako ponasao jer je bio ljut na nju zato sto je krenula prema 
podrucju koje je bilo minirano, jako nestabilno i mogla je tamo poginuti, tim vise sto nije bilo 
nikakvog razloga da bjdi jer je hila slobodna i mogla je otiCi bilo gdje drugdje. U biti ju je 
dva puta osamario vise iz opravdanog straha sto joj se sve moglo dogoditi, jer je njezina 
obitelj mogla ostati bez supruge i majke. Inace, kako je bio puno stariji od ostalih suboraca s 
njima nije imao puno dodirnih tocaka, a pogotovo sto su svi hili neozenjeni i kao takvi 
,slobodni strijelci". Sjeca se da je Ivezic bio iz Lipika, Poletto iz Dobrovca, a Tutic iz 
Pakraca. Sto se tice njegovog nadimka ,Dida", istim su ga suborci zvali jer je bio od svih njih 
stariji oko 20 godina, a u to vrijeme je dobio i unuka. 

IV -opt. To mica Poletto porekao je poCinjenje kaznenog djela za koje se tereti, te je u 
svojoj obrani iskazao da se Hrvatskoj vojsci pridrliZio u rujnu 199l.g. U to vrijeme je imao 
zdravstvenih problema, a jednom prilikom je pao u nesvijest i bio odveden u bolnicu u Kutini, 
a potom u Popovacu gdje se lijeCio. Nakon toga, negdje u studenom 199l.g., pristupio je 
vojnoj policiji, ali se ne moze tocno sjetiti datuma. Po dolasku u motel u Marinom Selu, 
,Gadafi" ga je uputio na punkt u mjestu Gaj, koji je ddao zajedno s drugim vojnim 
policajcima koje je u svom iskazu naveo III-opt. Pavao Vancas. U Gaju je pronasao jednu 
kucu i tamo je zivio sa svojom nevjencanom suprugom Marom Bude i nije uopce odlazio u 
Marino Selo na ribnjake sve dok se nije razduzivao. Inace, on je rodom iz Dobrovca koji je 
pao u neprijateljske ruke, a kako je imao zdravstvenih tegoba, savjetovali su ga da ode na 
neko mirnije mjesto. Zapovjednici u vojnoj policiji su mu hili prvo ,Gadafi", poslije njega 
Davor Simic, a razduzio se za vrijeme Gojka Brzice. Iako je u istrazi rekao da ne poznaje 
Pavia Vancasa, a niti Zeljka Tutica, to nije istina, jer su tada i ova dvojica hili s njim u naselju 
Gaj. Nadredeni su imali razumijevanja prema njegovim zdravstvenim tegobama, paje gotovo 
cijelo vrijeme boravio u Gaju. On osobno nije imao nikakav nadimak i njemu osobno nisu 
nikad dovozili hranu, vee je hranu spremala njegova izvanbracna supruga. U mjesecu 
studenorn 199l.g. uopce nije dolazio na punkt u Marino Selo, niti je tamo bilo koga muCio i 
zlostavljao, niti bilo sto zna o uhicenirn, zlostavljanim i ubijenim civilima. 

V -opt. Zeljko Tutic porekao je poCinjenje kaznenog djela za koje se tereti, u istrazi se 
branio sutnjom, da bi na glavnoj raspravi iskazao da je kao dobrovoljac sudjelovao u 
domovinskom ratu od kolovoza 199l.g., kad se javio u Policijsku upravu Bjelovarsku, jer se 
zelio ukljuCiti u obranu Domovine i svoga kraja. Polovicom rujna 1991.g. zaduzio je 
uniformu zajedno se s braticem Tihomirom Vukovicem, a na njegov poziv, pridruzio se 
tenkovskoj jedinici i tako je poceo njegov ratni put. Medutim, nije bio zadovoljan statusom 
pomocnika u tenkovskoj jedinici, tako da je poceo razmisljati da pristupi u neku drugu 
formaciju gdje bi mogao vise pridonijeti obrani svoga kraja. Medutim, u rujnu i tijekom 
listopada supruga mu je, zajedno s malim djetetom - starim 2 mjeseca, boravila kod tetka i 
tetke PlaninCic u Samoboru, buduCi su hili prisiljeni iseliti iz svoje kuce u Kusonjama i tamo 
su se javljali problemi jer je u kuCi u to vrijeme boravilo puno ljudi, izbjeglica iz Pakraca i 
Kusonja. Supruga ga je molila da ju pokusa premjestiti negdje drugdje gdje bi dijete i ona 
imali bolje zivotne uvjete. Krajem listopada 199l.g. braticu Tihorniru Vukovicu je rekao da 
odlazi u Samobor kod zene i djeteta da ih pokusa negdje drugdje skloniti, a jedino rjesenje je 
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bilo da ih odvede u mjesto Punat na Krku, kod sestre i sogora Ancic. Tamo su otisli negdje 
krajem listopada iii pak pocetkom mjeseca studenog 1991.g. Boravak u mjestu Punat psihicki 
ga je smirio, jer je konacno mogao biti sa svojom obitelji, a tamo je bilo i puno poznatih ljudi 
s kojima je razgovarao. Medutim, iako je njegova ohitelj bila zbrinuta, pocela ga je peCi 
savjest i stalno se raspitivao o situaciji u Pakracu, a poceo se osjecati i kao izdajnik. Rekao je 
svojoj supruzi da se zeli vratiti nazad na ratiste, a onaga je molila da jos ostanu. Nakon sto je 
cuo da je pao i Lipik, vise ga nista nije moglo zadrzati na Krku, te je 28. studenog 199l.g., 
zajedno sa sogorom Tomom, u poslijepodnevnim satima otisao s otoka Krka, odvezavsi 
suprugu i dijete u Samohor. Tamo su pokupili odjecu i preselili se u mjesto Vrhovcak kod 
tetka Zivka Tutica. Sutradanje otisao na hojiste, a kadaje od prijatelja Marija Hunjaka saznao 
da je dosta prijatelja otislo u vojnu policiju, krenuo je i on prema Pakrackoj Poljani. Kako nije 
znao gdje tocno treha otici, slucajno je stao kod kuce Stjepana Pupka, policijskog inspektora 
koji je zapoceo ovu istragu, a ovaj mu je osobno objasnio kako da dode do Pakracke Poljane. 
Po dolasku u motel u Marinom Selu, primijetio je da ima jako puno vojnika i I judi, a tada se u 
biti i osnivala vojna policija kojoj je pristupio. V -optuzenik posehno napominje da je za Citavo 
vrijeme rata spasio mnogo ljudi koji nisu nista hili krivi i koji su hili zrtve rata, a kao i svi 
drugi, a naroCito njegova supruga. Osim ohitelji Strbac, spasio je i mnoge !jude u ,Bljesku" i 
,Oluji", u kojimaje sudjelovao. Kako nije u inkriminirano vrijeme uopce hio u Marinom Selu 
nije ni mogao poCiniti kazneno djelo koje mu se stavlja na teret, a samim time ga nisu mogli 
prepoznati ni prisutni Jovo Krajnovic, a takoder ni Branko Stankovic, koji su saslusani kao 
svjedoci tijekom ovog kaznenog postupka. Sto se tice nadimka ,Eki", koje je pisalo na jednim 
vratima u motelu u Marinom Selu, isti nadimak su vjerojatno napisali neki zlonamjerni ljudi, 
koji su htjeli prikriti neke svoje postupke, pa su koristili razliCite nadirnke kako hi prikrili svoj 
stvarni identitet, tim vise sto je tamo svakodnevno hilo jako puno vojske iz gotovo svih 
krajeva Republike Hrvatske. U to vrijeme je imao kratku kosu kao i danas i nesto viSe kose 
naprijed, ali muje kosa hila tamnijajer je u meduvremenu posijedio. 

VI-opt. Antun lvezic porekao je poCinjenje kaznenog djela za koje se tereti, te je u 
svojoj ohrani iskazao da nije bio pripadnik voda vojne policije u vrijeme kad su se navedeni 
zlocini dogadali, vee se istom pridru:Zio krajem studenog iii pocetkom prosinca 199l.g. Inace, 
vojsku je sluzio tijekom 1991.g. pa sve negdje do svibnja iste godine, kada se uz dozvolu 
majora Vlade Rujevica ,skinuo", a negdje u lipnju 199l.g. je stupio u jedinicu ,Tigrovi" u 
Zagrebu. U ,Tigrovima" je prosao obuku i hio je na razliCitim ratistima i to sve do rujna 
mjeseca 1991.g., kada se prikljuCio hrvatskim hraniteljima u obrani Lipika. Sudjelovao je u 
akcijama u Lipiku i oko njega, sve do njegovog pada u neprijateljske ruke, tj. negdje do 
sredine listopada 199l.g., kada su se prebacili u Prekopakru, gdje se zadr:lao do konca 
studenoga 199l.g. U to vrijeme je saznao da se formira interventni vod pod zapovjednistvom 
nekog stranca po nadimku ,Gadafi", tako da je dosao u motel na rihnjacima gdje je proveo 
vrlo kratko vrijeme i odmah je hio rasporeden na punkt u Gaju, s kojega je nakon 7-9 dana 
upucen u Medaric, gdje se zadrzao do Bozica 1991.g. Ne moze sa sigumoscu reci o kojim se 
datumima radi, ali misli da je to bilo 25. ili 26. studenoga 199l.g. Sjeca se da je par dana 
nakon toga cuo da je poginuo ,Gadafi" i hilo mu je cudno kako to da zapovjednik voda 
pogiba na posve drugom ratistu. Koliko se moze sjetiti, misli da su pored njega u Gaju bili i 
ostali vojnici koje je u svojoj ohrani spomenuo i Pavao V ancas. Posehno napominje da nisu 
imali, a niti dobili hilo kakve isprave s kojima bi imali ovlasti da zaustavljaju vozila i 
pregledavaju vojnike, ali ipak misli da je Boro Plesa imao neku iskaznicu Mercepove jedinice 
- pricuvnog sastava policije. Nakon nekog vremena dohili sui nekakav papir s potpisom od 
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kriznog staba s kojim su imali ovlasti zaustavljati i pregledavati vozila i ljude. Medutim, kako 
su vojnici bili dobro naoruzani i cesto pod utjecajem alkohola, nisu se usudili bas samo tako 
ih zaustavljati. On osobno se nije usudio zaustavljati te vojnike. Negdje sredinom prosinca 
1991.g. dobili su dokumente vojne policije i palice za zaustavljanje vozila, a te ovlasti vojne 
policije su smetale Mercepovim ljudima, tako da je cesto dolazilo i do sukoba, pa su na kraju 
zbog toga morali biti i povuceni s tog punkta. Negdje pred Bozic 1991.g. dao je otkaz 
zapovjedniku Simicu, ali se nakon par dana predomislio i nazad vratio u Marino Selo gdje je 
boravio sve do kraja sijecnja 1992.g. Sto se tice place, iz prilozene dokumentacije se vidi da je 
placu sve do listopada 1991.g. primao u ,Tigrovima", a nakon toga u vojnoj policiji. Koncem 
199l.g. imao je navrsenih 19 godina, tj. 13. lipnja 199l.g. je navrsio 19 godina, a sto se tice 
fizicke grade od tog vremena pa do danas nije se puno fizicki promijenio, osim sto je malo 
posijedio i ne osjeca se star. 

U dokaznom postupku izvedeni su slijedeci dokazi: 
- ispitani su svjedoci Jovo Krajnovic (listovi 2515-2518/Xl spisa), Nikola Ivkanec (list 

2469/XI spisa), Damir Jirasek (listovi 2470-2471/XI i 2584-2589/XII spisa), Jordan 
Atanasoski (listovi 2471-2472/XI spisa), Zlatko Adzijevic (list 2472/XI spisa), Josip Tutic 
(list 2475/XI spisa), Boris Plesa (list 2475/XI spisa), Zdenko Laucan (list 2476/XI spisa), 
Gojko Brzica (list 2476/XI spisa), Franjo Hadzim (list 2477/XI spisa), Marko Lujic (list 
2479/XI spisa), Josip Komljenovic (list 2479/XI spisa), Bozidar Lujanac (list 2479/XI spisa), 
Zeljko Spelic (list 2480/XI spisa), Mlada Popovic (list 2496/XI spisa), Mara Krajnovic (list 
2496/XI spisa), Nada Zestic (listovi 2496-2470/XI spisa), Mira Sekulic (list 2497/XI spisa), 
Milan Strbac (list 2497/XI spisa), Slavko Gamauf (list 2500/Xl spisa), Albert Jirasek (listovi 
2500-2501/XI spisa), Drazen Macura (list 2501/XI spisa), Goran Pauric (list 2502/XI spisa), 
Damir MihoCinec (listovi 2502-2503/Xl spisa), Zdravko Heged (listovi 2503-2504/XI spisa), 
Damir Barberic (list 2590/XII spisa), Miroslav Guberovic (listovi 2590-2592/XII spisa), Josip 
Beljan (listovi 2592-2594/XII spisa), Snjezana Tutic (list 2616/XII spisa), Josip Huska 
(listovi 2616-2617/XII spisa), Dragutin Hubak (listovi 2618-2619/XII spisa) i Zdravko Catak 
(listovi 2626-2628/XII spisa), 

- na temelju cl. 331. st. 1. toe. 1. ZKP-a, proCitani su iskaz svjedoka Mije Krajnovica 
(listovi 1412-1415/V, 1845-1847/VI spisa), jer je uvidom u smrtovnicu utvrdeno da je Mijo 
Krajnovic umro, te Milke Buncic (listovi 1919-1921/VII spisa), jer u tri navrata pravosudna 
tijela Republike Srbije nisu uspjela osigurati prisutnost Milke BunCic radi neposrednog 
ispitivanja, jer je imenovana odbijala ponovno ispitivanje i svaki puta se zakljucala u svojoj 
kuci, 

- uz suglasan prijedlog stranaka proCitani su iskaz svjedoka Branka Stankovica (listovi 
1857-1859/VII spisa), Miroslava JerzeCica (list 1068/III spisa i 1886/VII), Antuna Brkljacica 
(Kir-15/08, listovi 1785-1796NI), Duska Kliceka (Kir-14/08, listovi 1788-1789NI), Gorana 
Niklesa (listovi 925-927 /III i 1799-1800/VI), Zvonka Novokmeta (lis to vi 1323-1325/IV i 
1800/VI), Dragutina Andrica (listovi 1316-1318/IV i 1815-1816/VI), Sjepana Klasnica 
(Kir-23/08, listovi 1832-1833NI), Zdenka Klimesa (listovi 1252-1253/IV, 1366-1369/IV i 
1877-1878/VII), Zeljka Amenta (listovi 942-944/III), Jadranke Ancic (listovi 1 034-1036/III i 
1893-1894/VII), Davora Sirca (listovi 1355-1356/IV i 1894NII), Mileta Dzolica (listovi 
1357-1358/IV i 1894-1895/VII), Darka Jozipovica (listovi 1427-1428/V i 1895NII), Duska 
Strbca (listovi 1895-1896NII), Tihomira Vukovica (listovi 1423-1424/V i 1896-1897/VII), 
Jasmina lbrajica (listovi 1425-1926/V i 1897/VII), Gordane Hodak (listovi 1359-1360/IV i 
1897-1898/VII), Dragutina Kralja (Kir-22/08, listovi 1902-1903/VII), Sande Grubisic (listovi 
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1024-1025/III i 1903-1904/VII), Pere Tutica (list 1906NII), Dalibora Vukovica (listovi 1037-
1 038/lll i 1906NII), Sladana Ljevara (listovi 1906-1907 Nil), Ive Tutica (listovi 904-906/III 
spisa), Ivana Hale (listovi 994-996/III i 1910-1911/VII), Mare Budde (listovi 1429-1430/IV), 
Ane Danojevic (listovi 731-732/II), Stjepana Kupsjaka (listovi 1254-1256/IV), Roberta 
Matesa (listovi 914-9161111), Ante BrkljaCica (listovi 1026-1028/III), Petra Barschiera (Kir-
6/08), Vene Posepala (listovi 1431-1432N), Dubravka Klaica (listovi 911-9137III), Gorana 
Daseka (listovi 896-898/lll), Tihomira Brkica (Kir-20/08), Vito mira Kovacevica (Kir-17 /08), 
Antuna Cemuseka (listovi 997-999/lll), Drage Marijanovic (listovi 10 19-1020/III), Lolite 
Komljenovic (listovi 1021-1 0231111) i Zdenke Strbac (listovi 1352-1354/IV), 

- izvrsen je uvidu u zapisnik o uvidaju (listovi 17-19/I spisa), zapisnike Zavoda za 
sudsku medicinu i kriminalistiku i prilozenu fotodokumentaciju (listovi 20-116/I, te 171-177 /I 
spisa), izvjesce (list 274/1 spisa), zahtjev za smjenjivanje (list 275/I spisa), popis pripadnika 1. 
voda 2. cete 69. bataljuna Vojne policije /Pakrac/ (listovi 326/1 i 506/II spisa), dokumentaciju 
uvidaja (list 343/1 spisa), fotodokumentaciju (list 344 spisa/1), ratni put 1-opt. Damira Kufnera 
(listovi 471-477/11 spisa), presliku vojne iskaznice II-opt. Davora Simica (listovi 482-485/II 
spisa), obavijest Policijske stanice Daruvar (listovi 497 i 670/II spisa), potvrdu Sigurnosno­
informativne sluzbe, Centar Bjelovar (list 501111 spisa), zahtjev od 24. studenoga 1991.g. (list 
501/II spisa), zapisnik o obdukciji Kir-1-475/91 (listovi 523-526/II spisa), osobni karton i 
uvjerenje na ime Davora Simica (listovi 532-534/II spisa), uvjerenje na ime Davora Simica 
(list 544/II spisa), odluku Ministarstva obrane (list 549/II spisa), zapisnik s nalazom i 
misljenjem Centra za kriminalisticka vjestacenja ,Ivan Vucetic" (listovi 552-557/II spisa), 
sluzbenu zabiljesku (listovi 562-563/II spisa), zapisnik o uvidaju (listovi 564-565/II spisa), 
fotodokumentaciju ocevida (list 571111 spisa), zahtjev za doznaku sredstava (listovi 587-591/Il 
spisa), zahtjev za naknadu stete Milke Popovic, Borda Popovica, Sime Popovica, MomCila 
Popovica i Ane Suica (listovi 612-630111 spisa), zahtjev za naknadu stete za pok. Nikolu 
Gojkovica (listovi 634-636111 spisa), zapisnik o daktiloskopskom vjestacenju (listovi 1052-
1 053/III spisa), rjesenje o imenovanju Staba TO Op6ine Pakrac (list 1 062/III spisa), stanje 
jedinica Operativne zone Bjelovar od 09. studenoga 199l.g. (list 1086/III spisa), uvjerenje na 
ime III-opt. Pavia Vancasa (list 1265/IV spisa), izvjesce o formiranju Samostalnog bataljuna 
Pakrac (listovi 1377-1378/IV spisa), izvjesce o radu povjerenika Vlade za Opcinu Pakrac 
(listovi 1379-1386/IV spisa), mjere za formiranje novih jedinica i efikasnije zapovijedanje od 
20. listopada 199l.g. (listovi 1387-1388/IV spisa), radnu kartu za pricuvni sastav 69. 
bataljuna Vojne policije (listovi 1390-B/IV spisa), rjesenje o imenovanju Staba TO Op6ine 
Pakrac (listovi 1435-1436 spisa ), zapisnik o prepoznavanju osoba (lis to vi 1484-1487 /V spisa ), 
izjavu (list 1693 spisa), skicu lokacije mjesta pronadenih 7 identificiranih leseva stanovnika 
Kipa i Klise (listovi 1914-1916NI spisa), ratni put Davora Simica (listovi 1955-1956/VI 
spisa), ratni put Zeljka Tutica (listovi 1957-1958NI spisa), ratni put Pavia Vancasa (listovi 
1959-1960NI spisa), ratni put Antuna lvezica (list 1961/VI spisa), ratni put Tomice Poletta 
(list 1961NI spisa), izvjesce o slucaju Branka Kopa (listovi 2716-2717/XIll spisa), izvjesce o 
anonimnom telefonskom pozivu (list 2718/XIII spisa), izvjesce o sigumosti od 16. prosinca 
1991.g. (list 2719/XIII spisa), izvjesce od 24. travnja 1992.g. (listovi 2728-2730/XIII spisa), 
izvjesce od 11. i 13. ozujka, bez naznake godine (listovi 2731-2732/XIII spisa), izvjestaj o 
saslusanju zatvorenika Matijasevic Dure od 25. studenoga 1991.g. (listovi 2733-2735/XIII 
spisa), izvjesce od 15. prosinca 1991.g. (list 2736/XIII spisa), izvjesce o sigurnosti od 16. 
prosinca 199l.g. (list 2737/XIII spisa), JOCO- izvjesca sigumosti od 16. prosinca 1991.g. 
(listovi 2738-2741/XII spisa), izvjesce naslovljeno na bojnika Luku Markesica, bez datuma 
(list 2742/XIII spisa), izvjesce od 09. sijecnja 1992.g., naslovljeno na Josipa Tomasica (list 
2743/XIII spisa), izvjesce od 18. lipnja 1992.g., naslovljeno na Luku Markesica (list 
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2744/XIII spisa), izvjesce od 26. studenoga 1991.g., u predmetu Damir Suznjevic (listi 
2745/XIII spisa), izvjesce od 21. prosinca 1991.g., (list 2746/XIII spisa), izvjesce o sigurnosti 
od 16. prosinca 1991.g. (list 2747/XIII spisa), izvjesce o sigurnosti od 21. prosinca 1991.g. 
(list 2748/XIII spisa), izvjesce o sigurnosti od 16. prosinca 1991.g. (list 2749/XIII spisa), 
izvjesce o sigurnosti od 21. prosinca 1991.g. (list 2750/XIII spisa), izvjesce o sigurnosti od 
16. prosinca 199l.g. (list 2751/XIII spisa), 

- izvrsenje uvid u izvatke iz kaznene evidencije i izvatke iz prekrsajne evidencije za I­
opt. Damira Kufnera, II-opt. Davora Simica, III-opt. Pavia Vancasa, IV-opt. Tomicu Poletta, 
V-opt. Zeljka Tutica i VI-opt. Antuna Ivezica. 

Na temelju el. 322. st. 4. toe. 2. ZKP-a, kao nevazan dokazni prijedlog odbijen je 
dokazni prijedlog braniteljice V-opt. Zeljka Tutica, za ispitivanjem svj. Tomislava Aneica na 
okolnosti gdje se nalazio V-optuzenik u inkriminirano vrijeme, kao i za ispitivanjem svj. 
Sladane Vasic na okolnosti kada je njen djed Milan Strbac uhicen i odveden u Marino Selo, 
buduci je iskazom ost. Milana Strbca nedvojbeno utvrdeno da je on uhicen u mjesecu 
studenom 1991.g. (dakle, u inkriminirano vrijeme), a da ga je tom prilikom spasio V-opt. 
Zeljko Tutic, kao i iz iskaza svj. Duska Strbca, na temelju kojegje nedvojbeno utvrdeno daje 
V-opt. Zeljko Tutic u mjesecu studenom 1991.g., kadaje uhicen njegov stric Milan Strbac sa 
svojom obitelji, bio u Marin om Selu, jer ga je tamo susreo navedeni svjedok, a V -optuzenik je 
umirio svjedoka i njegovog brata u svezi uhicenja njihovog strica, jer im je rekao da je stric 
odveden u jednu obiteljsku kucu i da je tamo siguran, a kada su otisli do te kuce i tamo 
pronasli Milana Strbca s njegovom obitelji, imenovani ih je izvijestio da ih je spasio V -opt. 
Zeljko Tutic. 

Na temelju el. 322. st. 4. toe. 1. ZKP-a, odbijeni su kao nedopusteni prijedlozi 
Zupanijskog drzavnog odvjetnistva u Osijeku za ukljuCivanjem u dokaze i Citanjem slijedeCih 
dokaza zapisnika Medunarodnog kaznenog suda za progon osoba za tesko krsenje 
medunarodnog prava poCinjenog na teritoriju bivse Jugoslavije od 1991.g., od 23. i 24. 
svibnja 1996.g. o izjavi svj. Milke BunCic, te ovjereni prijevod zapisnika Medunarodnog 
kaznenog suda za progon osoba za tesko krsenje medunarodnog prava poCinjenog na teritoriju 
bivse Jugoslavije do 1991.g., od 23. i 24. svibnja 1996.g. o izjavi svj. Milke BunCic, zapisnika 
Medunarodnog kaznenog suda za progon osoba za tesko krsenje medunarodnog prava 
poCinjenog na teritoriju bivse Jugoslavije od 1991.g. od 21. i 22. svibnja 1996.g. o izjavi svj. 
Mije Krajnovica, te ovjereni prijevod zapisnika Medunarodnog kaznenog suda za progon 
osoba za tesko krsenje medunarodnog prava poCinjenog na teritoriju bivse Jugoslavije do 
199l.g., od 21. i 22. svibnja 1996.g. o izjavi svj. Mije Krajnovica, zapisnika Medunarodnog 
kaznenog suda za progon osoba za tesko krsenje medunarodnog prava poCinjenog na teritoriju 
bivse Jugoslavije od 1991.g. od 22. i 23. svibnja 1996.g. o izjavi svj. Jove Krajnovica, te 
ovjereni prijevod zapisnika Medunarodnog kaznenog suda za progon osoba za tesko krsenje 
medunarodnog prava poeinjenog na teritoriju bivse Jugoslavije do 199l.g., od 22. i 23. 
svibnja 1996.g. o izjavi svj. Jove Krajnovica, da se izvrsi dodatno ispitivanje svj. Jove 
Krajnovica, s obzirom da se u tijeku postupka svj. Jovo Krajnovic nije oeitovao o sadrzaju 
iskaza koji je dao djelatnicima Medunarodnog kaznenog suda za progon osoba za tesko 
krsenje medunarodnog prava poCinjenog na teritoriju bivse Jugoslavije, izdvojenih dijelova 
iskaza svj. Milke BunCic sa zapisnika danog pred Zupanijskim sudom u Pozegi danog putem 
video-linka dana 12. veljaee 2009.g, a koji su iz spisa izdvojeni rjesenjem predsjednika vijeca 
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Zupanijskog suda u Osijeku na glavnoj raspravi od 14. prosinca 2010.g., izdvojenih dijelova 
iskaza svj. Mije Krajnovica sa izvanraspravnog roCista Zupanijskog suda u Pozegi od 09. 
prosinca 2008.g., a koji su iz spisa izdvojeni rjesenjem predsjednika vijeca Zupanijskog suda 
u Osijeku na glavnoj raspravi od 14. prosinca 2010.g., iskaza svj. Mije Krajnovica danog na 
zapisnik pred Opstinskim sudom u Aleksincu dana 13. srpnja 1994.g. u spisu br Kri-35/94., 
iskaza svj. Jove Krajnovica danog na zapisnik o saslusanju svjedoka pred sucem Okruznog 
suda u Beogradu dana 01. lipnja 1998.g. u spisu br. Kri-858/98., iskaza svj. Milke BunCic 
danog pred sucem Okruznog suda u Beogradu dana 24. rujna 1996.g. u spisu br. Kri-1200/96., 
budu6i se na navedenim iskazima- zapisnicima o ispitivanju svjedoka Jove Krajnovica, Mije 
Krajnovica i Milke BunCic, zabiljezenim od strane istrazitelja Medunarodnog kaznenog suda 
za podrucje bivse Jugoslavije, ne moze temeljiti sudska odluka, jer su isti dokazi 
pravomocnim rjesenjem ovoga suda od 21. srpnja 2010.g. izdvojeni iz spisa kao nezakoniti 
dokazi (uzgred receno, ZDO nije niti ulozilo zalbu protiv toga rjesenja o izdvajanju, cijeneci 
da je rejesnje o izdvajanju na zakonu osnovano, a ti dokazi nezakoniti), te zatvoreni u poseban 
omot i predani istraznom sucu radi cuvanja odvojeno od ostalog spisa, a isto tako se sudska 
odluka ne moze temeljiti niti na izdvojenim dijelovima zapisnika o ispitivanju svj. Milke 
BunCic na glavnoj raspravi 12. veljace 2009.g. i svj. Mije Krajnovica s izvanraspravnog 
roCista od 09. prosinca 2008.g., koji se temelje na ovako nezakonito pribavljenim dokazima, 
kao sto se ni predlozeni svj. Jovo Krajnovic ne moze ispitivati o sadrzaju tih iskaza koji su 
kao nezakoniti izdvojeni iz ovog spisa. Isto tako, na predlozenim zapisnicima o ispitivanju 
svjedoka Mije Krajnovica, Jove Krajnovica i Milke BunCic pred Okruznim sudom u Beogradu 
i Op6inskim sudom u Aleksincu, ne moze se temeljiti sudska odluka, niti se isti mogu koristiti 
kao dokaz u ovom kaznenom postupku, jer predlozeni dokazi nisu pribavljeni u ovom 
kaznenom postupku na temelju zamolbe suda u Republici Hrvatskoj za pruzanje medunarodne 
pravne pomoci, upucene nadleznim sudbenim tijelima Republike Srbije, vee su pribavljeni na 
temelju zamolnice Komiteta za prikupljanje podataka o izvrsenim zlocinima protiv covecnosti 
i medunarodnog prava, upucene pravosudnim tijelima Republike Srbije, zbog cega se ne 
mogu koristiti kao zakoniti dokazi u ovom kaznenom postupku, tim vise sto su predlozeni 
svjedoci Mijo Krajnovic, Jovo Krajnovic i Milka Buncic tijekom ovog kaznenog postupka 
neposredno ispitani. 

Nisu spome Cinjenice: 

- da je I-opt. Damir Kufner u inkriminirano vrijeme bio nacelnik Staba sigurnosti 
obrane Sektora Pakrac, jer to slijedi iz obrane I-opt. Damira Kufnera, iskaza svjedoka i 
dokumenata koji prilijezu spisu, 

- da je II-opt. Davor Simic bio zapovjednik I. voda 2. cete 69. bataljuna Vojne 
policije, jer to slijedi iz obrane I-optuzenika, iskaza svjedoka i dokumenata koji prilijezu 
spisu, 

- da su III-opt. Pavao Vancas, IV-opt. Tomica Poletto, V-opt. Zeljko Tutic i VI-opt. 
Antun Ivezic u inkriminirano vrijeme bili pripadnici voda Vojne policije pri 76. samostalnom 
bataljunu Zbora narodne garde - Pakrac, V.P. 3026, sa sjedistem u Marinom Selu, jer to 
slijedi iz njihovih iskaza, iskaza ispitanih svjedoka, ali i popisa pripadnika Vojne policije 
(listovi 326/I i 506/II spisa). 
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Spome su Cinjenice: 

- je 1i 1-opt. Damir Kufner u inkriminirano vrijeme, kao nacelnik Staba sigumosti 
obrane Sektora Pakrac, bio stvami zapovjednik postrojbe dragovo1jaca pripadnika Zbora 
narodne garde, pod formacijskim nazivom ,Vod voje po1icije V.P. 3026 Pakrac pri 76. 
bataljunu Zbora narodne garde", 

- je li 1-opt. Damir Kufner znao da pripadnici ,,Voda vojne po1icije V.P. 3026 Pakrac 
pri 76. bataljunu Zbora narodne garde" u Marinom Selu, u razdoblju od 13. do 23. studenoga 
199l.g., muce i usmrcuju uhicene civile srpske nacionalnosti, 

- je 1i 11-opt. Davor Simic, kao zapovjednik 1. voda, 2. cete, 69. bataljuna Vojne 
policije Bjelovar, propustio poduzeti mjere da se neosnovano uhiceni i zatvoreni civili Milka 
BunCic, Jeka Zestic, Nikola Ivanovic i Branko Grujic oslobode iz zatocenistva u prostorima 
mote1a u Marinom Selu, dok je on bio na duznosti zapovjednika, 

- je li III-opt. Pavao Vancas, kao zapovjednik 1. odjeljka, 1. voda, 2. eete, 69. 
bataljuna Vojne policije, protivno Zenevskoj konvenciji o zastiti gradanskih osoba u vrijeme 
rata, u bazi ,Ribarska koliba" - ribnjaci, zlostavljao zatoeene civile Nikolu Ivanovica i 
Branka Grujica, na naein da ih je tjerao da se medusobno udaraju, a kada oni to nisu cinili, 
sam ih udarao palicom i rukama po tijelu, a zatoeenicu Milku Buneic, koja je pobjegla iz 
navedene baze, a potom pronadena i vracena, izudarao rukama i palicom po glavi i tijelu, 

- je li IV-opt. Tomica Poletto, kao pripadnik ,Voda vojne policije V.P. 3026 Pakrac 
pri 76. bataljunu Zbora narodne garde", u razdoblju od 19. do 23. studenoga 199l.g., u 
prostorijama Ribarske kolibe- Ribnjaci (Marino Selo ): muCio i usmrtio zatoeene srpske civile 
Filipa Gojkovica, Josipa Cicvaru, Nikolu Gojkovica, Jovu Popovica, Slobodana Kukica, Miju 
Danojevica /toe. 3. a) i b) optuzbe/; mueio Jovu Krajnovica /toe. 3. c) i d) optuzbe/; muCio i 
usmrtio Jovu Zestica, Branka BunCica i Jovu Popovica Tejinog /toe. 3. e) optuzbe/; mueio 
Jovu i Miju Krajnovic /toe. 3. f) optuzbe/; muCio i usmrtio Radu Gojkovic, Savu 
Maksimovica, Peru Novkovica i Milana Popovica /toe. 3. f) optuzbe/; muCio Branka 
Stankovica, Jovu Krajnovica i Miju Krajnovica /toe. 3. g) optuzbe/, 

- je 1i V-opt. Zeljko Tutic zv. ,Eki", kao pripadnik ,Voda vojne policije V.P. 3026 
Pakrac pri 76. bataljunu Zbora narodne garde", u razdoblju od 19. do 23. studenoga 1991.g., u 
prostorijama Ribarske ko1ibe- Ribnjaci (Marino Se1o ): muCio i usmrtio zatoeene srpske civile 
Filipa Gojkovica, Josipa Cicvaru, Nikolu Gojkovica, Jovu Popovica, Slobodana Kukica, Miju 
Danojevica /toe. 3. a) i b) optuzbe/; mueio Branka Stankovica, Jovu Krajnovica i Miju 
Krajnovica /toe. 3. g) optuzbe/, 

- je li VI-opt. Antun lvezic zv. ,Braja", kao pripadnik ,Voda vojne policije V.P. 3026 
Pakrac pri 76. bataljunu Zbora narodne garde", u razdoblju od 19. do 23. studenoga 199l.g., u 
prostorijama Ribarske kolibe- Ribnjaci (Marino Selo ): muCio i usmrtio zatoeene srpske civile 
Filipa Gojkovica, Josipa Cicvaru, Nikolu Gojkovica, Jovu Popovica, Slobodana Kukica /toe. 
3. a) optuzbe/; muCio i usmrtio Jovu Zestica, Branka Buneica i Jovu Popovica Tejinog /toe. 3. 
e) optuzbe/; muCio i usmrtio Radu Gojkovica, Savu Maksimovica, Peru Novkovica i Milana 
Popovica /toe. 3. f) optuzbe/. 

Svjedok Jovo Krajnovic ispitan tijekom istrage, putem video-veze, na Okruznom 
sudu u Beogradu, Republika Srbija, iskazao je da se dana 15. studenoga 1991.g. spremao na 
posao u ljevaonicu ,Dalit" u Daruvaru, kada su u njihovu kucu, oko 05,45 sati, usli vojnici u 
maskirnim odorama, koji su na sebi imali bije1o remenje. Njega su udari1i i istjerali na 
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dvoriste, a za njim su vodili i njegovog oea Miju. Doveli su ih do skole kod spomenika, gdje 
su doveli i druge mjestane sela Kip, Jovu Popovica, Branka Stankovica, Peru Novakovica, 
Milana Popovica, Filipa, Milu i Nikolu Gojkovic, te Jovu Popovica Tejinog. Dani ranije u 
selu je uhapsen njegov vrsnjak Branko Buncic, a 13. studenoga 1991.g. Pero Popovic, Milan 
Popovic, Nikola Krajnovic, koji su uhapseni na njivi. Pred spomenikom uhicene osobe vezali 
su zieom, a krpama od stolnjaka povezali su im oCi i sve osobe ukreali u kamion, dok su 
njegovog oca i njega stavili u neko osobno vozilo. Vozili su se oko jedan sat, kada je vidio da 
su dosli u jedno dvoriste ispred nekog hotela, za koji je kasnije saznao da je to motel na 
ribnjaku u Marinom Selu. Na prostoru ispred hotela poceli su ih tuCi i uzimati osobne 
podatke, pri cemu su im uzeli i svu imovinu, novae, eigarete i osobne dokumente. Jos dok su 
bili tamo, vidio je Peru Popovica, Milana Popovica, Nikolu Krajnovicu, Jovu Zestica i Branka 
BunCica kako nose nekakve lopate, motike i budake. Primijetio je da su svi istuceni, a osobito 
Pero Popovic, koji je bio plav po lieu. Sve osobe smjestili su u podrumske prostorije motela, a 
s njim u podrumu su bili Milka BunCic, Jeka i Jovo Zestic, Nikola Ivanovic i Slobodan Kukic. 
Iste te veceri osobno je vidio trojieu ili cetvorieu i vozaca, kako odvode Filipa, Nikolu i Milu 
Gojkovica, te covjeka po prezimenu Cievara, a on nije bio iz Kipa. Kada su njih odveli, 
uskoro su culi rafal iz automatskog oruzja, a potom jos 4 pojedinacna hiea. Zna da su te ljude 
odveli vojnici, no ne moze reCi njihova imena, a to su bili oni koje je vee imenovao, poput 
,Ekija", Poletta, Gojka, Keea, Drage i Andriata. Slijedeceg dana, 16. studenoga 1991.g., u 
jutro, sjeca se da su Slobodanu Kukicu, Poletto i Andriato izrezali kriz na prsima, te ranu 
posuli solju, a Nikoli lvanovicu, Andriato let-lampom palio dlake na tijelu, a to zna jer je sve 
to gledao svojim ocima. Istoga dana (16. studenoga 199l.g.) cuo je kako u susjednoj prostoriji 
tuku Miju Danojevica, snaZ:nog covjeka i kovaca u Kipu, kojeg su nakon toga uveli u njihov 
dio podruma, te ga stavili na stolieu, na kojoj je Mijo Danojevic nekoliko minuta jecao, a 
potom se umirio jer je umro. U sobu je tada usao ,Eki", koji mu je prisao i poceo psovati 
,majku cetnicku", te ga ,stangom" udario po glavi, iako je Mijo Danojevic vee bio mrtav i 
ukocen. Kada je Mijo Danojevic umro, njih 5-6 moralo ga je odnijeti, tako da su njegovo 
tijelo odvezli kamionom i izbaeili ga na eesti prema Garesniei, gdje su ga kasnije komunalci 
prevezli do groblja i sahranili na groblju u Garesniei. Istoga dana ubili su Zorku Gojkovic, 
suprugu Gojka Gojkovica, kojega su takoder odvezli i pretpostavlja takoder ubili, a prije toga 
su ga tukli Poletto, Kee i Andriato. Slijedeceg dana, 17. studenoga 1991.g., Branko Stankovic, 
Branko BunCic, Pero Novakovic i Nikola Ivanovic isli su nekoga zakopavati, a pretpostavlja 
da je to bio Gojko Gojkovic. Dana 18. studenoga 1991.g. istjerali su ih ispred motela, te su 
imali ,tusiranje", jer su ih Poletto, Andriato i jos trojiea s puskama natjerali da se polijevaju 
hladnom vodom, iako je vani bilo hladno i oblacno, te su Pero N ovakovic, Rade Gojkovic, 
Jeka Zestic, Milka BunCic, Branko Buncic, njegov otae Mijo Krajnovic i on morali jedan 
drugoga polijevati hladnom vodom, od cega se tom prilikom Rade Gojkovic srusio i na mjestu 
umro. Iste veceri vidio je kako Gojko Boro, ,Eki" i Andriato, Nikoli Krajnovicu sjeku rupu na 
uhu, stavljaju u rupu metak, metak spajaju sa zieom, te potom na vojnicki induktor, koji je 
vrtio jedan od njih, proizvode struju. Iste veceri vidio je Andriata kako Peri Novakovicu, Savi 
Gojkovicu, Milanu Popovicu i Nikoli Krajnovicu sijece usi, a njegovog oea (Miju Krajnovica) 
natjerali su da pojede uho jednog od njih, misli da ga je nato natjerao ,Kee" koji je oeu stavio 
noz pod grlo, govoreCi mu ,jedi hladetinu, majku ti cetnicku", buduCi je Andriato navedenim 
osobama rezao usi. Iste veceri njega su doveli u restoran motela, gdje je bilo oko 1 O-ak 
vojnika, stavili su ga na stolieu, na oba palca na nogama su mu prikljucili zieu koja je bila 
spojena s induktorom, nakon cega je Poletto poceo vrtjeti induktor, a on je osjetio strasnu bol 
po eijelom tijelu, sto ga je veoma iserpilo, nakon cega se samo skotrljao niz stepeniee do 
podruma. Takoder, iste veceri od batina koje je zadobio, umro je Jovo Zestic dok su lezali u 
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podrumu, a njega su takoder tukla 3 ili 4 vojnika, dok su Peru Novakovica, Savu Gojkovica, 
Nikolu Krajnovica i Milana Popovica, Andriato, Kec, Poletto, Drago i Gojko Boro natjerali na 
kamion koji je vozio Pero Tutic, te se taj kamion odvezao u nepoznatom pravcu, a Branko 
Stankovic i on, koji su u to vrijeme rezali drva i sve to vidjeli, nakon 20-ak minuta culi su 
rafalnu pucnjavu, a potom i 4 ispaljena hica pojedinacno. Slijedeceg dana, 19. studenoga 
1991.g., Nikola lvanovic, Branko Stankovic i on sahranili su te ljude, na naCin da su ih 
odvezli do nasipa, te su prvo sahranili Peru Popovica iz Kipa, za kojeg je vidio da je prije 
smrti bio prebijen jer je bio sav plav, ana njemu je vidio i strijelne rane. Poslije podne su isli 
sahraniti Milana Popovica, koji je plivao na vodi, zbog cega ga je morao dovuCi do obale, dok 
su Rade Gojkovic, Nikola Krajnovic i jos jedan covjek iz Klisa lezali u blizini nasipa, zbog 
cega su ih i zakopali pokraj nasipa. Radu Gojkovica je sahranio na jednom otoku u ribnjaku, a 
sada se vise ne moze sjetiti gdje je koga sahranio. Istoga dana, sjeca se da su Branko Buncic i 
Jovo Popovic otisli s Dragom i Andriatom u bolnicu u Popovacu, jer su im oni bar tako rekli, 
medutim, koliko je njemu poznato, nakon odlaska kod ,lijecnika" oni se vise nikada nisu 
vratili, a njih su, koliko je cuo, zakopali Nikola Ivanovic i Branko Stankovic. Dana 20. 
studenoga 1 991. g. na daskama u podrumu umro j e Rade Zestic iz pakracke Klise, j er ga j e 
,Eki" istukao ,stangom". Dana 21/22. studenoga 199l.g. pustena im je voda u podrum, tako 
da su se morali penjati na betonski dio podruma, koji je bio iznad vode. Sjeca se da je Poletto 
dosao u ribarskim Cizmama, njega pozvao da ga nesto treba, istjerao ga van i poceo tjerati po 
prostoru ispred motela, valjajuCi ga po vodi, dok su to drugi vojnici gledali i smijali se. Poslije 
podne istoga dana u motel su dosla dva muskarca iz Zagreba, koji su ga tako istukli da su mu 
razbili sve zube i celjust, slomili mu rebra i stavljali noz pod grlo, a potom su tukli i njegovog 
oca i druge osobe. Nakon ovog dogadaja situacija se smirila, da bi dana 24. studenoga 1991.g. 
dosli ,Eki" i Andriato te pendrekom istukli njegovog oca i njega, a potom ih gazili Cizmama, 
dok nije dosao vojnik Drago i obojicu ih istjerao iz sobe u kojoj su ih tukli. Dan prije nego sto 
ce napustiti Marino Selo, kod njih u sobu je dosao ,Eki" s jos dvojicom vojnika i strasno je 
istukao Branka Stankovica, njegovog oca i njega, te mu je tom prilikom slomio rebra, a 
slijedeCi dan kamionomje dosao Pero Tutic, te su ih odvezli u Daruvar, au pratnji kamiona su 
hili Poletto i Drago. Neke od ljudi koji su ih zlostavljali on poznaje, tako daje Andriata vidao 
prije rata i zna da je on iz Kusonja, Pero Tutic je ozenjen iz Obrijezi, Poletto je iz Dobrovca i 
njih ima 3 ili 4 brata, ,Kec" je iz Pakraca, a za ,Ekija" ne zna tko je, ali zna da mu je onaj 
Drago govorio da je morao ici u vojsku. Dok su bili u motelu, on nije vidio zapovjednika te 
jedinice, ali je cuo da je to osoba po imenu Damir Sirac iz Pakraca, a njegov zamjenik je bio 
Drago Brzic, jer je cuo od vojnika kako govore ,sto ce nam reCi Sirac, sto ce nam reci Brzic", 
a po cemu je on zakljucio da su oni zapovjednici. On ne moze reCi tko je tamo zapovijedao, 
pricalo se da su to ,mercepovci", ali je tamo svatko sebi zapovijedao, a zna da ga je ,Boro 
Gojko" tukao gotovo svaki dan (list 1421 spisa), a od posljedica navedenog dogadanja do 
danas se lijeCi kod psihijatra, ne moze spavati i cesto mu se javljaju slike tih dogadaja. 

Ispitan na glavnoj raspravi 09. prosinca 2008.g., ost. Jovo Krajnovic iskazao je 
identicno kao na zapisniku iz istrage od 02. srpnja 2008.g., s tim sto je ponovo iskazao da ih 
je u Marinom Selu tuklo vise osoba, i to Andriato iz Kusonja, Poletto, ,Vlado Kec" i ,Boro 
Gojko", koji je imao nadimak ,Eki", a za taj nadimak je saznao jer mu je ,Boro Gojko" rekao 
da ima taj nadimak. Andriato je rezao usi ljudima, pa je tako Savi Gojkovicu, Peri Novkovicu 
i Milanu Popovicu odrezao oba uha, a Nikoli Krajnovicu odrezao jedno uho, a drugo probusio 
nozem, te stavio puscani metak i spojio sa zicom i drmao ga strujom, odnosno, ne moze se 
sada sjetiti tko je ukljuCio induktor, ali zna da je za njega, kada je pustena struja, induktor 
pokretao Poletto. Kada su Savi Gojkovicu, Peri Novkovicu, Milanu Popovicu i Nikoli 
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Krajnovicu odrezali usi, njegovom ocu su strpali uho Save Gojkovica u usta, a to je uCinio 
Andriato, govorec ,Jedi ladetinu, majku ti cetnicku". Otac je morao progutati to uho, a on je 
to osobno vidio. Tim ljudima usi su rezane u prostoriji gdje su svi spavali, a ne u prostoriji 
gdje su ih odvodili i tukli, a Slobodanu Kukicu je nozem napravljen kriz na prsima, vani, 
izvan hotela i tom prigodom je njegov otac bio pored njega, odnosno, svi su hili tamo, oni koji 
su prezivjeli i oni koji su do tada hili zivi. Ovi ljudi kojima su odrezane usi, strpani su u 
kamion koji je vozio Pero Tutic, a to su uCinili Poletto, Andriato i Kec Vlado, te su odvezeni 
do nasipa ribnjak, da bi nakon nekog vremena Branko Stankovic, koji je rezao drva, a njegov 
otac i on cijepali ta drva, culi iz pravca gdje su odvezeni ti ljudi, rafalnu paljbu, a zatim i 
pojedinacne pucnjeve, nakon cega su se ovi (misli se na osobe koje su odvezle Gojkovica, 
Novkovica, Popovica i Krajnovica) vratili pjevajuCi (samo u ovom iskazu iskazao je da je 
Miju Danojevica sipkom udario Poletto, a tijekom istrage i na glavnoj raspravi od 14. 
prosinca 201l.g. identicno je iskazao da je Miju Danojevica sipkom u podrumu, kada je sjedio 
na stolici vee mrtav, udario ,Eki" -list 1849/VII spisa). 

Na glavnoj raspravi od 14. prosinca 201 O.g., svjedok ost. Jovo Krajnovic iskazao je da 
je vojna policija, lupajuCi na vrata, govoreci ,vojna policija", u njihovu kucu usia u ranim 
jutarnjih satima 15. studenoga 199l.g., i to 5 iii 6 policajaca, od kojih su dvojica imali bijele 
oprtace, bijeli opasac i bijelu futrolu za pistolj. Ostali su hili odjeveni u odoru vojske. Istjerali 
su njega i njegovog oca, koji je bio bolestan, iz kuce, te ih odveli do raskrizja sela, gdje su 
doveli Nikolu, Filipa i Miju Gojkovica, te Jovu Popovica (Siminog), Branka Stankovica, Peru 
Novakovica, Milana Popovica. Njega su stavili u automobil, te ga vodili po selu da im poka:Ze 
kuce Srba u selu, te su ga pitali gdje je kuca Branka BunCica. Nakon toga uhapsili su Branka 
Stankovica i Jovu Popovica (Tejinog), dok su ubili Dusana Popovica iz puske u vrtu njegove 
kuce. Nakon ovih dogadanja u selu, pronasli su Zeljka Popovica objesenog u kuci. lz njihove 
kuce uzeli su jedan stolnjak, isti rasparali, te njima povezali oCi. Uhicene osobe na raskrizju 
strpali su u kamion, dok su njega i njegovog oca stavili u automobil, te ih odvezli u Marino 
Selo. U Marino Selo ih je odvezla hrvatska vojska, ali se sada ne moze sjetiti tko su oni bili. 
Kada su ih dovezli u Marino Selo, vodili su ih na razgovor- batinjanje, koje su vodili Poletto, 
Kec i Andriato, dok je Tutic Pero vozio kamion kojim su ih dovezli. Dana 15. studenoga 
1991.g. uhitili su Filipa Gojkovica, Nikolu Gojkovica i Josipa Cicvaru, dok su Pero i Milan 
Popovic uhiceni 13. studenoga 1991.g., a Branko BunCic 14. studenoga 1991.g. Kada su ih 
dovezli, vidio je Peru Popovica, Milana Popovica, Branka BunCica i Nikolu Krajnovica kako 
idu od Ribnjaka ,kaljavi", nosili su sa sobom lopate i budake, te su pjevali pjesmu ,Ustani 
bane", a vodili su ih dva vojnika. Vidio je da je Pero Popovic isprebijan, jer je bio ern kao 
njegove cipele. Kada su ih doveli u Marino Selo, smjestili su ih u jednu podrumsku prostoriju, 
koja je od druge podrumske prostije hila razdvojena daskama, koje je na sebi imala jednu 
rupu, tako da se moglo vidjeti i cuti sto se dogada u drugoj prostoriji u kojoj su tukli uhicene 
osobe. Dana 16. studenoga 1991.g. culi su kako u drugoj prostoriji tuku Miju Danojevica, 
kovaca iz Kipa, koji je imao preko 120 kg, nakon cega su ga hrvatski vojnici, medu kojima je 
bio i Andriato i Kec Vlado, ugurali u sobu te stavili na stolicu u koju je Mijo Danojevic jedva 
sjeo. SjedeCi na stolici, Mijo Danojevic je samo nekoliko puta uzdahnuo, nakon cega se utisao 
na mjestu na kojem je sjedio, nakon cega je vrata prostorije otvorio ,Eki" te mu rekao ,majku 
ti cetnicku, izadi jos malo napolje", a kako Mijo Danojevic nije se mogao pomaknuti sa 
stolice, jer mu je glava visila prema prsima, ,Eki" je usao u prostoriju te Miju Danojevica 
zeljeznom sipkom udario iza vrata tako jako da mu se iz odjece na vratu zaprasilo, no 
medutim, nije se mogao pomaknuti jer je bio mrtav. Dana 15. studenoga 199l.g. vojnici su 
odveli Filipa i Nikolu Gojkovica i Josipa Cicvaru, nakon cega se oni vise nisu vratili u Marino 
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Selo. Nakon 20 minuta od odvozenja navedenih ljudi, culi su pucnjeve iz pusaka. Pored ovih 
ljudi koje je naveo da su bili uhiceni s njim, u Marinom Selu su bili stanovnici pakracke Klise 
i pakrackih Batinjanja, ito Milka BunCic, Jovo i Rade Zestic, Jeka Zesti6, te Slobodan Kuki6, 
no za istoga ne zna otkud potjece. Sve uhicene ljude tukli su svaki dan, ito obicno pred vecer, 
na naCin da su pojedince odvodili u tu drugu prostoriju, gdje su ih tukli Poletto, ,Vlado Kec", 
Andriato i ,Eki". Andriato je za sebe znao re6i da je on Ante Paveli6. Antu Andriata 
poznavao je od ranije, jer je njegova (svjedoka Jove Krajnovica) sestricna Saveta udana za 
njegovog strica TonCija, koji zivi u Kusonjama, tako da je Saveta strina Ante Andriata. Dana 
17. iii 18. studenoga 199l.g. uhicene osobe izveli su van iz prostorije u kojoj su se nalazili, te 
je Andriato Slobodanu Kukicu nozem na tijelu, na prsima, napravio kriz od brade do stomaka 
i od lijeve do desne ruke, te su taj kriz namazali sa soli, ana sto je ovaj pokazivao da ga boli, 
sol se topila i zajedno s krvi curila po njegovom tijelu. Nakon toga Nikoli Ivanovicu jedan je 
hrvatski vojnik s let-lampom palio dlake po tijelu, koje su gorile, a ovome su od toga nastale 
rane na tijelu, no sada se ne moze sjetiti koji je to hrvatski vojnik s let-lampom palio Nikolu 
Ivanovica. Dana 16. ili 17. studenoga 199l.g. doveli su Gojka Gojkovica i Miju Danojevica iz 
Kipa, koje su odmah Andriato, Poletto i Tuti6 u onoj prostoriji poceli tuci, tako da je Mijo 
Danojevi6, kako je vee rekao, umro od batina, a Gojka Gojkovica su istukli, a kako nije umro 
od tih batina, njega su izveli iz te prostorije, strpali u kamion i odvezli do rijeke, na udaljenost 
od nekih 100-tinjak metara i tamo ga ubili iz puske, a to zna jer ga je drugi dan on sahranio 
tamo, a na mjesto gdje je ubijen odveo ga je Poletto i Andriato. Dana 17. i 18. studenoga 
199l.g. istukli su Peru Novkovica, Milana Popovica, Nikolu Krajnovica i Peru Popovica, 
nakon cega im je Andriato, Peri Novkovicu, Milanu Popovicu i Savi Gojkovicu nozem 
odsjekao oba uha, dok je Nikoli Krajnovicu odsjekao jedno uho, a drugo mu probusio nozem 
u koje je stavio jedan metak te isti prikljuCio na induktor koji je vrtio ,Vlado Kec". Dana 17. 
ili 18. studenoga 199l.g. Branko Stankovi6, njegov otac i on rezali su drva kod hotela, kada 
su culi jedan rafal iz automatskog oruzja, a nakon toga 4 ili 5 pojedinacnih pucnjeva iz oruzja. 
Sutradan, neki hrvatski vojnici odvezli su ga, te je na udaljenosti od 100 m od hotela pronasao 
Peru Popovica mrtvog, te ga s Brankom Stankovicem zajedno sahranio na nacni da nije 
mogao iskopati dublju grobnicu od 2 stiha lopate, u koju grobnicu su stavili Peru Popovica. 
To je bilo prije podne toga dana, a popodne su ih odveli, Branka Stankovica, njegovog oca i 
njega, te je sahranio Milana Popovica, Nikolu Krajnovica i Savu Gojkovica, s tim da je Milan 
Popovic bio u vodi, zbog cega je mogao obuti ribarske Cizme da ga izvuce na obalu, gdje su 
svu trojicu sahranili, a njegov otac je na mjesto gdje su navedene ljude sahranili stavio jednu 
staklenu bocu da obiljezi njihovu grobnicu, jer u blizini nije bilo nicega drugoga za 
obiljezavanje grobnice. Prilikom sahranjivanja navedenih ljudi, vidio je da su Pero Popovic, 
Nikola Krajnovi6 i Milan Popovic usmrceni iz oruzja, jer je vidio na njihovim tijelima ozljede 
od metaka, dok je na Sa vi Gojkovicu primijetio udubljeno celo do samog mozga, u obliku ,tri 
6oska", a koja ozljeda, po njegovom misljenju, moze potjecati od cekica, a najvjerojatnije od 
kundaka puske. Te iste veceri, nakon sto su sahranili te ljude, u sobu, odnosno u prostorije u 
kojima su se nalazili, pustili su iz ribnjaka vodu, koja je poplavila prostorije u kojima su se 
nalazili do visine otprilike 80 em, koja voda je gotovo dopirala do dasaka na kojima su oni 
spavali, na vrata navedene prostorije oko 18,00- 19,00 sati dosao je Poletto te njemu nalozio 
da izade iz te prostorije da malo proseta. On je u niskim cipelama izasao iz te prostorije i tako 
morao gaziti po vodi koja mu je bila do koljena, a za koje vrijeme ga je Poletto tukao i valjao 
po toj vodi, te da mu je stao na glavu u njoj bi se ugusio, a ostali hrvatski vojnici promatrali su 
sto s njim Poletto radi, te se smijali. Takvo maltretiranje trajalo je 10-15 minuta i dok je on u 
niskim cipelama morao gaziti po vodi, koja mu je bila gotovo do koljena, Poletto je u isto 
vrijeme na nogama imao ribarske Cizme koje su dosezale do struka. Dana 19. studenoga 
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1991.g. u prostorije u kojima su se nalazili, dosli su oko 12,00 sati Poletto i ,Vlado Kec", te 
im rekli da svi idu van iz prostorije na tusiranje. Kako je bio mjesec studeni, vrijeme je bilo 
hladno, mozda 2-3 stupnja ili kao sto je danas (temperatura ispod nule ), natjerali su 
zatvorenike da medusobno s vodenim ,slaufom" polijevaju jedan drugoga i na taj naCin se 
tusiraju. Kako je Rade Gojkovic u to vrijeme imao visoku temperaturu, kada su ga polili 
hladnom vodom, isti je u tom casu umro. Slijedece jutro Poletto i ,Vlado Kec" natjerali su ih 
da sahrane Radu Gojkovica, kojeg su pronasli u blizini ribnjaka, te su prije zakopavanja Rade 
Gojkovica, na istog, po nalogu Poletta i ,V1ade Keca", bacili smece iz kanti u hotelu, te onda 
na to bacili zemlju, kao da smece nisu mogli baciti 10 metara prije ili poslije mjesta gdje su 
ukapali Radu Gojkovica. Dana 20. studenoga 1991.g., kada se voda povukla iz prostora i 
ispred prostora u kojem su se nalazili, hrvatski vojnici donijeli su jednog velikog sarana kojeg 
su oni, zatvorenici, morali peci na ra±nju, te pjevati pjesmu ,Ustani bane Jelacicu" dok se 
saran pekao. Kada se saran ispekao, jeli su to meso sarana, nakon cega su ih odveli u 
prostoriju gdje su inace tukli zatvorenike, te su ih Poletto, Andriato, Kec Vlado i cetvrta osoba 
Cijeg se imena ne moze sjetiti, tukli i gazili, dok je vojnik po imenu Drago sve to gledao, no 
medutim, on nije tukao zatvorenike. Kada su ih tukli u toj prostoriji, gazili su po 
zatvorenicima, pa su tako gazili i po Branku Stankovicu, dok su njegovog oca tukli. Kada su 
ih tukli, u toj prostoriji su hili Branko Stankovic, Nikola Ivanovic, Milka BunCic, njegov otac 
Mijo Krajnovic i on. Kada su tukli zatvorenike, Andriato je skakao po prsima Branka 
Stankovica, a nakon sto su ih istukli, u prostoriju je dosao drugi hrvatski vojnik te im nalozio 
da ih prestanu tuCi. Branko BunCic i Jovo Popovic (Tejin) stradali su nakon sto su dosli 
hrvatski vojnici te upitali zatvorenike zeli li netko iCi na lijecenje u Popovacu, na sto su javili 
Branko Buncic i Jovo Popovic (Tejin) koji su otisli s hrvatskim vojnicima i vise se nikada 
nisu vratili. Jovo Zestic ubijen je u podrumu od batina a Rade Zestic je umro kada su ga polili 
vodom prilikom tusiranja. Prilikom tusiranja morali su se skinuti do gola, dok su se zene 
morale razodjenuti do pasa. Kec Vlado bio je star oko 20 godina i tukao je sve zatvorenike 
koji su hili u Marinom Selu, medu njima i njega i njegovog oca. ,Eki" je takoder tukao i 
prebijao sve zatvorenike (nakon koje konstatacije se svjedok samoinicijativno okrece prema 
optuzenicima te prstom pokazuje da je ,Eki" u sudnici i rukom pokazuje na V -opt. Zeljka 
Tutica), a potpuno je siguran da je ,Eki" opisane zgode u prostoriji sipkom na opisani naCin 
udario Miju Danojevica. ,Eki" je tukao sve zatvorenike, osim njega. Osoba po nadimku ,Eki" 
bila je plava i niska. Sve osobe koje su ih tukle u Marinom Selu mijenjale su svoja imena 
svaki cas. Hrvatski vojnici u to vrijeme, dok je on bio u Marinom Selu, nisu imali 
zapovjednika, vee su bili raspustena ,banda", jer da su imali zapovjednika, ne bi se prema 
njima ponasali tako kako su se ponasali. U svom iskazu svjedok nije mogao objasniti zasto je 
na raspravi od 09. prosinca 2008.g. rekao da se ne moze sjetiti je li ga V-opt. Zeljko Tutic 
tukao, uhapsio ili bilo sto drugo uCinio u Marinom Selu, kao i je li ,Boro Gojko" imao 
nadimak ,Eki", jer sada ne moze reCi koje je ime osobe po nadimku ,Eki". Od 20. - 23. 
studenoga 199l.g., jedan ili dva dana nisu ih tukli, da bi ih ponovo pretukli 23. uvece, nakon 
cega su ih 24. studenoga 1991.g., njegovog oca, Branka Stankovica i njega odveli u osnovnu 
skolu u Daruvaru, a nakon toga u policiju, gdje su hili iznenadeni kad su vidjeli koliko je 
ozlijeden, buduCi su ga vidjeli nekoliko dana ranije, jer je svakog dana radio u Daruvaru u 
,Dalitu". Prilikom boravka u Marinom Selu i svih ovih maltretiranja, kada su ga tukli, medu 
ostalima i zeljeznom sipkom po glavi, imao je ozljede glave, vilica mu je pukla na tri mjesta, 
a iz izbili su mu i sve zube. Nakon sto su hili dva dana u skoli i policiji, Branka Stankovca i 
njegovog oca stavili su u zatvor u Bjelovaru, a njega su odvezli u bjelovarsku bolnicu, gdje ga 
je lijeCio dr. StipolSek. Dana 09. prosinca 199l.g. u vecer, su dosli jedan predstavnik 
Medunarodne zajednice i jedan hrvatski vojnik, te su mu rekli dace sutra u 04,00 sata ujutro 
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doCi po njega i da ce iCi u razmjenu. Odvezli su ga u Zagreb u papucama i bolnickoj pidzami, 
te su ga pokusali razmijeniti, no razmjena nije uspjela 10/11. prosinca 1991.g., vee je 
razmijenjen 12. prosinca 199l.g., nakon cega je zavrsio u bolnici u Beogradu, na VMA, gdje 
se lijeCio 4 mjeseca, a od posljedica stradavanja u Marinom Selu, svake godine redovito mora 
posjeCivati lijecnika. Izjavljuje da je njegov otac Mijo Krajnovic urnro 20. travnja 2009.g. u 
Obrenovcu i kao dokaz njegove smrti sudu predaje Izvod iz maticne knjige umrlih. 

Iskaz svj. Jove Krajnovica ocijenjen je kao vjerodostojan i istinit, jer je svjedoCio o 
Cinjenicama koje je neposredno opaiao i dozivio, a njegovi iskazi sadrze veliki broj detalja s 
vrlo preciznim opisima vremena, mjesta, radnji i osoba koje su sudjelovale u tim dogadajima, 
bilo kao poCinitelji, bilo kao ostecenici, a sud u njegovom iskazu nije nasao elemenata koji bi 
upucivali na zakljucak da bi neosnovano teretio bilo koju osobu za radnje koja ona nije 
poCinila, s tim da za ocjenu vjerodostojnosti iskaza za sud nije bilo od utjecaja je li u nekom 
od svojim iskaza (tri iskaza) razliCito iskazao o datumu pojedinih dogadaja, jer isto nije 
utjecalo na sustinu iskaza i pravilno utvrdenje Cinjenicnog stanja glede radnji koje 
predstavljaju obiljezje kaznenog djela ratnog zloCina, a pojedine razlike u datumima opisanih 
dogadaja i sudionika, s logicnog i racionalnog stajalista prihvatljive sus obzirom na brojnost 
dogadaja, veliki broj sudionika koji su u njima sudjelovali s istim prezimenima (ostecenici), 
kao i proteka od gotovo 20 godina od dogadaja o kojimaje svjedok svjedoCio. 

Iz iskaza svjedoka Mije Krajnovica, koji je ispitan tijekom istrage, putem video­
veze, na Okruznom sudu u Beogradu, Republika Srbija, slijedi da je roden u mjestu Kip, gdje 
je proveo cijeli zivot do 15. studenoga 199l.g., kada su ujutarnjim satima u njegovu kucu usli 
naoruzani ljudi u maskimim odorama, koji su imali bijele oprtace i bijele futrole za pistolje, a 
to ima prometna policija. Cim su usli u kucu, zapovjedili su mu da izade van, te su ga poceli 
tuCi kundakom puske, zbog cega ih je poslusao. Prije toga su njegovog sina Jovu, koji se 
spremao na posao u Daruvar, takoder istukli i istjerali na dvoriste. Obojicu su vezali zicom i 
stavili im povez od platna na oCi. Njegova kuca nalazi se u blizini skole, kod koje se nalazi 
lokalni spomenik, gdje su dovodili i druge muskarce iz cijelog sela te ih tukli. Kada su ih sve 
sakupili, tada su ih vezali i zavezali im oCi, a njega su stavili u neki bijeli automobil karavan. 
Vozili su ih neko vrijeme, a kada su izasli iz automobila, stajali su ispred nekog hotela iza 
kojega je vidio veliki ribnjak, odnosno vodu. Na tom mjestu popisali su im imena, te ih 
ponovo tukli. Otjerali su ih u neku podrumsku prostoriju ispod hotela, gdje ih je bilo oko 20, 
ali nije siguran u broj ljudi koji su tamo bili. U tom podrumu proveo je 10-ak dana, koji su bili 
najgori u njegovom zivotu, jer su ih tukli svaki dan, a odvodili su skupinu po skupinu ljudi 
koji su bili s njim, a koji su kasnije nestajali. Za neke zna da su ubijeni, jer je to vidio na 
vlastite oCi, iii ih je zajedno sa sinom sahranjivao. Kada su dosli na to mjesto, tukli su ih 
cijevima od vojnickih kreveta, gazili su po njima i u tih 15-ak minuta dok su ih tukli, 
jednostavno nije znao gdje je. Odmah zeli reCi koji su ih ljudi od vojnika, koji su tamo bili, 
mucili, jer ne zeli sve teretiti i ne zeli da netko nevin zbog njegovog iskaza nastrada, tako da 
navodi da su ih tamo muCili Ante Andriato iz Kusonja, koji se volio hvaliti da je on ,Ante 
Pavelic", ,Vlado Kec" iz Pakraca, koji je porijeklom bio Madar, Poletto, ali ne zna kako se 
zvao i cetvrti je bio ,Boro Gojko", po nadimku ,Eki" (iskaz na glavnoj raspravi od 08. 
prosinca 2008.g. -list 1845/VI spisa). Za njihova imena zna jer su oni bili u hotelu i imena su 
im pisala na sobama, a on je vidio natpise na tim sobama jer je morao cijepati drva, pa kada su 
nosili drva, vidjeli su nalijepljena imena na vratima, ana jednoj sobi je pisalo ,Boro Gojko i 
Ante Andriato jednako smrt". Navedene osobe pred njim su govorile da su oni ,mercepovci", 
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iako on nije znao tko je Mercep, ali su se oni tako predstavljali. Ova cetvorica cija imena je 
naveo, mesari su jer su ih zlostavljali, rezali im usi i tjerali ih da jedu te usi, a i njemu su 
odrezali jedan dio desnog uha (sto je tijekom ispitivanja i pokazao ). Sa sigurnoscu tvrdi da je 
14 ljudi iz njegovog sela ubijeno u Marinom Selu. Sjeca se da su Nikolu Krajnovica, Peru 
Novkovica i Milana Popovica zlostavljali, odsjekli im usi, tjerali da pojedu svoje usi, a i njega 
su natjerali da pojede uho od Save Cije prezime ne zna, ali zna da je Bosanac i da radi u 
staklani. Njih su poslije odveli taj ,Boro Gojko" i jos 3-4 vojnika i kasnije je vidio da su ih 
ubili. On je njih kasnije sahranjivao i prema izgledu je zakljuCio da su oni njih ,potukli" tupo­
tvrdim predmetima, vjerojatno onim cijevima kojima su ih tukli kada su dosli. Sutradan su 
otjerali njega, njegovog sina i nekog Branka Stankovica i Nikolu Ivanovica, pa su ih sahranili 
oko 200 m nedaleko od hotela, uz korito rijeke Ilove, tako da su morali prije6i asfaltiranu 
cestu. Tom prigodom (misli se na sahranjivanje ubijenih osoba) jedan od njih pitao ga je koja 
mu je posljednja zelja, zbog cega je mislio dace ga ubiti, ali to nisu ucinili. Tukli su ih svaki 
dan, tako da nije prosao niti jedan dan ,ada nisu dobili" (misli se batine). Jednom je gledao 
kako njegovog sina Jovu muce strujom. Stavili su ga na stolicu, te rnu prikljuCili zice na 
stopala, a potom je taj Poletto vrtio induktor. Tom prigodorn takoder su Gojka Gojkovica 
zlostavljali, prikljucili na struju, nakon cega je i ubijen, jer je poslije nestao, gubi mu se svaki 
trag i vise se nije vratio. Sjeca se da je osobno vidio kako je umro Rade Gojkovic, jer su ih 
sredinom studenoga, kada je sve bilo zaledeno, potjerali na dvoriste gdje su se morali tusirati 
na naCin da su jedan drugog polijevali hladnom vodom, kada je vidio kako se Rade Gojkovic 
srusio i umro, jer mu je, pretpostavlja, otkazalo srce. Sjeca se da su za Jovu Popovica 
(Tejinog) i Branka BunCica rekli da ih odvoze lijecniku u Kutinu, ali im se poslije gubi svaki 
trag, dok je Mijo Danojevic umro pred njima nakon sto su ga pretucenog doveli u podrurn, a 
poslije su ga odvezli i izbacili negdje na cesti prema Garesnici, tako da je cuo i da je 
sahranjen u Garesnici na lokalnom groblju. Osobito mu je ostalo u sjecanju kada su njegovog 
sina i njega istukla dva muskarca iz Zagreba, koji su ih tukli bez razloga, tak da se uplasio za 
sinov i svoj zivot, a da su zagrepcani, zna po tome jer su se lokalni vojnici prepirali s njima 
zasto su se dosli baviti ,njihovim pacijentima". Prije ovog dogadanja, u njegovoj kuCi nije 
pronadeno nikakvo oruzje, jer on oruzja nije niti imao, u to vrijeme je imao 60 godina i nije 
bio sposoban za vojsku. Sto se tice ljudi koji su bili s njima u Marinom Selu, njegov sin i 
Branko Stankovic su zivi, Nikolu Krajnovica je ,Vlado Kec" udario drskom pistolja po glavi, 
a njegov sin mu je rekao da ga je sahranio, a takoder mu je rekao da je na samom ribnjaku 
sahranio Nikolu i Peru Popovica, a ne zna gdje su bacili Nikolu Krajnovica. Peru Novakovica, 
Milana Popovica i Savu Bosanca on je osobno sahranio, Mijo Danojevic je zatucen i umro je 
pred njima, Gojko Gojkovic je odvezen i nikada se nije vratio, Nikola Gojkovc, Mijo 
Gojkovic, Filip Gojkovic, Jovo Popovic, Jovo Zestic, Cicvara te Slobodan Kukic su odvezeni 
nedaleko zgrade, te su likvidirani rafalno, sto se moglo cuti, a nakon toga su to jos 
,popravljali" pojedinacno. Ovu sedmoricu ljudi, za koje je cuo da su ubijeni rafalirna, odveli 
su Andriato, Kec, Boro (misli se na Boru Gojka) i Poletto, jer su oni bili ,glavni majstori". 
Sjeca se da je struju na induktoru pustao Poletto, a da je Andriato sjekao ljudima usi, jer je 
zasjekao i njega. Tesko mu je sada opisati ovu cetvoricu koji su ih zlostavljali, jer je proslo 
puno vremena, ali se za Poletta sjeca da je bio mladi i nesto sitniji, Kec je bio krupan, 
Andriato je bio visi i mrsav, a ,Boro Gojko" nizi ali deblji i njih cetvorice se svakako sjeca. 
Nakon ovih dogadanja, njih su u Daruvar, pa u Bjelovar kamionom odvezli ,Boro Gojko" i 
Poletto, jer se sjeca da je jedan vojnik dosao i odgurao ,Boru Gojka" iza vrata, te mu rekao da 
se oni moraju odvesti u Daruvar. 
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Svjedok Mijo Krajnovic ispitan tijekom glavne rasprave dana 08. prosinca 2008.g., 
putem video-veze, na Okruznom sudu u Beogradu, Republika Srbija (listovi 1845-1847/VI 
spisa), iskazao je sukladno kao tijekom istrage, do dolaska u Marino Selo i postupanja prema 
zarobljenim osobama u Marinom Selu, a pored toga je iskazao da su ih vee prvi dan odvezli u 
podrumsku prostoriju hotela u Marinom Selu, te poceli tuci, a to su radile 4 osobe, i to Ante 
Andriato iz Kusonja, ,Vlado Kec" iz Pakraca, neki Poletto iz Lipika kojemu ne zna ime, jer je 
proslo 18 godina, i Gojko Boro po nadimku ,Eki", koji je bio nizi decko, star 22-23 godine, 
krupniji, imao je pletenu kapu na glavi sa sahovnicom i bio je opasan. Kada je prvi put 
ispitivan, nije se mogao sjetiti njegovog nadimka ,Eki", ali mu je nadimak bio na vrh jezika. 
Znao je da ima nadimak koji mu tada nije dosao u glavu, a sada kaie da je to bio nadimak 
,Eki". Da je ,Ekiju" ime ,Boro Gojko", to je proCitao na vratima stoka, kada je nosio drva za 
loziti im vatru, na stokuje pisalo sa svake strane ,Kec Vlado smrt", a njih su dvojica (misli na 
Boru Gojka i Vladu Keca) spavali u toj sobi. On tim vojnicima nije znao imena dok se sami 
nisu izdali. Pored ove cetvorice, jos su ih samo tukla ona dvojica zagrepcana, dok drugi 
vojnici, odnosno nitko drugi ih nije niti tukao, niti su dolazili kod njih i s njima imali bilo 
kakve veze, osim ove cetvorice i dvojice zagrepcana, kako je vee prethodno naveo. Navodi da 
su cijelo vrijeme boravka u Marinom Selu, svakodnevno dobivali batine, tako da je vidio da je 
kovaca iz sela, Miju Danojevica, na stolici metalnim cijevima tukla osoba po nadimku ,Eki", 
Nikoli lvanovicu su let-lampom palili dlake na grudima, Andriato je ljudima sjekao usi, tako 
da je ion morao pojesti uho Save Bosanca koji je radio kao staklorezac u staklani u Lipiku, a 
Pero Novkovic je morao pojesti sam svoja oba uha. Pored ovog mucenja, koja je opisao, 
Poletto ih je mucio strujom, prikljuCivsi ih na induktor, koji je nakon toga isti taj Poletto iz 
Lipika i okretao. Navodi da je on osobno sahranio Milana Popovica, Peru Novakovica i Savu, 
kojem je pojeo uho, u blizini hotela, u plitke grobove, dubine 2 asova, jer je bilo mokro, 
vodeno, jer se voda dizala i prelazila po tom grobu. Sto se tice ostalih zatvorenih osoba, jedno 
vece njih 7 je izvedeno, i to njegova 4 seljana, Nikola Gojkovic, Mijo Gojkovic, Filip i Jovo 
Popovic, a iz Pakraca Jovo Zestic, taj Slobodan i Cicvara, te su imenovani odmah iza zgrade 
,potuceni" rafalom iz automatske puske i to sve nije trajalo 10 min uta. On to nije vidio, nego 
je njegova pretpostavka da su ubijeni jer je cuo rafal. Medu ljudima u Marinom Selu bio je i 
njegov susjed Branko BunCic, po kojeg je i Jovu Popovica (Tejinog) dosao ,Eki" s jos jednim 
vojnikom i kamioncicem, te im rekli da idu u Kutinu u Dom zdravlja, nakon cega vise nikada 
Branka Buncica i Jovu Popovica (Tejinog) nije vidio. Pored njih, u Marinom Selu bile su 
zatocene i dvije zene, Milka BunCic i Jeka Zestic iz Pakracke Poljane, ali njih nitko nije 
muCio niti na njih metnuo ruke, vee su one samo gledale sto su njima radili, a obicno su ih 
tukli po noCi, nakon kojeg mucenja je on sklapao ruke da ga ubiju iz puske i da ga vise ne 
muce. Ne zna tko je bio zapovjednik vojnicima u Marinom Selu, jer nece da nevina covjeka 
stavlja u nevolju, a ova cetvorica svakako znaju pod Cijim su zapovjednistvom bili i tko im je 
dao odrijesite ruke da ljude muce i ubijaju. Od mucenja koje je prezivio u Marinom Selu, on 
je invalid 55 %, a njegov sin je invalid 80 %. 

Iskaz svj. Mije Krajnovica ocijenjen je kao vjerodostojan i istinit, jer je svjedoCio o 
cinjenicama koje je neposredno opaiao i dozivio, a sud u njegovim iskazima nije nasao 
elemenata koji bi ga upucivali da je neosnovano teretio nekoga za radnje koje nije poCinio, 
tim vise sto je u svom iskazu i rekao da ne zeli da zbog njegovog iskaza netko nevin nastrada, 
sto njegovom iskazu daje posebnu dozu vjerodostojnosti. 



29 Krz-48/10-244. 

Iz iskaza svjedoka Milke Buncic ispitane tijekom istrage, putem video-veze, na 
Okruznom sudu u Beogradu, Repuhlika Srhija, slijedi da je u Marino Selo dovezena prisilno, 
jer su ju u njezinom selu, u studenom 1991.g., uhitila dvojica koja su ju automohilom odvezla 
u Marino Selo, u kojem je horavila sve do 30. ozujka 1992.g. Svo to vrijeme hila je prisiljena 
hiti u Marinom Selu, a kada se u jednom trenutku uplasila i pohjegla iz Marinog Sela, ponovo 
su ju tamo vratili. Dok je horavila u Marinom Selu, Cistila je trpezariju, a ponekad i sohe u 
hotelu. Kada su ju uhitili, prvo je spavala u podrumu, da hi nakon nekog vremena njih cetvero 
presli gore u sohe, a pored nje je tamo hila jos jedna zenska osoha i dva muskarca i svi su 
spavali u toj sohi do trenutka kada su pusteni. Kada su ju dovezli u Marino Selo, vidjela je 
vise muskih osoha, a neke od njih je prepoznala kao svoje susjede, i to Radu Gojkovica, 
Slohodana Kukica, Jovu Zestica, Josipa Cicvaru i nekog Savu kojem ne zna prezime. S njima 
u podrumu hio je i Mijo iz Kipa i drugi I judi, ali ne sjeca se koliko ih je ukupno hilo i svi su 
hili smjesteni u istoj prostoriji u podrumu. Dok je horavila tamo, nije dohijala hatine, a 
muskarce koji su hili s njima odvodili su u drugu prostoriju i tamo su ih tukli. Tako su jednog 
doveli nakon sto je pretucen, te je on sjedio na stolici, kada je dosao jedan policajac i rekao 
mu da ustane, no on to nije uCinio, a vidjela je da mu curi krv iz usta, te im je ona rekla da je 
on mrtav. Sjeca se da su Josip Cicvara i Slohodan Kukic odvedeni, aline zna kuda i nisu se 
vise vratili. MuCili su Miju i Jovu Krajnovice, izvodivsi ih iz podruma u druge prostorije, ali 
ne zna tko ih je tamo mucio i sto im je radio. Jednom prilikom rekli su im da se moraju 
okupati, a Jovu Zestica su otjerali pod hladnu vodu ispred hotela, nakon cega su rekli da je 
Jovo umro. Ne zna tko im je naredio da se peru hladnom vodom, jer ona nije znala kako se 
tko zove, huduCi su oni imali svoje nadimke. Dok je horavila u Marinom Selu, iz sela Kip 
upoznala je samo Jovu i Miju, koji su tamo duze ostali i nekog Branka, a u ta dva-tri dana 
drugog nije upoznala. Od vojnika koji su to njima radili, zna da je hio neki kojeg su zvali 
,Eki", koji je hio nizak, plav, iz Kusonja, a majka mu je hila Srpkinja, to joj je rekao Jovo 
Krajnovic, huduCi je on iz sela iz kojega je i ,Ekijeva" majka, a takoder je hio i neki Poletto, 
koji je hio visi, mlad, plav, a misli da je bio iz Dobrovca, a sto se tice nadimaka ostalih 
vojnika, drugih nadimaka se ne sjeca, jer su se vojnici stalno mijenjali, jedni su dolazili a 
drugi su odlazili i imali su razliCite nadimke. Dok je boravila u Marinom Selu, ona je pretezno 
bila izvan hotela, gdje su lozili vatru da ugriju noge. Dali su im drva da griju noge i uvece odu 
spavati, davali su im i jelo, jeli su vani izvan hotela, buduCi su im jelo iznosili van, a jeli su 
isto sto i vojnici. Dok su sjedili vani pored vatre, dolazili su vojnici i sjedali pored njih, te se 
grijali i nisu se ponasali lose prema njima koji su ostali. Kada su otisli Mijo i Jovo Krajnovic, 
onda je bilo drugaCije. Nisu ih tukli, niti gnjavili, davali su im jesti, samo sto nisu hili 
slobodni. Sjeca se jednog covjeka koji se objesio kada je vidio da mu nema spasa, a to je hilo 
negdje pred pravoslavni Bozic, kada je on isao zaklati pecenku za Bozic i kada su ga uhvatili, 
no ona nije vidjela kako visi, nego joj je to rekao Zivko, covjek koji je nosio hranu, a koji je 
bio Srbin, no onje bio dobar. Ne sjeca se tko je u to vrijeme hio zapovjednik te vojske, jer su 
oni stalno bili napolju i nikoga nisi smio nista ispitivati, da ih nitko ne dira, a kada je 
odvezena u svoje selo, zapovjednik je bio Gojko Brzica. Za vrijeme dok je horavila u motelu, 
ona nije bila holesna, nego je u 1. mjesecu (misli sijecanj 1992.g.) bila bolesna ona haka i njoj 
su nahavili lijek, ali ne zna tko joj je dao lijek. Mijo Krajnovic joj je govorio da su mu rezali 
uho i da je jeo neko uho, ali ne zna je li svoje iii neCije tude, a Jovo Krajnovic joj je pricao da 
su ga tukli i sto su mu sve radili kad su ga izvodili iz podruma, kao i da su njenog susjeda 
Slohodana solili, a to su pricali Jovo i Mijo Krajnovic. Mijo i Jovo Krajnovic joj nisu rekli tko 
im je to radio, vee su samo vikali kako ih boli. Kada su je vratili u hotel, nakon sto je 
pohjegla, neki su htjeli da ju se tuce, pa su ju utjerali u podrum, ispitivali su ju sto je radila, 
gdje je bila, a to ju je ispitivao neki zagorac, koji ju je i udario dva puta pendrekom po ledima, 
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ali se ne sjeca kako su ga zvali. Takoder se sjeca da su tukli Nikolu Ivanovica, a za Nikolu 
Grujica se ne sjeca jesu li ga tukli. Nikola Ivanovic i Nikola Grujic su govorili da su ih tjerali 
da se njih dvojica tuku, ali sene sjeca tko ih je nato tjerao. Dok su boravili u tom podrumu, u 
podrumu je bilo vode, zbog cega su mjerili dokle ce voda doci, a kada su Jovo i Mijo 
Krajnovic otisli iz motela, njih su premjestili u sobe u motelu, te vise nisu boravili u podrumu. 
Sjeca se daje cula da su Mijo i Jovo Krajnovic sahranjivali neke leseve koje je voda izbacila. 

Iskaz svj. Milke Buncic ocijenjen je kao vjerodostojan i istinit, jer je svjedoCila o 
Cinjenicama koje je neposredno opa.Zala i dozivjela, a njen iskaz, o onome o cemu je 
svjedoCila, je sukladan iskazima svjedoka Jove Krajnovica i Mije Krajnovica, a koja Cinjenica 
njenom iskazu daje posebnu dozu vjerodostojnosti. 

Iz iskaza svjedoka Branka Stankovica slijedi da je negdje sredinom studenoga 
1991.g., u jutamjim satima, oko 07,00 sati, otisao kod susjeda Josipa Simeka popiti jutamju 
kavu. Nisu uspjeli popiti kavu do kraja kad su dosli neki hrvatski vojnici i trazili gazdu da 
izade van, pitajuCi ga da li se Branko Stankovic nalazi u njegovoj kuCi. Kad je ovaj odgovorio 
negativno, rekli su mu da ne govori istinu, a onda su Stankovica na silu izveli van i odveli, 
najprije u centar sela gdje su skupljali ljude, a onda su ih sve odvezli u Marino Selo. Svjedok 
je posebno iskazao daje Josip Simek, kod kojegaje togjutra pio kavu, po nacionalnosti Ceh i 
njega nisu dirali. Inace, vani je vidio 5-6 hrvatskih vojnika i svi su imali iste uniforme. Prvo 
su ga pitali je li on Branko Stankovic, a odmah nakon toga su ga vani poceli tuci. V ani je jos 
primijetio da su izvedeni Jovo i Mijo Krajnovic, Jovo Popovic, Petar (Pero) Novkovic i jos 
drugi seljani. Na raskrizju u selu vezali su im ruke iza leda, a oci prekrili krpom. Prije toga je 
primijetio jedan veliki kamion i dva manja vozila. Ne sjeca cime su ga tukli, ali su ga najvise 
tuki po ledima. Po njegovoj procjeni, voznja do Marinog Sela je mogla trajati oko sat 
vremena. Nakon sto je sisao s kamiona, skinut mu je povez s oCiju i odvezane su mu ruke. 
Ispred sebe je primijetio zgradu, ali nije znao gdje se nalazi. Vido je neku vodu i to mu je sve 
liCilo na neku rjeCicu, a bilo je puno vojske. Do ulaska u zgradu nitko ga nije tukao. U 
podrumu je gorjelo svjetlo, ali se nije moglo znati je li dan ili noc. Sjeca se da je uveden u 
jednu prostoriju gdje je vee bilo puno ljudi. Dosta njih je od prije poznavao, a neke nije 
poznavao. Neki vojnici su ga pitali da li ima novaca, i ako ima gdje ih je ostavio kod kuce. 
Cim je usao u podrum rekli su mu da klekne i ruke stavi na zemlju, a onda je dobio udarce po 
ledima, po nogama, glavi i imao je osjecaj da dolaze sa svih strana i uopce nisu gledali gdje ce 
ga udariti. Svjedok je nadalje iskazao da su pojedinacno ljudi bili izvodeni u drugu prostoriju 
gdje su ih tukli. Sjeca se da je taj prvi dan od udaraca izgubio i zube, a poslije su mu rekli da 
izade van ida umije krv vodom izjedne kante, a nakon togaje morao iCi zatrpavati neke rupe 
na cesti. S njim je rupe zatrpavao njegov suseljanin Jovo Krajnovic. Taj prvi dan je radio do 
noCi, da bi navecer dobio samo jedan kuhani krumpir veliCine jajeta i to je bilo sve. Kad je 
tra.Zio vode dobio je batina. U podrumu je stalno bilo mracno, a svi prisutni su jako malo 
razgovarali jer im nije bilo ni do kakvog razgovora, zato sto ih je sve boljelo od udaraca. U 
podrumu je vidio Miju Krajnovica i Miju Danojevica, kovaca iz Kipa. Vidio ga je kako mrtav 
sjedi na stolici. Prvi dan je vidio i Filipa Gojkovica, ali ga poslije nije vidio i ne zna sto se s 
njim dogadalo, dok je Peru Novkovica vidio tek kad je bio ubijen, a tijelo mu se nalazilo kod 
nekog potoka, a on je zajedno s Jovom Krajnovicem morao zakopavati leseve, a tom 
prigodom su ih cuvali neki vojnici. U tom prostoru takoder je vidio Gojka Gojkovica, Branka 
BunCica, Jovu Popovica Tejinog, Petra Popovica, Nikolu Krajnovica i Milana Popovica. 
Sjeca se da je zakopavao neke ljude. Medu zatvorenicima je vidio i jednu zenu srednjih 
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godina s kojom nikad nije razgovarao. U tih 10 dana, dok je boravio u Marinom Selu, 
svakodnevno su ih tukli, ali se ne sjeca Cime su ga tukli, a najvise su ga tukli po ledima. 
Zadnji dan boravka u Marinom Selu Jovo i Mijo Krajnovic te on su dobili batina, aline moze 
reCi od kojih vojnika, nakon cega su njih trojicu odvezli u Daruvar u Policijsku postaju, a 
poslije su otisli u Bjelovar. Sto se tice Jove Krajnovica, zna da mu je glava bila razbijena, a 
cuo je i da su nekim ljudima sjecene usi, ali to osobno nije vidio. Iskazao je da nikoga od 
vojnika koji su ih tukli, ne bi mogao prepoznati, s obzirom na protek vremena od kada se to 
dogodilo, jer prije toga dogadaja nikoga od njih nije poznavao. 

Iskaz svjedoka Branka Stankovica ocijenjen je kao vjerodostojan i istinit, jer je 
svjedoCio o Cinjenicama koje je neposredno opazao, a sud u njegovom iskazu nije nasao 
elemenata koji bi ga uputili na zakljucak da neistinito iskazuje o dozivljenom. 

Svjedok Mlada Popovic (supruga Nikole Popovica) izmedu ostalog je iskazala da je 
13. studenoga 199l.g. njen muz odveden s njive na kojoj je, zajedno sa dvojicom svojih 
sumjestana, kopao skloniste. Vrlo detaljno je opisala sto je cula u svezi njegovog odvodenja, 
te je istakla da je drugi dan, tj. 14. studenoga 1991.g., u njenu kucu dosla grupa hrvatskih 
vojnika od kojih je jedan imao bijelo remenje, te trazio da mu poka:Ze gdje se nalaze bagremi, 
a zatim je s grupom otisao na stagalj i pretrazio kucu. Te osobe su vrlo detaljno pretrazivale 
sve njene prostorije, trazile oruzje u bagremovim kladama i na staglju. Pritom su joj govorili 
da znaju da njezin mu:Z ima oru:Zje i pitali su za odredena mjesta, a na kraju su pronasli 
automatsku pusku i pistolj za koji je njen muz imao dozvolu, ana staglju su pronasli vrecu 
punu oruzja za koje ona nije znala da postoji. Sutradan, 15. studenoga 199l.g., policajci i 
pripadnici ZNG-a ponovno su dosli i tom prilikom su odveli neke mjestane. Dvojica od 
pripadnika koji su se nalazili u grupi pretrage imali su bijelo remenje. Tom prilikom su joj 
oduzeli i osobni automobil ,Moskvic" bijele boje. Ona nije znala kamo je njezin mu:Z odveden 
do trenutka kada je iz Prijedora, u sijecnju 1992.g., dobila obavijest da je njen mu:Z smrtno 
stradao u Marinom Selu, a obavijest joj je poslao necak koji je tu informaciju cuo od Branka 
Stankovica. 

Svjedok Mara Krajnovic (supruga Nikole Krajnovica) iskazala je da joj je suprug 13. 
studenoga 199l.g. odveden zajedno s Nikolom Popovicem dok je kopao skloniste, a nakon 
toga su vojnici dolazili jos 3 dana uzastopce i odvozili mjestane iz sela Kip. I njezinu kucu su 
pretrazivali, a za smrt svoga supruga saznala je u Beogradu, i to nakon sto su Mijo i Jovo 
Krajnovic dosli u Srbiju i sve ispricali njenoj kceri i sinu koji :live u Srbiji. 

Svjedok Nada Zestic je iskazala da je zajedno sa suprugom u selu Klisa zivjela od 
1964.g. Dana 12. studenoga 1991.g. dosla su trojica vojnika, od kojihje jednog poznavala kao 
Marijana Poletta iz susjednog sela Dobrovac i tom prilikom su od supruga Jove i nje tra:Zili 
dokumente. Trazili su da oboje krenu s njima, te su ih odveli ispred kuce Zdravka Drinica, 
gdje su se vee nalazili Savo Maksimovic, Rade Gojkovic i Jeka Zestic. Nakon nekog vremena 
njoj su rekli da moze iCi, a muza i ovih troje ljudi odvezli su nekim automobilom koji im je 
sluzio za razvozenje kruha. To je zadnji puta kada je vidjela supruga, a dva dana potom 
Marijan Poletto joj je donio osobnu iskaznicu, a na njezino pitanje sto joj je sa suprugom, 
rekao joj je da ce ici u razmjenu koja ce se obaviti u roku od 8 do mjesec dana. Navedena 
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svjedokinja je jos iskazala da su u cetvrtak, dana 14. studenoga 199l.g., iz njezinog sela 
odvezeni Slobodan Kukic, zajedno s Milanorn Strbcern, njegovorn zenorn i sinorn. Sjeca se 
da toga dana nije odvezena njihova kcerka, mala Sladana Strbac, jer je ista te veceri dosla u 
njenu kucu prespavati jer se bojala, a ona ju je zastitila i tjesila. Sutradan je po dijete dosla 
njezina rnajka koja joj je rekla da je njezina obitelj srnjestena u Poljanu. Nada Zestic se sjeca 
da su negdje u to vrijerne iz sela odvedeni Milka BunCic i Josip Cicvara, a o zbivanjirna u 
Marinorn Selu saznala je kad su u ozujku 1992.g. pustene iz Marinog Sela uhicenice Jeka 
Zestic i Milka BunCic. Tada je od Jeke Zestic saznala da joj rnuz urnro u ,Ribarskoj kolibi", 
da su ga tukli, a kako je bio bolestan, na kraju je urnro zbog polijevanja hladnorn vodorn. 
Sjeca se daje Jeka torn prilikorn govorila da se jedan od tih vojnika koji ga je tukao prezivao 
Poletto, no nije znala reCi da li je to ista osoba koja je odvela njezinog rnuza ili pak dali se radi 
o nekorn trecern. Svjedokinja je posebno napornenula da je Jeka Zestic bila jako uplasena i 
rekla joj da o tim dogadajirna ne smije nikorne govoriti. Poslije je saznala da je po Jeku dosla 
njezina kCi i odvela je u Njernacku gdje je nakon nekog vrernena i urnrla. S ostalirn 
prezivjelirna iz Marinog Sela razgovarala je njezina kci Mira Sekulic. 

Svjedok Mira Sekulic je iskazala da zivi u Zagrebu od 1977.g., a inace je rodorn iz 
Klise i tarno su joj zivjeli roditelji do 199l.g. Ona osobno nije bila u Klisi u studenorn 
199l.g., ali je od rnajke cula sto se dogodilo, tj. da je 12. studenoga 1991.g. iz Klise odveden 
njen otac od strane 3 hrvatska vojna policajca, koji su na sebi irnali bijele opasace vojne 
policije, a od kojih se jedan zvao Marijan Poletto, osobno poznat njezinorn rnajci obzirorn da 
je iz susjednog sela. Torn prilikorn odvedeni su Jeka Zestic, Rade Gojkovic i Simo 
Maksirnovic. Majci je Poletto donio ocevu osobnu iskaznicu i torn prilikom joj rekao da ce iCi 
u razrnjenu. Nista nije cula sto se dogodilo s ocern do konca ozujka 1992.g., kada je u Klisi 
srela Milku BunCic i Jeku Zestic koje su joj opisale sto se sve dogadalo na ribnjacirna u 
Marinorn Selu. Obje su potvrdile da je njen otac rnrtav, da su ga tukli zeljeznirn sipkarna, da 
su ga po hladnoCi polijevali hladnorn vodorn, od cega je urnro. Torn prilikorn je s Milkorn 
BunCic vrlo kratko razgovarala zato sto joj je bilo zlo kada je saznala sto se dogodilo 
njezinorn ocu. Sjeca se da joj je torn prilikorn Milka Buncic spornenula da je pokusala pobjeCi 
i da je vracena, ali u pojedinosti nije ulazila. Sjeca se da su joj Milka BunCic i Jeka Zestic 
prilikorn tog prvog razgovora ispricale da su u motelu morale prati krv u prostorijarna gdje su 
bili zatocenici. Takoder su joj rekle da njih dvije nisu toliko zlostavljali kao rnuske, ali su bile 
pod stresorn zbog onoga sto su vidjele. Svjedokinja je nadalje iskazala da je kasnije stupila u 
kontakt s Mijorn i Jovorn Krajnovic s kojirna se vidjela u Srbiji i tom prilikorn su joj ovi rekli 
da su oni zajedno s Brankorn Stankovicern pokopali njezinog oca u blizini rnotela. Tom 
prilikorn su joj takoder rekli da hrvatski vojnici nekorn sjekli uha, a Miju Krajnovica su tjerali 
da jede necije uho. 

Svjedok Milan Strbac je iskazao da sa svojorn obitelji jos 1980.g. zivi u Klisi. 
Njegov sin Vlado je bio djelatnik policije u Osijeku, a kada su pocela ratna zbivanja vratio se 
kuCi i uskoro se prikljuCio u gardu. Jedne veceri, sjeca se da je bilo ruzno vrijerne, da je 
padala kisa sa susnjezicorn i da je bilo hladno, dosli su ljudi u vojnickirn odorarna i 
zapovjedili irn da izidu iz kuce. U kuCi su pored njega bili njegova supruga Zdenka, njegov 
sada pokojni sin Vlado, njegova kcerka Slada i susjed Slobodan Kukic. Ovu skupinu 
predvodio je njernu poznati zidar Slavko Jurcak, koji je prije rata gradio njegovu kucu i irnao 
je s njirn problema jer ovaj nije imao prijavljeni obrt pa su ga porezni organi kaznili zbog 
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gradnje njegove kuce i tada mu je ovaj prijetio da ce mu se osvetiti. Taj Jurcak je bio glavni i 
zapovjedio im je da izidu iz kuce. Prvo je cuo njegov glas gdje vice ,Strbac izlazi iz kuce jer 
cu baciti bombu u kucu", a potom je razbio prozor na kuci. On je izasao van s baterijom, a 
ovaj mu je na to viknuo da baci bateriju i da digne ruke u zrak. Prvo sto je nakon toga 
napravio, uperio je pusku u njega i vrhom puske ga udario u prsnu kost koju je ostetio tako da 
je poslije morao ici na slikanje i lijecenje te kosti. Od tog udarca je pao na leda, a potom se 
obratio svom sinu Vladi rekavsi mu ,Sine Vlado, vidi sto sam docekao." Obratio se sinu 
Vladi zbog toga sto je on bio hrvatski vojnik, a Jurcak se ponasao na takav naCin prema njemu 
da ga pred sinom, hrvatskim vojnikom, ispred vlastite kuce udara u prsa. Nakon toga Jurcakje 
ovoj dvojici koji su bili s njim rekao, davsi im pritom klupko spage, da ih sve vezu i pritom 
opsovao mater cetnicku. Ova dvojica nisu htjeli vezati sina Vladu jer su znali tko je on. 
Poslije toga ga je tjerao niz put tako da ga je s leda udarao puskom i vikao mu da suti, sto on 
nije mogao jer ga je udarac puskom jako bolio i nikako nije mogao do6i do zraka. Utjerali su 
ih u automobil koji je razvozio kruh i to njega, njegovu suprugu, sina Vladu i Slobodana 
Kukica, dok je kcerka Slada ostala u ku6i. Kad su usli u automobil, Jurcak je ostao i dalje u 
selu i nije isao s njima, a vojnici koji su s njima bili u vozilu razgovarali su gdje da ih odvezu, 
pa su zakljuCili da je bolje da ih odvezu na ribnjake u Marino Selo nego u Poljanu, jer tamo, 
po njihovoj priCi, ne bi prezivjeli. Do Marinog Sela su se vozili otprilike sat vremena, a to 
selo je poznavao od ranije jer je tamo isao u lov. Kad su izasli iz automobila, suprugu i 
Kukica su odvezli na ispitivanje, a njega i sina su poveli prema podrumu, tj. prema podrumu 
ih je vodio Zeljko Tutic, koji ga je prije pitao za ime i prezime i pitao za brata, a zatim se 
predstavio tim imenom i prezimenom. Svjedok je nadalje iskazao da je taj vojnik imao 
nadimak ,Eki", a pretpostavio je da se u podrumu nalazi zatvor jer su mu tako govorili 
hrvatski vojnici dok su ga vozili u pekarskom vozilu. Kad su dosli pred podrum ,Eki" mu je 
rekao da se vrati natrag u motel. Sjeca se da je tom prilikom stalno padala kisa i da su pokisli. 
Svjedok se sjeca da su suprugu ispitivali trojica ljudi u civilnim odijelima, i trebali su 
ispitivati i njega, ali supruga im je objasnila situaciju s Jurcakom i probleme koje su imali s 
njim i rekla im da se ovaj jos prije prijetio dace im se osvetiti. Nakon nekog vremena rekli su 
im da su slobodni i ona trojica vojnika su ih odvezli u Pakracku Poljanu kod obitelji Vinka 
Dolosica, kojeg je poznavao od ranije. Sutradan je supruga otisla po kcerku Sladu u Klisu, 
koja je prespavala kod susjede Nade Zestic, a tamo joj je kcerka rekla da je njihovu kucu 
opljackao taj Jurcak. U to vrijeme iz Klise sujos odvedeni Jovo Zestic, Rade Gojkovic i Savo 
Maksimovic. Zeljka Tutica je tom prilikom vidio prvi puta u zivotu i od njega je saznao da je 
dobar s njegovim bratom, a poslije rata je sa Zeljkom Tuticem bio u vise navrata u lovu. Sto 
se tice nadimka ,Eki", za taj nadimakje cuo, aline moze re6i tko muje za taj nadimak rekao i 
kojom prilikom. Tijekom glavne rasprave svjedok je upucen da pogleda sve prisutne 
optuzenike u sudnici, te nakon sto ih je pogledao, rekao je da je V -opt. Zeljko Tutic osoba po 
nadimku ,Eki", ida gaje ta osoba spasila, ali da ne moze re6i odakle mu nadimak ,Eki". 

Iz iskaza svjedoka Ane Danojevic slijedi da je zivjela u Kipu do 199l.g. u 
doma6instvu sa svojim muzem Mijom Danojevicem i njegovim ocem Ilijom koji je 1910. 
godiste. U studenom 1991.g. radila u doma6instvu Ruzene Stamf u Sredanima gdje je i 
spavala. Suprug i svekar su ostali kod kuce. Javljeno joj je da joj je 15. studenoga 1991.g. 
muz odveden zajedno sa svekrom i poslije toga mu se izgubio svaki trag. Pet dana nakon toga 
je otisla u Zagreb, a potom u Bosnu i Hercegovinu. Nije znala sto joj se dogodilo s muzem, a 
tek godinu dana kasnije je saznala da je ubijen u Marinom Selu. 
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Iz iskaza svjedoka Zdenke Strbac proizlazi da je zivjela u mjestu Klisa u vrijeme 
ratnih operacija 199l.g. Sjeca se da je u mjesecu prosincu 199l.g. u vecemjim satima u 
njihovo dvoriste dosao Slavko Jurcak i pozvao ih da izadu iz kuce. Kada su izasli van, Jurcak 
im je rekao da idu s njima i hio je jako strog. Osjecala se grozno, hilo joj je jako neugodno i 
strah. Kada su krenuli prema raskrizju cula je neki udarac iza sehe ali se nije usudila okrenuti. 
Kasnije joj je suprug rekao da ga je Slavko udario puskom u prsa. Potrpali su ih u jedno 
vozilo, a onda odvezli do jednog mjesta koje je prvi puta u zivotu vidjela. Kasnije je u 
razgovoru saznala da su dosli do rihnjaka u Marinom Selu. Sjeca se da su je tamo neki ljudi 
ispitivali, da su hili jako korektni i pi tali su je zasto su dovezeni. Kad je ohjasnila da im se to 
najvjerojatnije Slavko Jurcak sveti, jedan od njih je rekao da se privatne nesuglasice ne smiju 
rjesavati na taj naCin. Taj isti covjek je rekao da ih moraju smjestiti na neko drugo mjesto, a 
nakon toga su ih odvezli u Pakracku Poljanu. Taj isti automohil koji ih je tamo odvezao 
poslije je supruga odvezao u Kutinu lijecniku. Covjek koji im je pomogao u Marinom Selu, 
po pricanju supruga, zvao se Zeljko Tutic. U Poljani su ostali sve do 15. kolovoza 1992.g. i 
sjeca se da je njihova kcerka tamo isla u skolu. 

Iskazi ispitanih svjedoka - ostecenih Mlade Popovic, Mare Krajnovic, Nade Zestic, 
Mire Sekulic, Milana Strhca, Ane Danojevic i Zdenke Strahac, ocijenjeni su kao vjerodostojni 
i istiniti, jer su svjedocili o Cinjenicama koje su neposredno opazali, ali o istima i posredno 
saznavali kroz iskaze drugih osoha, a sud u njihovim iskazima nije nasao elemenata koji hi 
upuCivali sud na zakljucak da hi svojim iskazima zeljeli hilo koju osohu neosnovano teretiti 
za poCinjenje kaznenih djela koja su predmet ovog kaznenog postupka. 

Svjedok Zeljko Spelic je iskazao da je od pocetka Domovinskog rata prvo bio 
zamjenik zapovjednika obrane Pakraca, a od 06. listopada 199l.g., nakon pogibije 
zapovjednika ohrane Stjepana Sirca, preuzeo je njegovo mjesto. Svjedok je opisivao ratna 
zhivanja u i oko Pakraca, a izmedu ostalog je iskazao da su u kolovozu zapocele klasicne 
ratne operacije, te su se dogovorili da grad Pakrac brane policajci, a dragovoljci da 
kontroliraju i brane punktove oko grada Pakraca. Dana 15. listopada 199l.g. odlukom 
povjerenika Vlade RH Vlade Delaca osnovan je Stab obrane Pakraca. Ustrojene su civilne 
sluzhe koje su funkcionirale u hotelu u Kutini, a svjedok je hio zaduzen za vojna pitanja, a 
sjediste je imao u Pakracu, odnosno Ohrijezi, ovisno od razvoja vojne situacije. Svjedok 
posebno iskazuje da je teritorij Pakraca i Lipika hio napadnut na vise punktova tako da se 
ukazala potreba da se formira mobilna interventna jedinica u kojoj bi bili sposobni ljudi, 
spremni da u svakom trenutku odu na hojiste gdje je to potrehno, a poslovi Vojne policije u to 
vrijeme nisu hili prioritetan zadatak te jedinice. Kao zapovjednika toga voda postavljen je 
libijac ,Gadafi", koji je u to vrijeme bio jedan od najsposobnijih vojnika koje su imali u 
Pakracu i Lipiku. ,Gadafi" je trazio da sam izahire ljude, a za sjediste te jedinice je odahrao 
motel u Marinom Selu. Medutim, ,Gadafi" se nikada nije mogao u potpunosti posvetiti toj 
jedinici jer je imao stalna zaduzenja na ratistu, tako da ta jedinica nikad nije do kraja ni 
formirana, a u meduvremenu je ,Gadafi" poginuo 28. studenoga 199l.g. kao zapovjednik 
satnije u Lipiku. Svjedok nadalje iskazuje da ga u biti ,Gadafi" nikad nije izvijestio da li je taj 
interventni vod do kraja formiran, jer je imao cijeli niz zadaca na ratistu. Provjeru ljudi na 
terenu vrsio je 1-opt. Damir Kufner, a njegova osnovna zadaca je hila ispitivanje stanja na 
terenu, uocavanje slahosti i na kolegijima kriznog staha predlagati mjere da se ta situacija 
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popravi. U tim trenucima on je bio jedini koji je obavljao te poslove na terenu, a direktni 
nadredeni Kufneru su bili u Bjelovaru, tako da je on prvenstveno obavjestavao sluzbu u 
Bjelovaru, a dijelom i Zapovjednistvo u Pakracu. Kada bi neki od neprijateljskih vojnika bio 
uhicen i odveden, primjerice, u Marino Selo, 1-opt. Damir Kufner, kao savjetnik za sigurnost, 
u toj situaciji saslusao bi ga, tj. proveo ispitivanje, a nakon toga bi takve osobe bile prepracene 
u Zatvor u Bjelovaru. Takva procedura se odvijala od mjeseca prosinca 1991.g., a u mjesecu 
studenom 199l.g. i ranije takve osobe bi bile predavane civilnoj policiji i oni bi vrsili obradu, 
jer vojne policije u to vrijeme nije bilo. Svjedok nadalje iskazuje da je u to isto vrijeme u 
Daruvaru bio interventni vod, slicno kao i u Pakracu, ali su njega zvali vod Vojne policije, Ciji 
zapovjednik je bio jedan od brace Guberovic, po nadimku ,Kugla". Nakon sto je Lipik 
ponovno osvojen i nakon sto je u Bjelovaru ustrojena Vojna policija, ustrojen je i vod Vojne 
policije u Pakracu, na celu s Davorom Simicem, kojeg je on osobno predlozio kao 
zapovjednika. Do toga trenutka, odnosno do 01. prosinca 199l.g. taj interventni vod je primao 
placu u sklopu Zapovjednistava obrane Pakraca i imali su posebnu osobu koja je bila 
zaduzena za financije. Posebno je raden popis za sve jedinice s imenima ljudi, njihovim 
zadu:Zenjima, Cinovima ina osnovu svih tih elemenata su radene place, au praksi zapovjednik 
svake postrojbe dobio bi listu popisa s imenima ljudi u toj postrojbi i novce s kojom je isao 
kod svojih ljudi, koji su se potpisivali na toj listi uz svoje ime i prezime, a te liste su nazad 
slane u Ministarstvo obrane, radi pravdanja sredstava. Sto se tice Davora Simica, ,Gadafi" je 
za njega smatrao da nema dovoljno vojnog iskustva da bi mogao biti zapovjednik u tom 
interventnom vodu, tj. s njim nije bio zadovoljan jer je procijenio da on ne moze obavljati 
tako teske vojne zadatke. S druge, pak, strane svjedok je bio zadovoljan sto je Simic zavrsio 
SRO u JNA pa ga je namjeravao angazirati u zapovjednom sastavu, kao sto je vee rekao. 
Stoga mu nije jasno zasto se Davor Simic u gore navedenom popisu vodi kao zapovjednik 
voda Vojne policije u studenom, iako je to postao 01. prosinca 199l.g. 

Iz iskaza svjedoka Duska Kliceka slijedi da se ukljuCio u obranu zemlje 24. rujna 
1991.g. kao dragovoljac. Kako je u JNA zavrsio vojnu skolu u BileCi, rat ga je zatekao u Cinu 
pricuvnog kapetana prve klase. Prije rata je radio u ondasnjem Stabu teritorijalne obrane u 
Sekretarijatu narodne obrane kao sekretar u ondasnjoj opcini Pakrac i smatra da je imao 
najbolja vojna znanja u tom trenutku od svih hrvatskih branitelja u Pakracu. Sjeca se da su 
prvi stozer oformili u Poljani, gdje su dolazili svi koji su se zeljeli ukljuciti u obranu, tako da 
je Poljana bila izuzetno prometno mjesto. Dana 15. listopada 199l.g. povjerenik vlade za 
OpCinu Pakrac, g. Vladimir Delac, donio je prvu zvanicnu odluku o imenovanju Staba 
teritorijalne obrane OpCine Pakrac. Nacelnikje bio Antun BrkljaCic, dokje svjedok postavljen 
za ,operativca". Ovaj stab je trebao ustrojiti obranu Pakraca, alii organizirati civilni zivot. On 
osobno je poceo ustrojavati vojne evidencije kao i potrebe za materijalno-tehnicka sredstva. 
Svjedok posebno iskazuje da je on predlozio da se osnuje vod Vojne policije koji je trebao 
imati dvojako svojstvo, a predlozio je ta taj vod ima 43 vojnika, te koju vrstu naoruzanja treba 
imati. Sjeca se da su se I judi skupili negdje u listopadu 199l.g. i tom jedinicom je zapovijedao 
borac iz Libije koji se ozeni u Lipiku po nadimku ,Gadafi". Inace, ,Gadafi" je bio rasporeden 
i na mjesto zapovjednika prve satnije i to dana 30. listopada 1991.g., nakon sto je poginuo 
njen prethodni zapovjednik Berislav Ivosevic. Kako je ,Gadafi" poginuo 28. studenoga 
1991.g., svjedok nije mogao reCi tko je preuzeo zapovijedanje tim vodom Vojne policije. Sto 
se tice Damira Kufnera, on je postavljen za nacelnika za sigurnost za sve jedinice, pa su 
njegove ingerencije bile jednake prema vodu Vojne policije, kao i prema svim drugim 
jedinicama. Kao nacelnik za sigurnost morao je vise suradivati s Vojnom policijom radi 
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sigurnosti drugih jedinica i same obrane, nego s drugim jedinicama. Sjeca se da je njegov 
posao u to vrijeme bio tezak jer je u to vrijeme bilo dosta pljacki i ubijanja. Kada je izvrsio 
uvid u evidenciju o placama od 25. studenoga 199l.g., dostavljenu radi dobivanja novcanih 
sredstava, iskazao je da upravo za tu Interventnu jedinicu koja se spominje kao Vojna policija, 
nije zatraien nijedan novcani iznos za nijednog casnika, vee iskljuCivo samo za vojnike i to 
po 11.000 tadasnjih dinara, zbog cega zakljucuje da u to vrijeme taj Interventni vod nije imao 
nijednog zapovjednika. Sto se tice ,Gadafija", on se u to vrijeme kada su zatrazena ta novcana 
sredstva vodio kao zapovjednik satnije koja je branila Lipik, a place su se primale iskljucivo 
prema duznosti, jer u to vrijeme Hrvatska vojska jos nije imala Cinove, iako su postojali 
Cinovi iz JNA, ali se nije isplaCivalo prema tim Cinovima. Sto se tice dogadaja u selima Kip i 
Klisa, svjedok je cuo da se nesto tamo dogodilo kad mu je jedan vojnik sigurnosti po nadimku 
,Kugla" dosao i rekao da je uhapsen Damir Jirasek u svezi necega sto je napravljeno u Kipu, 
ali nije znao o cemu se tocno radi. 

Svjedok Bozidar Lujanac iskazao je da je Stab teritorijalne obrane OpCine Pakrac 
formiran u listopadu 1991.g., a on je u formiranju tog staba rasporeden za nacelnika 
obavjestajne sluzbe. Sjeca se da je Damir Kufner bio zaduzen za sigurnost. Vee prilikom 
osnivanja tog staha ukazala se potreba da se osnuje vod Vojne policije. Sjeca se da je za to hio 
zaduzen hrvatski hranitelj po nadimku ,Gadafi", stranac iz Lihije koji je hio ozenjen u Lipiku. 
Svjedok je iskazao da se od pocetka govorilo da to treha hiti vod vojne policije. Inace, 
,Gadafi" je sudjelovao u borbama na prvim linijama fronte za obranu Pakraca, Lipika i 
Kukunjevca, gdje god se ukazala za to potreha. Za sjediste voda Vojne policije predlozen je 
motel u Marinom Selu. Sjeca se da je Damir Kufner vrsio provjeru visih casnika, dok je 
provjeru za sve vojnike hilo gotovo nemoguce vrsiti. On nije imao nikakvu zapovjednu moe 
nad vodom, ohzirom na funkciju kojuje ohavljao kao nacelnik sigurnosti. Sto se tice sukoha s 
Damirom Jirasekom, svjedok je iskazao da je do tog sukoha doslo negdje krajem studenoga, 
pocetkom prosinca i to izmedu Damira Kufnera i Damira Jiraseka u stacionaru u Pakrackoj 
Poljani. Damir Jirasek je dosao u drustvu trojice-cetvorice vojnika koji su hili u odorama 
Hrvatske vojske, svi naoruzani i vikali na Damira Kufnera da ga je on prijavio za nesto sto 
nije uCinio. Tom prilikom je htio uhititi Kufnera i odvesti ga u Zapovjednistvo u Daruvar. Na 
kraju je ipak sve zavrsilo razgovorom i svi su se razisli hez sukoha. 

Svjedok Slavko Gamauf je iskazao da je bio zapovjednik 5. satnije Hrvatske vojske 
koja je bila stacionirana i sastavljena uglavnom od pripadnika iz Poljane i okolnih mjesta. Bio 
je i zapovjednik Kriznog staha Poljane. Imao je puno problema jer su se u Poljanu slijevali 
civili koji su hjezali pred ratnim zbivanjima, tako da je imao puno posla oko organizacije 
prihvata civila, prehrane preko 500 vojnika, te sprecavanje anarhije i pljacke. Poznato mu je 
da je postojala neka jedinica Vojne policije na ribnjacima u Marinom Selu, ali tamo nije 
odlazio jer oni nisu hili pod njegovom ingerencijom. Sjeca se da je suradivao s 1-opt. 
Kufnerom koji je bio pripadnik SIS-a i cesto su izmjenjivali informacije. Sto se tice Simica, 
sjeca se da je ovaj hio zapovjednik voda Vojne policije, ali ne moze sa sigurnoscu reCi kada je 
dosao na to mjesto. Sjeca se da je jednom prilikom prisustvovao sukobu izmedu ,Cire" 
Jiraseka u hlizini zeljeznickog kolodvora u Poljani. Nairne, zatekao je tog ,Ciru" u drustvu jos 
trojice njegovih vojnih policajaca, medu kojima je prepoznao jednog kojeg su zvali ,Dida". 
,Ciro" je vikao na 1-opt. Kufnera i pitao ga zasto ga je cinkao. To je govorio i Kufnerovom 
kolegi Lujancu. Situacija je bila jako zategnuta, ali se donekle smirila i nije doslo do sukoba. 
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Svjedok iskazuje da je cuo da su se na ribnjacima dogadale neke stvari, ali kako to nije vidio o 
tome ne moze reCi nista. 

Svjedok Josip Huska je iskazao da se dana 19. kolovoza 1991.g. prikljuCio obrani 
zemlje i pristupio Zboru narodne garde (ZNG). Bio je zapovjednik topnistva u 76. bataljunu. 
Sto se tice ,Gadafija", poznato mu je da je on bio zapovjednik 1. satnije, ali da je trebao 
sudjelovati u osnivanju interventnog voda, u cemu nije uspio jer je u meduvremenu poginuo 
dana 28. studenoga 199l.g. pri obrani Lipika. Nakon njegove pogibije zapovjednistvo nad 
vodom preuzeo je ll-opt. Davor Simic. Sto se tice 1-opt. Damira Kufnera, zna da je on bio 
savjetnik za sigurnost u Zapovjednistvu obrane Pakraca i kao takav bio je savjetnik 
zapovjednika obrane Pakraca i njemu je podnosio izvjesca s jedne strane, a po sluzbenoj 
duznosti je bio obvezatan takoder ta ista izvjesca slati u slu.Zbu u Bjelovar. On je u biti bio 
zaduzen za kontraobavjestajni posao, tj. podnosio je izvjesca o stanju na terenu, gdje se nalaze 
hrvatske postrojbe, bio je zaduzen za provjeru pripadnika Hrvatske vojske, a i provjeravao je 
odredene informacije. Kao takav mogao je imati autoritet kod vojnika jer su ga vojnici 
dozivljavali kao osobu koja moze biti na svim podrucjima i prolaziti sve punktove bez ikakvih 
problema, uz predocavanje odredenih propusnica, znacki i slicno. Svjedok je nadalje iskazao 
da mu nije nista poznato oko toga da bi civilno stanovnistvo srpske nacionalnosti bilo prisilno 
deportirano u motel, a jos manje da bi netko tamo bio zlostavljan ili ubijen. Poznato mu je da 
je 1-opt. Damir Kufner u listopadu 1992.g. bio uhicen pod nekom optuzbom, ali je ubrzo 
pusten jer nije bilo osnova za optuzbu. Saznao je da je tom prilikom od njega izuzeta sva 
poslovna dokumentacija, da je prevezena u Bjelovar, u centar SIS-aida joj se tada gubi svaki 
trag. 

Svjedok Jordan Atanasoski je iskazao da je pocetkom rata bio savjetnik za 
sigurnost pri Uredu obrane u Bjelovaru. U to vrijeme jos nije hila ustrojena sigumosna sluzba 
u sklopu oruzanih snaga, tako da su svi koji su radili ovaj posao hili iskljuCivo savjetnici za 
sigumost i mogli su samo informirati nadredene o dobrim i losim stvarima na terenu. 
Sigurnosno-informativna sluzba u vojsci se pocela osnivati tek 01. listopada 1991.g., a 
konacni ustroj je zaokruzen pocetkom ozujka 1992.g. Svjedok je posebno iskazao da 
formalno-pravno niti jedan savjetnik za sigumost u odredenom zapovjednistvu nije mogao 
izdati niti u jednoj postrojbi bilo kakvu zapovijed o izvrsenju i djelatnosti ili akcije. U 
konkretnom slucaju Damir Kufner bio je savjetnik za sigurnost u Zapovjednistvu obrane 
Pakraca i samim tim on je podnosio izvjesca svjedoku. Svjedok se sjeca da su pismena 
izvjesca koja je Damir Kufner podnosio, uredno prosljedivana SZUP-u pod urudzbenim 
brojem. lako je formalno (sluzbeno) nemoguce da savjetnik za sigumost bude u isto vrijeme i 
zapovjednik Vojne policije, I-optuzenik kao takav je mogao imati autoritet kod vojnika jer su 
ga vojnici dozivljavali kao osobu koja u civilu moze biti na svim podrucjima i prolaziti 
punktove bez ikakvih problema, uz predocavanje odredenih propusnica, znacki i slicno. 
Medutim, kako su savjetnici za sigumost hili prisutni u svim vodovima i rodovima vojske, u 
neku ruku su hili i detektori negativnih pojava unutar vojske, od sitnog do krupnog vojnog 
kriminala, te je ta sluzba dozivljavana kao nadredena sluzba koja vojnicima steti. Zbog toga 
postoji mogucnost da su vojnici na terenu, ne poznajuCi hijerarhiju, djelatnike sluzbe 
dozivljavali kao sefove. Sto se tice ustrojstva Vojne policije, svjedok se sjeca da je vod vojne 
policije ustrojen u Pakracu koncem studenog 199l.g. Da je dobio bilo kakvu obavijest da 
Kufner zapovijeda vodom Vojne policije, to bi bio veliki prekrsaj i automatski bi ga smijenio. 
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Iz iskaza svjedoka Zdenka Klimesa slijedi da je u studenom 199l.g. bio voditelj 
ratne ispostave SZUP-a Daruvar- Centrala Bjelovar, u gradu Daruvaru. Zbog ratnih zbivanja 
imao je dvojaku ulogu. Prva uloga je bila da je kao klasicni sluzbenik obavjestajne sluzbe 
obavljao djelokrug poslova djelatnika SUZP-a, ali je morao obavljati i neke Cisto policijske 
poslove. 0 zbivanjima u selu Klisa ne moze nista reCi jer je to podrucje spadalo pod 
teritorijalnu nadleznost Policijske postaje Pakrac. Za zbivanja u Kipu u inkriminiranom 
periodu je znao i to iskljuCivo u okviru svoje sluzbe. Kao obavjestajac je u nekoliko navrata 
obradivao taj predmet jer se o tome pricalo u medijima, a ispitivao je i dvojicu muskaraca u 
Daruvaru u svezi s tim zbivanjima. S tim u svezi sjeca se da je obavio razgovor s osobom po 
imenu Damir Jirasek ito ne u svojstvu potencijalno osumnjicene osobe. U tom trenutku nije 
mu bilo poznato dana podrucju Pakraca postoji neka grupa u smislu voda Vojne policije. Bilo 
mu je poznato samo da u Daruvaru postoji Vojna policija na celu s Miroslavom Guberovicem 
zvanim ,Kugla". 0 razgovoru s Damirom Jirasekom sastavio je standardni zapisnik i o tome 
postoji pismeni trag. Nakon razgovora je u biti stekao prva saznanja o dogadajima u Kipu. 
Svjedok je nadalje iskazao da u studenom nije cuo za osobu po imenu Damir Kufner, a u 
svom iskazu je posebno istaknuo da Vojna policija ne moze podnositi nikakve kaznene 
prijave protiv zatocenih civilnih osoba, a takve osobe moraju se dovesti civilnoj policiji koja 
poslije vrsi obradu takvih osoba. 

Svjedok Zdravko Heged je iskazao da mu je jako malo poznato o vodu Vojne 
policije na lipicko-pakrackoj bojisnici u studenom 199l.g. U to vrijeme bio je vojni policajac 
u Bjelovaru , a tek kasnije je postao zapovjednik voda. Sjeca se da su na podrucju Bjelovara 
prvo imenovani stabovi teritorijalne obrane za svako znacajnije mjesto ili postrojbu. Zbog 
specificne ratne situacije civilna policija je bila neefikasna a i nenadlezna, pa je bila praksa da 
svaki stab ili zapovjednik postrojbe odredi skupinu vojnika koji bi obavljali poslove vojne 
policije. U pravilu bi se angazirao neki djelatnik sigumosti koji bi odredio zapovjednika i tako 
su te jedinice funkcionirale. Svjedok posebno napominje da je u Operativnoj zoni Bjelovar 
klasicna Vojna policija pocela djelovati sredinom prosinca mjeseca 1991.g., a iako nije 
sudjelovao u formiranju voda Vojne policije u Pakracu, moze reCi da je tako bilo i s tim 
vodom. Inace, njegove zapovjedne ingerencije prema tom vodu poCinju tek koncem sijecnja 
1992.g., kada je bio postavljen za zapovjednika bojne. Damira Kufnera i Davora Simica 
osobno poznaje i to Kufnera kao djelatnika SIS-a, a Davora Simica kao prvog zapovjednika 
voda Vojne policije. Sjeca se da je Davor Simic bio ozbiljan mladi covjek koji je svoj posao 
radio dobro te da je napustio vojsku radi dovrsetka studija veterine, ana tom mjestu ga je kao 
zapovjednik naslijedio Gojko Brzica. Svjedok je nadalje iskazao da je u posjet tom vodu u 
Marinom Selu dolazio nekoliko puta. Sjeca se da je tamo vidio i neke civile, ali mu nije 
poznato sto su tamo radili. S njima nije obavljao nikakav razgovor, ali je poslije zapovjedniku 
skrenuo pafnju da tamo civilima nije bilo mjesto ida ih treba smjestiti negdje drugdje. 

Svjedok Miroslav Guberovic je iskazao da se u rat ukljucio kao pripadnik pricuvnog 
sastava MUP-a RH od 18. srpnja 199l.g. Koncem listopada ili pocetkom studenoga 199l.g. 
presao je iz MUP-a RH u Zbor narodne garde (ZNG), odnosno u Vojnu policiju koja se u to 
vrijeme osnivala u Daruvaru. Rasporeden je na mjesto pomocnika zapovjednika voda Vojne 
policije pri 52. samostalnom bataljunu ZNG-a. 0 dogadajima u Marinom Selu i mjestu Kip 
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saznao je od zapovjednika Nikole lvkanca. On gaje jednom prilikom pozvao i pitao sto Vojna 
policija radi u mjestu Kip i zasto odvodi na ispitivanje mjestane i kamo ih odvodi. Kako o 
tome nije imao nikakvih saznanja, s jos 3 vojna policajca otisao je u mjesto Kip koji je gotovo 
spojen s mjestom Badljevina. Negdje na tom raskrizju zatekli su neko sanitetsko vozilo i 
jednog covjeka u maskirnoj odori bez obiljezja Vojne policije i s njim su razgovarali. Rekao 
im je da je na straii a ako nas sto zanima da razgovaramo s ,Cirom" koji se nalazi u oblifujoj 
kuCi. Usli su u tu kucu, upoznali se s tim ,Cirom" koji ih je obavijestio da su oni Vojna 
policija iz Pakraca. Tom prilikom je ,Ciro" jos rekao da dobivaju zapovijedi iz Marinog Sela, 
gdje imje baza i sjediste. Pokazao imje i neku ispravu na papiru A4 formata, gdje je pisalo da 
oni imaju ovlastenja legitimiranja, obavijesnih razgovora i slicno. Ne sjeca se da li je to bilo u 
formi rjesenja, odluke ili slicno, ali je u potpisu bio naveden Tomislav Mercep. Na temelju te 
isprave je zakljuCio da se ipak radi o civilnoj policiji, a ne vojnoj, o cemu je obavijestio i 
zapovjednika lvkanca, te su zajednicki zakljuCili da Vojna policija iz Bjelovara nije nadlezna 
za djelovanje na tom podrucju. Svjedok je nadalje iskazao da se s tim ,Cirom" iz Badljevine 
ponovno susreo prilikom njegovog hapsenja u Daruvaru. Nairne, u dogovoru s lvkancem 
poznavao je ,Ciru" u sjediste u Daruvar u dvorac grofa Jankovica, gdje ga je civilna policija 
trebala uhititi i ispitati. Tako su i uCinili. Svjedok je jos iskazao da ne poznaje Damira 
Kufnera a ni Davora Simica, a njegov vod nije imao nikakvog kontakta s vodom Vojne 
policije u Pakracu. Tek u prosincu 199l.g. dolazi do formiranja zapovjednog lanca u sklopu 
Vojne policije. 

Svjedok Nikola lvkanec je iskazao da je bio djelatnik policije i prije rata, a 199l.g. 
je bio zapovjednik Policijske postaje Cazma, odakle je bio upucen u Daruvar organizirati 
obranu grada. U studenom 1991.g. dobili su dojave da u mjesta Kip, Sredani i Blagorodovac, 
koji su mahom naseljeni srpskim stanovnistvom, dokaze hrvatski vojnici. Svjedok posebno 
iskazuje da su postojala dva znacajna momenta vezana uz dogadaje oko Kipa i Marinog Sela. 
Prvi dogadaj je uhicenje i privodenje Damira Jiraseka zvanog ,Ciro", koji je uhicen u 
Daruvaru i svjedok ga je osobno ispitivao, a ispitivali su ga i operativci SZUP-a, Zdeno 
Klimes i Stjepan Turkovic. Na temelju tog ispitivanja sastavljena sui pismena. Drugi dogadaj 
vezan uz Marino Selo je dolazak Mire Krajnovic u Policijsku postaju u Daruvar, koja je 
prijavila da su joj otac i grad odvedeni iz mjesta Kip. Nakon sto su obradili sve podatke, 
zakljuCili su da bi se na ribnjacima mogla nalaziti Mercepova postrojba. Zbog toga su traiili 
pomoc jer su znali da su oni naoruzani, a on je osobno poslao Interventnu jedinicu na ribnjake 
na celu sa Zeljkom Amentom, koji su tamo zatekli 3 muske osobe, oca i sina Krajnovica i jos 
jednu musku osobu. Sjeca se da je s tim osobama obavljen obavijesni razgovor, da je 
doneseno rjesenje o zadrzavanju i da su sva trojica sprovedeni istraznom sucu u Bjelovar. 
Svjedok je nadalje iskazao da je informacije o Damiru Kufneru dobio iskljucivo od Damira 
Jiraseka zv. ,Ciro", kojije uhicen is kojimje obavljen obavijesni razgovor ito kao s kolegom 
koji je prekoraCio svoje ovlasti koje je imao kao vojni policajac s podrucja Pakraca. 

Iz iskaza svjedoka Miroslava Jerzecica slijedi da je bio brigadni general Hrvatske 
vojske u mirovini. Godine 1991. bio je zapovjednik Operativne zone Bjelovar pa je tako 
pokrivao i podrucje Pakraca. Opisujuci ustroj vojne policije svjedok je iskazao da je Vojna 
policija ustrojena tako da je imala svoje zapovjednistvo u samom Ministarstvu obrane RH, na 
celu s g. Lausicem, ana terenu nije bilo hijerarhijskih odnosa i zapovjednih ingerencija drugih 
vojnih snaga jer je Vojna policija bila organizirana vertikalno. Osobno smatra da zapovjednik 
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Lausic nije bio upucen u problematiku osnivanja voda Vojne policije u Pakracu. Svjedok je 
posebno iskazao da on osobno zna da je vod vojne policije u Pakracu osnivao Damir Kufner 
kojeg je susretao na sastancima i o njemu je imao visoko misljenje jer se u obranu Domovine 
ukljucio u prvim pocecima. Svjedok osobno nikada nije bio u Marinom Selu, niti je znao gdje 
je bila vojna baza tome vodu. Kako je Damir Kufner obnasao funkciju nacelnika SIS-a, kao 
takav nije mogao zapovijedati tim vodom, medutim, imao je znacajnu ulogu u ustrojavanju 
toga voda, a to je cuo od gospodina Atanasoskog. S obzirom da je provjeravao vojnike na 
terenu, njegova zadaca je hila da okupi, izabere i ustroji vod, sto je inace uloga 
,zapovjednika", no medutim, kada je poslije ,odvrtio film" zbivanja u Pakracu, zakljuCio je 
da I-opt. Damir Kufner nije mogao biti zapovjednik toga voda, buduCi je obnasao funkciju 
nacelnika SIS-a, a poslije je saznao da je prvi zapovjednik tog voda bio ,Gadafi", kojeg je na 
mjestu zapovjednika naslijedio Davor Simic. 0 odvodenju mjestana iz sela Kipa i Klise 
svjedok nikada nije sluibeno obavijesten, ali je cuo neke glasine koje nije provjeravao, s 
obzirom da je u to vrijeme bilo razlicitih glasina s razliCitih podrucja od kojih su neke bile 
neprovjerene. 

Iz iskaza svjedoka Stjepana Kupsjaka proizlazi da je on u inkriminiranom periodu 
bio nacelnik operative Policijske uprave Bjelovar. Negdje u studenom 1991.g. do njega su 
dosle vijesti da se nesto dogada u Marinom Selu. Zbog toga su poslali policijsku jedinicu, tj. 
pripadnici PP Daruvar su tamo otisli i pronasli neke ljude koji su dovedeni u Daruvar. S njima 
je obavljen informativni razgovor i vrlo brzo su otisli iz Hrvatske. Sjeca se da su na 
ribnjacima obavljeni i neki uvidaji jer su pronadeni lesevi uz sam motel, a tamo je isao 
istrazni sudac. Kao i uvijek, podnesena je kaznena prijava protiv nepoznatih poCinitelja. 

Iz iskaza svjedoka Stjepana Klasnica slijedi da se u obranu Domovine ukljuCio 19. 
kolovoza 199l.g., kada je bio pozvan u Krizni stab koji se nalazio u Prekopakri i tada je 
dogovoreno da radi na daljnjem organiziranju proizvodnje stakla u Lipiku. Tamo je radio sve 
do 24. rujna 199l.g., kada su ostali bez plina i struje i morali su prekinuti s proizvodnjom. 
Poslije je bio zapovjednik 76. samostalnog bataljuna, da bi od 28. listopada 199l.g. krenuo u 
formiranje nizih jedinica u sastavu bataljuna. Svjedok je posebno iskazao da mu nije nista 
poznato o osnivanju voda Vojne policije. Prvi puta je vidio hrvatske vojnike s obiljezjem 
vojnih policajaca u Donjoj Obrijezi pocetkom prosinca 1991.g. i cak im je davao upute da 
nesto ucine jer je bio nezadovoljan ponasanjem odredene skupine vojnika. Osobno nista ne 
zna o djelovanju Damira Kufnera u vodu Vojne policije. Za Davora Simica je cuo po imenu i 
prezimenu, ali mu nije poznato tko je ta osoba. Za ,Gadafija" zna da je bio zapovjednik 1. 
satnije od 29. listopada 199l.g., da je formalno zapovijedao sa 120 vojnika ida je poginuo 28. 
studenoga 199l.g. Svjedok se sjetio da su namjeravali osnovati jedan interventni vod, ali zbog 
stalnih borbi u tome nisu uspjeli. Jos jednom ponavlja da mu nije poznato da bi neki vod bio 
stacioniran na ribnjacima u Marinom Selu. 

Iz iskaza svjedoka Antuna Brkljacica slijedi da je u Domovinskom ratu bio nacelnik 
Staba obrane Pakraca. Njega je nato mjesto imenovao Vladimir Delac, tadasnji povjerenik 
Vlade i to 17. listopada 1991.g. Prije toga su Zeljko Spelic i on hili na konzultacijama u 
Zagrebu s generalom Stipeticem, koji im je dao osnovne upute kako organizirati taj stab i 
kako se organizira vojska. U to vrijeme u Pakracu se zivjelo jako tesko, nije bilo struje, vode, 
ani ljudi nisu zivjeli u svojim kucama. Barbe su bile svakodnevne, au to vrijeme su bile dvije 
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vrste branitelja, jedni su bili u sastavu MUP-a RH, dok su drugi bili dragovoljci koji nisu 
imali konvencionalno naoruzanje i opremu. Ti ljudi su bili samoorganizirani i nije hilo strogo 
formiranih zapovjednih lanaca. Po formiranju Kriznog staha sjediste su imali u Ohrijezi. 
Koncem listopada uspjeli su uspostaviti vojnu evidenciju tako da su se poceli slati prvi 
mohilizacijski pozivi. U listopadu i pocetkom studenoga s hrvatskim vojnim vrhom je 
dogovoreno osnivanje brigade, ali su na kraju uspjeli oformiti hataljun s 5 ceta. 0 osnivanju 
voda Vojne policije nema saznanja, a o smrti nekih gradana prvi put je cuo 1992.g. i o tome 
ga sluzheno nitko nije izvijestio. 0 tome tko je oformio vod Vojne policije svjedok nije znao 
nista reCi, a o smrti nekih gradana srpske nacionalnosti prvi puta je cuo pocetkom 1992. 
godine. 0 tome ga sluzbeno nitko nije izvijestio. Poznaje Damira Kufnera i on je bio 
angaiiran kao nacelnik za sigurnost, ali nije cuo da hi hio angaiiran na rihnjacima, niti je on 
dobio bilo kakva izvjesea o prisilnoj deportaciji mjestana Klise i Kipa. Poznavao je i osohu po 
nadimku ,Gadafi", koji je hio strucnjak za vojna pitanje i covjek sa znatno ve6im znanjem od 
hilo koga u to vrijeme na podrucju Pakraca i Lipika, te da je poginuo krajem mjeseca 
studenog. 

Svjedok Josip Beljan u svom iskazu naveo je da je bio zapovjednik voda Vojne 
policije pri 69. bojni Vojne policije, koja je osnovana formalno 01. prosinca 1991.g., a njen 
ustroj je trajao nakon toga dulje vrijeme. Kada je usao u Vojnu policiju, nije bilo nikakve 
dokumentacijie o organizaciji i ustroju te jedinice, a vojne jedinice su se osnivale na temelju 
dogovora pojedinih osoba, pa je tako ion dobio uputu da osnuje vod pri 105. brigadi, sto je i 
uCinio. Nakon sto je osnovana 69. hojna Vojne policije, u sastavu iste bio je vod Vojne 
policije iz Marinog Sela, a njegov zapovjednik je bio Davor Simie, i to od 10. prosinca 
199l.g. 0 tome nema nikakvih dokumenata, a on to zna iz vlastite spoznaje. Cuo je za osohu 
po nadimku ,Gadafi", ali ne zna kakva je hila njegova uloga u osnivanju te jedinice. Nakon 
sto je osnovana 69. hojna Vojne policije, oni su ustroj i funkcioniranje hojne pokusali 
uspostaviti po svim pravilima vojne slU.Zhe, od zapovijedanja do ponasanja, no medutim, taj 
proces je bio dugotrajan i tezak. SIS kao sluzba nije imao nikakvih zapovjednih ovlasti 
izdavati zapovijedi Vojnoj policiji, a odnosi izmedu SIS-a i Vojne policije hili su razliCiti na 
razliCitim podrucjima, pa su tako u Varaidinu hili odlicni, gdje je on s djelatnikom SIS-a 
razgovarao i slusao njegove savjete o kvaliteti i karakteristikama pojedinih ljudi, te sukladno 
takvim uputama mogao je i postupati, dok na pakrackom podrucju nije znao osohu koja je u 
SIS-u nadlezna za obnasanje tih duznosti. Prilikom ustrojavanja 69. hojne u prosincu 1991.g., 
nije se radilo o stvarnom ustroju te bojne, vee vise o formalnom ustroju, jer su u istu ulazile 
jedinice koje su vee tada u svom organizacijskom ohliku postojale pri nekim drugim 
jedinicama, pa je tako 69. bojni prikljucen i vod Vojne policije, koji je funkcionirao u 
Marinom Selu. Formalni ohlik zapovijedanja timjedinicama poceo se primjenjivati od veljace 
1992.g., a do tog vremena Vojna policija funkcionirala je u obnasanju duznosti na 
punktovima koja se oCitovala u kontroli prolaska i prometa na tim punktovima, a nije bilo 
pisanih zapovijedi o odredenim duznostima. On kao zapovjednik 2. satnije kontrolu tih 
jedinica vrsio je ohilaskom na terenu, paje tako odlazio i u hazu u Marinom Selu, gdje mu je 
prvo izvjesee o stanju voda Vojne policije dao Davor Simie, a nakon njega Gojko Brzica. 
Prilikom ohilaska voda Vojne policije u Marinom Selu, medu vojnicima je vidio 4 starije 
osobe, koje su se slohodno kretale medu tim policajcima, a po njihovom ponasanju i izgledu 
nije imao dojam da se radio uhieenim osohama. 
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Svjedok Dragutin Hubak u svom iskazu naveo je da je 199l.g. bio pripadnik 
Drzavne sigurnosti u Bjelovaru. S 1-opt. Damirom Kufnerom upoznao ga je u jesen 199l.g. 
Jordan Atanasoski, koji je bio nadreden 1-opt. Kufneru. U svom operativnom radu on je bio 
zadliZen za civilni dio sigumosti, dok je 1-opt. Damir Kufner bio zaduzen za vojnu stranu 
sigurnosnog pitanja, a kako je dobra poznavao teren, dosta cesto su se na terenu kroz posao 
operativno druzili. Prve informacije o dogadanjima i odvodenju civila iz okolnih mjesta 
Pakraca u Marino Selo, dobio je od 1-opt. Damira Kufnera, zbog cega su mu njegovi 
nadredeni nalozili da izade na teren i ispita ta dogadanja. Nakon dobivenog naloga, na teren je 
zajedno izasao s Jordanom Atanasoskim i Damirom Kufnerom, i to u Marino Selo u 
,Ribarsku kolibu". Kada su dosli do tog objekta u Marinom Selu, sjeca se da su tamo bile 
nekakve stepenice kojima su usli u zgradu u kojoj su zatekli nekoliko pripadnika HV -a u 
vojnickim odorama, te su te osobe pitali o dogadajima odvodenja ljudi iz okolnih sela, no 
medutim, ti vojnici im nisu zeljeli nista o tome reCi, odnosno, rekli su im da nemaju saznanja 
o tim dogadajima. Sjeca se da je u toj zgradi vidio vrata za koja hi logika nalagala da vode u 
podrum, a kada je s Atanasoskim i Kufnerom zelio uCi u podrum, prisutni vojnici im to nisu 
dopustili. Takvo postupanje HV-a i nemogucnost ulaska u te prostorije smatrao je svojim 
osobnim profesionalnim neuspjehom i o tome je izvijestio svoje pretpostavljene. 

lz iskaza svjedoka Dragutina Kralja slijedi da je ispred Kriznog staba bio zaduzen 
za vodenje centra za obavjesCivanje, a dana 15. listopada 1991.g. oformljen je stab za obranu 
grada Pakraca u kojem je on bio zaduzen za vezu kao nacelnik. Taj stab je brojao oko 1 0-tak 
ljudi, a izmedu ostalih u tom stabu je bio i Damir Kufner kao nacelnik toga staba, zadliZen za 
sigurnost. Svjedok je iskazao da je bilo govora o tome da se formira vod Vojne policije jer je 
u tim trenucima vojska hila dosta neorganizirana. Medutim, u prvo vrijeme se govorilo o 
osnivanju interventnog voda koji hi trebao uskakati u borbe tamo gdje je to bilo potrebno. 
Sjeca se da je za taj vod trebalo vojnike posebno obuciti, a tu zadacu je dobio covjek po 
nadimku ,Gadafi". Nairne, onje imao najvise ratnog iskustvajer je bio profesionalni vojnik u 
Libiji. Svjedoku nije poznato da li je uopce taj vod sudjelovao u borbi. Medutim, dosta ljudi iz 
tog voda je preslo u vod Vojne policije, ali ne moze sa sigumoscu reCi tko je tim vojnim 
policajcima zapovijedao. Poslije je cuo price da se nesto dogodilo u Marinom Selu, ali misli 
da se to vise radilo o seoskim pricama i u svezi toga ne moze nista sa sigumoscu tvrditi. 

Iz iskaza svjedoka Ante Brkljacica slijedi da je u drugoj polovici 1991. g. bio 
rasporeden kao vozac i pratnja zapovjednika obrane grada Pakraca g. Spelica. RadeCi ovaj 
posao obisao je gotovo sva mjesta znacajnija za obranu grada. Kao vozac je cuo da se 
namjerava osnovati jedna jedinica za posebne namjene koju je trebao ustrojiti branitelj 
libijske nacionalnosti po nadimku ,Gadafi". Poslije je cuo daje on poginuo i ne zna sto je bilo 
dalje s tom jedinicom. Poznaje Damira Kufnera koji je bio zaduzen za sigumost. Cesto ga je 
susretao i poznato mu je da je ovaj obilazio razna mjesta. Poznaje i Davora Simica jos prije 
rata, a zajedno su studirali u Zagrebu. Vidali su se prvih dana u studenome 1991.g., ali nakon 
toga sene sjeca gdje je Simic bio rasporeden i ne sjeca se da li su se uopce susretali. Poznato 
mu je da je Davor Simic bio u Vojnoj policiji i vidao ga je u Pakracu i Prekopakri i misli da 
je to bilo u drugoj polovici prosinca. 
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Sud je iskaze svjedoka Zeljka Spelica, Duska Kliceka, Bozidara Lujanca, Slavka 
Gamaufa, Josipa Huske, Jordana Atanasoskog, Zdenka Klimesa, Zdravka Hegeda, Miroslava 
Guberovica, Nikole Ivkanca, Miroslava JerzeCica, Stjepana Kupsjaka, Stjepana Klasnica, 
Antuna BrkljaCica ocijenio vjerodostojnim i istinitim, jer su svjedoCili o cinjenicama koje su 
neposredno opazali, a imaju6i u vidu njihove uloge u obrani Pakraca i Lipika, te zapovjedne 
duznosti koje su obnasali u Hrvatskoj vojsci i policiji, navedene okolnosti njihovim iskazima 
daju posebnu dozu vjerodostojnosti. 

Svjedok Damir Jirasek zv. "Ciro" iskazao je (iskaz od 15. sijecnja 2008.g., Kir-
9/08-2) da je pristupio pricuvnoj policiji u kolovozu 199l.g. i neposredno je sudjelovao u 
obrani Pakraca. Neko vrijeme je bio na ratistu u Starom Majuru, a potom u Prekopakri, da bi 
se pocetkom listopada pocelo pricati da neki Kufner osniva Vojnu policiju, tocnije, tu 
informaciju je dobio od Zdravka Cataka. Ubrzo nakon toga je Catak otisao u Marino Selo na 
ribnjake, a svjedok je jos neko vrijeme ostao u Matkovcu. Prije nego sto je otisao u Marino 
Selo, zamolio ga je da pita da li bi i on mogao pristupiti u taj vod, sto mu je Catak i obecao. 
Nedugo zatim pozvan je da dode u Marino Selo i tamo je zatekao Cataka, Zivka Kosijera i jos 
nekoliko drugih vojnika Cijih se imena ne moze tocno sjetiti. Svjedok je u istrazi iskazao da ga 
je na punkt u Badljevinu uputio upravo 1-opt. Damir Kufner i da ga je upoznao sa svim 
duznostima na tom punktu, da bi na glavnoj raspravi rekao da ga je Zdravko Catak odvezao 
na punkt u Badljevinu, ada je proslo gotovo mjesec dana od trenutka kad je dosao u Marino 
Selo pa do trenutka kadaje prvi put upoznao Damira Kufnera. Prilikom prvog saslusanja pred 
istraznim sucem dana 15. sijecnja 2008.g., Damir Jirasek je jos iskazao da su dr:Zali stra:Ze u 
mjestu Badljevina, da hi jednog dana dosli neki vojnici, pripadnici Zbora narodne garde, u 
Badljevinu i priop6ili da su u mjestu Kip nasli tri covjeka kako kopaju neke utvrde. Otisli su 
prema Kipu, a takoder su i njih pozvali da odu tamo buduci su vojni policajci. Dosavsi tamo s 
jos jednim vojnim policajcem, zatekao je tri covjeka kako kopaju neke rupe, a tvrdili su da 
prave sklonista u slucaju granatiranja. Dosli su i pripadnici ZNG-a i uskoro su pronadene 
dvije automatske i jedna poluautomatska puska. Ova tri covjeka su negirali da su to njihove 
puske, ali je ipak odluCio da ih svu trojicu odvezu u sjediste u Marino Selo. Sjeca se da se sve 
to odvijalo izmedu 11,00 i 14,00 sati, a te ljude je isporuCio svojim kolegama policajcima 
kojih je bilo 10-tak u Marinom Selu. Sjeca se da su tamo hili Pavao Vancas, Zdravko Catak, 
Zivko Kosijer i jos neki cijih se imena ne moze sjetiti. Sto je poslije bilo s tim ljudima, nije 
znao re6i. Sjeca se da je nekoliko dana kasnije na punkt u Badljevinu dosao 1-opt. Damir 
Kufner i rekao im da je doznao da u Kipu ima jos oruzja pa da se to mora prekontrolirati. S 
njim su bili 11-opt. Davor Simic i Damir Catak. Svjedok je posebno napomenuo da su u tom 
trenutku s njim na punktu u Badljevini hili Zlatko Adzijevic, Drazen Macura, Albert Jirasek i 
covjek po prezimenu Pauric. Otisli su u Kip s 3 automobila, a Kufner je tocno znao i rekao u 
koje kuce trebaju i6i. Usli su u tri kuce, od kojih su u dvije nasli oruzje, au trecoj nisu. Sjeca 
se da je njemu Kufner rekao da odveze dvojicu muskaraca iz Kipa u motel, tako da je on njih 
dvojicu stavio na zadnje sjedalo, dovezao do motela i predao vojnicima. Osim njega, na 
punktovima i u Marinom Selu hili su jos Damir zv. ,Sova" i Zdravko Catak zv. ,Bijeli", te 
dva vojnika iz Zagreba koji su nakon 20-tak dana otisli. Sjetio se da je tamo bio jos vojni 
policajac po nadimku ,Dida" iz Zagreba. Cuo je i za osobu po nadimku ,Gadafi", ali mu nije 
poznato da bi on trebao vrsiti njihovu obuku. S njima je jos bio Antun Ivezic zv. ,Braja" i 
sjetio se da je on bio kada je dovezao dvojicu ljudi iz Kipa. Tamo je bio i Tomica Poletto, 
Zeljko Tutic zv. ,Eki", te Vlado Winkler, a tim vodom fakticki je upravljao Damir Kufner i 
njega se moralo slusati, da bi pred Bozic dobili znacke Vojne policije, a zapovijedanje vodom 
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tada je preuzeo Davor Simie, a poslije njega zapovjednik je bio Gojko Brzica. Takoder je 
iskazao da je kasnije s njim imao problema, jer je koncem studenoga ili pocetkom prosinca 
199l.g. uhieen u Daruvaru, zajedno s kolegom Zlatkom Adzijevieem. Tamo su ih uhitili i 
poceli optuzivati da su krivi zato sto su oni ljudi iz Kipa nestali, ali nisu spominjali broj 
nestalih. Sjeea se da su hili zadr:lani oko 24 sata, da su ga pitali za Damira Kufnera i izmedu 
ostalog su mu rekli da ga je on prijavio da je na svoju ruku isao u Kip i neosnovano privodio 
te civile. Nakon toga Kufner i on su dosli u ozbiljan verbalni sukob, jer je s njim zelio 
rascistiti zasto gaje neosnovano prijavio. U inkriminirano vrijeme onje bio ,voda punkta", pa 
su ga drugi policajci slusali. On je u to vrijeme imao incident s doma6im stanovnistvom, jer 
su se oni napili i pucali, tako da im je morao oduzeti oruzje, medutim, u to vrijeme i on je 
svakodnevno pio, a po njegovom misljenju, nije agresivan kad popije, ali je morao biti strog s 
obzirom na uvjete. Vojnici s njegovog punkta trazili su njegovu smjenu s punkta, ali je to bilo 
zbog toga sto je on trnzio stegu i sprjecavao je svako otudivanje. Navodi da je bio na lijecenju 
u PopovaCi prije 6 godina, ali svojom voljom, jer je malo vise pio, a i zivci su mu popustili. 

Damir Jirasek ,Ciro" je ponovno saslusan u istrazi dana 09. svibnja 2008.g. (listovi 
1071-1074/III spisa) i tada je iskazao da Kufnera nije zatekao pri dolasku u Marino Selo, vee 
da je ovaj dosao nakon 2-3 dana i da mu je dao bijeli remen, kao i drugim vojnicima, i svima 
rekao da skinu oprtace od JNA. Sto se tice sela Kip, u tom selu doslo je do uhieenja u 3 a 
mozda i u 4 navrata, a da mu je drugi, ili pak tre6i put dosao I-opt. Damir Kufner i tom 
prilikom tvrdio da je saznao imena jos nekih ljudi koji u Kipu dr:le oruzje, au ruci je drzao 
neki popis. Tako je zajedno s Kufnerom i jos nekim vojnicima otisao u selo Kip gdje su nasli 
oruzje i uhitili dva covjeka. Tom prilikom nisu isli od kuee do kuee, vee je Kufner pokazao 
kamo trebaju i6i. Sto se tice Davora Simiea, ne moze sa sigumoscu re6i je li i on bio pristupan 
prvom prilikom kad su zatekli one vojnike koji su kopali rovove ili je Simica prvi puta vidio 
nakon sto je imao incident u policiji u Daruvaru, kad su ga uhitili pripadnici MUP-a. Poslije 
toga se vratio u motel tra:le6i Kufnera, pa kako je tamo zatekao Simiea, rekao je i njemu da 
ide zajedno s njim. Tako je njih 7-8 ljudi trazilo Kufnera. Zatekli su ga u Pakrackoj Poljani u 
stacionaru i tada je osobno pitao Kufnera tko mu je zapovjednik, Simie ili on, a takoder ga je 
to pitao i Simie i tom prilikom je Kufner odgovorio da je on zapovjednik. Ovaj dogadaj se 
zbio koncem studenog ili pak pocetkom prosinca mjeseca. Sjeea se da su poslije toga otisli u 
Bjelovar u vojnu policiju da im oni tamo kazu da li su legalna formacija i tko je zapovjednik. 
Tom prilikom su dobili bijelo remenje s hrvatskim grbom, ali im zapovjednik Vojne policije u 
Bjelovaru nije odgovorio tko je u biti zapovjednik. Vratili su se nazad u motel, a tek nakon 
nekoliko dana dobili su usmenu obavijest da je Simie zapovjednik i tek tada je Simiea 
dozivljavao kao svog zapovjednika. Poslije toga Kufnera vise nije vidao u Vojnoj policiji. 
Svjedok je jos iskazao da je jednom prilikom zaustavio konvoj od 1 0-tak vojnih kamiona koji 
su iz pravca Pakraca odvozili namjestaj, bijelu tehniku i slicno. Sjeea se da su to hili vojnici iz 
Bjelovara i da im nije dozvolio prolazak jer je zakljuCio da se radi o ukradenoj rohi. Poslije 
toga mu je dosao Damir Kufner i rekao mu da je to ucinio tada i vise nikada. Kufner je htio 
propustiti taj konvoj, a svjedok se protivio i u tome su ga odr:lali kolege policajci na punktu. 
Nakon toga za zapovjednika punkta postavljen je Pavao Vancas zv. ,Deda", a svjedok je bio 
obicni vojni policajac na cesti. Poslije toga V ancas ga je znao poslati na neki zadatak 20 km 
od Badljevine, a kad hi se vratio cuo hi da su prosla vozila s ukradenom robom. I u lokalnoj 
gostionici su znali pricati ,kad tebe nema Ciro, roha se prevozi". Svjedok je jos iskazao da 
kada su isli tra:liti Kufnera u Pakracku Poljanu, takoder je isao i Pavao Vancas i on je cak bio 
jedan od najagilnijih vojnika tra:le6i da se utvrdi tko stvamo zapovijeda njihovim vodom, jer 
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su pod svaku cijenu htjeli razjasniti tu stvar. U vrijeme dok je Kufner bio zapovjednik voda, 
svjedok nije znao tko mu je zamjenik jer mu to nitko nije rekao. 

lspitan na glavnoj raspravi 17. studenoga 2008.g. (listovi 1809-1812/VI spisa), 
iskazao je da je 1-opt. Damira Kufnera upoznao oko mjesec dana nakon njegovog dolaska u 
Marino Selo, kojom prigodom se Kufner predstavio samo imenom i prezimenom i nije 
spominjao da je zapovjednik, no on (svjedok) je smatrao da je on zapovjednik Vojne policije. 
S Kufnerom je najvise razgovarao dva ili tri puta. Sto se tice akcija odlaska u selo Kip, s prva 
dva odlaska 1-opt. Damir Kufner nije imao nikakve veze, jer nije bios njima i do tada ga nije 
susretao, ali s trecirn odlaskorn i akcijom u mjesto Kip ima veze, jer je taj treCi puta na njegov 
punkt dosao Damir Kufner s dvojicom vojnika i rekao da ponovo trebaju otiCi u mjesto Kip 
kako bi pretresli odredene kuce. Drugi i treci put prilikorn odlaska u rnjesto Kip, cedulju s 
imenima i prezimenima i kucnim brojevima kuca i osoba koje trebaju pregledati, dobio je od 
Zivka Kosijera, kuce su pretresali njegovi vojni policajci s punkta i on, dok su pripadnici 
HV -a osiguravali selo da ne dode do otpora, a u torn osiguranju je bilo oko 10 !judi. Kada je 
Kufner bio s njirna u mjestu Kip, misli da taj puta nikoga nisu priveli, a kada su privodili 
ljude, iste su predavali na ribnjaku Zivku Kosijeru. Nakon uhicenja u Kipu, po proteku 
odredenog vremena, na njegov punkt je dosao Miroslav Guberovic zv. ,Kugla", kojega nije 
poznavao od ranije, a isti mu je rekao da dode u Daruvar na razgovor u smislu vojne suradnje. 
Drugi dan, zajedno sa Zlatkom Adzijevicem otisao je u Daruvar, u dvorac, gdje je bilo 
sjediste Vojne policije i traiio razgovor s Guberovicem, a kako Guberovic nije bio u dvorcu, 
receno mu je da saceka par minuta, nakon cega je primijetio civilne policajce MUP-a kako 
tree po parku, da bi ih na kraju opkolili i uperili oruzje u njih. Na zahtjev njihovog 
zapovjednika Zeljka Amenta, morali su odloziti oruzje, te su ih odvezli u policiju u Daruvar te 
uhitili, nakon cega su morali napisati iskaz sve sto su radili od prvog dana rata do trenutka 
uhicenja. Kada su ih pustili iz policije, odmah iste veceri isao je traiiti Damira Kufnera da s 
njim raspravi sto su oni, jesu li Vojna policija iii nisu i tko im je zapovjednik. Torn prigodom 
sa sobom je poveo Paurica, Vancasa i Davora Simica i sva cetvorica su zajedno isli traiiti 
Kufnera. Nasli su ga u Poljani, gdje je bio zajedno s Lujancem. Kufner s njirna tom prigodom 
nije zelio razgovarati, pa su se na kraju dogovorili da ce se svi zajedno naCi u prostorijama na 
ribnjacirna, u nekom stanu. U stanu su bili Damir Kufner, Lujanac, Pavao Vancas, Davor 
Sirnic i on i tom prigodom je Simic osobno upitao Kufnera tko je zapovjednik Vojne policije i 
sto su oni uopce, a tijekom tog razgovora nista nije zakljuceno, a nisu mogli ni zakljuciti tko 
im je zapovjednik. On sam (svjedok) zastupao je stav da je zapovjednik te Vojne policije bio 
Damir Kufner, jer je on osnivao Vojnu policiju i zato je smatrao da njega treba pozvati na 
odgovornost zbog toga sto je uhicen u Daruvaru. Nakon ovog sastanka otisli su u Bjelovar, u 
Vojnu policiju, Gojko Brzica, Davor Sirnic i on, gdje irn je na tom sastanku zapovjednik 
Vojne policije rekao da je zapovjednik Vojne policije Davor Simic, a uskoro je tamo postrojio 
tamosnje policajce i trojici iii cetvorici rekao da skinu vojne opasace s natpisom Vojne 
policije i da im daju. Kada je Davor Sirnic postao zapovjednik voda, on je odredio da se u 
vodu formiraju desetine, a zapovjednik njegove desetine postao je Pavao Vancas, a Vancas je 
njega predlozio za svoga pomocnika. 

lspitan na glavnoj raspravi od 16. studenoga 2010.g. (listovi 2470-2471/X spisa), 
svjedok je iskazao da je u Vojnu policiju pristupio nakon sto su rnu njegovi prijatelji rekli da 
Damir Kufner organizira Vojnu policiju u Marinom Selu. On je otisao u Marino Selo i tamo je 
zatekao nekoliko osoba, nisu imali nikakvog zapovjednika niti ih je u tom trenutku netko 
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organizirao, vee su cekali da dode jos ljudi kako bi se mogao formirati vod Vojne policije. 
Smatra da je vod Vojne policije konstituiran i formiran u onom trenutku kada su odvedeni u 
Badljevinu na punkt, kada mu je Zivko Kosijer rekao da je on zapovjednik na tom punktu, te 
je dobio uputstva kako se kao vojni policajac na punktu mora ponasati, none sjeca se tko mu 
je u Marinom Selu dao ta uputstva. S punkta u Badljevini u nekoliko navrata odlazili su u 
mjesto Kip jer su dobili informacije da mjestani toga sela imaju oruzje, a kada je prvi puta 
isao u to selo pronasli su tri osobe i jednog djecaka kako kopaju rovove. Navedene osobe su 
imale oruzje, a on je odlucio da ih uhiti i odvede u Marino Selo, dok je djecaka otjerao u 
mjesto Kip. Prilikom dovodenja navedenih osoba, iste je u Marinom Selu predao Zivku 
Kosijeru, jer je isti cijelo vrijeme tamo boravio. Dok je boravio na punktu u Badljevini, jos je 
dva ili tri puta isao na intervenciju u mjesto Kip, a zadnji puta s njima na intervenciju isao je i 
1-opt. Damir Kufner, ana intervenciju su krenuli s nekoliko automobila. Prilikom intervencije 
imali su popis u koje kuce trebaju i6i i gdje trebaju traziti oruzje. Prilikom tih intervencija, 
ceduljice s imenima i prezimenima osoba kod kojih trebaju i6i dobijao je od Zivka Kosijera, a 
ne zna tko je te podatke davao Kosijeru. Po pozivu Vojne policije iz Daruvara, otisao je u 
Daruvar na razgovor u Vojnu policiju i kada je dosao tamo rekli su mu da saceka neko 
vrijeme jer nema njihovog zapovjednika s kojim bi trebao razgovarati. Tog zapovjednika oni 
su pricekali u parku, kada su nedugo nakon dolaska u parki primijetili da djelatnici MUP-a 
opkoljavaju park, a to su radili kako bi njih uhitili. Bili su uhiceni 24 sata, a u svezi tog 
uhicenja ispitivao ih je Nikola Ivkanec. S Nikolom Ivkancem razgovarao je vrlo kratko, on 
mu je dao nalog da ukratko na papiru napise od prvoga dana sto se dogadalo u mjestu Kip, 
nakon cega je on to napisao s drugim djelatnicima MUP-a. Nakon sto je rashicen, otisao je u 
Poljanu potraziti Damira Kufnera da ga upita zbog cega je on uhicen i u kakvom svojstvu se 
oni nalaze, jer je Damira Kufnera smatrao svojim zapovjednikom, buduci ih je on primio u 
vojnu policiju. Damir Kufner mu je rekao da je uhicen zbog toga sto je uhicenja u Kipu radio 
na svoju ruku i to je istina, jer je prvo uhicenje obavio kada je pronasao one tri osobe koje 
kopaju rovove, a sva ostala uhicenja obavio je nakon sto je od Zivka Kosijera dobio upute u 
koje kuce u Kipu treba ici i kod kojih osoba treba traziti oruZje, te je nakon pronalaska oruzja 
te osobe doveo u Marino Selo. Sve osobe koje je on uhitio i doveo u Marino Selo, su bile 
muske osobe i kod svih tih osoba pronadeno je oru:Zje. Nakon razgovora s Kufnerom, 
pocetkom prosinca, Simic, Gojko Brzica i on otisli su u Vojnu policiju u Bjelovar utvrditi 
kakav im je status i tko je zapovjednik Vojne policije u Marinom Selu. Nakon razgovora u 
Bjelovaru rekli su im da je zapovjednik voda Vojne policije Simic, nakon cega je on od 
zapovjednika Simica dobijao naloge, a isti mu je potpisivao trebovanje za gorivo. Kako je 
gotovo cijelo vrijeme kao vojni policajac djelovao na punktu u Badljevini, rijetko je odlazio u 
Marino Selo i nije susretao 1-opt. Kufnera. Sto se tice onog dijela iskaza koji je dao tijekom 
istrage, da ga je Damir Kufner prijavio policiji za odvodenje mjestana Kipa u Marino Selo, to 
je izjavio jer misli da je o tome tako kruzila glasina, a s obzirom da je Kufner radio u 
sigumosnoj sluzbi, a po njegovom misljenju, njihov je zadatak da uhicuju ljude. Kada je 
uhicen u Daruvaru, vojni policajci su mu rekli da ga je Damir Kufner prijavio da je on na 
svoju ruku isao u Kip i uhicivao ljude, zbog cega je, kada su ga pustili, zajedno s Davorom 
Simicem, Vladom Parucem i Pavlom V ancasem isao potraziti Kufnera, kako bi saznali jesu li 
oni legalna Vojna policija ili nisu i zasto je on u Daruvaru uhicen. Kada su oni dosli kod 
Kufnera i postavili mu ta pitanja, on s njima o tome nije zelio razgovarati ina njihova pitanja 
je li on zapovjednik Vojne policije, on im je neodredeno odgovorio, zbog cega su oni nakon 
nekoliko dana otisli u Bjelovar, kako je vee to prethodno opisao. 
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Ispitan na glavnoj raspravi od 08. ozujka 2011.g. (listovi 2584-2589/XII spisa), 
svjedok izjavljuje da njega nitko nije pozvao da pristupi u Vojnu policiju, vee je on javnim 
pogovorom medu pripadnicima HV -a cuo da neki Kufner osniva vod Vojne policije, zbog 
cega je o toj Cinjenici pitao svog poznanika Zdravka Cataka, koji mu je rekao da on moze 
pristupiti Vojnoj policiji, zbog cega je i otisao u Marino Selo, a za zapovjednika punkta u 
Badljevini nije ga postavio nitko, odnosno buduCi je bio najstariji medu njima, oni su sami 
izmedu sebe njega izabrali za zapovjednika, ana punkt u Badljevini odvezao ga je Zdravko 
Catak, a moguce je da je prethodno iskazao da prilikom dolaska u Marino Selo zateceni ljudi 
nisu bili organizirani ida nisu imali zapovjednika, kao ida ga je na punkt u Badljevini uputio 
Zivko Kosijer. Sto se tice prvog uhicenja mjestana Kipa, do njih je doslo kada je on od 
pripadnika HV -a cuo da neki ljudi u blizini skladista orU.Zja kopaju rovove, zbog cega je 
otisao tamo i vidio tri covjeka koji su u blizini sume, po njegovom misljenju, kopali rovove, 
zbog cega ih je upitao tko su i kojoj vojsci pripadaju. Navedene osobe nisu mu htjele 
odgovoriti tko su i zasto to rade, zbog cega ih je on sproveo u objekt u Marinom Selu. 
Prilikom dolaska u Marino Selo, u navedenom objektu bilo je nekoliko ljudi, od kojih se on 
sada samo sjeca Zivka Kosijera, koji je bio njegov susjed, te je Zivku Kosijeru predao uhicene 
ljude i o tome nikoga drugoga nije izvijestio. Prilikom drugog odlaska u mjesto Kip, radi 
pronalaska oruzja koje se nalazilo kod mjestana Kipa, popis osoba i kuca u koje trebaju otiei 
dobio je napisano na papiru od Zivka Kosijera. Kada mu je Zivko Kosijer predao popis osoba 
i kuca u kojima se jos u Kipu nalazilo oruzje, rekao mu je da su one tri prethodno uhieene 
osobe rekle kod koga, odnosno kod kojih osoba, se jos u mjestu Kipu nalazi oruzje i tko sve 
pripada njihovoj organizaciji. Kada mu je Zivko Kosijer dao navedeni popis, on mu nije rekao 
tko je navedene osobe ispitivao u toj zgradi u Marinom Selu, niti je to njega interesiralo. 
Drugi puta kada su isli u mjesto Kip, tamo su pronasli i priveli dvije osobe koje su, nakon sto 
su ih doveli u Marino Selo, ponovo predali Zivku Kosijeru, koji je cijelo vrijeme bio u toj 
zgradi. U mjesto Kip isao je sveukupno 2 ili 3 puta, te se vise ne sjeea je li jos dobio koji put 
popis osoba kod kojih treba iCi. Prilikom drugog odlaska u mjesto Kip, u tu akciju s njima je 
isao i Damir Kufner, no medutim, on nije sudjeiovao u akciji uhieenja tih ljudi, vee je ostao 
na cesti, a on (svjedok) vodio je cjelokupnu akciju pretrage kuea i uhieenja tih Ijudi. On je tu 
akciju vodio zato sto je Zivko Kosijer upravo njemu dao popis tih ljudi, a on je dobro 
poznavao mjesto Kip i stanovnike u tom mjestu. Uhicene osobe u drugoj akciji takoder je 
predao u Marinom Selu, u Ribnjacima, Zivku Kosijeru. Priiikom te akcije, Kufner njemu nije 
dao popis osoba koje trebaju biti uhieene, niti mu je izdao zapovijed da se provede ta akcija, 
on je bio prisutan s njima, a je Ii bio prisutan siucajno iii je dosao s namjerom da bude s njima 
u toj akciji, njemu to nije bilo poznato. Ne zna je 1i u toj akciji sudjelovao i Il-opt. Davor 
Simie, misii da nije, ali Damir Kufner je sudjelovao, a to ga je iznenadilo jer mu je Damir 
Kufner bio zapovjednik. Priiikom provodenja te akcije, a niti ranije, Kufner mu nije govorio o 
svojim saznanjima da neke osobe u tom seiu posjeduju oruzje. Priiikom svakog uhieenja, 
uhieene osobe su predavane Zivku Kosijeru, buduei je on cijelo vrijeme bio u prostorima 
ribnjaka, u Marinom Selu, gdje je obavijao i funkciju ekonoma, davao ljudima hranu, ali i 
otkljucavao i zakljucavao prostorije. Zivko Kosijer nije bio vojni poiicajac. U vrijeme kada je 
on dovodio uhieene ljude, na ribnjacima u Marinom Seiu nije biio dezurne siuzbe, niti osoba 
koje hi bile zaduzene za preuzimanje tih Ijudi. Priiikom dovodenja Ijudi na ribnjake u 
Marinom Seiu, koji su biii uhieeni, niti jednom zgodom tamo nije bio Damir Kufner. Nakon 
druge akcije uhieenja Ijudi u mjestu Kip, nakon sto su te Ijude uhitiii, Damir Kufner nije s 
njima otisao u Ribarsku kolibu, vee je otisao u drugom pravcu, a ne zna je Ii otisao u Daruvar 
iii je otisao na neko drugo mjesto. Kada je doveo uhieene Ijude u Ribarsku kueu, skinuo im je 
lisice, te ih predao Zivku Kosijeru, govoreCi ,to su ljudi za koje simi dao popis", nakon cega 
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ih je Zivko Kosijer odveo i zatvorio u prostoriju navedenog objekta. Sto se tice dijela iskaza 
koji je dao 15. sijecnja 2008.g. i 09. svibnja 2008.g., o dogadajima odlaska u mjesto Kip, u 
kojima je rekao da mu je popis osoba i kuea u koje trebaju iei, osobno predao 1-opt. Damir 
Kufner, tijekom ispitivanja branitelj 1-optuzenika ga je zbunjivao, a sto je njega jako uzrujalo, 
tako da se nije mogao kontrolirati, pa je mozda u zapisnik i uslo to sto je rekao, a sto nije 
moralo biti tocno, budu6i on u tim trenucima nije mogao kontrolirati svoje ponasanje. 
Tijekom cjelokupnih dogadanja rata 1-opt. Damira Kufnera vidio svega 2 iii 3 puta. Prvi put je 
to bilo kada mu je u ,Ribarskoj kolibi" u Marinom Selu rekao da skine sa sebe bijele oprtace 
koje je nosio uz bijeli opasac, navodeei mu da bijele oprtace nose pripadnici JNA, a da HV 
kao svoje obiljezje nosi samo bijeli opasac. Je li to bilo kada je do sao u ,Ribarsku kolibu" u 
Marinom Selu ili je bilo kasnije, to se sada ne moze sjetiti, moguee je da je Kufner vee i ranije 
donio te bijele opasace u ,Ribarsku kolibu", ali o n o tome nema saznanja. Drugi put ga je 
vidio na punktu prije akcije u mjestu Kip, a treei put je Damira Kufnera tijekom rata susreo 
kada su njega (svjedoka) zarobili u Daruvaru. Nakon sto ga je Nikola lvkanec pustio iz PP u 
Daruvaru, on je otisao potra:Ziti svoga zapovjednika Kufnera da s njim rasCisti je li on vojni 
policajac, ili nije vojni policajac i Ciji je on vojnik. Prilikom uhieenja u Daruvaru, od Nikole 
Ivaknca saznao je da oni nisu nigdje evidentirani kao postrojba, a kako su ti ljudi u Marinom 
Selu ubijeni, on je isao potra:Ziti Damira Kufnera da mu isti objasni kakav je njihov status, 
jesu li oni vojni policajci ili pripadnici neke druge jedinice, a takoder isao se interesirati tko je 
zapovjednik te jedinice u Marinom selu - Ribarskoj kolibi. Tom prigodom, kada je pronasao 
Kufnera u Pakrackoj Poljani, Kufner mu je rekao da je on njegov zapovjednik ida ga on mora 
slusati, ali muje on (svjedok) odgovorio da nakon ovih dogadaja njegovog uhieenja, on njega 
vise neee slusati kao zapovjednika. Nakon tog dogadaja, Gojko Brzica, Simie i on isli su u 
Bjelovar u zapovjednistvo Vojne policije, gdje se nalazilo sjediste Satnije, da utvrde kakav je 
njihov status u HV -u i tko je zapovjednik te postrojbe. U Bjelovaru su se susreli sa Zdravkom 
Hegedom, koji je bio zapovjednik Vojne policije, te nakon sto su Simie i Brzica izasli iz so be 
u kojoj su razgovarali s njim, Heged je postrojio svoj vod Vojne policije, te je s tri vojna 
policajca skinuo bijele opasace s oznakama HV -a, te ih predao njima, nakon cega im je rekao 
da je Davor Simie zapovjednik Vojne policije i da samo njega moraju slusati, a oni su skinuli 
bijele vojne opasace JNA i tamo su ih ostavili. Posebno obrazlaze da mu Damir Kufner nije 
rekao daje on zapovjednik vojne policije, prilikom njihovog susreta nakon sto je on (svjedok) 
izasao iz pritvora u Daruvaru, vee mu je to rekao prilikom njihovog prvog susreta, kada on 
Damira Kufnera jos nije poznavao, a susreli su se pred zgradom motela, kojom prigodom je 
on na sebi imao bijeli opasac i oprtace, kada mu je pristupio 1-opt. Kufner i rekao mu da je on 
njegov zapovjednik, odnosno pitao ga je ,jesi li ti Ciro, ja sam Damir Kufner, mene je 
Miroslav JerzeCie ovlastio da formiram vod Vojne policije, te eu vam ja biti zapovjednik", 
nakon cega mu je zapovjedio da skine te oprtace, jer iste nose pripadnici JNA, a HV nosi 
samo opasac, zbog cega je on i skinuo bijele oprtace. l-ot. Damir Kufner za cijelo to vrijeme 
nije mu izdao niti jednu zapovijed kao zapovjednik, osim ove zapovijedi da skine oprtace, a 
prilikom prve akcije u mjestu Kip s njim su isli s njihovog punkta u Badljevini, Albert Jirasek 
i Vlado Paurie, kao i pripadnici Zbora narodne garde, na temelju cijih informacija su isli u 
mjesto Kip i ta akcija nema veze s akcijama i uhieenjima o kojima je govorio, a koje su 
izvrsene na temelju cedulja koje mu je davao Zivko Kosijer ina temelju kojih su izvrsena vee 
prethodno recena uhieenja. U vrijeme kada se dogodila smrt svih tih ljudi, Damir Kufner 
slovio je kao zapovjednik toga voda, a kada se sve to dogodilo i kada je netko trebao 
odgovarao za to, vise nitko nije znao tko je zapovjednik voda, ali je on znao da je to Damir 
Kufner, te ga je zbog toga i tra:Zio da razjasni te okolnosti. 
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Iskaz svjedoka Damira Jiraseka, u svojoj ukupnosti ocijenjen je kao nevjerodostojan, 
jer je u pet svojih iskaza (koliko je puta ispitan tijekom kaznenog postupka), u svakom iskazu 
razliCito je i kontradiktomo iskazivao o dogadajima o kojima je svjedoCio, nastojeCi 
minimalizirati svoju ulogu i znacaj u svim dogadanjima, iako je i kroz iskaze samog svjedoka, 
ali i kroz iskaze i drugih svjedoka sudionika tih dogadaja, nedvojbeno utvrdeno da je navedeni 
svjedok imao znacajnu i aktivnu ulogu u uhicivanju srpskih civila iz mjesta Kip, ali i 
zapovjednu ulogu u vodu Vojne policije (iskazi svjedoka Zlatka Adzijevica, Zdenka Laucana, 
Alberta Jiraseka, Draiena Macure /kojem je zabranio razgovor sa uhicenim srpskim civilima 
na ribnjacima/), a sto dalje dovodi u upit motiv takovih njegovih razlicitih svjedocenja, pri 
cemu nije moguce iskljuCiti izbjegavanje vlastite odgovomosti za uCinjeno, ali i zbog 
samoiskazanog problema sa svakodnevnim konzumiranjem alkohola u to vrijeme, dovodi se u 
upit svjedokova pravilnost percepcije dozivljenoga, zbog cega sud iskaz navedenog svjedoka 
nije prihvatio kao istinit i vjerodostojan. 

Svjedok Zlatko Adzijevic je iskazao da je prije rata zivio u Donjem Caglicu u mjestu 
s mjesovitim hrvatsko-srpskim stanovnistvom, gdje je ispocetka drzao seoske straie. Pravi rat 
na tom podrucju je zapoceo 19. kolovoza 1991.g., kada je napadnut grad Pakrac. U to vrijeme 
se upoznao s libijcem po nadimku ,Gadafi" koji je bio zapovjednik jedince koja je branila 
grad Lipik, tako da muse prikljucio u obrani grada. Negdje 24. rujna 1991.g. poceo je opci 
napad na Lipik i Pakrac, tako da je pocetkom listopada hrvatsko stanovnistvo pocelo napustati 
sela. Dana 12. listopada 1991.g. cetnici su osvojili Lipik, a on je zadobio ozljedu noge i 
ramena, tako da je 10-ak dana bio na lijecenju u bolnici u Kutini. Po zavrsetku lijecenja 
,Gadafi" mu je rekao da osniva nekakav vod koji bi trebao biti vod Vojne policije i uputio ga 
u Badljevinu jednom covjeku. Tamo je upoznao Damira Jiraseka zv. "Ciro", za kojeg mu je 
,Gadafi" rekao da je njegov zapovjednik i da ga mora slusati. Na punktu u Badljevini su 
kontrolirali vojna vozila, a tamo su spavali i hranili se. Sjeca se da je "Ciro" cesto isao u 
Marino Selo u ,Ribarsku kolibu" i govorio mu da zapovjedi dobiva od Damira Kufnera. 
,Ciro" je jedini imao automobil. Posebno je iskazao da nikada nije vidio nikakvu pisanu 
zapovijed, niti je za to ikada pi tao. Sjeca se da je sudjelovao u pretrazi kuca u mjestu Kip i da 
su tamo kopani nekakvi rovovi. ,Ciro" je donio spisak imena ljudi, stanovnika Kipa, na kojem 
je pisalo koju vrstu oruzja ti ljudi posjeduju. Svjedok posebno iskazuje da je nekoliko dana 
ranije cuo da su pripadnici Zbora narodne garde zatekli neke mjestane sela Kip kako kopaju 
rovove. Zbog toga je njih 6-7 vojnika s punkta, pod vodstvom Damira Jiraseka otislo u Kip. S 
njima su bili i pripadnici Zbora narodne garde iz Badljevine. Sjeca se da su zahvaljujuCi 
popisu koji je imao Jirasek, ulazili u tocno oznacene kuce i tamo su pronalazili oruzje. On 
osobno je usao u nekoliko kuca i zaplijenio dvije automatske puske. Sve skupa su zaplijenilo 
10-ak, sto automatskih, sto poluautomatskih pusaka i jedan rucni bacac. Cuo je da su nekoliko 
dana ranije zaplijenili minobacac. Svjedok je posebno iskazao da nikada nije pitao ,Ciru" od 
koga je dobio popis osoba i oruzja, a niti mu je to ovaj rekao. Nije mu poznato kamo su 
odvezeni uhiceni I judi, samo zna da je pronadeno oruzje predano ,Ciri" u automobil, a kamo 
je ,Ciro" otisao s tim oruzjem nije mu poznato. Zna jedino da je ,Ciro" rekao da su ti ljudi 
odvedeni na ispitivanje. Prvi put je nocio u ,Ribarskoj kolibi" pocetkom prosinca 1991.g. 
Tada mu je zapovjednik voda bio 11-opt. Davor Simic i tada ga je prvi puta vidio. Posebno 
napominje da njega nije vidio da bi sudjelovao u akciji zapljene oruija u mjestu Kip. Damira 
Kufnera je prvi puta vidio negdje koncem studenoga iii pocetkom prosinca 199l.g. u Obrijezi, 
kada je naisao svojim automobilom. Sjeca se da su po njegovu dolasku u ,Ribarsku kolibu" 
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tamo hili stacionirani i neki civili i to dva muskarca i dvije zene. Nije mu poznato zasto su hili 
tamo, ali je imao dojam da mogu oti6i kamo hoce. Sjeca se da, kada je jedinica Vojne policije 
ukinuta, da su te dvije zene rekle da idu nekamo, ali ne zna kamo. Tijekom boravka u 
Marinom Selu cuo je neke price da je neka zena htjela pohjeCi, no medutim, to njega nije 
previse zanimalo. Svjedok je posebno iskazao da je u studenom, a nakon ove akcije u Kipu, 
bio na ispitivanju u Daruvaru u Policijskoj postaji. Tamo su ga ispitivali u svezi dogadaja u 
Marinom Selu, ali ga nisu pitali za uhojstva civila, vee tko je izdavao zapovijedi, da li su 
pucali, palili kuce i slicno. Nakon ovog razgovora nije mu poznato da hi se Damir Jirasek i 
Damir Kufner svadali i sukohljavali. Svjedoku je takoder poznato da je jedinica MUP-a pod 
vodstvom Tomislava Mercepa hila stacionirana u zgradi skole u Pakrackoj Poljani, ali oni 
nisu dolazili k njima u ,Riharsku kolihu". Inace, iskaznicu pripadnika pricuvnog sastava 
MUP-a dohio je od ,Gadafija" koju je on, po vlastitim rijeCima, ishodio od jedinice 
Tomislava Mercepa. 

Svjedok Zdenko Laucan iskazao je da je po struci medicinski tehnicar i veCinu 
Domovinskog rata je proveo u struci, a stjecajem okolnosti, na nagovor Gorana Paurica, tri 
tjedana je proveo u Vojnoj policiji, na punktu u Badljevini. Sjeca se da je to hilo od 15. 
studenoga do 03. prosinca 199l.g. Na punktu je rasporeden radi kontrole vozila, a sudjelovao 
je i u pretrazi sela Kip. Tocno se ne sjeca kad je to hilo, ali se sjeca da je tamo isao zajedno s 
Goranom Pauricem i Alhertom Jirasekom. Medutim, tamo nista nisu pronasli, a nisu nikoga ni 
uhitili. Tada im se pridru:Zila pomoc iz ,haze", odnosno doslo je jos vojnih policajaca iz 
,Riharske kolihe" pa su svi zajedno krenuli u selo Kip. Sjeca se da su se vojnici iz Marinog 
Sela dovezli osohnim vozilima, ali se ne sjeca kako su hili ohuceni. Inace, Marino Selo je 
udaljeno od Badljevine 20-25 km. Svjedok nije znao re6i tko je zapovijedao tim vodom Vojne 
policije. 1-opt. Damira Kufnera poznaje jos od prije ratajer su susjedi, ali u vrijeme dokje hio 
u Vojnoj policiji nije ga susretao. Pored njega poznaje i Davora Simica od mladosti, ali ni 
njega nije vidao za vrijeme horavka na punktu. Sto se tice svjedoka ,Cire" Jiraseka, njega je 
smatrao svojim neposrednim zapovjednikom, ali on je samo povremeno dolazio i odlazio na 
punkt ili s punkta i u hiti mu nije davao nikakve zadatke jer nekih posebnih zadataka, osim 
cuvanja straze na punktu, nije hilo. 

Svjedok Zdravko Catak je iskazao da je od 19. kolovoza 1991. g. hio ukljucen u 
ohranu svog mjesta. Prvo je bio u pricuvnom sastavu policije, a poslije se ukljuCio u 
interventni vod za ohranu grada Pakraca gdje se zadr:Zao sve do pocetka prosinca 1991. g., 
kad mu je u razgovoru hilo receno da se moze javiti u vod vojne policije koji se osnivao na 
rihnjacima pored Marinog Sela. Takoder mu je receno da je taj vod osnivao lihijski horae po 
nadimku ,Gadafi", a on se u hiti u taj vod prijavio nakon njegove smrti. Tamo ga je, zajedno s 
hracom, primio 11-opt. Davor Simic. Nakon sto mu je predocen dio njegovog iskaza iz 
prethodnog postupka u kojem je rekao da je njegovu hracu Boru i Damira, te njega, upravo 
Damir Kufner uputio u motel u Marinom Selu, svjedok je iskazao da on tako u istrazi nije 
rekao. Bilo je slucajeva da hi pojedini clanovi odlazili iz voda Vojne policije, alibi se uvijek 
vracali nakon nekoliko dana i nije hilo slucajeva da je netko ostao mjesec dana i duze i da se 
za to vrijeme nije vratio u jedinicu. Svjedok je nadalje iskazao da je Zeljko Tutic u listopadu i 
studenom bio u istom Interventnom vodu gdje je i on bio, a ne sjeca se da je u to vrijeme 
napustao jedinicu i otisao na more. U jednom trenutku svjedok se V -optuzeniku obratio 
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rijeCima ,cuj Eki", a na pitanje zasto ga je nazvao tim nadimkom, svjedok rekao da je to 
njegov nadimak. 

Iz iskaza svjedoka Duska Strbca slijedi da se nalazio na punktu u maloj Krndiji 
negdje na periferiji Pakraca, kao zapovjednik desetine, kada je saznao da je u mjesecu 
studenom 1991. godine uhicen njegov stric Milan, supruga Zdenka, njihov sin Vlado i da su 
odvezeni u Marino Selo. Tu vijest mu je donio njegov brat koji je bio jako ljut i cak je htio 
istu vecer i6i na ribnjake. Medutim, zapovjednik ih je savjetovao da to ipak ucine sutradan jer 
se po noci bilo vrlo opasno kretati. Sutradan su otisli u Marino Selo, gdje su culi sto se 
dogodilo i kako im je stric priveden vezan, zajedno sa suprugom i sinom. Bili su jako 
revoltirani zbog takvog postupka prema njima, tim vise sto je bratic Vlado bio pripadnik 
Hrvatske vojske. Brat je cak traiio Jurcaka koji ih je priveo i moglo se svasta dogoditi da ga 
je uspio prona6i. Svjedok je nadalje iskazao da je nekim vojnicima rekao da nikada nije vidio 
cetnika, tako da ga je jedan od vojnika odveo u jednu malu prostoriju u prizemlju motela, 
gdje je bilo 10-15 ljudi, a svi su hili iznad 50, 60 godina i jako su lose izgledali. Nairne, svi su 
hili civili, jako mrsavi i prljavi. Svi ti civili su mu se morali predstaviti, tako da je saznao da je 
jedan ve6i broj njih doveden iz Klise, a spominjali su jos neko selo cijeg se imena ne moze 
sjetiti. Poslije im je u razgovoru stric pricao da ga je u biti spasio Zeljko Tutic, a njihova kcer 
je ostala u Klisi spavati kod neke zene, da bi sutradan i nju doveli. 

Svjedok Albert Jirasekje iskazao da se ukljucio u obranu Hrvatske u kolovozu 1991. 
godine. u pocetku je bio u Pakracu a negdje pocetkom studenoga dosao mu je bratic Damir 
Jirasek zv. ,Ciro" i predlozio mu da se javi u vod vojne policije gdje je on vee bio 
zapovjednik punkta. ,Ciro" ga je odvezao u Marino Selo na ribnjake i tamo je zaduzio 
opremu. Tu ga je ,Ciro" i upoznao s 1-opt. Damirom Kufnerom, kojeg mu je ,Ciro" 
predstavio kao osobu zaduzenu za sigurnost nekoliko op6ina Pakraca, Daruvara, Garesnice i 
slicno. Svjedok je posebno napomenuo da misli da je taj Kufner ponekad izdavao zapovijedi 
,Ciri" Jiraseku jer ga je ,Ciro" u tom smislu i spominjao. Inace, tijekom studenoga bio je na 
nekoliko punktova gdje su kontrolirali uglavnom vojna vozila. Inace, nisu prosli nikakvu 
obuku za Vojnu policiju, a zaduzili su dva kompleta bijelog remenja, oznake za vojne 
policajce i dvije znacke. Sjeca se da je jednom prilikom sudjelovao i u pretrazi sela Kip koje 
je spojeno s Badljevinom, pa su tamo otisli pjesice. Ne sjeca se tko je tamo izdavao 
zapovijedi, ali su pronasli 1 O-ak automatskih i poluautomatskih pusaka. Ljudi kod kojih je 
pronadeno oruzje su izvedeni na ulicu. Na mjestu dogadaja se pricalo da ce ti ljudi biti 
odvedeni na saslusanje, ali ne zna kamo su odvezeni ni tko ih je trebao saslusati. Sto se tice 
Damira Kufnera, misli da je bio neki povjerenik za sigurnost, a ,Ciro" ga je spominjao kao 
mocnu osobu. Svjedok je iskazao da bi njegove zapovijedi poslusao, iako u to vrijeme nije 
bilo nekog cvrstog zapovjednog lanca, a pri nabrajanju zapovjednika voda od trenutka 
njegovog dolaska u vod pa do izlaska, svjedok je iskazao da mu je prvi zapovjednik bio 
Damir Kufner, poslije Davor Simic, a poslije njega Gojko Brzica, s tim da misli da su Damir 
Kufner i Davor Simic hili zapovjednici do kraja 199l.g. i pocetka 1992.g., a Gojko Brzica 
poslije njih. 

Svjedok Marko Lujic je iskazao da je inace iz Dobrovca, a u obranu se ukljuCio 19. 
kolovoza 1991.g. Dana 06. ili 07. studenoga 1991.g. morali su napustiti obranu mjesta i 
upuceni su u Obrijez. Inace, bio je u funkciji zamjenika zapovjednika dok mu je zapovjednik 
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hio Franjo Hadzim. Kako je u mjesecu studenom neko vrijeme hio u Njemackoj u posjeti 
ohitelji, sa sigumoscu moze reci da nije hio u Hrvatskoj u vrijeme kad su uhiceni neki civili u 
mjestu Klisa, iako mu je poznato da je hilo uhicenja i da su odvezeni u Marino Selo. Koliko 
se sjeca, misli da je njih uhitio Marijan Poletto, a s njim je hio i sada pok. Damjan Vulinovic 
iz Kukunjevca. Misli da je zapovijed za uhicenje tih civila dosla iz Ohrijezi, gdje je hilo 
zapovjednistvo. Tamo je hilo vise ljudi u stozeru i sjeca se da je zapovjednik hio Jura Spelic. 
Koliko se sjeca, ljudi iz Klise su evakuirani na podrucje na kojem nije hilo ratnih operacija i 
to zhog njihove sigumosti. Sjeca se da je i Milan Strhac odveden u Marino Selo, ali je uskoro 
vracen iz Marinog Sela i dan danas je ziv. Ljude iz tog sela odvezli su crvenim ,Polyem" koji 
je u stvari sluzio za vozenje kruha i s njim je upravljao Dam jan Vulinovic. Od svih optuzenika 
poznaje jedino Tomicu Poletta i Antuna lvezica i to iz videnja. 

Svjedok Josip Komljenovic je iskazao da je u ratno vrijeme zivio u Dohrovcu, te da 
je u vrijeme ohrane Pakraca hio rasporeden sa svojim sumjestanima u 1. vod 1. satnije 76. 
hataljuna. U prvo vrijeme su hili rasporedeni u Dohrovcu, da hi u prvoj polovici listopada 
dohili zapovijed za napustanje mjesta. Prvo su rasporedeni u Donju Ohrijez, te su dohili 
nekoliko dana odmora. Koncem listopada javio se ponovno u Ohrijez, te je hio rasporeden u 
Lipik, a u drugoj polovici studenog u mjesto Klisa. Sjeca se da ga je suhorac Marijan Poleto 
pozvao da mu se pridruzi pri preseljenju jedne troclane ohitelji iz Klise u neko sigurnije 
mjesto. Zna da je to hila ohitelj Milana Strhca. Slucajno se nasao tamo i po zamolhi Marijana 
Po leta porno gao je da se ti !judi prevezu. Sjeca se da je s tom ohitelji sjedio u tovamom dijelu 
vozila, dok su Marijan Poleto i Vulinovic sjedili naprijed. Nije znao kamo idu, a kad su stigli 
na odrediste vidio je da su dosli ispred motela u Marinom Selu. Druga dvojica su zajedno s 
clanovima te ohitelji otisli u gornji dio motela, a svjedok je morao cuvati automohil jer je to 
bilo njihovo jedino vozilo i postojala je bojazan da ga netko odveze. Po njegovoj procjeni, 
zadrzani su do 30 minuta a zatim su ih odvezli do neke ohitelji u Poljanu. Svjedok posehno 
iskazuje da mu nije poznato tko je Marijanu Poletu izdao zapovijed da premjesti te ljude. On 
je osobno u Klisi proveo relativno malo vremena i nije mu poznato da bi iz Klise bilo 
odvedeno jos ljudi, niti mu je poznato da hi netko hio uhijen. Od svih optuzenih u vrijeme rata 
je poznavao samo Davora Simica i Tomicu Poletta. 

Svjedok Franjo Hadzim je iskazao da je u studenom 1991. g. bio zapovjednik voda u 
mjestu Klisa. Medutim, nije hio prisutan kad je vrsena dislokacija stanovnistva iz Klise radi 
oslohadanja Dobrovca i Lipika. Nairne, dohio je dopust i 4 dana je proveo u Njemackoj sa 
suprugom i svojih cetvero djece. Kad se vratio natrag u Klisu tamo vise uopce nije hilo civila. 
Zamjenik Zvonko Dasek ga je ohavijestio da je od zapovjednika Spelica dohio zapovijed iz 
zapovjednistva stacioniranog u Ohrijezi, da se dislocira to civilno stanovnistvo. Posebno je 
iskazao da mu je poznato da je osnovan vod Vojne policije u Pakracu, a te vojne policajce je 
prvi puta vidio u prosincu 199l.g. na punktovima u Gaju i Ohrijezi. Osohno ne poznaje 
nijednog od optuzenika osim Tomice Poleta. Ne zna sto se dogadalo u motelu u Marinom 
Selu jer je pretezno hio na hojisnici u jedinici koja je gotovo stalno hila u okruzenju. 
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Svjedok Boris Plesa je iskazao da se prikljuCio obrani Pakraca dana 21. studenoga 
1991.g., kadaje upucen iz Kutine u Policijsku postaju Pakrac. Prethodno je naoruzanje dobio 
u Bjelovaru, a prvi raspored mu je bio na punktu u Maloj Krndiji. Tu je bio 15-ak dana, kada 
je upucen preko Donje Obrijezi u Gaj. Tu je s jos sedmoricom ljudi kontrolirao ulazak i 
izlazak civila s ratnog podrucja. Posebno napominje da nije znao da li pripada vojnoj ili 
civilnoj policiji, ali je sebe smatrao vise civilnim policajcem. U gaju je proveo oko dva 
mjeseca, da bi 01. veljace 1992.g. bio demobiliziran i poceo raditi u povjerenistvu Vlade u 
Pakracu. lnace, u studenom i prosincu mjesecu uopce nije bio u motelu ,Ribarska koliba". 
Utvrduje se da je svjedok u istrazi iskazao: ,Sto se tice zapovijedanja cijelim vodom misli da 
je zapovjednik bio Damir Kufner i to zato sto su to drugi tako rekli," a to je potvrdio i na 
glavnoj raspravi. Davora Simica je prvi puta susreo u motelu onih zadnjih dana kad je tamo 
~avao prije demobilizacije, a na glavnoj raspravi vise nije bio siguran da li u je uopce Davor 
Simic bio kakav zapovjednik, iako je u istrazi kategoricki tvrdio da je po njegovom dolasku 
Simic bio zapovjednik njegovog voda. Medutim, po zanimanju je diplomirani politolog i kao 
takvog uopce ga nije zanimalo tko mu je nadredeni zapovjednik, odnosno uopce ga nije 
zanimala zapovjedna struktura. Dosavsi u Marino Selo zatekao je tamo cetvero civila koji su 
bili smjesteni u sobu do njega. Sjeca se da su im kuce bile unistene i da nisu imali gdje 
boraviti. Poslije rata je sreo jednog od tih civila i s njim se napricao, ali, iako zna da je iz 
mjesta Batinjani, ne moze se sjetiti imena i prezimena. Iako je komunicirao s tim civilima 
gotovo svakodnevno, nisu mu pricali nista o sebi, a svakodnevno su obavljali poslove Ciscenja 
soba, cijepanja drva, pomaganja oko spremanja objeda i slicno. Nije mu poznato nista o 
uhicenju civila u Kipu i Klisi, a takoder niti da bi netko bio ubijen, zlostavljan ili mucen. 
Takoder mu nije poznato da bi netko bio prisilno drzan u podrumu motela. 

Svjedok Goran Pauric, saslusan kao svjedok, iskazao je da se ukljuCio u Domovinski 
rat sudjelovanjem u obrani Lipika dana 12. listopada 199l.g., kada su neprijateljski tenkovi 
usli u grad i kada se Hrvatska vojska morala povu6i. Sudjelovao je u izvlacenju civila i 
njihovom prijevozu do Kutine, gdje je ostao 1-2 tjedna. Tamo je cuo price o osnivanju voda 
Vojne policije pa se u taj vod i on zelio ukljuCiti. Nije mogao sa sigurnoscu reci tko je 
odluCivao o osnivanju tog voda, ali je cuo da neku ulogu u tome ima 1-opt. Damir Kufner. 
Medutim, nije mogao precizno reci da li je on imao inicijativu ili je provodio nesto sto su mu 
drugi nalozili. U istrazi je iskazao da je od njega dobio neku malu iskaznicu ili cedulju na 
kojoj je pisalo o pravima i odgovomostima vojnog policajca, a potom je upucen u Marino 
Selo na ribnjake. Takoder je iskazao da je Damira Kufnera sreo kod motela prvog dana kad je 
tamo dosao i misli da je on sudjelovao u organizaciji pronalaska lokacije za Vojnu policiju, a 
ne zna tko je odlucivao o osnivanju voda vojne policije, ali zna da je neku ulogu u tome imao 
1-opt. Damir Kufner, koji njegovi navodi ne proizlaze iz njegovog osobnog saznanja i videnja, 
vee samo iz onaga sto je cuo od drugih osoba. Sto se tice prvih uhicenja, pripadnici Zbora 
narodne garde iz Badljevine izvijestili su ih da u mjestu Kip stanovnici kopaju rovove i da su 
naoruzani. Sjeca se da su neki gradani iz Kipa privedeni i da su odvezeni u Marino Selo u 
motel ,Ribarska koliba". On osobno nije vozio te ljude, a misli da su ih vozili pripadnici 
Vojne policije. lnace, vizualno se nisu razlikovali od drugih vojnika, nisu imali iskaznice niti 
oznake, a takoder se nisu mogli niti legitimirati kao vojni policajci. Medutim, ipak se osjecao 
vojnim policajcem jer mu je to tako receno prilikom dolaska u Marino Selo. lnace, u 
Badljevini su iskljucivo obavljali poslove iz regulacije prometa. 



54 Krz-48/10-244. 

Svjedok Drazen Macura je iskazao da se ukljucio u obranu Pakraca i Lipika u 
kolovozu 1991. g. Dana 19. kolovoza 1991.g. je ranjen i odvezen u bolnicu u Zagrebu na 
odjel traumatologije. Po zavrsetku lijecenja vratio se na pakracko bojiste, da bi 01. prosinca 
1991.g. bio rasporeden u jedinicu Vojne policije koja je hila stacionirana u motelu kraj 
ribnjaka kod Marinog Sela. Svega nekoliko dana proveo je u samom motelu jer je bio 
rasporeden na punkt u Badljevini. U Marinom Selu primio ga je zapovjednik Davor Simic, a 
koji mu je i dao zadatke. Sto se tice 1-opt. Damira Kufnera, ne zna tocno sto je on radio, ali se 
sjeca da je dolazio cesto u kontrolu, raspitivao se da li ima kakvih problema i slicno. Sjeca se 
da je po dolasku na ribnjacima zatekao cetvero civila i to dva muskarca i dvije zene starije 
dobi. Ljudi su cijepali drva, neki su cistili obucu, spremali su prostorije i sobe. Ti civili nisu s 
njim razgovarali, a niti on s njima, jer mu je izriCito zabranio razgovor s njima ,Ciro" Jirasek, 
a kasnije su mu i drugi vojnici rekli da je bolje da s njima ne komunicira. Nije ih pi tao zasto, 
ali je stekao dojam da oni ne smiju otiCi nikamo dalje iz motela i mislio je da su oni 
zarobljenici. Od pripadnika voda poznaje osobu po nadimku ,Dida", Antuna Ivezica zv. 
,Braja" poznaje jer su susjedi, Tomislav Poleto je bio s njim u vodu, a takoder zna i Zeljka 
Tutica zv. ,Eki", koji je bio u vodu na ribnjacima u trenutku njegovog dolaska. 

Svjedok Damir Mihocinec je u istrazi iskazao da je kao dragovoljac dosao braniti 
Pakrac u rujnu 1991.g. Sjeca se da je pocetkom studenoga 1991.g. u Pakracu susreo 1-opt. 
Damira Kufnera koji je imao bijeli remen, karakteristican za vojnu policiju, i koji mu je rekao 
da osniva vod Vojne policije. Nije znao tocno sto se s tim vodom dogadalo tijekom 
studenoga, jer je sudjelovao u borbama u Pakracu i Lipiku. Zna da je tek koncem studenoga 
stupio u taj vod, nakon pogibije ,Gadafija" u Lipiku, te da nakon njegovog dolaska u vod 
tamo nije bio 1-opt. Kufner, a osobno ga je docekao 11-opt. Davor Simic, a tamo je zatekao i 
ostale optuzenike (osim 1-optuzenika, kako je vee prethodno istakao). Za vrijeme dok je 
boravio u Marinom Selu, rasporeden je na punkt u Gaju, gdje su kontrolirali promet osoba i 
vozila, a zapovjednik na punktu mu je bio Pavao Vancas ,Deda". Iskazao je da je 1-opt. 
Damira Kufnera susreo samo jedan puta u Pakracu i da je s njim razgovarao o ukljuCivanju u 
Vojnu policiju, ali za njega ne moze reCi da je bio glavni organizator, jer to ne zna, kao sto ne 
moze reCi da su vojnici pricali da je Kufner bio zapovjednik toga voda u mjesecu studenom, 
jer tu Cinjenicu ne zna. Zna da mu je Davor Simic bio zapovjednik voda, ali isti nije bio 
autoritet za vojsku, vee je samo korektno prosljedivao zapovijedi iz Bjelovara, a misli da je u 
to vrijeme bio premlad i uplasen, nije bio nasilan. Zna da su se u Marinom Selu cekali neki 
instruktori iz Zagreba, koji su ih trebali uvjezbavati kao vojne policajce, ali oni nikada nisu 
dosli. Nakon Simica, zapovjednik voda Vojne policije bio je Gojko Brzica. 

Svjedok Josip Tutic je iskazao da se u kolovozu 199l.g. ukljuCio u obranu Pakraca. 
Dana 28. studenoga 1991.g. izgubili su Lipik, pa se tada s drugim vojnicima povukao u 
Prekopakru, a potom u Kutinu. Sjeca se da je planirano osnivanje voda Vojne policije u 
studenom 1991. i da je taj vod trebao osnovati ,Gadafi". Nije imao namjeru biti vojni 
policajac, ali je trebao imati neki status u Hrvatskoj vojsci, pa je odabrao da ga se formalno 
vodi kao vojnog policajca, iako je i dalje ostao na pakracko-lipickoj bojisnici. Dana 28. 
studenoga 1991.g. ,Gadafi" je poginuo, ali je on, voden tim njegovim informacijama, 
pristupio tom vodu koji se nalazio u Marinom Selu. U taj vod je pristupio sredinom prosinca 
1991.g. i bio je na razlicitim punktovima, da bi 04. sijecnja 1992.g. bio tesko ranjen, pa se 
lijecio u Zagrebu. Inace, u Marinom Selu je zatekao Tomicu Poleta, Zeljka Tutica, Antu 
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lvezica i Damira Kufnera. Davora Simicaje susreo u prosincu u Marinom Selu, a Vancasa ne 
poznaje. U to vrijeme Antun lvezic je bio jako mrsav, a nije navrsio jos ni 20 godina. Sjeca se 
da je u Marinom Selu vidio neke civile koji se nisu krili, nisu hili zatvarani i slobodno su 
setali u krugu. 

Iz iskaza svjedoka Gorana Niklesa slijedi da je sredinom studenoga 199l.g., nakon 
sto je smjestio obitelj na sigurno, pozvan u Kutinu gdje su ga rasporedili u vod Vojne policije. 
Misli da je to bilo sredinom studenoga, kad je dosao u motel ,Ribarska koliba" negdje u 
sumrak. Tamo je zaduiio odoru, prespavao u motelu, a slijedeCi dan je upucen u mjesto Gaj 
na kontrolni punkt. Poslije toga je rasporeden u stozer u Obrijezi gdje je uglavnom provodio 
vrijeme. 1-opt. Damira Kufnera je susretao na punktovima nekoliko puta. Davora Simica je 
vidao u motelu i sjeca se da je imao nekih obveza na fakultetu. Pavao V ancas je bio s njim na 
punktu u Gaju, a Tomica Poleto je takoder bio vojni policajac, kao i Zeljko Tutic kojeg je 
najmanje poznavao, i sjeca se da je medu vojnicima bio neki vojnik po nadimku ,Eki", ali 
nije mogao reCi da li se radi o Zeljku Tuticu ili pak o nekom drugom. Antuna Ivezica se sjeca 
jer je bio najmladi medu njima. 

Iz iskaza svjedoka Zvonka Novokmeta slijedi da je zivio u Dobrovcu, a ukljuCio se u 
Zbor narodne garde nakon prvog napada 19. kolovoza 199l.g. Sjeca se da je u mjesecu 
studenom 199l.g. bio rasporeden u mjestu Klisa. Sjeca se da su odvozili neke civile u Marino 
Selo na ribnjake, ali ne zna tko je izdao zapovijed. Bio je u skupini vojnika zajedno s 
Marijanom Poletom, Josipom Komljenovicem i jos jednim vojnikom. Sjeca se da oni nisu 
imali zadatak uhititi te civile, vee je postojala zapovijed da se ti civili dislociraju iz Klise radi 
njihove vlastite sigurnosti. Sjeca se da su ih prevozili vozilom ,Zastava Poly" koje je ranije 
sluzilo za razvozenje kruha. Jedan od tih civila bio je covjek u sesiru star oko 60 godina i po 
dolasku do motela Josip Komljenovic je ostao u vozilu, a Marijan Poleto ion su odveli ove 
civile do motela. Marijan se nije dugo zadrzao u motelu i vrlo brzo su se vratili nazad u Klisu. 

Svjedok Gojko Brzica je iskazao daje roden u Pakracu te, iako je 1991. godine zivio 
u Zagrebu i tamo radio u mesnoj industriji, koncem listopada iste godine se prijavio u 
Hrvatsku vojsku. Prvo je upucen u Kutinu gdje je obavio lijecnicki pregled i tu su ga docekali 
Kufner i Lujanac. Sjeca se da su njega uputili u Marino Selo na ribnjake i da ga je tamo 
odvezao 11-opt. Davor Simic. Misli da je to bilo 06. studenoga 199l.g. U motelu ga je Zivko 
Kosijer rasporedio da prespava u jednoj od soba, a s njim je bio i Goran Nikles. Ujutro je 
primijetio da u tom motelu boravi oko 20-30 ljudi. Cuo je da se formira vod Vojne policije i 
da se tu obucavaju buduCi vojni policajci, a obuku je trebao provoditi jedan stranac kojeg su 
nazivali "Gadafi". Njega nije poznavao, ali je cuo da je ozenjen za jednu zenu iz Lipika. Sjeca 
se da je s njim razgovarao i 1-opt. Kufner buduCi je zavrsio fakultet politickih znanosti i rekao 
mu da bi trebao raditi analitiku pri tom vodu Vojne policije. Takoder ga je pitao da li moze 
nabaviti informaticku opremu i drugu vojnu logisticku opremu, te da li pozna relevantne ljude 
preko kojih bi se mogla lakSe nabaviti ta oprema. Tako su prvo otisli u Bjelovar gdje su 
proveli jedan dan, a slijedeCih dana su se dogovorili da odu u Zagreb gdje ce pokusati naCi 
sponzore. U Zagrebu su planirali provesti nekoliko dana, a kako je imao stan u Zagrebu tamo 
je spavao, dok se Kufner snalazio na svoj naCin. Sjeca se da su razgovori trajali do navecer, a 
ujutro oko 08,00 sati on i Kufner bi se nalazili radi dogovora oko dalje potrage. U to vrijeme 
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je vidao i Simica u Zagrebu, koji se s njima dovezao. Sjeca se da je Simic postao zapovjednik 
voda u mjesecu prosincu. Pokusavajuci locirati to vrijeme koje su provodili u Zagrebu, 
svjedok se sjeca da je u to vrijeme negdje pao i grad Vukovar. Negdje na prijelazu izmedu 
studenog i prosinca dosao mu je Davor Simic i rekao da moraju otiCi u Bjelovar jer je 
obavijesten iz staba u Obrijezi da se tamo osniva Vojna policija. U Bjelovaru ih je primio 
Miroslav Kopjar koji im je rekao dace njihov vod biti oformljen kao vod Vojne policije 69. 
bataljuna. Simic je sredinom prosinca 199l.g. postavljen za zapovjednika toga voda, a nakon 
njega je postavljen svjedok i bio je zapovjednik tog voda od veljace do travnja 1992. godine. 
Nije mu poznato da su na ribnjaku pronadena mrtva tijela srpskih civila, ali je o tome nesto 
cuo. Smatrao je da se tu radi o raznim glasinama pa i te informacije nije shvacao ozbiljno. 
Takoder ne zna nista o zarobljavanju gradana iz sela Kipa i Klise, te da bi oni bili smjesteni u 
motelu na ribnjacima. Sjeca se da su u njegovo vrijeme zapovijedanja u motelu bila i 4 civila i 
to 2 muskarca i dvije zene srpske nacionalnosti. Oni su Cistili, cijepali drva i obavljali druge 
poslove. Poznato mu je da je jedna od te dvije zene napustila motel i poslije joj je objasnio da 
ne smije iCi na podrucje prvih borbenih linija kao civil. Sjeca se da je u to vrijeme bilo dosta 
nereda i u hrvatskim redovima. Bilo je krada i pljacki od strane pojedinih pripadnika hrvatskih 
jedinica, a vod Vojne policije je imao zadacu prijavljivati takve poCinitelje, robu oduzimati i 
drzati u odredenim skladistima. Sto se tice I-opt. Damira Kufnera, poslije je saznao da je on 
pripadnik SIS-a, a on ga je osobno zamolio da se angazira oko nabavke opreme za taj vod. 

Iz iskaza svjedoka Ive Tutica slijedi da se ukljuCio u obranu svog sela Dobrovca 19. 
kolovoza 1991.g., a nakon nekog vremena rasporeden je u Lipik. U vod Vojne policije 
formalno je rasporeden koncem studenoga, a stvamo sredinom prosinca 199l.g. Inace, njega 
je preporucio u taj vod prijatelj iz predratnih dana po nadimku ,Gadafi" koji mu je rekao da 
on osniva jedan interventni vod koji ce ujedno biti vod Vojne policije. On ga je i pustio da ode 
na 10-ak dana u Njemacku kod rodbine. Dok je bio u Njemackoj, brat mu je javio da je 
,Gadafi" poginuo. Po povratku u Marinom Selu primio ga je Davor Simic i uputio ga na 
punkt u Meduric. Kasnije je bio premjesten na punktove u Gaj i Badljevinu. Damira Kufnera 
poznaje od prije rata, a osobno ga je vidio za vrijeme rata dva puta, ito 1992.g. Tomicu Poleta 
poznaje takoder od ranije jer su iz istog sela. Poznaje i Zeljka Tutica koji mu nije nikakav 
rodak. Sjeca se da mu je na jednom od punktova bio zapovjednik desetine Boro Catak. Sto se 
tice Zeljka Tutica, ne sjeca se da je imao neki nadimak, a on ga je zvao imenom Zeljko. Sjeca 
se da ga je negdje krajem listopada jednom prilikom sreo u Kutini gdje su pricali o ratnoj 
situaciji i tom prilikom mu je spomenuo da mora svoju obitelj iz Samobora odvesti na otok 
Krk. 

Iz iskaza svjedoka Dubravna Klaica slijedi da se od 19. kolovoza 199l.g. ukljucio u 
obranu Lipika. Negdje u studenom mjesecu 1991.g. saznao je da se osniva vod vojne policije 
u Marinom Selu, te je uzeo odoru i naoruzanje i otisao u motel ,Ribarska koliba". U to 
vrijeme bilo je tu oko 15-ak ljudi, a sjeca se da je do sao u vecernjim satima. Tamo je zatekao 
Gojka Brzicu, Boru i Damira Catka i njihovog treceg brata, te Tomicu Poleta, Zeljka Tutica, 
Antu Ivezica i jos neke. Nije siguran da je tamo zatekao Davora Simica, ali se sjeca da je 
susreo i jednog zagrepcanina po nadimku Dida. U motelu je prespavao oko tri dana, a potom 
je upucen na kontrolne punktove u Meduricu, Gaju, Brezinama i Badljevini. Svjedok posebno 
iskazuje da nije cuo da bi se u motelu dogadala neka ubojstva srpskih civila, iako je na tom 
podrucju u to vrijeme bila teska ratna i specificna situacija. Medutim, cuo je da su pocetkom 
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prosinca u ribnjaku pronadeni lesevi nepoznatih osoba, ali ih osobno nije vidio. Sto se tice 
Damira Kufnera, njega je vidio samo dva puta u motelu, a dozivljavao ga je kao visoko 
rangiranog casnika kojeg su i drugi vojnici dozivljavali kao nadredenog, jer je bio u 
kvalitetnijoj odori, s poslovnom torbom. Sto se tice Davora Simica, on je bio samo figura, on 
tamo nije bio nista. U to vrijeme su desetinama upravljali Bora Catak, Ivica Tutic, Damir 
Jirasek zv. ,Ciro", a onaj ,Dida" je bio neki ,slobodni strijelac". Onje mozda bio privilegiran 
jer je dolazio i odlazio kada je htio. Svjedok je nadalje iskazao da je u motelu zatekao i 4 
civilne osobe i to 2 muskarca i 2 zene. Po njegovom misljenju, ti ljudi nisu hili zarobljenici i 
mogli su ici kamo su htjeli. Oni su Cistili cipele u kuhinji, radili u kuhinji i cijepali drva. 
Svjedok nadalje iskazuje daje Antun Ivezic imao nadimak ,Braja", a Tutica su zvali ,Zelja". 

Iz iskaza svjedoka Sladana Ljevara slijedi da se u Domovinski rat ukljuCio od 
njegovih pocetaka i tijekom cijele 1991.g. bio je na punktu u Gaju. Sjeca se da je u Gaju 
stanovao i Tomica Poleto i to u trecoj kuci od njega s lijeve strane i zajedno s njim cuvao 
strazu na punktu u tom mjestu. Siguran je da je tamo bio cijeli 11. mjesec, ali ne moze sa 
sigumoscu tocno reCi do kada je bio na tom punktu. 

lskaze svjedoka Damira Jiraseka zv. ,Ciro", Zlatka Adzijevica, Zdenka Laucana, 
Zdravka Cataka, Duska Strbca, Alberta Jiraseka, Marka Lujica, Josipa Komljenovica, Franje 
Hadzima, Borisa Plese, Gorana Paurica, Drazena Macure, Damira Mihocineca, Josipa Tutica, 
Gorana Niklesa, Zvonka Novokmeta, Gojka Brzice, Ive Tutica, Dubravka Klaica i Sladana 
Ljevara, pripadnika voda Vojne policije i Hrvatske vojske, sud je ocijenio kao vjerodostojne i 
istinite, jer su svjedoCili o Cinjenicama koje su neposredno opa:Zali i dozivjeli, a sud u 
njihovim iskazima nije nasao elemenata koji bi ga uputili da neke od osoba u ovom kaznenom 
postupku zele neosnovano teretiti za radnje koje te osobe doista nisu poCinile, a ti ih svjedoci 
opa:Zali a potom o njima svjedoCili. 

Iz iskaza svjedoka Sande Grubisic slijedi da poznaje Kufnera, da je dolazio u 
Zagreb, da je kontaktirala s njegovom djevojkom, a sadasnjom suprugom, i da joj je Damir 
rekao da je u vojnoj policiji i da je u to siguma, a da je sve to bilo u studenom 1991.g. U 
istrazi je iskazala da se sjeca da je tada bio u vojnoj odori i da je imao obiljezja vojne policije 
i da sene sjeca da bi joj Damir Kufner govorio da u vojsci obavlja neku drugu funkciju. Na 
glavnoj raspravi svjedokinja je sve to porekla tvrdeCi da ona u svezi posla Damira Kufnera s 
njim nista nije razgovarala. 

Iz iskaza svjedokinje Lolite Komljenovic slijedi da je u rujnu 199l.g. napustila Lipik 
i otisla u Zagreb. Bila je rasporedena u Krizni stab obrane grada Pakraca. Prvo vrijeme su 
imali sjediste na Starcevicevom trgu, a potom na Velesajmu u 25. paviljonu. Tu je ostala do 
travnja 1992.g., kada se vratila u Gaj. Osobno poznaje Davora Simica iz osnovne i srednje 
skole jer su ista generacija. Sjeca se da je u listopadu 1991.g. drzao stra:Zu na Starcevicevom 
trgu ispred stozera. U to vrijeme je studirao veterinu i s obzirom na generacijsku bliskost, 
cesto su se druzili i zajedno pili kavu i razgovarali. U studenom 1991.g. vidala gaje u stozeru 
na Velesajmu i sigurna je u Zagrebu bio tjedan dana prije pada Vukovara, a i nakon njegovog 
pada. Sjeca se daje Vukovar pao 18. studenoga 1991. g. ida su u to vrijeme vrsili pripreme za 
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docek prognanika. Lipik je pao 22. ili 23. studenoga 199l.g., a u to vrijeme Davor Simic je 
jos bio u Zagrebu i s njim je razgovarala, nije joj bilo poznato da bi Davor Simic bio u Vojnoj 
policiji. U to vrijeme je dobro poznavala i Damira Kufnera, a i on je cesto u to vrijeme 
dolazio na Velesajam i donosio novosti iz rodnog grada. Nije joj bilo poznato sto je on u to 
vrijeme radio. U to vrijeme je vidala i Gojka Brzicu, koji je takoder u nekoliko navrata 
dolazio na Velesajam. 

Iz iskaza svjedokinje Mare Bude slijedi da je s Tomicom Polettom zivjela u to ratno 
vrijeme u izvanbracnoj zajednici. Nakon sto su morali napustiti mjesto Dobrovac, Tomica je 
pronasao nuzni smjestaj u mjestu Gaj kod obitelji Sifter. Sjeca se da je u blizini smjestio i 
svoje roditelje. Zivjeli su uobicajeno, s tim sto je Tomica izbivao iz kuce kada bi isao ,na 
duznost". Nairne, u to vrijeme je bio pripadnik Vojne policije i bio je rasporedivan na razliCite 
punktove. U Gaj su dosli koncem listopada, a tamo su bili sve do Uskrsa 2002.g., kada je 
otisla od Tomice. Tomica je ponekad znao po noCi izbivati iz kuce, a ritam tih izbivanja bio je 
dosta pravilan. Nije joj govorio s kim i kamo ide. Za vrijeme njihove izvanbracne zajednice 
kod njega nije primijetila neke znacajnije psiholoske ispade. Sjeca se da je jednom prilikom 
pao u nesvijest i da je za vrijeme granatiranja imao strahove, odnosno dozivio je nervni slom. 
Misli da je to bilo u rujnu 199l.g., kada je hospitaliziran u bolnici u PopovaCi. Nakon bolnice 
pio je tablete, a u kuCi nije bio agresivan. Od njegove pokojne majke saznala je da mu je otac 
bio alkoholicar i da ga je zlostavljao. Za vrijeme zajednickog zivota nije pretjerano 
konzumirao alkohol, iako se ponekad vracao kuCi pripit. Nije joj poznato da li je Tomica imao 
u vojsci kakav nadimak. 

Iz iskaza svjedoka Antuna Cernuseka slijedi da je roden i zivi u selu Kip, gdje je 
veCinsko stanovnistvo bilo srpske nacionalnosti. U to vrijeme bilo je oko 100 kuca, od kojih 
19 ceskih, jedna hrvatska i oko 80 kuca je bilo pravoslavaca. Do izbijanja rata zivjeli su 
slozno i tolerantno, da bi negdje u rujnu 1991.g. doslo do zahladenja u odnosimajer su veCina 
vojno sposobnih Srba otisli u obliznju vojarnu ,Polom". Nosili su cetnicke sajkace, a cak su si 
neki lijepili umjetnu bradu od crnih ovaca. Hodali su naoruzani i s maskama preko glave. 
Sjeca se da je negdje koncem listopada ili pak pocetkom studenog netko zakucao na njegova 
vrata i cuo je muski glas kako pita za prezime obitelji. Kada je supruga odgovorila, taj muski 
glas je rekao da ostanu u kuCi i da ne izlaze. Tog covjeka nije vidio vee je vidio samo cijev 
automatske puske. Po obliku pretpostavlja da se radilo o kalasnjikovu. Nakon otprilike sat 
vremena neki vojnik koji je stajao ispred kuce, dozvolio je svjedoku i njegovim sinovima da 
odu na posao. Kad se vratio s posla kuCi cuo je da su neki ljudi odvedeni iz Kipa, tocnije 
cetvorica seljana. Vojnici su dosli i drugi dan i takoder su odveli neke ljude. 

Iskaze svjedoka Sandre Grubisic, Lolite Komljenovic, Mare Bude i Antuna Cemuseka 
sud je ocijenio kao vjerodostojne i istinite, jer su svjedoCili o cinjenicama koje su neposredno 
opazali. 

Iz iskaza svjedoka Jadranke Ancic slijedi da je njen brat Zeljko Tutic sa svojom 
obitelji boravio kod njih na Krku od konca listopada pa do 29. studenoga 199l.g. Sa 
sigumoscu je tvrdila da je u tom periodu svaki dan bio u mjestu Punat. Sjeca se da je poslije s 
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obitelji, koncem studenoga otisao u Samobor gdje su bili kod Milice PlaninCic, a nakon 
nekoliko dana su se smjestili u kucu Zivka Tutica. 

Iz iskaza svjedoka Davora Sirca slijedi da je prije, a i za vrijeme rata poznavao V­
opt. Zeljka Tutica. Sjeca se da je pocetkom rata bio nesto mrsaviji i imao nesto vise kose, te 
da je prvo vrijeme bio s Hrvatskom vojskom u Filipovcu, a poslije je negdje s obitelji otisao 
na more, misli na otok Krk, tako da je neko vrijeme izbivao s bojisnice. Medutim, ne moze sa 
sigumoscu reCi koje je to bilo vrijeme 

Iz iskaza svjedoka Mileta Dzolica slijedi da je od strane svoje firme DI ,Papuk" 
upucen na otok Krk da otvori odmaraliste kako bi se mogle smjestiti izbjeglice. Na Krku se 
zadrzao od rujna 199l.g. pa do jeseni 1992.g. Sjeca se da je u studenom 199l.g. susreo 
optuzenika Zeljka Tutica koji je bio u drustvu Tome AnCica iz Pakraca. Tom prilikom su 
popili kavu i razgovarali o situaciji u Pakracu. Na pitanje o obitelji, Tutic mu je rekao da su 
mu supruga i dijete u Puntu, a roditelji u nekom mjestu kraj Zagreba. Nekoliko dana kasnije 
od ovog prvog susreta ponovno se susreo s Tomom Ancicem i Zeljkom Tuticem u lokalu 
,Kula" na rivi i pricali su o stanju u Pakracu. Sjeca se da su svi bili potisteni zbog pada 
Vukovara. 

Iz iskaza svjedoka Darka Jozipovica slijedi da je Zeljka Tutica upoznao koncem 
rujna ili pak pocetkom listopada 199l.g., kada ga je predstavio Tihomir Vukovic kao svog 
rodaka. Sjeca se da su tijekom listopada 1991. g. bili u istoj posadi tenka, sve do 22. listopada 
199l.g., kada je saznao da mu je poginuo sogor te je zbog toga otisao u Zagreb gdje je proveo 
10-ak dana. Po povratku, Zeljka Tutica vise nije bilo, a od njegovog bratica Vukovica saznao 
je da je otisao negdje na more smjestiti obitelj, a spominjao je otok Krk. Posiije je Tutica 
vidao u sijecnju iii pak veijaCi 1992.g. Sjeca se da je u to vrijeme imao kratku kosu i izgledao 
je isto kao danas, samo sto nije imao bradicu. On ga je oslovljavao nadimkom ,Zeijac" i 
slicno, a sjeca se da su ga jos zvaii i ,Bobetko" zato sto je bio nizak i nije imao kose. 

Iz iskaza svjedoka Dalibora Vukovica siijedi da sa sigumoscu moze tvrditi da je 
Zeljko Tutic sa svojom obitelji koncem listopada otisao iz Samobora na otok Krk u mjesto 
Punat. Zeljka je vidio dok je prije toga bio u Samoboru. Poznato mu je da se koncem 
studenoga ponovno s obitelji vratio u Samobor, preselivsi se u mjesto Vrhovcak kod tetka 
Zivka Tutica. Osobno je vidio Zeijka koncem studenog dokje preseljavao obitelj. 

Iz iskaza svjedoka Gordane Hodak slijedi da je bila jako dobra prijateijica sa 
Snjezanom Tutic, suprugom V -opt. Zeljka Tutica. Kada je dosio do ratnih operacija u Pakracu 
otisla je u Njemacku, a vratila se 31. Iistopada iii pak 01. studenog 199l.g. Raspitala se gdje 
se naiazi Snjezana Tutic i saznala da je neko vrijeme boraviia u Samoboru, te da su posiije 
odselili na otok Krk kod Snjezanine sogorice. Sa Snjezanom se cula na svoj rodendan 28. 
studenoga 199l.g. koji su obicno siavile zajedno. Tom prilikom je razgovaraia i s njezinim 
suprugom Zeijkom Tuticem, kojom priiikom joj je on i rekao da uskoro namjeravaju napustiti 
otok Krk i smjestiti se kod njegovog tetka u Samobor, odnosno tocnije u mjesto Vrhovcak. 
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Sjeea se da je od Snjezane saznala 04. sijecnja 1992.g. da su joj u meduvremenu ubijeni 
roditelji. 

Iz iskaza svjedoka Tihomira Vukovica slijedi da je Zeljka Tutiea susreo u drugoj 
polovici rujnal99l.g. u Bjelovaru, kada je preuzimao jedan tenk T-55. Tom prilikom mu je 
ponudio da bude clan posade njegovog tenka. Kad je on pristao, zaduzili su taj tenk i prevezli 
ga do pakracke bojisnice. Na bojistu su bili sve do konca listopada, kada je optuzenik napustio 
tenk jer je morao smjestiti svoju obitelj iz Samobora gdje su se nalazili kod zajednicke 
rodbine na otok Krk. Kad se Zeljko vratio s otoka Krka, sreo ga je ponovno negdje pred 
akciju oslobadanja Lipika i to pocetkom prosinca. Sjeea se da mu je tom prilikom potvrdio da 
je bio s obitelji na otoku Krku. Poslije je Zeljko obavljao duznost vojnog policajca, a jednom 
su se susreli na punktu u Gaju. Inace, Zeljka je vise oslovljavao kao ,Bratie" ili ,Zeljko", a 
cuo je da ga zovu ,Bobetko". 

Iz iskaza svjedoka Jasmina Ibrajica slijedi da je od 26. ozujka 1991.g., pa sve do 
19. kolovoza 199l.g., bio pripadnik djelatnog sastava MUP-a. V -opt. Zeljka Tutiea poznaje 
jos iz djetinjstva i sjeea se da ga je vidio koncem listopada i tom prilikom mu je ovaj pricao 
da obavlja borbene zadaee u tenku svog rodaka Tihomira Vukoviea. Sjeea se da mu je Zeljko 
koncem listopada rekao da mora odvesti obitelj iz Samobora na otok Krk i da ee se ponovno 
vratiti na bojisnicu. Nakon tog razgovora svjedok je Zeljka ponovno vidio dan ili dva prije 
akcije oslobadanja Lipika, kada se prevozilo ljudstvo od Prekopakre do Poljane. Koliko se 
sjeea, Tutie nije imao neki posebni nadimak. 

Svjedok Snjezana Tutic, supruga V -opt. Zejka Tutiea, otklanjajuCi blagodat 
nesvjedocenja iskazala je da su suprug, ona i mali sin napustili Pakrac 23. kolovoza 1991.g. 
zajedno s obitelji AnCie i svi su otisli u Samobor kod tete i tetka PlaninCie. Tamo je bilo jako 
puno rodbine tako da je dijete bilo jako nervozno i nije moglo na miru spavati pa je molila 
supruga da je odveze negdje drugdje izvan te guzve. Na kraju su otisli na otok Krk ito negdje 
koncem listopada, kod Tomei Jadranke AnCie. Tamo su proveli vise od mjesec dana i sjeea se 
da je suprug bio jako nervozan jer se htio vratiti u svoju jedinicu. Dana 28. studenoga 199l.g. 
vratili su se u Samobor, da bi on vee 29. studenoga 199l.g. otisao na ratiste. Posebno je 
iskazala da je njezin suprug trpio odredene podsmjehe i nepovjerenje o nekih suboraca zbog 
toga sto mu je majka hila pravoslavka, a nikad nije cula da bi ga netko zvao po nadimku 
,Eki". Culaje da ga zovu ,Zeljka", ,Deki", ,Deki" i slicno, ali nikad ,Eki". 

Iskaze svjedoka Jadranke AnCie, Davora Sirca, Mile Dzoliea, Darka Jozipoviea, 
Dalibora Vukoviea, Gordane Hodak, Tihomira Vukoviea, Jasmina lbrajiea i Snjezane Tutie 
sud nije prihvatio kao vjerodostojne i istinite u dijelu u kojem su svjedoCili da u inkriminirano 
vrijeme, u mjesecu studenom 199l.g., V-opt. Zeljko Tutie nije bio u Marinom Selu, vee da se 
nalazio na otoku Krku, jer su ti njihovi iskazi u suprotnosti s iskazom svjedoka Milana Strbca, 
kojije bio uhieen u mjesecu studenom, a kojegaje, po njegovim rijeCirna, spasio V-optuzenik, 
iskazu njegovog neeaka Duska Strbca, koji je potvredio da je u rnjesecu studenom 199l.g. 
uhieen njegov stric Milan, supruga Zdenka i sin Vlado, koji su odvedeni u Marino Selo i 
kojemu je stric pricao da ga je spasio V -opt. Zeljko Tutie, kao i iskaza Zdravka Cataka, koji je 
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iskazao da je Zeljko Tutic u listopadu i studenom 199l.g. bio u Interventnom vodu, te da se 
ne sjeca da je otisao na more, a koje sve okolnosti upucuju na zakljucak da iskazi ispitanih 
svjedoka o boravku V-opt. Zeljka Tutica u inkriminirano vrijeme u mjestu Punat na otoku 
Krku, nisu istiniti, zbog cega sud iskaze navedenih svjedoka u tom dijelu nije prihvatio kao 
vjerodostojne i istinite, cijeneci da su ti njihovi iskazi upravljeni na pogodovanje V -opt. 
Zeljku Tuticu u cilju izbjegavanja njegove kazneno-pravne odgovornosti. 

Kako ispitani svjedoci Damir Barberic, Dragutin Andric, Pero Tutic, Ivan Hala, Zeljko 
Ament, Robert Matesa, Petar Barschiera, Goran Da5ek, Veno Posepalo, Tihomir Brkic, 
Vitomir Kovacevic i Draga Marjanovic, nemaju neposrednih saznanja o dogadajima koji su 
predmet ovog kaznenog postupka, sud u presudi nije obrazlagao iskaze navedenih svjedoka. 

Iz iskaza saslusanih svjedoka, te iz dokumentacije prilozene u spisu, proizlazi da je u 
razdoblju od 13. do 16. studenoga 199l.g. iz mjesta Kip odvedeno 15 stanovnika u Marino 
Selo. To su: Jovo i Mijo Krajnovic, te Branko Stankovic, koji su prezivjeli. Jos su odvezeni 
Pero Novkovic (roden 1940.g.), Milan Popovic (roden 1929.g.), Mijo Danojevic (sin Ilije, 
roden 1937.g.), Gojko Gojkovic (roden 1937.g.), Savo Gojkovic (nepoznatih podataka), 
Branko Buncic (roden 1954.g.), Nikola Gojkovic (roden 1927.g.), Mijo Gojkovic (roden 
1928.g.), Filip Gojkovic (roden 1933.g.), Jovan Popovic (roden 1934.g.), Petar Popovic 
(roden 1944.g.) i Nikola Krajnovic (roden 1927.g.). 

U razdoblju od 12. do 15. studenoga 199l.g. iz mjesta Klisa su u Marino Selo 
izmjesteni (nasilno odvedeni) Jovo Zestic (roden 1933.g.), Jovo Popovic (roden 1922.g.), 
Slobodan Kukic (roden 1949.g.), Rade Gojkovic (roden 1943.g.), Savo Maksimovic (roden 
1947. g.), Josip Cicvara (roden 1922.g.), te Nikola Ivanovic, Milka BunCic i Jeka Zestic, koji 
su prezivjeli. 

Iz posebnog izvjesca Policijske uprave u Kutini, Policijska postaja Garesnica, broj 
511-06-11-D-29/91 od 13. prosinca 199l.g., proizlazi da je dana 17. studenoga 199l.g., oko 
14,15 sati, u Marinom Selu, u putnom jarku pokraj ceste pronaden les nepoznatog muskarca, 
starosti oko 45 godina. Les je detaljno opisan: visina i grada istog, boja kose i odjeca koju je 
na sebi imao. Ocevid su obavili radnici Policijske postaje Garesnica i lijecnica Doma zdravlja 
Vesna Sneler, koja je ustanovila na lesu povrede od udaraca u predjelu trbuha, oguljotine na 
glavi i razderotinu u podrucju desne obrve, sto je konstatirano u lijecnickoj prijavi. Dana 18. 
studenoga 199l.g. lijecnik obducent dr. Ivan Markoja u Garesnici izvrsio je obdukciju 
nepoznatog lesa, te su opisane ozlijede ito rane nagnjeCine desne obrve, podljevi krvi prednje 
strane grudnog kosa koje ozlijede su po sebi lake prirode, a smrt je nastupila uslijed zatajenja 
srca. Obitelj Mije Danojevica identificirala je istog nakon pregleda mrtvog tijela, osobe 
rodene 22. kolovoza 193 7 .g., s prebivalistem u Badljevini, Kralja Zvonimira 1, a posmrtni 
ostaci istog pokopani su na groblju u Garesnici, grobnom mjestu broj 397/2. 

Iz zapisnika o uvidaju proizlazi da su tri lesa pronadena uz cestu Kaniska Iva -
Pakracka Poljana, u pravcu Marinog Sela, izvan naselja na ribnjaku 8 uz nasip, koji dijeli 
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ribnjak od sume koja se proteze u pravcu Marinog Sela. Lesevi su pronadeni na mjestu koje se 
ne vidi sa ceste, u vodi, a detaljno je opisana njihova odjeca, te su oznaceni rednim brojevima 
1., 2. i 3. Na udaljenosti 40 metara dalje, od obale na oko 4-5 metara, pronalaze se jos tri le8a 
oznacena brojevima 4., 5. i 6., koji su takoder detaljno opisani, kao i odjeca u kojoj su nadeni. 
Poduzete su mjere fotografiranja i daktiloskopiranja, sto je potvrdeno u sluzbenoj biljesci 
Odjela za suzbijanje opceg kriminaliteta Policijske uprave Zagreb od 27. prosinca 1991.g. 
Prethodno je 07. prosinca 199l.g. u Zavodu za sudsku medicinu i kriminalistiku u Zagrebu 
izvrsena obdukcija. Izvrseno je daktiloskopsko vjestacenje spomih otisaka oduzetih od 
nepoznatih leseva s nespomim otiscima nestalih osoba odvedenih iz Kipa i Klise, te je 
utvrdeno: 
- da je mrtvo tijelo nepoznate muske osobe oznacene pod brojem 1., Branko BunCic, a iz 
nalaza i misljenja lijecnika vjestaka, prof.dr. Dusana Zecevica, slijedi da je Branko BunCic 
pronaden mrtav u ribnjaku, obdukcijom mrtvog tijela utvrdeno je da je umro nasilnom smrcu 
uslijed 13 strijelnih rana glave i trupa, koje su isle od natrag prema naprijed, a kada je dosao u 
kontakt s vodom, vee je bio mrtav, 
- da je rnrtvo tijelo nepoznate muske osobe oznacene pod brojem 2., Nikola Gojkovic, a iz 
nalaza i misljenja lijecnika vjestaka, dr. Milovana Kubata, slijedi da je Nikola Gojkovic umro 
nasilnom smrcu uslijed strijelnih rana vrata, tijela i udova, te da su mnogostruke prostrijelne 
rane dovele do smrtnog ishoda, 
- da je mrtvo tijelo nepoznate muske osobe oznacene pod brojem 3., Gojko Gojkovic, a iz 
nalaza i misljenja lijecnika vjestaka, prof.dr. Dusana Zecevica, slijedi da je Gojko Gojkovic 
umro nasilnom smrcu, uslijed 6 strijelnih rana trupa, od kojih su nastale ozljede zdjelice, 
crijeva, desnog bubrega, jetre i pluca, a smrt je nastupila najmanje dva tjedna prije obdukcije, 
- da je mrtvo tijelo nepoznate muske osobe oznacene 4., Mijo Gojkovic, a iz nalaza i misljenja 
lijecnika vjestaka dr. Milovana Kubata, slijedi da je Mijo Gojkovic umro nasilnom smrcu 
uslijed strijelnih rana vrata, tijela i udova, koje su dovele do smrtnog ishoda, 
- daje mrtvo tijelo nepoznate muske osobe oznacene pod brojem 5., Josip Cicvara iz Klise, a 
iz nalaza i misljenja lijecnika vjestaka, docenta dr.sc. Davora Strinovica, slijedi da je Josip 
Cicvara umro nasilnom smrcu uslijed strijelnih ozljeda glave, trupa i udova, koje ozljede u 
svom zbiru predstavljaju tesku i po zivot opasnu tjelesnu povredu, koja je bila takvog 
intenziteta i karakteristika da je dovele do smrtnog ishoda, 
- DNK analizom utvrdeno je da je mrtvo tijelo osobe pod brojem 6., Jovan Popovic, a iz 
nalaza i misljenja lijecnika vjestaka, dr.sc. Davora Strinovica, slijedi da je Jovan Popovic 
zadobio strijelne ozljede trupa, vrata i udova, prijelom i zgnjecenje 3. vratnog kraljeska, 
ostecenje desnog pluca i mnogostruke prijelome 8 - lllijevog rebra, prijelom nosnih kostiju i 
donje vilice, te oguljotine i podljeve krvi glave, trupa i udova, te sve navedene ozljede 
predstavljaju u svom zbiru tesku i po zivot opasnu tjelesnu povredu, a uzrok smrti da su 
strijelne ozljede vrata i trupa. 

Uvidom u osobne kartone za nestale osobe, utvrduje se da postoje osobni kartoni 
mjestana sela Kip za: Jovu Krajnovica, Nikolu Krajnovica, Petra Popovica, Peru Novkovica, 
Milana Popovica, Miju Danojevica, Gojka Gojkovica, Nikolu Gojkovica, Branka BunCica, 
Miju Gojkovica, Filipa Gojkovica, Jovu Popovica, Savu Gojkovica, Jovana Popovica, te Miju 
Krajnovica i Branka Stankovica. 
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Uvidom u dopis Ministarstva obrane - Uprava Vojne policije Klasa: POV 215-02/03-
01/100 od 6. svibnja 2003. slijedi da su tijekom studenog 1991. u selu Kip djelovale postrojbe 
Hrvatske vojske i to - Odred narodne zastite opCine Sirac, 52. samostalni bataljun, 24. 
mjesoviti artiljerijski divizion, Izvidnicko diverzantska satnija OZ Bjelovar, ATJPP Daruvar 
(PjetliCi), te Vod Vojne policije 69. bataljuna iz Pakraca. Dostavljen je spisak pripadnika 1. 
Voda 2. Cete 69. Bojne Vojne policije Pakrac prema kojem spisku slijedi da je zapovjednik 
voda bio Davor Simic, zapovjednik 1. odjeljenja Voda Vojne policije bio je Pavao Vancas 
dokje osim njih bilo jos ukupno 35 pripadnika Vojne policije sa navedenog popisa s tim da su 
ka pripadnici navedeni i okrivljenici Tomica Poletto, Zeljko Tutic i Antun Ivezic. 

lz uvjerenja prilozenog u spisu koje je izdala radna jedinica ,Zapovjednistvo OG 
Pakrac" Ur.broj: 1077-01-92-62 izdan u Garesnici 17. prosinca 1992.g. slijedi daje Damir 
Kufner nacelnik SIS-a sa Cinom razvodnika, nalazi se u ratnoj jedinici ,Zapovjednistvo OG 
Pakrac" od 07. prosinca 199l.g. do 07. srpnja 1992.g. Navedeno uvjerenje potpisao je brigadir 
Josip Tomsic. Navedenu dokumentaciju dostavila je VSOA, Ministarstvo obrane Klasa: 804-
01/07-01/10 31. listopada 2007.g. sa prilozenom dokumentacijom ito dokumentom koji nosi 
zaglavlje Hrvatska vojska, Vojna policija Pakrac, Sluzba sigumosti datum 24. studenog 
199l.g. broj 07/91, a dokument nosi naslov ,Zahtjev" koji se upucuje Zapovjednistvu Vojne 
policije OZ Bjelovar. U zahtjevu se traze sredstva za jedinice Hrvatske vojske, Vojne policije 
Pakrac. Izmedu ostalog, traze se 33 komada obiljezja i opasaca Vojne policije, 43 pistolja, 39 
automatskih pusaka, lisica, gumenih palica, zatim terensko vozilo tipa Pintzgauer, 4 komada 
Motorola, 43 komada bijelih futrola za pistolje i futrola za lisice, izrada pecata radi ovjere 
dokumenata Vojne policije Pakrac. Zahtjev potpisuje nacelnik Damir Kufner, a zig nosi naziv 
povjerenik Vlade za opCinu Pakrac i potpis- nacelnik Damir Kufner. 

Uvidom u dokument koji nosi u zaglavlju oznaku Republika Hrvatska, povjerenik 
Vlade za opCinu Pakrac Klasa: 022-05/91-172/1, Ur.broj: 2162-03-91-1 saCinjen u Kutini 15. 
listopada 1991.g. slijedi da je doneseno rjesenje o imenovanju Staba TO Pakrac. Stab je 
imenovao povjerenik Vladimir Delac, a pripadnici Staba su Antun Brkljacic, nacelnik, te 
ukupno 12 osoba, od kojihje pod tockom 9. oznacen kao nacelnik za sigumost Damir Kufner. 

Uvidom u podatke radne karte za pricuvni sastav koji je izdala Operativna zona 
Bjelovar postrojba 69. bataljuna VP, pod rednim brojem 196. nalazi se ime Davora Simica­
zastavnika, datumom stupanja u HV 09. listopada 199l.g., a isti je zapovjednik voda Vojne 
policije - demobilizacija 01. veljace 1992.g. Pod rednim brojem 201. nalazi se ime Pavia 
(Josipa) Vancasa, pristupio u HV 11. studenog 1991., a isti je zapovjednik odjeljenja -
docasnik. Pod rednim brojem 194. nalazi se Tomica Poletto, stupio u HV 19. kolovoza 
199l.g.- policajac. 

Pod rednim brojem 199. nalazi se ime Zeljko Tutic, stupio u HV 19. kolovoza 1991.g. 
- policajac. Pod rednim brojem 181. nalazi se ime Vladimira (Antuna) lvezica, stupio u HV 
05. kolovoza 1991.g. - policajac. Uz prilozenu dokumentaciju nalazi se dokumentacija koja 
ukazuje na pojedine funkcije u Vodu Vojne policije ito pod brojem 140. vodi se zapovjednik 
1. voda 2. cete VP Davor Simic, pod brojem 142. vodi se zapovjednik 1. odjeljenja 1. voda 1. 
cete Pavao V ancas, a kao policajci oznaceni su Antun Ivezic, Zeljko Tutic i Tomica Poletto. 



64 Krz-48/10-244. 

Izvrsena je radnja prepoznavanja od strane ostecenika svjedoka Jove Krajnovica,te je 
isti izmedu 24 muske osohe, medu kojima su hili III, IV, V i VI-optuzenici, postavljeni u 
raznim pozicijama i hrojevima, prepoznao kao osohe koje su ih muCile, zlostavljale, 
prikljuCivale na struju i dr., IV-opt. Tomicu Pol~tto i V-opt. Zeljka Tutica zv. ,Eki". Tocnije, 
prilikom drugog prepoznavanja (list 1485 spisa) Jovo Krajnovic je prepoznao Tomicu Poletta 
pod brojem 3, ana pitanje po cemu zakljucuje da se radi upravo o Polettu, izjavio je da je taj 
Poletto hio mrsav, srednje visok i da njih ima vise brace. Kada su sve te osohe promijenile 
mjesto, svjedokje opet prepoznao IV-opt. Tomicu Poleta, ovog puta kao osohu pod brojem 5. 
Nakon sto je svjedok ponovno pogledao novih 6 osoba, medu kojima se pod hrojem 4 nalazio 
V -opt. Zeljko Tutic, odmah ga je prepoznao kao osohu koja je bila u Marinom Selu i koja je 
sve tukla. 

Izvedenim dokazima utvrdeno je da se odvodenje civila iz sela Kipa odvijalo se 13. do 
16. studenoga 199l.g., sto su detaljno opisivali svjedoci Mlada Popovic (supruga Mi1ana 
Popovica), Mara Krajnovic (supruga Nikole Krajnovica), te prezivjeli svjedoci Mijo 
Krajnovic, Branko Stankovic i Jovo Krajnovic. 

Odvodenje mjestana iz sela Klise odvijalo se u vremenskom razdohlju od 12. do 15. 
studenoga 1991.g. i o tome su govorili svjedoci Nada Zestic, Mira Sekulic, Milan Strhac, 
Milka BunCic, te vojnici Hrvatske vojske koji su mjestane odvodili ili pak koji su znali o 
odvodenju mjestana u Marino Selo, a to su Josip Komljenovic, Marko Lujic, Franjo Hadzim i 
Zvonko Novokmet. 

Iz iskaza svjedoka Franje Hadzima, zapovjednika voda koji je na tom podrucju hio 
smjesten i operativno djelovao, te Marka Lujica i drugih pripadnika voda kojim je 
zapovijedao Franjo Hadzim, odvodenje mjestana iz sela Klise nije vezano uz oduzimanje 
oruzja, vee se radilo o izmjestaju civila, a za taj izmjestaj naredha vodu je dosla iz 
Zapovjednistva ohrane Pakraca u Donjoj Ohrijezi, a zapovijed je izdao zapovjednik ohrane 
Pakraca, Spelic. 

Iz iskaza svih navedenih svjedoka nesporno je utvrdeno da je iz sela Kipa u Marino 
Selo odvedeno 15 mjestana, a iz mjesta Klise odvedeno je 8 mjestana, te Nikola Ivanovic iz 
Batinjana. Sve te osohe odvedene su u Marino Selo i smjestene u podrum ohjekta - motela 
,Riharska koliha". Mjestane sela Kipa uhiCivali su pripadnici voda Vojne policije VP 3026, a 
baza istog voda je hila u Marinom Selu na rihnjacima u motelu ,Riharska koliha", i to grupa 
stacionirana u Badljevini uz pomoc pripadnika iz haze. Nesporno je utvrdeno da je do prvog 
uhicenja doslo povodom saznanja o kopanju rovova trojice mjestana sela Kipa da hi ostala 
uhicenja u mjestu Kip uslijedila prema popisu koji je imao Damir Jirasek i za koji je tvrdio da 
ga je dohio u hazi u Marinom Selu od Zivka Kosijera, a jedno uhicenje civila hilo je u 
prisutnosti I-opt. Damira Kufnera. Uhicenja srpskih civila u mjestu Kip vrsena su na temelju 
popisa koji je posjedovao svjedok Damir Jirasek, jer to slijedi iz njegovog iskaza, ali i iskaza 
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pripadnika njegovog voda, koji su tvrdili da je postojao popis kuca u koje su trebali ulaziti i 
tamo traziti oruzje, a logicno je i zivotno da je taj popis mogao jedino nastati jedino na naCin 
da su prve tri uhicene osobe iz sela Kip, koje su zatecene u kopanju rovova i kod kojih je 
pronadeno oruzje, odvedene iz sela Kip u Marino Selo, gdje su dale podatke o svojim 
mjestanima, tj. o onim osobama koje su, pored njih, imale ortiZje i iskazale gdje se to oruzje 
nalazi, na osnovu kojih iskaza je i napravljen popis po kojem se vrsila akcija pretraga kuca u 
selu, u cilju pronalaska oruzja, a posljedicno tome i uhicenja mjestana sela Kip srpske 
nacionalnosti. Nakon uhicenja navedenih civila, nedvojbeno je utvrdeno da se u Marinom 
Selu, u ,Ribarskoj kolibi", vrsilo ispitivanje tih uhicenih civila, na brutalan i nedopusten 
nacin, a sto su s puno detalja i pojedinosti, opisali prezivjeli svjedoci takvih ispitivanja Mijo 
Krajnovic, Jovo Krajnovic i Branko Stankovic, te prezivjeli ocevidac tih dogadanja, svjedok 
Milka BunCic. 

Tijekom ovog postupka takoder je nedvojbeno utvrdeno da su sve osobe koje su 
dovedene u ,Ribarsku kolibu", imale status civilnih osoba, te da nisu zatecene u voJno 
aktivnom djelovanju prema pripadnicima Hrvatske vojske i policije. 

Takoder je, s obzirom na provedene dokaze, nedvojbeno utvrdeno da su uslijed 
zlostavljanja od strane pripadnika voda koji je bio smjesten u Marinom Selu umrli, odnosno 
ubijeni: Mijo Danojevic- umro uslijed zatajenja srca zbog batina, Gojko Gojkovic, Branko 
BunCic, Nikola Gojkovic, Mijo Gojkovic, Jovan Popovic te Josip Cicvara, Ciji su lesevi 
pronadeni 05. prosinca 199l.g. u blizini ribnjaka. Izvrsenom obdukcijom mrtvnih tijela 
utvrdeno je da su umrli uslijed strijelnih povreda glave i trupa, a na tijelu su pronadena 
plavila, modrice i slicno ili razbijena glava. Prezivjeli svjedoci, tj. ostecenici Jovo i Mijo 
Krajnovic, te Branko Stankovic, u svojim iskazima spominjali su da su sahranjivali leseve 
osoba koje su prepoznali kao Nikolu Krajnovica, Radu Gojkovica, Petra Popovica, Milana 
Popovica, Peru Novkovica i Savu Gojkovica. 

Iz Klise se jos vode kao nestali: Jovo Zestic, Savo Maksimovic, Jovo Popovic 
Slobodan Kukic te Filip Gojkovic iz Kipa. 

Nespomo je da su iz sela Kipa prezivjeli mucenja u Marinom Selu Jovo i Mijo 
Krajnovic, te Branko Stankovic, Milka BunCic i Jeka Zestic iz Klise te Nikola Ivanovic iz 
Batinjana. 

Da bi se uopce moglo govoriti, tj. okvalificirati ponasanje optuzenika kao pripadnika 
Hrvatske vojske, odnosno djelatnika Vojne policije, treba utvrditi medunarodnu situaciju u 
kojoj se nasla Republika Hrvatska u inkriminirano vrijeme. Opce je poznato da je tijekom 
1991.g. zapoceo oruzani sukob izmedu regulamih ortiZanih snaga Hrvatske vojske i policije s 
jedne strane i naoruzanih vojnih i paravojnih formacija pobunjenih hrvatskih Srba 
potpomognutih snagama i logistikom bivse JNA i dobrovoljaca Srbije i Cme Gore kao 
ostataka bivse Jugoslavije, s druge strane. Za vijece je posve nespomo da je Republika 
Hrvatska nakon 08. listopada 199l.g., kada je formalno postala samostalna ddava, bila u 
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oruzanom sukobu medunarodnog karaktera jer su na strani pobunjenih hrvatskih Srba 
sudjelovali dragovoljci i regulame postrojbe zajedno s logistikom iz strane dr:lave Srbije i 
Cme Gore koje su bile zdru:lene u zajednicku dr:lavu nakon raspada bivse Jugoslavije. 

Tijekom ovog kaznenog postupka nespomo je utvrdeno da su mjestani sela Kipa i 
Klise bili civili srpske nacionalnosti koji su dijelom uhiceni, a dijelom izmjesteni i kao takvi 
dovedeni u Marino Selo, u motel ,Ribarsku koliba" na ribnjacima. Mjestani sela Kipa uhiceni 
su pod sumnjom da pripremaju oruzanu pobunu, pa je u tim trenucima bilo posve logicno da 
kao takvi budu odvedeni u Policijsku postaju Daruvar, kako bi tamo bili ispitani i 
kriminalisticki obradeni. Nesto slicno je naknadno uCinjeno sa Mijom i Jovom Krajnovicem te 
Brankom Stankovicem, ali tek nakon sto su bespravno danima dr:lani u ,Ribarskoj kolibi" i 
svakodnevno fizicki tuceni i muceni, a psihicki m~ltretirani. S druge pak strane, mjestani sela 
Klise su takoder bili civili koji su iz svog sela izmjesteni po naredbi Zapovjednistva obrane 
Pakraca zbog ratnih zbivanja na tom podrucju, takoder su bez posebnog pravnog osnova od 
strane pripadnika Hrvatske vojske odvedeni u Marino Selo, gdje su ih pripadnici voda Vojne 
policije svakodnevno fizicki tukli i muCili, umjesto da su nakon izmjestanja iz svoga sela bili 
predani nadleznim drzavnim tijelima koja su bila zaduzena za smjestaj takvih ljudi. Medutim, 
sarna Cinjenica sto su navedene osobe bile civili, koji su bez ikakvih stvamih i opravdanih 
razloga, bez pravnog osnova dovedeni u Ribarsku kolibu, u biti ne predstavlja ratni zloCin. 
Ratni zlocin predstavlja cinjenica da su ti ljudi tarno protuzakonito zatvoreni u podrumske 
prostorije, neosnovano zadrzani te zlostavljani i muceni od strane pripadnika Hrvatske vojske, 
a potom svi, osim Jove Krajnovica, Mije Krajnovica, Branka Stankovica, Nikole Ivanovica, 
Milke Buncic i Jeke Zestic, i ubijeni, jer to slijedi iz iskaza ispitanih prezivjelih svjedoka, ali i 
pronadenih leseva u blizini Marinog Sela, a nakon toga i izvrsenih obdukcija, koje su na 
nedvojbeni naCin utvrdile razloge smrti navedenih osoba, tako da sud nije imao niti jednog 
razloga da ne povjeruje iskazima svjedoka Jove Krajnovica, Mije Krajnovica, Milke BunCic i 
Branka Stankovica o nacinu usmrcenja njihovih suseljana. 

Nema nikakvog spora da ovakvo postupanje hrvatskih vojnika prema civilima 
(nanosenje ozljeda, strijelnih rana, batinjanje u podrumskim prostorijarna, polijevanje 
hladnom vodom, rezanje usiju te prikljucivanje na struju) predstavlja ratni zloCin protiv 
civilnog stanovnistva, jer se radi o necovjecnom postupanju prema civilnom stanovnistvu, 
kako je to opisano u cl. 120. st. 1. OKZ RH. Takvo postupanje poCinjeno je za vrijeme 
oruzanog sukoba i njime su prekrsena pravila medunarodnog prava koja vrijede za vrijeme 
oruzanog sukoba. Nairne, ubijanje, mucenje i drugo zlostavljanje predstavlja krsenje cl. 3. 
Zenevske konvencije o zastiti gradanskih osoba u vrijeme rata od 12. kolovoza 1949. godine 
jer je tom odredbom i zabranjeno da se u slucaju oruzanog sukoba koji izbije na podrucju 
jedne od visokih stranaka ugovomica prema civilima i ratnim zarobljenicima primjenjuje 
nasilje protiv zivota i tijela, osobito sve vrste ubojstava, sakacenja, okrutnog postupanja i 
mucenja te povreda osobnog dostojanstva, te osobito uvredljivi i ponizavajuCi postupci, a 
ranjenici i bolesnici se moraju zbrinuti i njegovati. 

Clanak 13. navedene Konvencije proptSUJe da se odredbe ovog dijela odnose na 
sveukupno stanovnistvo zemalja u sukobu, bez ikakvoga nepovoljnog razlikovanja, osobito s 
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obzirom na rasu, drzavljanstvo, vjeroispovijest ili politieko misljenje i svrha im je da ublaze 
patnje prouzroeene ratom. 

Clanak 32. navedene Konvencije propisuje da su visoke stranke ugovomice suglasne 
da je svakoj od njih izriCito zabranjeno poduzimanje bilo koje mjere takve prirode da 
prouzrokuje bilo tjelesne patnje iii istrebljenje zasticenih osoba koje su u njihovoj vlasti. Ta se 
zabrana ne odnosi samo na ubojstva, mueenja, tjelesne kazne, sakacenja i medicinske ili 
znanstvene pokuse nepotrebne za lijeeenje zasticene osobe, nego i na sve druge okrutnosti 
bilo da ih Cine civilni ili vojni slu:Zbenici. 

Nakon provedenog dokaznog postupka, ocjene svakog pojedinog dokaza i svih dokaza 
u njihovoj ukupnosti, te tim dokazima utvrdenih einjenica, sud je utvrdio da je u odnosu na 
II-opt. Davora Simica nastupila zastara kaznenog progona za krivieno djelo iz el. 46. st. 4. 
Krivienog zakona Republike Hrvatske, zbog eega je u odnosu na II-opt. Davora Simica, za 
djelo pod toe. 2), optu:Zba odbijena, da u odnosu na I-opt. Damira Kufnera, III-opt. Pavla 
Vanca8a i VI-opt. Antuna Ivezica nije dokazano da su poCinili kriviena djela ratnog zloCina iz 
el. 120. st. 1. Osnovnog krivienog zakona Republike Hrvatske, zbog eega su I-opt. Damir 
Kufner, za djelo pod toe. 1), III-opt. Pavao Vancas, za djelo pod toe. 4) i VI-opt. Antun 
Ivezic, za djelo pod toe. 3), oslobodeni od optuzbe, dok je, nasuprot tome, dokazano i 
utvrdeno da su IV -opt. Tomica Paletta i V-opt. Zeljko Tutic, djelom pod toe. 3), poCinili 
krivieno djelo ratnog zloCina protiv civilnog stanovnistva iz el. 120. st. 1. Osnovnog krivicnog 
zakona Republike Hrvatske, zbog eega ih je sud za navedena kaznena djela i oglasio krivima. 

U odnosu na odbiiajuci dio presude 

Optuznicom ZDO u Osijeku hr. K-D0-48/10 od 28. lipnja 2010.g., II-opt. Davor 
Simic optu:Zen je za poCinjenje krivienog djela ratnog zloeina protiv civilnog stanovnistva, 
opisano i ka:Znjivo po el. 120. st. 1. Osnovnog krivicnog zakona RH. 

Nakon sto su tijekom dokaznog postupka izvedeni svi predlozeni dokazi, a prije 
zavrsetka dokaznog postupka, ZDO je u odnosu na II-opt. Davora Simica izmijenilo optu:Zbu, 
tereteCi ga za poCinjenje krivienog djela protiv slobode i prava covjeka i gradanina -
protupravno lisenje slobode, opisano i ka:Znjivo po cl. 46. st. 4. Krivienog zakona RH, a za 
koje kazneno djelo je propisana kazna zatvora u trajanju do 1 - 8 godina. 

II-opt. Davor Simic tereti se daje kazneno djelo protupravnog lisenja slobode iz el. 46. 
st. 4. Krivienog zakona RH poCinio u razdoblju od 01. prosinca 199l.g. do 31. sijecnja 
1992.g. 
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U cl. 91. st. 1. Osnovnog krivicnog zakona RH, propisano je da ,zastarjevanje 
krivicnog gonjenja zapocinje od dana kad je krivicno djelo pocinjeno", au cl. 90. st. 1. toe. 3. 
Osnovnog krivicnog zakona RH propisano je ,krivicno se gonjenje ne moze poduzeti kada 
protekne 10 godina od izvrsenja krivicnog djela za koje se prema zakonu moze izreCi zatvor u 
trajanju vise od 5 godina". 

Zastara pokretanja kaznenog postupka znaCi da nakon proteka zakonom odredenog 
vremena, racunajuCi od dana poCinjenja kaznenog djela, kazneni postupak protiv pocinitelja 
vise nije moguce pokrenuti. 

Imajuci u vidu recene zakonske odredbe, rok zastare kaznenog progona u odnosu na 
II-opt. Davora Simica zapoeeo je teci 31. sijeenja 1992.g. i tekao je, bez prekida, 10 godina, 
do 31. sijeenja 2002.g. 

Kako je kazneni postupak protiv II-opt. Davora Simica zapoeeo donosenjem rjesenja o 
provodenju istrage protiv imenovanog, dana 13. veljaee 2008.g., dakle, nakon proteka 
zakonom odredenog roka za pokretanje kaznenog postupka protiv poCinitelja kaznenog djela 
za koje se optuzuje II-optuzenik, u odnosu na II-opt. Davora Simica, dana 01. veljaee 2002.g. 
nastupila je procesna zapreka za vodenje kaznenog postupka u obliku zastare krivienog 
gonjenja, zbog cega je sud, uopce ne ocjenjujuci utvrdene Cinjenice u svezi poeinjenja 
kaznenog djela za koje se optuzuje II-optuzenik, na temelju el. 353. toe. 6. ZKP-a, donio 
presudu kojom se prema II-opt. Davoru Simicu optuzba odbija. 

Imajuci u vidu einjenicu da je sud prema II-optuzeniku donio presudu kojom se 
optuzba odbija, na temelju el. 123. st. 1. ZKP-a, odluCio je da troskovi kaznenog postupka iz 
cl. 119. st. 2. toe. 1. - 5. ZKP-a, te nu:Zni izdaci II-optuzenika i nuzni izdaci i nagrada 
njegovog branitelja, padaju na teret proraeunskih sredstava. 

U odnosu na oslobadajuci dio presude 

U odnosu na 1-opt. Damira Kufnera 

1-opt. Damiru Kufneru stavlja se na teret da je inkriminirane zgode postupao protivno 
cl. 3. st. 1. toe. a. IV. Zenevske konvencije od 12. kolovoza 1949.g., kojom je zabranjeno da 
se u slucaju oruzanog sukoba koji nema medunarodni karakter, a koji izbije na podrucjujedne 
od visokih stranaka ugovomica, prema civilima i ratnim zarobljenicima necovjecno postupa, a 
zabranjeni su nasilje protiv zivota i tijela, osobito sve vrste ubojstava, sakacenja, okrutnog 
postupanja i mueenja, protivno cl. 13. kojim je zasticeno postupanje prema cjelokupnom 
stanovnistvu sa svrhom ublazavanja patnji prouzrocenih ratom i cl. 32. kojim je strankama 
ugovomicama izriCito zabranjeno poduzimanje bilo kakvih mjera takve prirode da 
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prouzrokuju bilo tjelesne patnje ili istrebljenje zasticenih osoba koje su u njihovoj vlasti, a ta 
se zabrana ne odnosi samo na ubojstvo, mucenje, tjelesne kazne, sakacenje i medicinske ili 
znanstvene pokuse nepotrebne za lijecenje zasticene osobe, nego i na sve druge okrutnosti 
bilo da ih cine civili ili vojni slu.Zbenici, te cl. 86. Dopunskog protokola Zenevskim 
konvencijama od 12. kolovoza 1949.g. o zastiti zrtava medunarodnog sukoba (Protokol I od 
08. lipnja 1977.g.), kojim stranke ugovornice i stranke sukoba moraju suzbijati teske povrede 
i poduzimati potrebne mjere za suzbijanje ostalih povreda Konvencije i Protokola koje su 
posljedice neCinjenja kada postoji duznost Cinjenja, kao i kaznene odgovornosti 
pretpostavljenih za povredu Konvencije i Protokola od strane podCinjenih, ako su znali ili 
imali informacije da je podCinjeni poCinio ili dace poCiniti takvu povredu, i ako nisu poduzeli 
sve moguce mjere u okviru svojih ovlasti kako bi sprijeCili ili suzbili tu povredu i cl. 87. istog 
Protokola, koji traZ:i da se od vojnih zapovjednika mora zahtijevati da sprijece povrede 
Konvencija i Protokola, te da ih suzbiju i prijave nadleznim vlastima, zahtijevati da osiguraju 
da pripadnici oruzanih snaga pod njihovim zapovjednistvom budu upoznati sa svojim 
obvezama, ali i da poduzme potrebne mjere kojima bi se sprijeCilo krsenje Konvencija, a kada 
je krsenje izvrseno ida pokrenu kazneni postupak protiv poCinitelja. 

Kazneno djelo ratnog zloCina protiv civilnog stanovnistva iz cl. 120. st. 1. Osnovnog 
krivicnog zakona RH, za koje se optuzuje 1-opt. Damir Kutner, cini onaj tko je, krseCi pravila 
medunarodnog prava za vrijeme oru.Zanog sukoba, iako je bio duzan, propustio sprijeCiti da se 
civilno stanovnistvo ubija, da se prema njemu necovjecno postupa i da se isto protuzakonito 
zatvara, s tim da je kaznena odgovornost moguca kroz oblik utvrdenja kaznene odgovornosti 
necinjenjem komisivno-omisivnog delikta. 

1-opt. Damir Kufner u svojoj obrani porekao je poCinjenje kaznenog djela za koje se 
tereti, navodeCi da je 17. listopada 199l.g., usmenom zapovijedi Antuna Brkljacica, 
postavljen za nacelnika za sigurnost Zapovjednistva obrane Pakraca, a 07. prosinca 199l.g., 
odlukom brigadira Tomasica, zapovjednika Operativne grupe Pakrac, imenovan je za 
nacelnika SIS-a Operativne grupe Pakrac. Za vrijeme obnasanja ovih duznosti nije preuzeo 
nikakvu obvezu da vrsi odabir i provjeru dobrovoljaca sposobnih za vrsenje zadataka vojnih 
policajaca, a niti je fakticno preuzeo zapovjednistvo tom postrojbom. Njegova obveza u to 
vrijeme hila je kontroliranje stanja u postrojbama HV-a, jer je vojna stega hila losa. Poznato 
mu je da je osnovan vod Vojne policije kako bi kontrolirao pripadnike oru.Zanih snaga, a 
osnovao ga je Stab Teritorijalne obrane Pakrac, a zapovjednik obrane Pakrac, Zeljko Spelic, 
za zapovjednika tog Interventnog voda odredio je ,Gadafija", Cijaje zadaca hila da osnuje tu 
jedinicu, odabere i obuCi ljude, tako da je ,Gadafi" sam birao ljude i lokaciju za tu jedinicu, a 
njegova zadaca (1-optuzenika) bilaje da vrsi provjeru kompletnog zapovjednog kadra, tako da 
je on osobno vrsio provjeru i za ,Gadafija", buduCi se radilo o stranom ddavljaninu iz Libije, 
a njegovu provjeru dodatno je radio i pukovnik Atanasoski. ,Gadafi" je odabrao motel 
,Ribarska koliba" kao mjesto za obuku tih vojnika i u tu postrojbu je doveo svoje suborce iz 
Lipika i Dobrovca i to je bio prvi sastav toga voda. Ovaj vod je ustrojen koncem listopada i 
pocetkom studenoga 199l.g., a nakon toga bilo je potrebno pribaviti opremu koja je 
nedostajala, zbog cega su cesto odlazili u Zagreb, trazeci preko svojih poznanstava donacije 
raznih tvrtki. ,Gadafi" je bio zapovjednik te postrojbe do konca studenoga 1991.g, kada je 
poginuo, a na njegovo mjesto je dosao Davor Simic. Dana 13. ili 14. studenoga 199l.g., 
zajedno s Gojkom Brzicom i Bozidarom Lujancem otisao je u Zagreb, gdje je boravio 7-8 
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dana, tako da u inkriminiranom razdoblju uopce nije bio na podrucju Pakraca, a mtl na 
podrucju Marinog Sela. Damiru Jiraseku nikada nije izdao naredbu da srpske civile dovodi u 
bazu u Marinom Selu, niti je bilo kada zapovjedio da se ti srpski civili zatvore i drze u 
podrumu. Porice da je bio fakticki zapovjednik navedenog voda i ne samo da nije izdavao tom 
vodu zapovijedi i naredbe, vee u inkriminiranom razdoblju nije ni znao da bi srpski civili bili 
zatvoreni u bazi u Marinom Selu, pa samim tim ne moze ni biti odgovoran za ono sto im se 
dogodilo. Po povratku iz Zagreba, negdje oko 20. studenoga 199l.g., prvi puta saznaje sto se 
dogodilo s mjestanima Kipa, odnosno da je Damir Jirasek tamo napravio ,dar-mar" i da je 
ubio 15-ak ljudi iz Kipa i o tome je odmah obavijestio svog pretpostavljenog Atanasoskog, uz 
opasku da se radi o neprovjerenim informacijama. Negdje izmedu 20. studenoga i 01. 
prosinca 199l.g., Damir Jirasek je s jos nekolicinom vojnika, pod punim naoruzanjem dosao 
po njega u improvizirani stacionar u Pakrackoj Poljani, s namjerom da ga uhiti, a moguce i 
ubije, no to se nije dogodilo jer je Bozidar Lujanac u rukama imao automatsku pusku i do tog 
uhicenja nije doslo. Dana 24. studenoga 199l.g. u Bjelovar je poslao dopis sa zaglavljem 
,Hrvatska vojska, Vojna policija Pakrac" i ispod toga ,Sluzba sigumosti" u kojem je trazio 
odredenu koliCinu vojne opreme, a to je uCinio jer su u to vrijeme svi pokusali pribaviti sto 
vise naoru:lanja i opreme, au zaglavlje tog dopisa stavio je sve ove nazive jer je na neki naCin 
htio impresionirati osobe od kojih se to trazi, a on je to uCinio iz razloga sto sa zapovjednikom 
toga voda ,Gadafijem" nije mogao stupiti u kontakt, buduCi je isti bio na pakrackom ratistu, 
tako da je on potpisao taj zahtjev, jer se u to vrijeme smatralo da on ima najvise veza u 
Operativnoj zoni u Bjelovaru. Smatra da ga Damir Jirasek tereti da je on bio zapovjednik i 
siva eminencija voda, iz razloga sto je on izvijestio Jordana Atanasoskog o dogadajima u 
mjestu Kip, a zbog cega je Damir Jirasek bio i uhicen. 

Sud je prihvatio kao vjerodostojnu i istinitu obranu I-opt. Damira Kufnera, jer je ista 
sukladna iskazima svjedoka Zeljka Spelica, Duska Kliceka, Josipa Huske, Jordana 
Atanasoskog i Miroslava JerzeCica, a nije prihvatio obranu I-optuzenika u onom dijelu da nije 
znao za uhicenja srpskih civila u mjestu Kip, jer je ista obrana u suprotnosti s iskazom 
svjedoka Damira Jiraseka, koji je iskazao da je I-optuzenik jednom prigodom bio prisutan u 
mjestu Kip, te sa ceste promatrao akciju u mjestu Kip kojom je rukovodio i zapovijedao svj. 
Damir Jirasek, kojom prilikom su uhicene dvije osobe, koje su nakon toga odvedene u Marino 
Selo, kojem dijelu iskaza tog svjedoka sud je povjerovao, jer taj dio iskaza sustinski ne utjece 
na odnose na relaciji I-optuzenik- svjedok u pogledu zapovijedanja akcijom i vodom, buduCi 
je navedeni svjedok u svom iskazu naveo da je on vodio i zapovijedao cijelom akcijom, sto je 
potvrdeno i iskazima drugih svjedoka, dok je 1-optuzenik u cijeloj akciji imao ulogu 
promatraca. 

Kako je I-opt. Damir Kufner porekao poCinjenje kaznenog djela za koje se tereti, a 
pretpostavke za kaznenu odgovornost I-optuzenika za navedeno kazneno djelo, su da je bio 
stvarni zapovjednik postrojbe dragovoljaca pripadnika Zbora narodne garde, pod 
formacijskim nazivom ,Vod Vojne policije VP 3026 Pakrac pri 76. samostalnom bataljunu 
Zbora narodne garde" i da je imao stvame ovlasti zapovijedanja nad tom postrojbom, a 
podredno i nakon toga da je imao saznanja da su u razdoblju od 13. - 16. studenoga 1991.g. u 
podrum ,Ribarske kolibe" dovodeni i zatvarani mjestani sela Kip srpske nacionalnosti, i to 
Jovo Krajnovic, Mijo Krajnovic, Branko Stankovic, Nikola Krajnovic, Pero Popovic, Pero 
Novkovic, Milan Popovic, Mijo Danojevic, Gojko Gojkovic, Nikola Gojkovic, Branko 
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BunCic, Mijo Gojkovic, Filip Gojkovic i Jovo Popovic i dovodeni i zatoceni civili iz sela 
Klise srpske nacionalnosti Jovo Zestic, Jovo Popovic Simin, Slobodan Kukic, Rade Gojkovic, 
Savo Maksimovic, Josip Cicvara i Nikola lvanovic (iz pakrackih Batinjanja), te da su tamo 
muceni, a zlostavljanje prezivjeli Mijo i Jovo Krajnovic, Branko Stankovic, Nikola lvanovic, 
Milka BunCic i Jeka Zestic, a muceni i ubijeni Mijo Danojevic, Gojko Gojkovic, Branko 
BunCic, Nikola Gojkovic, Mijo Gojkovic, Jovo Popovic Tejin, Josip Cicvara, Nikola 
Krajnovic, Rade Gojkovic, Pero Popovic, Milan Popovic, Pero Novkovic i Savo Maksimovic, 
a kao nestali se vode Filip Gojkovic, Jovo Zestic, Jovo Popovic Simin i Slobodan Kukic, 
spoma Cinjenica je li 1-opt. Damir Kufner bio stvami zapovjednik postrojbe ,Voda Vojne 
policije VP 36 Pakrac pri 76. samostalnom bataljunu Zbora narodne garde" utvrdivana je 
iskazima dvije kategorije svjedoka, prve kategorije svjedoka koji su u inkriminirano vrijeme 
imali zapovjedne ovlasti i odgovomosti u obrani Pakraca, a to su Zeljko Spelic, Dusko Klicek, 
Slavko Gamauf, Josip Huska, Jordan Atanasoski, Miroslav Guberovic, Nikola lvkanec, 
Miroslav JerzeCic i Dragutin Hubak, i druge kategorije svjedoka, svjedoka koji su hili 
pripadnici navedenog voda u inkriminirano vrijeme, a to su Zlatko Adzijevic, Zdenko Laucan, 
Albert Jirasek, Boris Plesa, Goran Pauric, Drazen Macura, Damir MihoCinec, Goran Nikles, 
Gojko Brzica, kao i zatocene osobe Jove Krajnovica. 

lz iskaza svjedoka Zeljka Spelica, zapovjednika obrane Pakraca, izmedu ostalog slijedi 
da se zbog napada na teritorij Pakraca i Lipika ukazala potreba za formiranjem mobilne 
interventne jedinice, koja bi hila spremna u svakom trenutku da ode na bojiste gdje je to 
potrebno, dok postrojbe policije u to vrijeme nisu bile prioritetan zadatak te jedinice. Kao 
zapovjednik toga voda postavljen je Libijac ,Gadafi" koji je u to vrijeme bio jedan od 
najsposobnijih vojnika koje su imali u Pakracu i Lipiku. ,Gadafi" je sam tra:Zio da izabire 
ljude, a za sjediste jedinice odabrao je motel u Marinom Selu, medutim, ,Gadafi" se nikada u 
potpunosti nije mogao posvetiti toj jedinici zbog stalnih zaduzenja na ratistu, tako da ta 
jedinica nikada do kraja nije formirana, a ,Gadafi" je, kao zapovjednik satnije u Lipiku, u 
meduvremenu poginuo 28. studenoga 199l.g. Provjeru ljudi na terenu vrsio je 1-opt. Damir 
Kufner, njegova osnovna zadaca je hila uocavanje slabosti i izvjesCivanje kolegija s 
prijedlogom mjera kako da se situacija popravi. Nakon sto je Lipik ponovo osvojen, ustrojen 
je i vod Vojne policije u Pakracu, a on je za zapovjednika toga voda predlozio Davora Simica, 
koji je postao zapovjednik voda 01. prosinca 199l.g. Sto se tice Davora Simica, ,Gadafi" je 
za njega smatrao da nema dovoljno vojnog iskustva da bi mogao biti zapovjednik u tom 
interventnom vodu, te s njim nije bio zadovoljan, jer je procijenio da on ne moze obavljati 
teske vojne zadatke. 

Iz iskaza svjedoka Duska Kliceka, operativca Staba obrane Pakrac, slijedi da je on 
osobno predlozio da se osnuje vod Vojne policije koji je trebao imati dvojako svojstvo, a 
predlozio je da taj vod ima 43 vojnika, te vrstu naoruzanja koje treba imati. Ljudi za taj vod 
skupili su se negdje u listopadu 199l.g. i tom jedinicom je zapovijedao horae iz Libije koji se 
ozenio u Lipiku, a nadimak mu je bio ,Gadafi". ,Gadafi" je u isto vrijeme bio rasporeden na 
mjesto zapovjednika 1. satnije, a poginuo je u Lipiku 28. studenoga 199l.g. 1-opt. Damir 
Kufner postavljen je za nacelnika za sigumost za sve jedinice, pa su njegove ingerencije bile 
jednake prema vodu Vojne policije kao i prema svim drugim jedinicama. Kao nacelnik za 
sigumost morao je vise suradivati s vojnom policijom, radi sigumosti drugih jedinica i same 
obrane, nego s drugim jedinicama. 
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Svjedok Josip Huska u svom iskazu, izmedu ostalog, naveo je da je bio zapovjednik 
topnistva 76. bataljuna, te da je osobno poznavao osobu po imenu Busala, a po nadimku 
,Gadafi", s kojim se susretao i cesto kontaktirao na svim koordinacijskim sastancima koje su 
imali u svezi obrane Pakraca i Lipika. Kako je ,Gadafi" imao vojnih iskustava, iznio mu je 
ideju o potrebi formiranja interventne jedinice koja bi mogla intervenirati na pojedinim 
punktovima na rasirenom ratistu. Zna da je ,Gadafi" koncem rujna i pocetkom listopada 
199l.g. odabrao izvjestan broj ljudi iz postojeCih jedinica, pa je dosao i u njegovu postrojbu 
kako bi ga upitao za kvalitetne clanove njegove postrojbe koji bi mogli prijeCi u tu interventnu 
jedinicu. ,Gadafi" je za sjediste postrojbe izabrao Marino Selo i ,Ribarsku kolibu", zeleCi da 
ta postrojba bude izdvojena od ostalih jedinica, kako bi ih on mogao dalje obucavati za vojno 
djelovanje. Poznato mu je da je ,Gadafi" prilikom osnivanja te jedinice, kontaktirao i s I-opt. 
Damirom Kufnerom, kao osobom odgovornom za sigurnost u vojnim postrojbama. No 
medutim, do potpune obuke i ustroja te postrojbe nije doslo, buduCi je ,Gadafi" poginuo na 
pakrackom bojistu 28. studenoga 199l.g., nakon cegaje ta postrojba pripojena Vojnoj policiji 
u Bjelovaru. 

Svjedok Miroslav JerzeCic, brigadni general HV -a, u svom iskazu izjavio je da je 
199l.g. bio zapovjednik Operativne zone Bjelovar, koje je pokrivalo i podrucje Pakraca. Za 
I-opt. Damira Kufnera zna da je obnasao funkciju nacelnika SIS-aida je osnivao vod Vojne 
policije u Pakracu, no kao nacelnik SIS-a nije mogao zapovijedati tim vodom, ali je imao 
znacajnu ulogu u ustrojavanju toga voda, jer je to cuo od gospodina Atanasoskog. Kada je 
,odvrtio film zbivanja u Pakracu", zakljucio je da I-opt. Damir Kufner nije mogao biti 
zapovjednik toga voda, buduci je obnasao funkciju nacelnika SIS-a, a poslije je saznao da je 
prvi zapovjednik toga voda bio ,Gadafi" kojega je na mjestu zapovjednika naslijedio Davor 
Simi c. 

U svom iskazu svjedok Jordan Atanasoski, savjetnik za sigurnosti pri Uredu obrane u 
Bjelovaru, izjavio je da je I-opt. Damir Kufner bio savjetnik za sigurnost u Zapovjednistvu 
obrane Pakraca i kao takav njemu podnosio izvjesca. Naveo je takoder da formalno 
(sluzbeno) nije moguce da savjetnik za sigurnost u isto vrijeme bude i zapovjednik Vojne 
policije, no medutim, savjetnik za sigurnost mogao je imati autoritet kod vojnika, jer su ga 
vojnici dozivljavali kao osobu koja moze biti na svim podrucjima i prolaziti punktove bez 
ikakvih problema, uz predocavanje odredenih propusnica, znacki i sl. Kako su savjetnici za 
sigurnost bili prisutni u svim vodovima i rodovima vojske, u neku ruku su bili i detektori 
negativnih pojava unutar vojske, od sitnog do krupnog kriminala, te je ta sluzba dozivljavana 
kao nadredena sluzba koja steti vojnicima, a zbog cega postoji mogucnost da su vojnici na 
terenu, ne poznavajuCi hijerarhiju, djelatnike sluzbe dozivljavali kao sefove. Zna da je 
koncem studenoga 199l.g. u Pakracu ustrojen vod Vojne policije i da je dobio bilo kakovu 
obavijest da I-opt. Damir Kufner zapovijeda vodom Vojne policije, to bi bio veliki prekrsaj i 
automatski bi ga smijenio. 

Svjedok Slavko Gamauf, zapovjednik 5. satnije HV-a i zapovjednik Kriznog staba 
Poljane, iskazao je da je jednom prigodom prisustvovao sukobu izmedu I-opt. Damira 
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Kufnera i ,Cire" Jiraseka u blizini zeljeznickog kolodvora u Poljani. Tamo je zatekao ,Ciru" 
u drustvu njegovih vojnih policajaca, medu kojima je prepoznao ,Didu", a ,Ciro" je vikao na 
I-opt. Kufnera i pitao ga zasto ga je ,cinkao", a to je govorio i Kufnerovom kolegi Lujancu. 
Situacija je hila jako zategnuta, ali se donekle smirila i nije doslo do sukoba. 

Iz iskaza svjedoka Miroslava Guberovica, pomocnika zapovjednika voda Vojne 
policije pri 52. bataljunu ZNG-a, slijedi da ga je o dogadajima u Marinom Selu i mjestu Kip 
izvijestio zapovjednik Nikola Ivkanec, koji ga je i uputio u mjesto Kip, gdje su oni na 
raskrizju zatekli covjeka u maskirnoj odori bez obiljezja Vojne policije, na stra:li i koji ih je 
uputio da, ako ih nesto zanima, da razgovaraju sa ,Cirom" (Damir Jirasek), koji se nalazio u 
obli:Znjoj ku6i. U toj kuci ,Ciro" ih je obavijestio da su oni Vojna policija iz Pakraca, te da 
zapovijedi dobivaju iz Marinog Sela, gdje im je baza i sjediste. Pokazao im je nekakvu 
ispravu na papiru dimenzije A-4 formata, na kojima su pisala njihova ovlastenja, 
legitimiranja, obavijesnih razgovora i sl., a u potpisu je bio naveden Tomislav Mercep, na 
temelju cega je on zakljucio da se radi o civilnoj, a ne vojnoj policiji i o tome je odmah 
izvijestio i zapovjednika Ivkanca. ,Ciru" Jiraseka ponovno je sreo prilikom njegovog 
hapsenja u Daruvaru, a povodom dogadanja u mjestu Kip, jer je to dogovorio sa Nikolom 
Ivkancem, tako da su ,Ciru" pozvali u sjediste u Daruvar, gdje ga je civilna policija trebala 
uhiti i ispitati. 

Svjedok Nikola lvkanec, zapovjednik PP Cazma i organizator obrane Daruvara, u 
svom iskazu naveo je da su uz dogadaje oko Kipa i Marinog Sela postojala dva znacajna 
momenta, prvi je uhicenje Damira Jiraseka koji je uhicen u Daruvaru i kojega je on osobno 
ispitivao, a ispitivali su ga i operativci SZUP-a Klimes i Turkovic, a drugi je dolazak Mire 
Krajnovic u Policijsku postaju u kojoj je prijavila da su nestali njen otac i brat. Nakon sto su 
obradili sve podatke, zakljuCili su da bi na Ribnjacima mogla biti Mercepova postrojba, zbog 
cega je na Ribnjake poslao interventnu jedinicu na celu sa Zeljkom Amentom, koja je obavila 
razgovore s tri muske osobe koje su tamo zatecene, ocem i sinom Krajnovic i jos jednom 
muskom osobom, a informacije o Damiru Kufneru dobio je iskljuCivo od Damira Jiraseka zv. 
,Ciro". 

Svjedok Dragutin Hubak, operativac Sluzbe drzavne sigurnosti u Bjelovaru, iskazao je 
da ga je s 1-opt. Damirom Kufnerom u jesen 199l.g. upoznao Jordan Atanasoski, koji je 
istome bio nadreden. 1-opt. Kufner bio je zaduzen za vojnu stranu sigurnosnog pitanja, dokje 
on bio zaduzen za civilnu sigurnost. U mjesecu studenom od Kufnera je dobio informaciju o 
odvodenju civila iz okolnih mjesta Pakraca u Marino Selo, zbog cega su mu njegovi 
nadredeni dali nalog da ispita navedena dogadanja, pa je zajedno s Atanasoskim i Kufnerom 
otisao u Marino Selo i ,Ribarsku kolibu", no medutim, kada su tamo dosli, vojnici koje su 
tamo zatekli nisu im zeljeli nista re6i o tim dogadanjima, niti su ih pustili u obilazak tih 
prostora, tako da je taj posjet Marinom Selu smatrao svojim profesionalnim neuspjehom. 

Sud je iskaze navedenih svjedoka ocijenio vjerodostojnim (istinitim), jer su svjedocili 
o cinjenicama koje su neposredno opa:lali, a sud u njihovim iskazima nije nasao elemenata 
koji bi upucivali na zakljucak da bi svojim iskazima bilo koga neosnovano teretili iii nekome 
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pogodovali u prikazu Cinjenica o kojima su svjedoCili, dok njihova uloga u dogadajima o 
kojima su svjedoCili, obnasajuCi visoke i odgovome du:Znosti u obrani Republike Hrvatske i 
toga podrucja kao napadnutoga dijela Republike Hrvatske, njihovim iskazima daje posebnu 
kvalitetu i dozu vjerodostojnosti, tim vise sto niti jedan od navedenih ispitanih svjedoka nije 
imao bilo kakav osobni interes u svjedocenju i prikazu Cinjenica, osim onako kako ih je taj 
svjedok vidio i kako su se one dogodile. 

Iz iskaza svjedoka clanova voda slijedi: 

Svjedok Zlatko Adzijevic je iskazao da se 19. kolovoza 1991.g., kada je napadnu grad 
Pakrac, upoznao s Libijcem po nadimku ,Gadafi" koji je bio zapovjednik jedinice koja je 
branila grad Lipik, tako da se i on prikljuCio obrani grada. Dana 12. listopada 199l.g. cetnici 
su osvojili Lipik, pri cemu je on zadobio ozljede noge i ramena, tako da je 10 dana bio na 
lijecenju u bolnici u Kutini. Po zavrsetku lijecenja ,Gadafi" mu je rekao da osniva vod Vojne 
policije i uputio ga u Badljevinu da se javi Damiru Jiraseku zv. ,Ciro", za koga mu je 
,Gadafi" rekao da je on njegov zapovjednik i da ga mora slusati. ,Gadafi" mu je dao i 
iskaznicu pripadnika pricuvnog sastava MUP-a, za koju mu je (,Gadafi") rekao da ju je 
ishodio od jedinice Tomislava Mercepa. Sjeca se da je ,Ciro" cesto isao u Marino Selo u 
,Ribarsku kolibu" i govorio mu da zapovjedi dobiva od Damira Kufnera. Sudjelovao je u 
pretrazi kuca u mjestu Kip zajedno sa 6-7 vojnika s punkta pod vodstvom Damira Jiraseka 
,Cire", jer je ,Ciro" donio nekakav spisak imena ljudi stanovnika Kipa, na kojem je pisao 
koju vrstu oruzja ti ljudi posjeduju, tako da su na temelju tog popisa koji je imao Jirasek, 
ulazili u tocno oznacene kuce i tamo pronalazili oruzje, te su na taj naCin zaplijenili 1 O-ak 
automatskih pusaka i jedan rucni bacac. Pronadeno oruzje predano je ,Ciri", a nije mu 
poznato kuda je ,Ciro" otisao s tim oruijem. U ,Ribarskoj kolibi" prvi puta je noCio 
pocetkom prosinca 1991.g., a tadaje zapovjednik voda bio II-opt. Davor Simic, kojegaje tada 
prvi puta vidio, a 1-opt. Damira Kufnera je prvi puta vidio koncem studenoga ili pocetkom 
prosinca 1991.g. u Obrijezi, kada je naisao svojim automobilom. 

Svjedok Zdenko Laucan iskazao je da je tri tjedna proveo u Vojnoj policiji na punktu 
u Badljavini, i to od 15. studenoga do 03. prosinca 199l.g., a sudjelovao je i u pretrazi sela 
Kip, kada im se pridruzila pomoc iz ,baze", odnosno iz ,Ribarske kolibe", te da su svi 
zajedno krenuli u selo Kip. Dok je bio u Vojnoj policiji, 1-opt. Damira Kufnera nije susretao i 
nije ga vidao za vrijeme boravka na punktu, a ,Ciru" Jiraseka je smatrao svojim neposrednim 
zapovjednikom, koji je samo povremeno dolazio na punkt i odlazio s punkta, a u biti im nije 
davao nikakve posebne zadatke, osim da cuvaju strazu na punktu. 

lz iskaza svjedoka Alberta Jiraseka slijedi da mu je pocetkom studenoga 199l.g. 
njegov bratic Damir Jirasek zv. ,Ciro" predlozio da se javi u vod Vojne policije, gdje je on 
bio zapovjednik punkta. ,Ciro" ga je odvezao u Marino Selo na ribnjake, gdje ga je ,Ciro" i 
upoznao s 1-opt. Damirom Kufnerom, predstavljajuCi ga kao povjerenika za sigumost vise 
opCina, i to Pakraca, Daruvara i Garesnice, a ,Ciro" ga je spominjao kao mocnu osobu. Sjeca 
se da su mu oruzje u Marinom Selu izdala braca Catak, a iz price svoga bratica ,Cire" 
Jiraseka, cuo je da on prima zapovijedi od 1-opt. Damira Kufnera, no medutim, on to osobno 
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nikada nije cuo niti se u to uvjerio. Odnos izmedu njegovog bratica Damira Jiraseka i 1-opt. 
Damira Kufnera u pocetkuje bio dobar, a poslije je doslo do nesuglasica izmedu njih dvojice. 

Svjedok Boris Plesa iskazao je da u studenom i prosincu 1991.g. nije bio u motelu 
,Ribarska koliba", a sto se tice zapovijedanja cijelim vodom, misli da je zapovjednik bio 
Damir Kufner, ito zato sto su to drugi taka rekli. 

Iz iskaza svjedoka Drazena Macure slijedi daje 01. prosinca 1991.g. bio rasporeden u 
jedinicu Vojne policije koja je bila stacionirana u motelu kod Marinog Sela. Svega nekoliko 
dana proveo je u samom motelu, da bi potom bio rasporeden na punkt u Badljevinu. U 
Marinom Selu primio ga je zapovjednik Davor Simic, koji mu je i dao zadatke, a sto se tice 1-
opt. Damira Kufnera, ne zna tocno sto je on radio, ali se sjeca da je dolazio cesto u kontrolu, 
raspitivao se da li ima kakvih problema i slicno. 

Svjedok Damir MihoCinec iskazao je da je pocetkom studenoga 1991.g. sreo 1-opt. 
Damira Kufnera, koji je imao bijeli remen, karakteristican za Vojnu policiju i koji mu je rekao 
da osniva vod Vojne policije. Ne zna sto se tijekom studenoga dogadalo s tim vodom, jer je 
sudjelovao u borbama u Pakracu i Lipiku, a u vod je stupio koncem studenoga 1991.g, nakon 
pogibije ,Gadafija" i tada tamo vise nije bilo Kufnera, a osobno ga je docekao II-opt. Davor 
Simi c. 

Iz iskaza svjedoka Gorana Niklesa slijedi da je sredinom studenoga 1991.g. 
rasporeden u vod Vojne policije u motelu ,Ribarska koliba", gdje je zaduzio odoru, prespavao 
u motelu, a potom upucen u mjesto Gaj. 1-opt. Damira Kufnera je susreo na punktovima 
nekoliko puta, a II-opt. Davora Simicaje vidao u motelu. 

Iz iskaza svjedoka Gojka Brzice slijedi da su ga u Kutini docekali Kufner i Lujanac, te 
ga uputili u Marino Selo na ribnjake, gdje ga je odvezao II-opt. Davor Simic. U motelu ga je 
Zivko Kosijer rasporedio u jednu od saba. Ujutro je cuo da se formira vod Vojne policije, a 
obuku je trebao provoditi jedan stranac kojeg su nazivali ,Gadafi", a kojega nije poznavao. 
Sjeca se da je s njim razgovarao i 1-opt. Damir Kufner, za koga je poslije saznao da je 
pripadnik SIS-a, te mu rekao da bi trebao raditi analitiku pri tom vodu Vojne policije, jer je 
zavrsio Fakultet politickih znanosti, a pitao ga je maze li pomoCi u nabavi informaticke i 
druge vojne logisticke opreme, te ga i osobno zamolio da se angazira oko nabavke opreme za 
taj vod. Nakon toga, zajedno s Kufnerom otisao je u Zagreb, gdje su planirali provesti 
nekoliko dana i tamo nabaviti potrebnu vojnu opremu. U Zagrebu su bili u vrijeme oko pada 
grada Vukovara. Sredinom prosinca 1991.g. 11-opt. Davor Simic je postavljen za 
zapovjednika toga voda, a nakon njega, u mjesecu veljaCi 1992.g., on (svjedok) postao je 
zapovjednik toga voda, koju du:Znost je obavljao do travnja 1992.g. 
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Iz iskaza svjedoka Jove Krajnoviea, izmedu ostalog, slijedi da hrvatski vojnici u 
vrijeme dok je on bio u Marinom Selu, nisu imali zapovjednika, vee su hili raspustena 
,banda", jer da su imali zapovjednika, ne bi se prema njima ponasali kako su se ponasali. 

Sud je iskaze navedenih svjedoka ocijenio vjerodostojnim i istinitim, jer su svjedoCili 
o cinjenicama koje su neposredno opazali, au njihovim svjedockim iskazima sud nije nasao 
elemenata kojih bi upueivali na zakljucak da su iskazivali o necemu sto stvarno i nisu 
dozivjeli. 

lz iskaza svjedoka Damira Jiraseka zv. ,Ciro", 1sp1tanog tijekom istra:Zne radnje, 
slijedi da se pocetkom listopada 199l.g. pocelo pricati da neki Kufner osniva Vojnu policiju, 
a koju informaciju je dobio od Zdravka Cataka, kojega je zamolio da pita moze li on pristupiti 
tom vodu. Nedugo zatim pozvan je da dode u Marino Selo, gdje je zatekao Cataka i Zivka 
Kosijera i druge osobe, a na punkt u Baljedivini uputio ga je 1-opt. Damir Kufner, a isti ga je 
upoznao sa svim duznostima na tom punktu. 

0 istoj cinjenici na glavnoj raspravi od 17. studenoga 2008.g. svjedokje iskazao da ga 
je na punkt u Badljevini odvezao Zdravko Catak, a da je proslo gotovo mjesec dana od 
trenutka kadaje dosao u Marino Selo do trenutka kadaje prvi put upoznao Damira Kufnera, a 
na glavnoj raspravi od 16. studenoga 2010.g. i 08. ozujka 201l.g. iskazao je da je otisao u 
Marino Selo i tamo zatekao nekoliko osoba koje nisu imale nikakvog zapovjednika, niti ih je 
netko organizirao, vee su cekali da dode jos ljudi kako bi se mogao formirati vod. Smatra da 
je vod konstituiran kada mu je Zivko Kosijer rekao da je on zapovjednik na tom punktu, te je 
dobio uputstva kako se treba ponasati na punktu, a Zdravko Catak gaje odvezao na punkt. 

Sto se tice uhieenja ljudi u Kipu, tijekom istrage iskazao je da je prva tri covjeka uhitio 
samoinicijativno i iste je predao Zivku Kosijeru i o tome nikoga drugog nije izvijestio. 
Nekoliko dana nakon toga, na punkt u Badljevini dosao je Kufner i rekao da u Kipu ima jos 
oruzja i da to moraju prekontrolirati, a u ruci je drzao neki popis. U Kip su otisli s tri 
automobila, a Kufner je tocno znao i rekao u koje kuee trebaju i6i, te su u dvije kuee nasli 
oruzje, nakon cega je Kufner rekao da odveze dvojicu muskaraca iz Kipa u motel. 0 istoj 
Cinjenici na glavnoj raspravi od 17. studenoga 2008.g. iskazao je da mu je prilikom odlaska u 
mjesto Kip cedulju s imenima, prezimena i kuenim brojevima kuea i osoba koje trebaju 
pregledati, dao Zivko Kosijer, a ne 1-opt. Damir Kufner, s tim da mu je Zivko Kosijer rekao 
da su one tri prethodno uhieene osobe rekle kod koga se u Kipu jos nalazilo oruzje i tko sve 
pripada njihovoj organizaciji, a kada su ljude privodili, iste su na ribnjaku predavali Zivku 
Kosijeru. 

Opisuju6i drugu akciju u Kipu na raspravi od 08. ozujka 2011.g., rekao je da je 1-opt. 
Damir Kufner isao s njima u tu akciju, ali mu nije izdao zapovijed za tu akciju, niti je 
sudjelovao u uhieenjima ljudi, vee je ostao na cesti, a on (Damir Jirasek) vodio je cjelokupnu 
akciju te uhieene ljude ponovo predao Zivku Kosijeru, koji mu je i dao popis ljudi koje treba 
uhititi. Nakon te (druge) akcije uhieenja ljudi u mjestu Kip, nakon sto su ljude uhitili, 1-opt. 
Damir Kufner nije isao s njima u ,Ribarsku kolibu" vee je otisao u drugom pravcu, a ne zna 
je li otisao u Daruvar iii u drugo mjesto. Uhieene ljude odveo je u ,Ribarsku kolibi", skinuo 
im lisice te ih predao Zivku Kosijeru, govoreei ,to su ljudi za koje si mi dao popis", nakon 
cega ih je Zivko Kosijer odveo i zatvorio u prostoriju navedenog objekta. U obrazlozenju 
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svog iskaza od 15. sijecnja i 09. svibnja 2008.g., u kojima je rekao da mu je Kufner dao 
popise osoba i kuea u koje treba iCi, naveo je da je to rekao jer ga je branitelj optu.Zenika 
zbunjivao svojim pitanjima, sto je njega jako uzrujalo, te nije mogao kontrolirati svoje 
ponasanje, pa je u zapisnik uslo i to sto nije moralo biti tocno. 

Sto se tice medusobnih susreta u inkriminirano vrijeme ( od kraja listopada do kraja 
studenoga 199l.g.), svjedok je iskazao da je 1-opt. Damira Kufnera susreo svega tri puta, prvi 
puta je to bilo u ,Ribarskoj kolibi" u Marinom Selu, kada mu je rekao da skine oprtace, drugi 
puta ga je vidio na punktu prije akcije u mjestu Kip i treCi puta nakon njegovog uhieenja u 
Daruvaru, kada je isao traziti svoga zapovjednika Kufnera, da rasCisti je li on vojni policajac, 
a takoder se isao interesirati tko je njegov zapovjednik. 

U odnosu na 1-opt. Damira Kufnera i njegovu ulogu kao zapovjednika, tijekom istrage 
iskazao je da je pocetkom listopada cuo da neki Kufner osniva Vojnu policiju, a po njegovoj 
ocjeni Damir Kufner fakticki je upravljao vodom Vojne policije i njega se moralo slusati. U 
drugom iskazu tijekom istrage iskazao je da 1-opt. Damira Kufnera nije zatekao pri dolasku u 
Marino Selo, vee da je tamo dosao nakon 2-3 dana, kada mu je dao bijele remene i svima 
rekao da skinu oprtace JNA. 

Na glavnoj raspravi od 17. studenoga 2008.g. iskazao je da je 1-opt. Damira Kufnera 
upoznao oko mjesec dana nakon njegovog dolaska u Marino Selo, kojom prigodom se Kufner 
predstavio samo imenom i prezimenom, no on (svjedok) je smatrao da je 1-opt. Damir Kufner 
zapovjednik Vojne policije. 

Na glavnoj raspravi od 16. studenoga 2010.g. iskazao je da, kada je uhieen u 
Daruvaru, vojni policajci su mu rekli da gaje prijavio Damir Kufner, daje na svoju ruku isao 
u Kip i uhieivao ljude, a zbog cega je isao potraziti Kufnera kako hi saznali jesu li legalna 
Vojna policija, zasto je uhieen i tko je zapovjednik i kada su postavili ta pitanja, Kufner s 
njima o tome nije zelio razgovarati i neodredeno im je odgovorio, zbog cega su oni nakon 
nekoliko dana otisli u Vojnu policiju u Bjelovar utvrditi kakav im je status i tko im je 
zapovjednik, a tamo su im rekli da je zapovjednik voda Vojne policije Simie, nakon cega je 
od Simiea i dobivao naloge, a isti mu je potpisivao i trebovanje. 

Na glavnoj raspravi od 08. ozujka 201l.g. svjedok je dva puta razlicito iskazivao o 
naCinu na kojije saznao daje 1-opt. Damir Kufner njegov zapovjednik. Prvo je rekao da mu je 
Kufner u Poljani rekao da je on njegov zapovjednik i da ga mora slusati (sto je razlicito od 
njegovih iskaza 17. studenoga 2008.g. i 16. studenoga 2010.g. - kada nakon razgovora s 
Kufnerom nisu mogli zakljuCiti tko je zapovjednik voda Vojne policije i iskaza od 09. svibnja 
2008.g. - kada je u Poljani Kufner njemu i Simieu rekao da je on zapovjednik, a 11-opt. Simie 
u svom iskazu negirao je i porekao takav razvoj dogadaja i iskaz Jiraseka), a drugi puta u 
svom iskazu porekao svoj iskaz da mu je 1-opt. Damir Kufner u Poljani pred Simieem i 
drugima rekao da mu je zapovjednik, vee da mu je to rekao prilikom njihovog prvog susreta 
pred zgradom motela, kada on jos I-opt. Damira Kufnera nije poznavao, kojom prigodom mu 
je Kufner rekao da je on njegov zapovjednik i da skine oprtace, jer iste nose pripadnici JNA, a 
Hrvatska vojska nosi samo opasac, zbog cega je on i skinuo bijele oprtace. Za cijelo vrijeme, 
1-opt. Damir Kufner nije mu izdao niti jednu zapovijed kao zapovjednik, osim ove zapovijedi 
da skine oprtace, ali je on ipak znao da je Damir Kufner zapovjednik voda. 
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Sud iskaze svjedoka Damira Jiraseka zv. ,Ciro" nije ocijenio vjerodostojnim 
(istinitim) u onom dijelu koji se tice njegovog polozaja i uloge u vodu Vojne policije u 
inkriminirano vrijeme, kao i uloge I-opt. Damira Kufnera u dogadajima o kojimaje svjedoCio, 
jer su iskazi toga svjedoka kontradiktorni jedni drugima, a u sebi sadrze elemente koji 
upucuju na zakljucak da I-optuzenika tereti i za ono sto I-optuzenik nije bio ili je u 
inkriminirano vrijeme ucinio. Nairne, Damir Jirasek je osoba koja je nedvojbeno imala 
znacajnu i aktivnu ulogu u uhiCivanju srpskih civila iz mjesta Kip (po vlastitom iskazu i 
iskazu svjedoka Zlatka Adzijevica, rukovodio je akcijama) i koja je zbog tih dogadanja i bila 
uhicena, a od kojeg trenutka je taj svjedok u znacajnom i kontinuiranom sukobu s 1-opt. 
Damirom Kufnerom (od uhicenja, pri kojem je cuo da ga je Kufner prijavio, do kontrole 
prometa vozila sa stvarima na punktovima), a koje okolnosti, pored nekonzistentnosti i 
kontradiktornosti iskaza toga svjedoka o vaznim cinjenicama (npr. od tvrdnje da ga je Kufner 
upoznato s duZ:nostima na punktu u Badljevini, do iskaza da je Kufnera upoznao mjesec dana 
nakon dolaska na punkt; od tvrdnje da mu je Kufner dao popis osoba koje treba uhititi u dva 
navrata /drugom i trecem/ u Kipu, do promjene iskaza da mu je taj popis dao Zivko Kosijer; 
od tvrdnje da mu je u Poljani Kufner rekao da je on /Kufner/ zapovjednik Vojne policije, do 
dva puta promijenjenog iskaza u svezi te Cinjenice /kada nisu mogli utvrditi tko je 
zapovjednik na sastanku u stanu/ i tvrdnje da mu je Kufner rekao da je zapovjednik kada mu 
je rekao da skine oprtace, u motelu u Marinom Selu; od tvrdnje da mu je Kufner bio 
zapovjednik, do tvrdnje da mu nikada nije izdao niti jednu zapovijed, osim da skine oprtace, 
itd.), dovode u upit motiv takvog njegovog svjedocenja, pri cemu nije moguce iskljuCiti i 
izbjegavanje eventualne vlastite odgovornosti za uCinjeno, kao i pravilnost svjedokove 
percepcije dozivljenoga, s obzirom na samoiskazani problem navedenog svjedoka sa 
svakodnevnim konzumiranjem alkohola u inkriminirano vrijeme, sto je u konacnici i 
rezultiralo njegovim psihijatrijskim lijecenjem, zbog cega sud iskaz navedenog svjedoka, 
glede odlucnih Cinjenica zapovjedne uloge I-opt. Damira Kufnera u vodu Vojne policije, nije 
prihvatio kao istinit i vjerodostojan. 

Analizom ovako utvrdenog Cinjenicnog stanja, glede inkriminacije za koju se tereti 
1-opt. Damir Kufner, sud je nedvojbeno utvrdio (jer to slijedi iz iskaza svjedoka Zeljka 
Spelica, zapovjednika obrane Pakraca, Duska Kliceka, operativca obrane Pakraca i Josipa 
Huske, zapovjednika topnistva 76. bataljuna) da je pocetkom listopada kao jedan od 
najsposobnijih vojnika za zapovjednika lnterventne jedinice, koja je kasnije postala 1. vod 2. 
cete 69. bataljuna Vojne policije, postavljen Libijac po imenu Busala, a po nadimku ,Gadafi", 
koji je u isto vrijeme bio i zapovjednik 1. satnije, da je ,Gadafi" izvrsio odabir ljudi za tu 
jedinicu (jer je trazio da sam odabire ljude, pa je tako dosao i u postrojbu kojom je 
zapovijedao Josip Huska i od njega trazio kvalitetne clanove njegove postrojbe), da je 
,Gadafi" za sjediste jedinice odabrao motel u Marinom Selu, da je ,Gadafi" prilikom 
osnivanja te jedinice suradivao s 1-opt. Damirom Kufnerom kao osobom odgovornom za 
sigurnost jedinica, kao i da se ,Gadafi" toj lnterventnoj jedinici nije mogao u potpunosti 
posvetiti, obuciti ju i ustrojiti zbog svojih stalnih zaduzenja na ratistu i zato sto je poginuo 28. 
studenoga 1991.g., a takoder je nedvojbeno utvrdio (jer to slijedi iz iskaza prethodno 
navedenih svjedoka, ali i iskaza Jordana Atanasoskog, savjetnika za sigurnost pri Uredu 
obrane u Bjelovaru i Miroslava JerzeCica, zapovjednika Operativne zone Bjelovar) da je 1-opt. 
Damir Kufner u inkriminirano vrijeme obnasao duznost nacelnika za sigurnost 
Zapovjednistva obrane Pakraca i kao takav bio odgovoran za sigurnost svih postrojbi vojske u 
zoni odgovornosti Zapovjednistva obrane Pakraca, te vrsio sigurnosne provjere pripadnika 
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Hrvatske vojske na terenu, pa tako i osoba koje su pristupile lnterventnoj jedinici pod 
zapovjednistvom ,Gadafija", dok, nasuprot tome, nije dokazano daje vrsio izbor clanova koji 
ee pristupiti vodu Vojne policije Ger niti jedan ispitani svjedok nije iskazao da je 1-opt. Damir 
Kufner upravo njega izabrao ili mu nalozio da pristupi vodu Vojne policije, niti je, suprotno 
tome, on bilo kome zabranio pristup tom vodu, vee je samo vrsio sigurnosnu provjeru 
zapovjednog kadra i clanova, kao sto je to radio i u drugim jedinicama /iskaz svjedoka 
Atanasoskog i Kliceka/), niti je dokazano da je bio stvarni zapovjednik postrojbe dragovoljaca 
pripadnika Zbora narodne garde, pod formacijskim nazivom ,Vod Vojne policije VP 3026 
Pakrac pri 76. samostalnom bataljunu ZNG-a". 

Nairne, u ovom kaznenom postupku tijekom dokaznog postupka ispitani su brojni 
svjedoci i od svih ispitanih svjedoka samo je jedan svjedok, Damir ,Ciro" Jirasek, iskazao da 
on smatra i zna da je 1-opt. Damir Kufner bio zapovjednik voda Vojne policije smjestenog u 
bazi u Marinom Selu, s tim da je u svojih 5 iskaza, u svakom iskazu kontradiktorno iskazivao 
koje su ga okolnosti i Cinjenice uputile na zakljucak da je upravo 1-optu:Zenik njegov 
zapovjednik, dok drugi ispitani svjedoci, pripadnici toga voda, nemaju neposrednih saznanja o 
tome da je 1-opt. Damir Kufner bio njihov zapovjednik i zapovjednik toga voda, vee ta svoja 
saznanja posredno izvlace iz komunikacije sa svjedokom Damirom Jirasekom zv. ,Ciro", ili 
su o tome culi pogovorom, a nasuprot tome, ispitani svjedoci koji su u inkriminirano vrijeme 
obnasali odgovorne zapovjedne duznosti u Zapovjednistvu obrane Pakraca i Hrvatskoj vojsci, 
sasvim nedvojbeno iskazuju da 1-opt. Damir Kufner, kao nacelnik za sigumost, dakle, kao 
osoba koja je bila pripadnik sluzbe, koja je obnasala svoje du:Znosti za Zapovjednistvo obrane 
Pakraca i Hrvatsku vojsku, nije mogao zapovijedati navedenim vodom Vojne policije, te da je 
tim vodom zapovijedao Busala zv. ,Gadafi". 

AnalizirajuCi u ukupnosti svih 5 iskaza svjedoka Damira ,Cire" Jiraseka, sud isti, 
glede odlucnih cinjenica zapovjedne uloge 1-opt. Damira Kufnera u vodu Vojne policije, nije 
mogao prihvatiti kao istinit i vjerodostojan, jer svjedoceCi o zapovjednoj ulozi 1-opt. Damira 
Kufnera u inkriminirano vrijeme, razlicito iskazuje o istim dogadajima, a sadr:Zaj toga iskaza 
sadrzi niz zivotnih i logickih nedosljednosti koje tom iskazu oduzimaju snagu 
vjerodostojnosti, a samim tim i objektivnosti njegovih tvrdenja da je 1-opt. Damir Kufner bio 
fakticni (stvarni) zapovjednik voda Vojne policije. 

Kako je ovaj svjedok, izmedu ostalog, iskazao da, kada je dosao u Marino Selo, da je 
tamo zatekao nekoliko osoba koje nisu imale nikakvog zapovjednika, a da ga je na punkt 
uputio Zivko Kosijer, koji mu je rekao da ee on biti zapovjednik toga punkta, nakon cega ga 
je Zdravko Catak odvezao na punkt, koji ga je upoznao sa svim du:Znostima na tom punktu, a 
da je prvi puta 1-opt. Damira Kufnera upoznao gotovo mjesec dana od dana kada je dosao u 
Marino Selo, da mu se Kufner nije predstavio kao zapovjednik, vee mu se predstavio svojim 
imenom i prezimenom, da mu prilikom njihovog razgovora u Poljani nije iskazao da je 
zapovjednik, vee da je o toj Cinjenici iskazivao neodredeno, zbog cega su on, Simic i ostali isli 
u Bjelovar utvrditi tko je u stvari zapovjednik Vojne policije, da je iskazao da je tijekom 
inkriminiranog razdoblja od mjesec dana (kraja listopada do kraja studenoga 1991.g.) 1-
optuzenika susreo svega tri puta, da mu 1-optuzenik tijekom tog razdoblja nije izdao niti jednu 
zapovijed, osim zapovijedi da skine oprtace, da mu nije zapovjedio provodenje akcije u Kipu, 
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vee daje tom akcijom on (svjedok) rukovodio i zapovijedao, da mu I-optuzenik nije dao popis 
osoba Cije kuce treba pretraziti i iste uhiti zbog posjedovanja oruzja, vee da mu je te popise 
dao Zivko Kosijer, pri takvim tvrdnjama navedenog svjedoka opravdano se postavlja zivotno i 
logicno pitanje na temelju kojih Cinjenica je svjedok zakljucio da je I-optuzenik zapovjednik 
toga voda, a kao odgovor za ovaj sud nudi se jedini moguei zakljucak daje to proizvoljna ina 
Cinjenicama neutemeljena impresija navedenog svjedoka, upravljena na umanjenje eventualne 
njegove odgovomosti za dogadanja u Marinom Selu, gdje je, umanjujuei svoju ulogu u tim 
dogadajima, iako je nespomo utvrdeno, po njegovom iskazu i iskazu drugih svjedoka, da je 
sudjelovao u uhicenjima srpskih civila, da je do svoje smjene imao odredene zapovjedne 
ovlasti u vodu Vojne policije (iskaz svj. Zlatka Adzijevica /"Gadafi" mu rekao da je Damir 
Jirasek ,Ciro" njegov zapovjednikl, iskaz svj. Drazena Macure /"Ciro" mu je na ribnjacima 
izriCito zabranio da razgovara sa zatocena dva muskarca i dvije zene starije dobi/), bez 
argumenata i Cinjenica koje odreduju stvamog zapovjednika voda, ustrajao u tvrdnjama da on 
zna da je I-optuzenik u inkriminirano vrijeme bio zapovjednik voda. 

Nairne, fakticni i stvarni zapovjednik neke postrojbe je osoba koja ima zapovjedne 
ovlasti i moci nad tom postrojbom, a to znaci da ima vlast da izdaje funkcionalne zapovijedi u 
toj postrojbi i da to nedvojbeno cini, da podcinjeni u toj postrojbi njegove zapovijedi 
dozivljavaju kao naloge koje po principu zapovijedanja i subordinacije moraju izvrsavati, a 
nakon toga 0 ucinjenom izvijestiti zapovjednika (nalogodavca), koji uz to ima moCi 
sankcionirati neizvrsavanje svojih zapovijedi. 

PrimjenjujuCi opisanu situaciju na konkretni slucaj i analizirajuei ponasanje I-opt. 
Damira Kufnera, navodnog zapovjednika voda Vojne policije u inkriminirano vrijeme, kroz 
iskaz svj. Damira Jiraseka ovaj sud je uocio niz nelogicnosti i zivotnom iskustvu 
neprihvatljivog ponasanja toga ,stvamog" zapovjednika voda. Nairne, nelogicno je i s 
profesionalno vojnog aspekta neobjasnjivo i neprihvatljivo da fakticni zapovjednik voda, ako 
je doista zapovjednik, u razdoblju od mjesec dana zapovjedniku odjeljenja svoga voda, a sto 
je bio navedeni svjedok, ne izda niti jednu zapovijed, osim trivijalne zapovijedi ,da skine 
oprtace" (pri cemu je doista u sirem smislu znacenja svjedoku mogao reCi ,ja sam ti 
zapovjednik", jer za laicko poimanje obicnog vojnika pri izdavanju nevaznih zapovjedi, kao 
sto je ,skini oprtace", puna je jednostavnije i zivotnije reCi ,ja sam ti zapovjednik, poslusaj 
me i skini oprtace", nego nepoznatom vojniku objasnjavati ,ja sam savjetnik za sigumost u 
Zapovjednistvu obrane Pakraca, pa me ti zbog tog razloga trebas poslusati"). Isto taka, s 
vojno profesionalnog aspekta stvarnog zapovijedanja, za ovaj sud je u ocjeni uloge 
1-optuzenika neprihvatljiva tvrdnja, da ako je stvarni zapovjednik voda, ne izda svome 
zapovjedniku odjeljenja Damiru Jiraseku ,Ciri" zapovijed za provodenje akcije u mjestu Kip, 
vee se ista vrsi po nalogu i popisu Zivka Kosijera, a potom ,stvarni" zapovjednik voda u toj 
akciji sudjeluje samo kao promatrac ( ostao na cesti, po iskazu svjedoka Damira Jiraseka 
,Cire"), dok akcijom rukovodi i zapovijeda svjedok Damir Jirasek ,Ciro", pored kojeg u toj 
akciji apsolutno pasivno sudjeluje navodni ,stvarni" zapovjednik. Ako se takvom ponasanju, 
atipicnom za fakticnog zapovjednika, dada iskaz svj. Damira Jiraseka ,Cire" da na njihov 
direktni upit u Poljani, 1-opt. Damir Kufner njemu i ostalima prisutnima (Simie, Vancas i dr.) 
nije iskazao da je on njihov zapovjednik (a za sto nije imao razloga ako je doista bio stvarni 
zapovjednik), te da je nakon toga (svjedok) isao u Bjelovar provjeravati i utvrditi tko je 
zapovjednik njegove postrojbe, razvidno je da 1-opt. Damir Kufner nije bio stvarni 
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zapovjednik voda Vojne policije, niti je Damir Jirasek ,Ciro" bio uvjeren da je to upravo 
I-optuienik, jer da je bio uvjeren, nije trebao i6i u Bjelovar provjeriti tko je njegov 
zapovjednik, a ako se ove tvrdnje iz njegovih razliCitih iskaza stave u korelaciju s iskazom 
njegovog bratica svjedoka Alberta Jiraseka, kojeg je ,Ciro" osobno upoznao s I-opt. Damirom 
Kufnerom kada je Albert Jirasek pristupio vodu Vojne policije i kada je !-opt. Damira 
Kufnera, Damir Jirasek ,Ciro" predstavio svom braticu kao povjerenika za sigurnost vise 
opcina, Pakraca, Daruvara, Garesnice itd., a nije ga predstavio kao zapovjednika te postrojbe, 
vee je rekao da je Kufner mocna osoba (sto sa aspekta vojno nestrucne osobe, nacelnik SIS-a 
svakako i jeste mocna osoba), iskaza svjedoka Zlatka Adzijevica, kojemu je ,Gadafi" osobno 
rekao da osniva vod Vojne policije, uputio ga na punkt u Badljevini i rekao mu da mu je 
Damir Jirasek zv. ,Ciro" zapovjednik i da ga mora slusati, a pri tome mu dao iskaznicu 
pricuvnog sastava MUP-a koju je ishodio od jedinice Tomislava Mercepa, iz navedenih 
Cinjenica nedvojbeno slijedi da u trenucima niti sam svjedok Damir Jirasek nije smatrao da je 
Kufner zapovjednik toga voda, jer nije imao niti jedan razlog da ga svom rodaku Albertu ne 
predstavi u toj funkciji za koju je smatrao da Kufner tada obnasa, ali i da se Busala zv. 
,Gadafi" sasvim nedvojbeno prikazivao kao osnivac i ponasao kao zapovjednik voda Vojne 
policije, te u tom svojstvu svjedoku Zlatku Adzijevicu i izdao zapovijedi (uputio ga na punkt 
u Badljevini i nalozio da mora slusati zapovjednika Damira Jiraseka ,Ciru". 

Na temelju iskaza svj. Zlatka Adzijevica i iskaza ispitanih svjedoka sa zapovjednim 
ovlastima (Spelic, Klicek, Huska i Jerzecic), ovaj sud je utvrdio da je prvi zapovjednik 
Interventnog voda- voda Vojne policije, hila osoba po imenu Busala, a po nadimku ,Gadafi" 
i da je on to bio do dana svoje pogibije 28. studenoga 1991.g., no medutim, sasvim je druga 
cinjenica je li imenovani zapovjednik toga voda ,Gadafi" u punom opsegu organizirao i 
kontrolirao taj vod, zbog svojih obveza na ratistu, ali i pod pretpostavkom da nije imao te 
mogucnosti i pored svih organizacijskih problema koje je Hrvatska vojska imala u tim 
trenucima, malo je vjerojatno da bi nacelnik za sigumost Zapovjednistva obrane Pakraca, u 
inkriminirano vrijeme, samoinicijativno i bez znanja Zapovjednistva obrane Pakraca i svoje 
sluzbe SIS-a, preuzeo stvamo zapovijedanje nad tom postrojbom u inkriminirano vrijeme, od 
i pored jednog od najsposobnijih i najuglednijih zapovjednika i vojnika po profesiji na 
pakrackom ratistu, kakav je bio ,Gadafi", tim vise sto nije znao da ce ,Gadafi" poginuti 28. 
studenoga 1991.g. 

Tijekom ovog dokaznog postupka, nedvojbeno je utvrdeno da je I-opt. Damir Kufner 
bio operativac za sigurnost na terenu, te da je cijelo inkriminirano vrijeme i nakon toga 
(poslije 23. studenoga 1991.g.) obilazio postrojbe Hrvatske vojske, medu kojima i vod Vojne 
policije u Marinom Selu (po iskazu svj. Drazena Macure, cesto ih obilazio i pitao ima li 
problema), uocavao nepravilnosti u postupanju i na iste ukazivao (sto se moglo shvatiti i kao 
izdavanje zapovjedi), a posljedicno zbog takvog ponasanja (misljenje svjedoka Atanasoskog), 
vojnici na terenu, ne poznajuci hijerarhiju, mogli su djelatnike sluzbe, pa tako i I-optuzenika, 
dozivljavati kao zapovjednike (sefove ). No medutim, takvo njegovo ponasanje ne moze se 
smatrati stvamim zapovijedanjem vodom, jer je on s takvim ponasanjem (provjerom stanja u 
jedinicama na terenu i punktovima) nastavio i nakon sto je zapovjednik voda postao Davor 
Simic, a potom i Gojko Brzica, sto je vidljivo iz izvjesca kojaje pisao i slao nadredenima, alii 
iz iskaza Drazena Macure (koji je iskazao da je Kufner cesto dolazio u kontrolu i pitao ih ima 
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li problema i slicne stvari), a koji je pripadnik voda postao 01. prosinca 1991.g., dakle, nakon 
svih inkriminacija. 

Pri ocjeni izvedenih dokaza o ulozi I-opt. Damira Kufnera u eventualnom 
zapovijedanju vodom, sud nije ocijenio kao sustinski bitne iskaze svjedoka koji su posredno 
od Damira Jiraseka iii pogovorom culi (Zlatka Adzijeviea /"Ciro" mu govorio da je zapovijedi 
dobivao od Damira Kufnera/, Gorana Pauriea /zna daje ulogu u osnivanju voda imao Kufner, 
ali ti navodi ne proizlaze iz njegovih osobnih saznanja vee sto je cuo od drugih osoba/, 
Alberta Jiraseka /misli da je Kufner ponekad ,Ciri" izdavao zapovijedi, jer ga je ,Ciro" u tom 
smislu spominjaol), da je I-opt. Damir Kufner u tom vodu izdavao zapovijedi, jer njihovi 
iskazi nisu potvrdeni drugim Cinjenicnim utvrdenjima, a sam iskaz da netko misli iii je cuo da 
je I-opt. Damir Kuffler bio zapovjednik voda, za sud nije bio od znacaja za utvrdenje tog 
cinjenicnog stanja. 

Isto tako, pri ocjeni izvedenih dokaza, sud zahtjev od 24. studenoga 199l.g., za 
nabavku materijalno-tehnickih sredstava za Vojnu policiju - Pakrac, upueen Zapovjednistvu 
Vojne policije Operativne zone Bjelovar od strane naznacenog naslova u zaglavlju ,Hrvatska 
vojska, Vojna policija Pakrac, Sluzba sigumosti", a potpisan od strane nacelnika Damira 
Kufnera i ovjeren zigom povjerenika Vlade za OpCinu Pakrac, ne smatra dokazom da je 1-opt. 
Damir Kufner kao zapovjednik voda Vojne policije, potpisao isti zahtjev, jer to niti ne slijedi 
iz toga zahtjeva, vee je vidljivo da je taj zahtjev uputila Sluzba sigumosti, da je isti potpisao 
nacelnik Sluzbe sigumosti, a da se materijalno-tehnicka sredstva traze za jedinicu Hrvatske 
vojske, Vojne policije u Pakracu, tako da je sud kao racionalno i zivotno prihvatio 
obrazlozenje 1-optu:Zenika da je, stavljajuei Sluzbu sigumosti i sebe u potpis toga zahtjeva, 
htio impresionirati i potaknuti one od kojih je tra:Zio opremu, da im istu i dostave, jer u 
protivnom, da se sluzbeno predstavljao kao nacelnik Sluzbe sigumosti i zapovjednik Vojne 
policije, postupao bi protivno vojnoj strukturi, objedinio slu:Zbu vojske i rod vojske, a sto bi, 
po rijeCima svjedoka Atanasoskog, bio veliki prekrsaj, zbog cega bi on automatski smijenio 
Kufnera, a sto je ovaj kao nacelnik sluzbe svakako znao i logicno da to nije zelio, a samim 
time si dopustio da on stvamo zapovijeda tim vodom Vojne policije. 

Imajuei u vidu iskaz svjedoka Jordana Atanasoskog ,da su savjetnici za sigumost bili 
prisutni u svim vodovima i rodovima vojske" i iskaza svjedoka Josipa Huske ,da je savjetnik 
za sigumost kod vojnika dozivljavan kao osoba koja moze biti na svim podrucjima i prolaziti 
sve punktove bez ikakvih problema, uz predocavanje odredenih propusnica, znacki i slicno", 
iskaza svjedoka Jerzeciea ,da su SIS i Vojna policija organizacijski povezane", a da je 
tijekom dokaznog postupka nedvojbeno utvrdeno da je 1-optuzenik, kao savjetnik za 
sigumost, bio jedini operativac na terenu (iskaz svjedoka Speliea), pri ocjeni izvedenih 
dokaza o ulozi 1-opt. Damira Kufnera o eventualnom zapovijedanju vodom, sud nije ocijeni 
kao sustinski bitne i odlucujuee iskaze svjedoka Damira MihoCinca, da je pocetkom 
studenoga susreo 1-opt. damira Kufnera koji je imao bijeli remen, karakteristican za Vojnu 
policiju i iskaza svjedoka Sandre Grubisie, da je u Zagrebu srela 1-optuzenika koji je na odori 
imao obiljezja Vojne policije, jer za sluzbu sigumosti i njeno djelovanje na terenu nije 
neobicno da su koristili razlicite propusnice, znacke i slicno, pa tako i obiljezja Vojne policije, 
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medutim, sama ta Cinjenica da je 1-optuzenik i koristio ta obiljezja, ne znaCi da je bio i stvarni 
zapovjednik voda Vojne policije. 

Analizom i ocjenom svakog dokaza posebno i svih dokaza u njihovoj ukupnosti i na 
tom osnovu utvrdenih einjenica, ovaj sud smatra da nije dokazano da je 1-opt. Damir Kufner 
bio stvarni zapovjednik postrojbe dragovoljaca pripadnika Zbora narodne garde sa sireg 
podrueja Pakraca, pod formacijskim nazivom ,Vod Vojne policije VP 3026 Pakrac pri 76. 
samostalnom bataljunu Zbora narodne garde", kao prve einjeniene pretpostavke kaznene 
odgovornosti za kazneno djelo za koje se tereti, a samim time niti nije dokazano da je bio 
odgovoran za primjenu odredbi medunarodnog kaznenog prava o zastiti ratnih zarobljenika, 
jer izvedenim dokazima i utvrdenim einjenicama nisu potvrdeni navodi optuzbe, odnosno, 
nije dokazano da bi 1-optuzenik u inkriminiranom razdoblju, na naCin opisan pod toe. 1), te s 
tog osnova da je postupio protivno odredbama el. 3. st. 1. toe. a., el. 13. i 32. IV. Zenevske 
konvencije o zastiti gradanskih osoba u vrijeme rata, te el. 86. i 87. Dopunskog protokola 
Zenevskim konvencijama, jer iako je znao da su u razdoblju od 13. do 16. studenoga 199l.g. 
mjestani sela Kip srpske nacionalnosti dovodeni i zatvarani u podrum Ribarske kolibe, a od 
12. do 15. studenoga 1991.g. zatvarani u podrum srpski civili iz sela Klise, bili mueeni, 
psihieki zlostavljani, te ubijani, ada ce u odnosu na jos uvijek zive, a zatocene civile srpske 
nacionalnosti iz sela Kip i Klisa, nastaviti s ovakvim nezakonitim postupcima, propustio 
poduzeti potrebne i razborite mjere u okviru svojih ovlasti da se takva daljnja nezakonita 
postupanja sprijece, a poCinitelji kazne, pristajuci na posljedice njihovih protupravnih radnji, 
pa su tako IV-opt. Tomica Poletto, V-opt. Zeljko Tutic i IV-opt. Antun Ivezic, pojedinacno iii 
zajedno, s neidentificiranim pripadnicima voda, fizicki zlostavljali i mucili zatocenike, pa su 
tako, u razdoblju od 15. do 20. studenoga 1991.g. zlostavljali, muCili i usmrtili Peru Popovica, 
Gojka Gojkovica i Miju Gojkovica, 20. studenoga 199l.g. muCili Jovu Krajnovica i Nikolu 
Krajnovica, a muCili i usmrtili Savu Maksimovica, Peru Novkovica i Milana Popovica; dana 
24. studenoga 199l.g. tukli Branka Stankovica, Jovu Krajnovica i Miju Krajnovica, pa su 
zbog propustanja mjera da se takva postupanja onemoguce, suzbiju i poCinitelji kazne, liseni 
zivota Mijo Danojevic, Gojko Gojkovic, Branko BunCic, Nikola Gojkovic, Mijo Gojkovic, 
Jovo Popovic Tejin, Josip Cicvara, Nikola Krajnovic, Rade Gojkovic, Pero Popovic, Milan 
Popovic, Pero Novkovic i Savo Maksimovic, a kao nestali se vode Filip Gojkovic, Jovo 
Zestic, Jovo Popovic Simin i Slobodan Kukic, a mucenja i zlostavljanja prezivjeli su Mijo i 
Jovo Krajnovic, Branko Stankovic, Nikola Ivanovic, te Milka Buneic i Jovo Zestic. 

No medutim, i pod pretpostavkom da je 1-opt. Damir Kufner i bio stvarni zapovjednik 
postrojbe dragovoljaca pripadnika Zbora narodne garde sa sireg podrucja Pakraca, pod 
formacijskim nazivom ,Vod Vojne policije VP 3026 Pakrac pri 76. samostalnom bataljunu 
Zbora narodne garde", navedeni optuzenik ne bi mogao odgovarati za tereceno kazneno djelo 
ratnog zloCina iz el. 120. st. 1. OKZ RH po modelu zapovjedne odgovornosti, postavljenom u 
el. 167. a. Kaznenog zakona, kako ga tereti optuzba, buduci navedeni zakon nije bio u 
primjeni kada je optuzeno kazneno djelo poCinjeno, vee bi kaznena odgovornost optliZenika 
bila moguca kroz oblik utvrdenja iste neeinjenjem komisivno-omisivnog delikta, sto u 
konkretnom slucaju znaCi da bi navedeni optuzenik mogao tek odgovarati za one radnje 
kaznenog djela ratnog zloeina, koje su poeinjene nakon sto je saznao da je prva radnja koja 
predstavlja kazneno djelo ratnog zloCina poeinjena, a on nakon toga nije poduzeo radnje za 
sprjecavanje daljnjih Cinjenja kaznenih djela, a poCinitelje sankcionirao. Kako tijekom ovog 
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kaznenog postupka nije proveden niti jedan dokaz kojim bi se utvrdila cinjenica je li i kada 
1-opt. Damir Kufner saznao za poCinjena kaznena djela za koja je optuzen, buduCi se optuzba 
zasniva na u ovom slucaju nedopustenom modelu zapovjedne odgovornosti, sadrzane u cl. 
167. a. Kaznenog zakona, odlucna Cinjenica je li i kada 1-optuzenik saznao za poCinjenje 
kaznenog djela, utvrdena je kroz njegov iskaz - obranu, u kojoj je iskazao da je za dogadaje u 
Marinom Selu saznao prvi puta kada se nalazio u Zagrebu nakon pada Vukovara, dakle, 
nakon 18. studenoga 1991.g. (potvrdio svjedok Gojko Brzica), tako da bi on u tom slucaju 
mogao odgovarati samo za dogadaje nakon 18. studenoga 1991.g. i zbog nesankcioniranja 
poCinitelja, a ne kako ga optuzba tereti, za sve radnje inkriminacije, no medutim, kako nije 
dokazano da je 1-optu:Zenik bio stvarni zapovjednik navedene postrojbe Vojne policije u 
inkriminirano vrijeme, sud nije ocjenjivao i odluCivao o daljnjim navedenim tezama optuzbe, 
jer kada nije dokazana temeljna teza optuzbe o stvarnom zapovijedanju voda Vojne policije 
od strane 1-optu:Zenika, nije bilo pravnog osnova i potrebe za ocjenom odgovomosti koja 
slijedi iz funkcije zapovjednika, bilo stvarnog, bilo formalnog. 

ImajuCi u vidu cinjenicu daje sud u odnosu na I-optuzenika donio presudu kojom se I­
optuzenik oslobada od optuzbe, na temelju cl. 123. st. 1. ZKP-a, odluCio da troskovi kaznenog 
postupka iz cl. 119. st. 1. - 5. ZKP-a, te nu:Zni izdaci I-optuzenika i nuzni izdaci i nagrada 
njegovog branitelja, padaju na teret proracunskih sredstava. 

U odnosu na III-opt. Pavia Vancasa 

III-opt. Pavlu Vancasu stavlja se na teret da je inkriminirane zgode postupao protivno 
cl. 3. st. 1. toe. a. IV. Zenevske konvencije od 12. kolovoza 1949.g., kojomje zabranjeno da 
se u slucaju oruzanog sukoba koji nema medunarodni karakter, a koji izbije na podrucjujedne 
od visokih stranaka ugovomica, prema civilima i ratnim zarobljenicima necovjecno postupa, a 
zabranjeni su nasilje protiv zivota i tijela, osobito sve vrste ubojstava, sakacenja, okrutnog 
postupanja i mucenja, protivno cl. 13. kojim je zasticeno postupanje prema cjelokupnom 
stanovnistvu sa svrhom ubla:lavanja patnji prouzrocenih ratom i cl. 32. kojim je strankama 
ugovomicama izricito zabranjeno poduzimanje bilo kakvih mjera takve prirode da 
prouzrokuju bilo tjelesne patnje iii istrebljenje zasticenih osoba koje su u njihovoj vlasti, a ta 
se zabrana ne odnosi samo na ubojstvo, mucenje, tjelesne kazne, sakacenje i medicinske ili 
znanstvene pokuse nepotrebne za lijecenje zasticene osobe, nego i na sve druge okrutnosti 
bilo da ih Cine civili ili vojni sluzbenici. 

Kazneno djelo ratnog zloCina protiv civilnog stanovnistva iz cl. 120. st. 1. Osnovnog 
krivicnog zakona RH, za koje se optu:Zuje III-opt. Pavao Vancas, Cini onaj tko krseCi pravila 
medunarodnog prava za vrijeme oruzanog sukoba, necovjecno postupa prema civilnim 
osobama i nanosi im velike patnje i ozljede tjelesnog integriteta i zdravlja. 

Kako je III-opt. Pavao Vancas porekao poCinjenje kaznenog djela za koje se tereti, 
spome Cinjenice je li inkriminirane zgode zatocene civile Nikolu Ivanovica i Branka Grujica 
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tjerao da se medusohno udaraju, a kada oni to nisu Cinili na njemu zadovoljavajuci naCin, sam 
ih udarao palicom i rukama po tijelu, a zatocenicu Milku BunCic, koja je pohjegla, a zatim 
hila pronadena i vracena, nakon dovodenja izudarao rukama i palicom po glavi i tijelu, 
utvrdene su kroz iskaz III-opt. Pavia Vancasa i iskaz svjedoka ost. Milke BunCic. 

III-opt. Pavao Vancas u svojoj je ohrani iskazao da je s punkta u Gaju, u motel bio 
rasporeden tek 05. sijecnja 1992.g., au isti se premjestio nakon 15. sijecnja 1992.g., a nakon 
sto je jednog dana u njegovom dezurstvu nestala jedna :lena ( ost. Milka Buncic) hio je 
zadirkivan od svojih suhoraca da lose ohavlja svoje duznosti, zhog cega je hio ljut, te kada su 
tu zenu pronasli i vratili ju u motel, zhog ljutnje refleksno je istu osamario dva puta, a nije ju 
tukao gumenom palicom, dok, sto se tice druge dvojice civila, on niti jednoga od njih nije 
tukao, vee je upravo suprotno, s njima hio u dohrim odnosima, a kako su mu rekli da se have 
lovom i u tome imaju iskustava, ohojicu ih je vodio u lov oko motela, a oni su njemu 
pokazivali kako i sto treha loviti. 

Ovako iznesenu ohranu III-opt. Pavia Vancasa, glede njegovog odnosa u inkriminirao 
vrijeme s Nikolom Ivanovi6em i Brankom Grujicem, sud je prihvatio kao vjerodostojnu i 
istinitu, jer niti jedan izvedeni dokaz nije uputio sud na drugaciji zakljucak, odnosno da je 
upravo III-optuzenik osoba koja hi tjerala Nikolu Ivanovica i Branka Grujica da se 
medusohno udaraju, a potom ih i sam tukao, kao i sto je sustinski prihvatio kao vjerodostojnu 
i istinitu ohranu lll-optuzenika glede uporahe fizicke sile i hroja zadanih udaraca ost. Milki 
BunCic nakon njenog hijega i vracanja u motel, huduCi je taj dio iskaza suglasan iskazu ost. 
Milke BunCic, dok sud nije prihvatio kao istinit onaj dio njegovog iskaza u kojem je rekao da 
je tom zgodom Miliki Bunci6 zadao dva, ne jaka, samara, a nije ju tukao gumenom palicom, 
huduCi je isti iskaz u tom dijelu suprotan iskazu ost. Milke Buncic, cijeneCi da je takav iskaz 
III-optuzenika upravljen na umanjenje njegove odgovomosti za nespomu uporahu fizicke sile 
prema ostecenici kriticne zgode. 

Nairne, svjedok Milka BunCic u svom je iskazu (kojem je sud u cijelosti poklonio 
vjeru) navela da nju kao zenu u Marinom Selu nisu tukli, a kada su ju vratili u hotel, nakon 
hijega, ispitivao ju je neki zagorac koji ju je dva puta udario pendrekom po ledima, a Nikola 
Ivanovic i Nikola Grujic sujoj govorili da su njih tjerali da se medusohno tuku, ali sene sjeca 
tko ih je na to tjerao. 

Analizom ovako utvrdenog cinjenicnog stanja glede inkriminacije za koju se tereti 
lll-optu:Zenik, sud je nedvojheno utvrdio (jer to slijedi iz ohrane III-optuzenika i iskaza 
svjedoka ost. Milke BunCic) da je III-optuzenik inkriminirane zgode prema Milki BunCic 
uporahio fizicku silu te joj zadao dva udarca pendrekom po ledima, kao i da su za vrijeme 
horavka u Marinom Selu, Nikolu lvanovica i Branka Grujica tjerali da se medusohno udaraju 
- tuku (jer to slijedi iz iskaza svj. Milke BunCi6), dok, medutim, nije utvrdeno da hi III­
optu:Zenik, pored ova dva udarca palicom po ledima, Milki BunCi6 zadao jos hilo koji udarac u 
tijelo, a posehno da hi ju izudarao rukama po glavi i tijelu, na naCin i intenzitetom kako to 
tvrdi optu:Zha, a da o tome, da se to doista i dogodilo, navedeni svjedok ne hi iskazivao, 
odnosno, toga se ne hi sje6ala kao va:Znog detalja dogadanja nakon sto je vracena u Marino 
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Selo, posebno ako bi takvo ponasanje III-optuienika izazvalo velike patnje, bolove i ozljede 
zdravlja, kao sto nije utvrdeno vrijeme kada je (po iskazu svj. Milke Buneic, nakon odlaska 
Mije i Jove Krajnovica iz Marinog Sela 24. studenoga 1991.g., vise ih nisu tukli, niti gnjavili) 
i tko Nikolu Ivanovica i Nikolu Grujica tjerao da se medusobno udaraju - tuku, a posebno nije 
utvrdeno da bi to u inkriminirano vrijeme, na naCin opisan u optuzbi /tjerao da se medusobno 
tuku, a kada nije bio zadovo1jan kako su oni to Cini1i, sam ih tukao/, uCinio III-opt. Pavao 
Vancas Ger je svj. Mi1ka BunCic izjavila da se toga ne sjeca). 

ImajuCi u vidu utvrdene einjenice, ovaj sud smatra da nije dokazano da je III-opt. 
Pavao Vancas poeinio kazneno dje1o ratnog zloCina protiv civi1nog stanovnistva iz cl. 120. st. 
1. OKZ RH, odnosno da je krseCi pravila medunarodnog prava za vrijeme oruzanog sukoba u 
kojem je Repub1ika Hrvatska hila tijekom 1991. i 1992.g., necovjeeno postupao prema 
civilnim osobama i nanosio im ve1ike patnje i oz1jede tje1esnog integriteta i zdrav1ja, jer 
izvedenim dokazima i utvrdenim Cinjenicama nisu potvrdeni navodi optuibe, odnosno, nije 
dokazano da je III-optuzenik u inkriminiranom razdoblju neeovjecno postupao prema 
civilnim osobama Niko1i Ivanovicu i Branku Grujicu (tjerao ih da se medusobno tuku) i 
nanosio im velike patnje i oz1jede tje1esnog integriteta i zdravlja (sam ih udarao palicom i 
rukama po tijelu), a utvrdene Cinjenice da je 111-optuzenik kriticne zgode Mi1ki BunCic zadao 
dva udarca pendrekom po ledima, bez einjenicnog utvrdenja da je Milki Buneic nanosio druge 
patnje i ozljede tje1esnog integriteta (udarajuCi ju rukama i pa1icom po g1avi i tijelu, kako to 
tvrdi optuzba), ne predstav1jaju onu koliCinu nedopustenog ponasanja prema zatoeenim 
civilima kojaje zasticena cl. 3. st. 1. toe. a. (sakacenje, okrutno postupanje i mucenje) i cl. 13. 
i 32. IV. Zenevske konvencije o zastiti gradanskih osoba u vrijeme rata od 12. kolovoza 
1949.g., ovaj sud navode na zakljucak da nije dokazano daje 111-optuzenik poCinio kazneno 
djelo ratnog zloeina protiv civi1nog stanovnistva iz cl. 120. st. 1. OKZ RH, zbog eega ga je 
sud, na temelju el. 354. st. 3. Zakona o kaznenom postupku, za navedeno kazneno dje1o 
oslobodio od optuzbe. 

Imajuci u vidu Cinjenicu da je sud u odnosu na III-optuzenika donio presudu kojom se 
III-optuzenik os1obada od optuibe, na temelju el. 123. st. 1. ZKP-a, odlueio je da troskovi 
kaznenog postupka iz el. 119. st. 2. toe. 1.- 5. ZKP-a, te nuzni izdaci III-optuzenika i nuzni 
izdaci i nagrada njegovog branitelja, padaju na teret proraeunskih sredstava. 

U odnosu na VI-opt. Antuna Ivezica 

VI-opt. Antunu Ivezicu stavlja se na teret da je inkriminirane zgode postupao protivno 
el. 3. st. 1. toe. a. IV. Zenevske konvencije od 12. kolovoza 1949.g., kojom je zabranjeno da 
se u slucaju oruzanog sukoba koji nema medunarodni karakter, a koji izbije na podruejujedne 
od visokih stranaka ugovomica, prema civilima i ratnim zarobljenicima necovjecno postupa, a 
zabranjeni su nasilje protiv zivota i tije1a, osobito sve vrste ubojstava, sakacenja, okrutnog 
postupanja i mueenja, protivno el. 13. kojim je zasticeno postupanje prema cjelokupnom 
stanovnistvu sa svrhom ub1azavanja patnji prouzroeenih ratom i el. 32. kojim je strankama 
ugovomicama izriCito zabranjeno poduzimanje bi1o kakvih mjera takve prirode da 
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prouzrokuju bilo tjelesne patnje ili istrebljenje zasticenih osoba koje su u njihovoj vlasti, a ta 
se zabrana ne odnosi sarno na ubojstvo, mucenje, tjelesne kazne, sakacenje i medicinske ili 
znanstvene pokuse nepotrebne za lijecenje zasticene osobe, nego i na sve druge okrutnosti 
bilo da ih cine civili ili vojni sluibenici. 

Kazneno djelo ratnog zlocina protiv civilnog stanovnistva iz cl. 120. st. 1. Osnovnog 
krivicnog zakona RH, za koje se optuiuje VI-opt. Antun Ivezic, Cini onaj tko je, krseCi pravila 
medunarodnog prava za vrijeme oruzanog sukoba ubijao, muCio i necovjecno postupao prema 
civilnim osobama i nanosio im velike patnje i ozljede tjelesnog integriteta i zdravlja. 

VI-opt. Antun Ivezic u svojoj obrani je naveo da nije bio pripadnik voda Vojne 
policije u vrijeme kada su se dogadali navedeni zloCini, vee se istom vodu pridruiio krajem 
studenoga ili pocetkom prosinca 199l.g., a do trenutka kada je pristupio tom vodu bio je 
pripadnik ,Tigrova" u Zagrebu, do mjeseca rujna 199l.g., a onda se prikljuCio braniteljima u 
obrani Lipika, te je negdje od sredine listopada 199l.g. do konca studenoga bio u Prekopakri, 
gdje je saznao da se formira interventni vod pod zapovjednistvom stranca po nadirnku 
,Gadafi", tako da je dosao u motel na ribnjacima, gdje je proveo kratko vrijeme, a onda je bio 
rasporeden na punkt u Gaju s kojeg je nakon 7-9 dana upucen u Medaric, gdje se zadrzao do 
Bozica 1991.g. 

Sud nije prihvatio kao istinit iskaz (obranu) VI-optuzenika, u dijelu u kojem tvrdi da 
nije bio pripadnik voda Vojne policije u inkriminirano vrijeme, u mjesecu studenom 199l.g., 
jer je ovaj dio njegovog iskaza protivan iskazu svj. Dubravka Klaica koji je iskazao da je 
vodu Vojne policije u Marinom Selu pristupio u mjesecu studenom 199l.g., te nakon sto je 
uzeo odoru i naoruzanje, da je otisao u motel u ,Ribarsku kolibu", gdje je stigao u vecemjim 
satima, a tamo je zatekao Gojka Brzicu, Boru i Damira Cataka, Tomicu Poletta, Zeljka Tutica, 
ali i Antuna Ivezica, kao i jos neke ljude, cijeneci da je ovako iznesena obrana VI-optuzenika 
upravljena na otklanjanje njegove eventualne kazneno-pravne odgovomosti. 

Kako je VI-opt. Antun lvezic porekao poCinjenje kaznenog djela za koje se tereti, 
spome Cinjenice je li u inkriminirano vrijeme (opisano pod toe. 3. a.) muCio i usmrtio 
zatocene srpske civile Filipa Gojkovica, Josipa Cicvaru, Nikolu Gojkovica, Jovu Popovica i 
Slobodana Kukica, (opisano pod toe. 3. e.) muCio i usmrtio zatocene srpske civile Jovu 
Zestica, Branka Buncica i Jovu Popovica Tejinog i (opisano pod toe. 3. f.) muCio i usmrtio 
zatocene srpske civile Radu Gojkovica, Savu Maksimovica, Peru Novkovica i Milana 
Popovica, utvrdene su kroz iskaze prezivjelih svjedoka Jove Krajnovica, Mije Krajnovica, 
Milke Buncic i Branka Stankovica. 

U svom iskazu svjedok Jovo Krajnovic naveo je da su 15. studenoga 199l.g. ,Eki", 
Poletto, Kec i Andriato iz podrumskih prostorija motela u Marinom Selu odveli Filipa 
Gojkovica, Nikolu Gojkovica, Milu Gojkovca i Josipa Cicvaru, nakon cega su uskoro culi 
rafal iz automatskog oruija, a potom jos 4 pojedinacna hica, a da su slijedeceg dana, 16. 
studenoga 199l.g., Poletto i Andriato izrezali kriz na prsima Slobodanu Kukicu te ranu posuli 
solju, a Andriato istoga dana Nikoli Ivanovicu let-lampom palio dlake po tijelu, a to zna jer je 
gledao svojim oCima. Dana 18. studenoga 199l.g., Poletto, Andriato i jos trojica vojnika s 
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puskama natjerali su Peru Novkovica, Radu Gojkovica, Jeku Zestic, Milku Buncic, Branka 
BunCica, njegovog oca Miju Krajnovica i njega, da jedan drugoga polijevaju hladnom vodom, 
od cega se Rade Gojkovic srusio na mjestu i umro, a iste veceri nakon toga vidio je kako 
,Boro Gojko" - ,Eki" i Andriato, Nikoli Krajnovicu sjeku rupu na uhu, stavljaju u rupu 
metak, metak spajaju sa zicom, te potom vojnickim induktorom proizvode struju. Iste veceri 
vidio je Andriata kako Peri Novkovicu, Savi Gojkovicu, Milanu Popovicu i Nikoli Krajnovicu 
sjece usi, a njegovog oca (Miju Krajnovica) natjerali su da pojede uho jednog od njih, nakon 
cega su Savu Maksimovica, Peru Novkovica i Milana Popovica odvezli u nepoznatom pravcu, 
kada su culi jedan rafal iz automatskog oruzja, a nakon toga 4 iii 5 pojedinacnih pucnjeva, a 
on je sutradan na udaljenosti od 100-tinjak metara od hotela pronasao Peru Popovica mrtvog, 
te ga je s Brankom Stankovicem sahranio, a popodne su njegovog oca, Branka Stankovica i 
njega odveli, te su sahranili Milana Popovica, Nikolu Krajnovica i Savu Gojkovica (pogresno 
iskazao, radi se o Savi Maksimovicu). Pri sahranjivanju navedenih osoba, vidio je da su Pero 
Popovic, Nikola Krajnovic i Milan Popovic usmrceni iz oruZja, dok je na Savi Gojkovicu 
(Maksimovicu) primijetio udubljenje do mozga u obliku ,tri coska", koja ozljeda je mogla 
nastati od cekica, a najvjerojatnije od kundaka puske. Dana 19. studenoga 1991.g. vojnici 
Drago i Andriato odveli su navodno Branka BunCica i Jovu Popovica u bolnicu u Popovacu, a 
oni se nakon odlaska kod ,lijecnika" vise nikada nisu vratili, da bi ih potom zakopali Nikola 
lvanovic i Branko Stankovic. Neke ljude koji su ih zlostavljali, on poznaje od ranije, tako da 
je posebno naveo da je od ranije poznavao Antu Andriata iz Kusonja, jer se njegova 
(svjedokova) sestricna Saveta udala za njegovog strica TonCija, koji zivi u Kusonju, tako daje 
njegova rodakinja Saveta strina Ante Andriata. Poletto je iz Dobrovca i ima 3 ili 4 brata, a za 
,Ekija" ne zna od kud je. 

Svjedok Mijo Krajnovic u svom iskazu naveo je da su ih u Marinom Selu tukli, gazili, 
mucili i ubijali Ante Andriato iz Kusonja, koji se volio hvaliti da je on Ante Pavelic, ,Vlado 
Kec" iz Pakraca koji je porijeklom bio Madar, Poletto za kojeg ne zna ime, a cetvrti je bio 
,Boro Gojko" po nadimku ,Eki". Njihova imena zna jer su oni bili u hotelu i imena su im 
pisala na vratima soba, a najednoj sobi je pisalo ,Boro Gojko i Ante Andriato jednako smrt". 
Ova cetvorica su ,mesari" koji su ih zlostavljali, rezali im usi i tjerali ih da jedu usi, tako da 
su Nikoli Krajnovicu, Peri Novkovicu i Milanu Popovicu odsjekli usi i natjerali ih da pojedu 
svoje usi, dok su njega natjerali da pojede uho Save zv. ,Bosanac" (misli na Savu 
Maksimovica) koji je radio u staklani. Njih su poslije odveli ,Boro Gojko" i jos 3-4 vojnika i 
kasnije je vidio da su ih ubili, jer je on njih kasnije sahranjivao. Sto se tice ljudi koji su bili s 
njim u Marinom Selu, Andriato, Kec, Boro (misli na Boru Gojka) i Poletto su bili ,glavni 
majstori" i oni su ubili Gojka Gojkovica, Nikolu Gojkovica, Miju Gojkovica, Filipa 
Gojkovica, Jovu Popovica, Jovu Zestica, Josipa Cicvaru, te Slobodana Kukica, koji su 
likvidirani rafalno, sto se moglo cuti, a nakon toga to su jos ,popravljali" pojedinacno. Sjeca 
se da je struju na induktoru pustao Poletto, a da je Andriato sjekao ljudima usi, jer je zasjekao 
i njega. Za Poletta se sjeca da je bio mladi i nesto sitniji, Kec je bio krupan, Andriato je bio 
visi i mrsav, a ,Boro Gojko" nizi, ali deblji i njih cetvorice se svakako sjeca. Pored ove 
cetvorice, jos su ih tukla ona dvojica zagrepcana (njegovog sina i njega), dok ih drugi vojnici, 
odnosno nitko drugi nije tukao, niti su dolazili kod njih is njima imali bilo kakve veze (iskaz 
od 08. prosinca 2008.g., listovi 1845-1847/VI spisa). 
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Ispitana kao svjedok, Milka Buncie navela je da je u Marino Selo dovedena prisilno u 
studenome 1991.g. i tamo je zatekla vise muskih osoha, od kojihje prepoznala svoje susjede 
Radu Gojkoviea, Slohodana Kukiea, Jovu Zestiea, Jovu Cicvaru i nekog Savu kojem ne zna 
prezime, a s njima je u podrumu hio i Mijo i Jovo Krajnovie iz Kipa. Dok je horavila u 
Marinom Selu, ona nije dohijala hatine, a muskarce koji su hili s njima, odvodili su u drugu 
prostoriju i tamo su ih tukli. Tako su jednog doveli nakon sto je pretucen, te je on sjedio na 
stolici, a kada je dosao jedan policajac i rekao mu da ustane, on to nije uCinio, a ona je vidjela 
da mu curi krv iz usta te im je rekla da je on mrtav. Sjeea se da su Josip Cicvara i Slohodan 
Kukie odvedeni ida se vise nikada nisu vratili, a mucili sui Miju i Jovu Krajnoviea, tako da 
joj je Mijo govorio da su mu rezali uho i daje jeo neko uho, a Jovo joj je pricao da su ga tukli 
i sto su mu sve radili kad su ga izvodili iz podruma, kao i da su njenog susjeda Slohodana 
(misli na Kukiea) solili. Mijo i Jovo Krajnovie nisu joj rekli tko im je to radio, vee su samo 
vikali da ih holi. Jednom prilikom su im rekli da se moraju okupati, ali ne zna tko im je 
naredio da se peru hladnom vodom, jer ona nije znala kako se oni zovu, hudu6i su imali svoje 
nadimke. Jovu Zestiea su otjerali u hladnu vodu ispred hotela, nakon cega su rekli da je Jovo 
umro. Od vojnika koji su im to radili, zna da je hio neki kojeg su zvali ,Eki", koji je hio 
nizak, plav, iz Kusonja, a majka mu je hila Srpkinja i to joj je rekao Jovo Krajjnovie, hudu6i 
je on iz sela iz kojeg je i ,Ekijeva" majka, a takoder je hio i neki Poletto, koji je hio visi, 
mlad, plav, a misli daje iz Dohrovca, a sto se tice nadimaka ostalih vojnika, drugih nadimaka 
se ne sjeea, jer su se vojnici stalno mijenjali, jedni su dolazili a drugi odlazili i imali su 
razliCite nadimke. 

U svom iskaz svj. Branko Stankovie naveo je daje uhieen negdje sredinom studenoga 
1991.g. u jutarnjim satima, nakon cega su ga odvezli u Marino Selo, gdje je uveden u zgradu i 
jednu prostoriju gdje je vee hilo puno ljudi. Neke je poznavao od ranije, a neke nije poznavao. 
Iz te prostorije pojedinacno su odvodili ljude u drugu prostoriju, gdje su ih tukli, tako da je on 
taj prvi dan od udaraca izgubio zuhe, poslije su mu rekli da izade van i umije krv. U podrumu 
je stalno bilo mracno a svi prisutni su jako malo razgovarali, jer im nije bilo ni do kakvog 
razgovora, huduei ih je sve holjelo od udaraca. U podrumu je vidio Miju Krajnoviea i Miju 
Danojeviea, kovaca iz Kipa, kojeg je vidio kako mrtav sjedi na stolici. Prvi dan je vidio i 
Filipa Gojkoviea, a Peru Novkoviea je tek vidio kad je bio ubijen, jer je zajedno s Jovom 
Krajnovieem morao zakopavati leseve,kojom prigodom su ih cuvali neki vojnici. U tom 
prostoru vidio je takoder Gojka Gojkoviea, Branka BunCiea, Jovu Popoviea Tejinog, Petra 
Popoviea, Nikolu Krajnoviea i Milana Popoviea, a sjeea se da je zakopavao neke ljude. U tih 
10 dana dok je boravio u Marinom Selu, svakodnevno su ih tukli, ali sene sjeea cime su ih 
tukli, niti bi mogao prepoznati vojnike koji su ih tukli, s obzirom na protek vremena od kada 
se to dogodilo, jer prije toga dogadaja nikoga od njih nije poznavao. 

Sud je iskaze svjedoka Jove Krajnoviea, Mije Krajnoviea, Milke BunCie i Branka 
Stankoviea ocijenio kao vjerodostojne (istinite ), jer su svjedocili o Cinjenicama koje su 
neposredno opa.Zali i dozivljavali, a sud u njihovim iskazima nije nasao elemenata koji hi 
upu6ivali da hi svojim svjedocenjem optuzenike neosnovano teretili za nesto sto oni nisu 
pocinili, posebno imajuei u vidu iskaz Mije Krajnoviea, koji je iskazao u ovom kaznenom 
postupku da on ne zeli neosnovano teretiti hilo koga za nesto sto ta osoha nije ucinila, sto 
njegovom iskazu daje posebnu dozu vjerodostojnosti. 
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Analizom ovako utvrdenog cinjenicnog stanja, glede inkriminacije za koju se tereti 
VI-opt. Antun Ivezic, sud je nedvojbeno utvrdio Ger to slijedi iz iskaza svjedoka ost. Jove i 
Mije Krajnovica), da su zatocene srpske civile Filipa Gojkovica, Nikolu Gojkovica, Jovu 
Popovica i Josipa Cicvaru tukli, muCili (rezali im usi, tjerali date usi pojedu, nozem na prsima 
napravili kriz te u ranu stavljali sol), a potom i usmrtili 15. studenoga 199l.g. Ante Andriato, 
VI-opt. Tomica Poletto, V-opt. Zeljko Tutic zv. ,Eki" i osoba po nadimku ,Vlado Kec", daje 
Jovo Zestic umro 20. studenoga 199l.g. na daskama u podrumu uslijed batina i posljedicnih 
ozljeda Ger ga je po iskazu svj. Jove Krajnovica ,Eki" istukao ,stangom"), koje mu je zadao 
V -opt. Zeljo Tutic zv. ,Eki", a da su Branka BunCica i Jovu Popovica Tejinog usmrtili Ante 
Andriato i nepoznata osoba po nadimku ,Drago", nakon sto su ih navodno odvezli u bolnicu u 
Popovacu, da su IV -opt. Tomica Poletto, Ante Andria to i tri neidentificirane osobe 18. 
studenoga 199l.g. natjerale zatocene civile da se medusobno polijevaju vodom, smrkom, 
uslijed cega je Rade Gojkovic umro, a isto vece Ante Andriato je Nikoli Krjanovicu prosjekao 
uho i u otvor stavio metak, a IV-opt. Tomica Poletto ga je prikljuCio na induktor i pustio 
struju, nakon cega je Ante Andriato odsjekao jedno uho Nikoli Krjanovicu, a Savi 
Maksimovicu, Peri Novkovicu i Milanu Popovicu odsjekao oba uha, Miji Krajnovicu 
zasjekao uho i natjerao ga da pojede uho Save Maksimovica, nakon cega u Ante Andriato, 
Tomica Poletto, ,Boro Gojko" (,Eki"), ,Vlado Kec" i ,Drago" (neidentificirani pripadnici 
voda) kamionom odvezli u nepoznatom pravcu Nikolu Krajnovica, Milana Popovica, Savu 
Maksimovica i Peru Novkovica, te ih usmrtili iz automatskog oruZ:ja (svjedoci culi rafalnu 
pucnjavu) i pistolja (svjedoci culi i 4 ispaljena hica pojedinacno ), dok medutim, nije utvrdeno 
Ger niti jedan izvedeni dokaz ne upucuje na to) da je VI-opt. Antun Ivezic zv. ,Braja" 
sudjelovao u bilo kojoj radnji (premlaCivanja, mucenja i ubijanja srpskih civila) koja je 
predmet ove inkriminacije, niti je potvrdena teza optuzbe da je VI-opt. Antun Ivezic zv. 
,Braja" u stvari osoba koja je pod pseudonimom ,Ante Andriato" poCinila kazneno djelo za 
koje je optuzen. 

Nairne, da nije dokazano da je VI-opt. Antun lvezic Ante Andriato, ovaj sud je 
zakljuCio iz vrlo iscrpnih i konzistentnih iskaza svjedoka ost. Jove Krajnovica i ost. Mije 
Krajnovica, prezivjelih sudionika i ocevidaca svih dogadaja u Ribarskoj kolibi u Marinom 
Selu, koji su iskazali da je Ante Andriato iz Kusonja (za razliku od VI-optuzenika koji je iz 
Lipika), da su ga poznavali od ranije jer je njihova rodaka Saveta udana za njegovog strica 
TonCija (Andriata), koji zivi u Kusonju, tako da je Saveta strina Ante Andriata, slijedom cega 
navedene Cinjenice iskljucuju mogucnost da bi VI-opt. Antun Ivezic bio osoba koja je pri 
poCinjenju terecenih kaznenih djela koristila pseudonim ,Ante Andriato", a da to svjedoci 
Jovo i Mijo Krajnovic ne bi znali, odnosno, znali njegov pravi identitet (stvarno ime i 
prezime) i o tome svjedoCili, posebno ako uzmemo u obzir daje Ante Andriato osoba koja se, 
pored IV-opt. Poletta i V-opt.Tutica zv. ,Eki", posebno isticala u mucenju i zlostavljanju 
navedenih svjedoka, tim vise sto VI-opt. Antuna lvezica tijekom kaznenog postupka u radnji 
prepoznavanja (list 1846/V spisa) Jovo Krajnovic nije prepoznao kao Antu Andriata, a iz 
iskaza svj. Mije Krajnovica slijedi da se te cetvorice zlostavljaca, iako je proslo dosta 
vremena, dobro sjeca, te ih je sve i opisao, pa tako i Andriata koji je bio visi i mrsav, no 
medutim, u okolnostima i pod pretpostavkom da su oba svjedoka, Jovo i Mijo Krajnovic, 
ocevici dogadaja koji su predmet inkriminacije, doista izvrsili zamjenu identiteta osobe Ante 
Andriata, s kojim su u daljnjem tazbinskm srodstvu (preko svoje rodakinje Savete, a malo je 
vjerojatno da ne znaju za koga se udala njihova rodakinja), jer su navedeni svjedoci o toj 



91 Krz-48/10-244. 

osobi, Anti Andriatu, visekratno svjedoCili kao poCinitelju predmetnih inkriminacija tijekom 
dokaznog postupka, niti jedan dokaz izveden tijekom kaznenog postupka, ne potvrduje tezu 
optl1Zbe da je upravo VI-opt. Antun Ivezic osoba koja bi pocinila kazneno djelo za koje se 
tereti. 

Ako se tomu doda da niti drugih dvoje prezivjelih svjedoka, Milka Buncic i Branko 
Stankovic, u svojim iskazima niti u jednom dijelu nisu iskazali da je VI-opt. Antun Ivezic 
osoba koja je sudjelovala u mueenju i ubijanju zatoeenih srpskih civila u Ribarskoj kolibi, a 
da je Mijo Krajnovic, glede osoba koje su mueile i ubijale zatoeene srpske civile, bio iskljuCiv 
i precizan, te rekao da pored ove eetvorice (Ante Andriato, Poletto, ,Eki" i ,Vlado Kec") i 
dvojice zagrepeana koji su istukli sinai njega, nitko drugi od prisutnih vojnika, nije ih tukao 
niti dolazio kod njih, sud smatra da nije utvrdeno da je VI-opt. Antun Ivezic poCinio 
inkriminacije opisane u optuzbi. 

Sarna einjenica da Ante Andriato nije bio evidentiran u popisu pripadnika voda Vojne 
policije, nije od odlueujuceg znaeaja za utvrdenje njegovog postojanja, boravka u Ribarskoj 
kolibi u Marinom Selu, njegovog identiteta i radnji koje je poCinio u inkriminirano vrijeme, 
jer iz vrlo iscrpnih iskaza Jove i Mije Krajnovica slijedi da je upravo Ante Andriato osoba 
kojaje poeinila inkriminacije koje se stavljaju na teret VI-opt. Antunu Ivezicu, a iz iskaza svj. 
Milke Buneic slijedi da su se u prostoru Ribarske kolibe u Marinom Selu vojnici stalno 
mijenjali, jedni su dolazili, a drugi su odlazili i imali su razliCite nadimke, te je realno moguce 
da Ante Andriato u to vrijeme nije niti bio evidentiran kao pripadnik voda Vojne policije, kao 
sto to nije bio niti Zivko Kosijer (koji je nespomo cijelo vrijeme bio u motelu), a niti ona dva 
zagrepcana koji su pretukli i tesko ozlijedili Jovu i Miju Krajnovica. 

ImajuCi u vidu utvrdene Cinjenice, ovaj sud smatra da nije dokazano da je VI-opt. 
Antun Ivezic poeinio kazneno djelo ratnog zloCina protiv civilnog stanovnistva iz el. 120. st. 
1. OKZ RH, odnosno, da bi, krseCi pravila medunarodnog prava za vrijeme orl1Zanog sukoba 
u kojem se nalazila Republika Hrvatska, u studenom 1991.g., ubijao, muCio i neeovjeeno 
postupao prema civilnim osobama i nanosio im velike patnje i ozljede tjelesnog integriteta, jer 
izvedenom dokazima i utvrdenim Cinjenicama nisu potvrdeni navodi optuzbe, odnosno, nije 
dokazano da bi VI-optuzenik u inkriminiranom razdoblju, na naCin opisan pod toe. a.- mueio 
i usmrtio zatoeene srpske civile Filipa Gojkovica, Josipa Cicvaru, Nikolu Gojkovica, Jovu 
Popovica i Slobodana Kukica, na naCin opisan pod toe. 3. e. - muCio i usmrtio zatoeene 
srpske civile Jovu Zestica, Branka Buneica i Jovu Popovica Tejinog ina naein opisan pod toe. 
3. f. - muCio i usmrtio zatoeene srpske civile Radu Gojkovica, Savu Maksimovica, Peru 
Novkovica i Milana Popovica, zbog eega ga je sud, buduCi da nije dokazano da je VI­
optuzenik poCinio kazneno djelo ratnog zloCina protiv civilnog stanovnistva iz el. 120. st. 1. 
OKZ RH, na temelju el. 354. st. 3. Zakona o kaznenom postupku, za navedeno kazneno djelo 
oslobodio od optuzbe. 

Imajuci u vidu Cinjenicu da je sud u odnosu na VI-optuzenika donio presudu kojom se 
VI-optuzenik oslobada od optuzbe, na temelju el. 123. st. 1. ZKP-a, odluCio je da troskovi 
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kaznenog postupka iz el. 119. st. 2. toe. 1.- 5. ZKP-a, te nuzni izdaci VI-optuzenika i nuzni 
izdaci i nagrada njegovog branitelja, padaju na teret proraeunskih sredstava. 

U odnosu na osudujuci dio presude 

Kazneno djelo ratnog zloCina protiv civilnog stanovnistva iz el. 120. st. 1. OKZ RH, 
za koje se optu:luju IV-opt. Tomica Poletto i V-opt. Zeljko Tutic, Cini onaj tko je krseCi 
pravila medunarodnog prava za vrijeme oruzanog sukoba, ubijao, mueio i neeovjeeno 
postupao prema civilnim osobama i nanosio im velike patnje i ozljede tjelesnog integriteta i 
zdravlja. 

IV -opt. Tomici Polettu i V -opt. Zeljku Tuticu stavlja se na teret da su kao supoeinitelji 
inkriminirane zgode postupali protivno cl. 3. st. 1. toe. a. IV. Zenevske konvencije od 12. 
kolovoza 1949.g., kojom je zabranjeno da se u slucaju oruzanog sukoba koji nema 
medunarodni karakter, a koji izbije na podrueju jedne od visokih stranaka ugovomica, prema 
civilima i ratnim zarobljenicima necovjecno postupa, a zabranjeni su nasilje protiv zivota i 
tijela, osobito sve vrste ubojstava, sakacenja, okrutnog postupanja i mucenja, protivno cl. 13. 
kojim je zasticeno postupanje prema cjelokupnom stanovnistvu sa svrhom ublazavanja patnji 
prouzroeenih ratom i cl. 32. kojim je strankama ugovomicama izriCito zabranjeno 
poduzimanje bilo kakvih mjera takve prirode da prouzrokuju bilo tjelesne patnje ili 
istrebljenje zasticenih osoba koje su u njihovoj vlasti, a ta se zabrana ne odnosi samo na 
ubojstvo, mueenje, tjelesne kazne, sakacenje i medicinske ili znanstvene pokuse nepotrebne 
za lijeeenje zasticene osobe, nego i na sve druge okrutnosti bilo da ih Cine civili ili vojni 
sluzbenici. 

Supocinitelji kaznenog djela su dvije ili vise osoba koje zajednieki donesu odluku, 
imaju zajednicku vlast nad djelom s drugim supociniteljima, a zatim zajednieki poCine 
kazneno djelo na naCin da svaki od njih sudjeluje u samom poCinjenju djela, pa makar i samo 
ujednoj radnji kojaje obuhvacena zakonskim opisom tog kaznenog djela. 

IV-opt. Tomica Poletto u svojoj obrani porekao je poCinjenje kaznenog djela za koje 
se tereti, te je naveo da je Vojnoj policiji pristupio u studenom 199l.g., kada ga je po dolasku 
u motel u Marinom Selu ,Gadafi" uputio na punkt u mjestu Gaj, u kojem je pronasao jednu 
kucu u kojoj je zajedno zivio sa nevjencanom suprugom Mare Bude, tako da u Marino Selo na 
ribnajke uopce nije dolazio sve do svoga razduzivanja, jer je imao zdravstvenih tegoba, tako 
da tamo nikoga nije mucio i zlostavljao, niti bilo sto zna 0 uhicenim, zlostavljanim i ubijenim 
civilima. 

Sud nije prihvatio kao istinit iskaz (obranu) IV-optuzenika, da od mjeseca studenoga 
do svoga razduzivanja iz Vojne policije iz Gaja nije odlazio u Marino Selo na Ribnjake i tamo 
bilo koga muCio i zlostavljalo, jer je ovakav njegov iskaz u suprotnosti s iskazima svjedoka 
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Jove Krjanovica, Mije Krajnovca i Milke BunCic, koji su iskazali da je Poletto osoba koja je 
mucila i ubijala zatocene srpske civile, cijene6i da je ovako iznesena obrana optuzenika 
upravljena na izbjegavanje njegove kazneno-pravne odgovornosti. 

V -opt. Zeljo Tutic u svojoj obrani je porekao poCinjenje kaznenog djela za koje se 
tereti, te je naveo da u mjesecu studenom 199l.g. nije bio u Marinom Selu, vee da je s obitelji 
bio u mjestu Punat na otoku Krku, a da je s otoka Krka prema Pakrackoj Poljani krenuo 28. 
studenoga 199l.g. Po dolasku u motel u Marinom Selu, primijetio je da ima jako puno 
vojnika i da se osniva Vojna policija kojoj je pristupio. Sto se tice nadimka ,Eki", koje je 
pisalo na jednim vratima u motelu u Marinom Selu, za isti nadimak smatra da su ga napisali 
neki zlonamjerni ljudi koji su tim nadimkom htjeli prikriti svoj identitet i svoje postupke, jer 
je tamo svakodnevno bilo puno vojske iz svih krajeva Republike Hrvatske. 

Sud nije prihvatio kao istinit iskaz (alibi- obranu) V-optuzenika, dado kraja mjeseca 
studenog 1991.g. nije bio u Marinom Selu, pa tako nije niti mogao pociniti inkriminacije za 
koje se tereti, jer je ovakav njegov iskaz u suprotnosti s iskazima svjedoka Milana Strbca, koji 
je iskazao da ga je navedeni opttiZenik spasio nakon uhicenja, Duska Strbca koji je potvrdio 
da je njegovog strica nakon uhicenja sredinom studenoga 1991.g. spasio Zeljko Tutic, kao i 
iskaza Jove Krajnovica, Mije Krajnovica i Milke Buncic, koji su iskazali da je Zeljko Tutic 
zv. ,Eki" osoba koja je mucila i ubijala zatocene srpske civile (pri cemu se svjedok Jovo 
Krajnovic u iskazivanju na raspravi od 14. prosinca 2010.g. samoinicijativno okrenuo prema 
optuzenicima u sudnici i rukom pokazao prema V -opt. Zeljku Tuticu i rekao ,ti si osoba po 
nadimku Eki"), cijeneci da je ovako iznesena obrana V -optuzenika upravljena na izbjegavanje 
njegove kazneno-pravne odgovornosti. 

Kako je V -opt. Zeljko Tutic pri prvom ispitivanju tijekom istrage iskazao da mu je 
nadimak ,Eki", a potom na glavnoj raspravi porekao daje njegov nadimak ,Eki", nego daje 
njegov nadimak ,Deki", sporna Cinjenica identiteta osobe s nadimkom ,Eki" utvrdena je 
iskazima svjedoka Milana Strbca, Drazena Macure, Zdravka Cataka, Jove Krajnovica i Milke 
BunCic. 

Svjedok Milan Strbac u svom iskazu naveo je da ga je nakon njegovog uhicenja, 
prema podrumu vodio vojnik Zeljko Tutic, za kojeg zna da mu je nadimak bio ,Eki", koji ga 
je pitao za ime i prezime i za brata, a zatim se njemu predstavio, a kada su dosli pred podrurn 
,Eki" mu je rekao da se vrati natrag u motel. Tom prigodom je od Zeljka Tutica saznao da je 
dobar s njegovim bratom, a poslije rata je sa Zeljkom Tuticem bio u vise navrata u lovu. 

Svjedok Drazen Macura u svom iskazu, izmedu ostalog, naveo je da od pripadnika 
voda poznaje osobu po nadimku ,Dida", Antuna Ivezica zv. ,Braja" poznaje jer su susjedi, 
Tomicu Poletta koji je s njim bio u vodu, a takoder zna i Zeljka Tutica zv. ,Eki", koji je bio u 
vodu na Ribnjacima u trenutku njegovog dolaska. 



94 Krz-48/10-244. 

U svom iskazu svjedok Zdravko Catak, izmedu ostalog, iskazao je daje Zeljko Tutic u 
listopadu i studenom 1991.g. bio u Interventnom vodu, a u jednom trenutku ispitivanja obratio 
se V-opt. Zeljku Tuticu rijeCima, te ga nazvao ,Eki" (list 1904/VII-druga stranica). 

Prilikom iskazivanja svjedoka Jove Krajnovica, na glavnoj raspravi 14. prosinca 
2010.g., svjedok Jovo Krajnovic u jednom trenutku samoinicijativno se okrenuo prema 
optuzenicima u sudnici, rukom pokazao prema V -opt. Zeljku Tuticu i rekao ,ti si osoba po 
nadimku Eki". 

Svjedok Milka Buncic navela je da zna da je bio neki kojeg su zvali ,Eki", koji je bio 
nizak, plav, iz Kusonja (V-opt. Zeljko Tutic ima prebivaliste u Kusonju), majka mu je bila 
Srpkinja, koju okolnost joj je rekao Jovo Krajnovic, buduCi je on iz sela iz kojeg je ,Ekijeva" 
majka. 

Sud je iskaze navedenih svjedoka o ovoj einjenici ocijenio vjerodostojnim i istinitim, 
jer su o nadimku V -optuzenika svjedoCili spontano u ukupnosti svog iskazivanja o 
dogadajima koje su opazali u inkriminirano vrijeme, bez vidljive namjere da V -optuzenika 
neosnovano terete svojim iskazima, zbog eega je sud iskaze navedenih svjedoka i prihvatio, te 
analizom istih nesporno utvrdio da je V-opt. Zeljko Tutic u inkriminirano vrijeme imao 
nadimak ,Eki". 

Kako su IV-opt. Tomica Poletto i V-opt. Zeljko Tutic zv. ,Eki" porekli poCinjenje 
kaznenog djela za koje se terete, sporne einjenice jesu li IV -optuzenik i V -optuzenik u 
inkriminirano vrijeme (opisano pod toe. 3. a.) - muCili i usmrtili zatocene civile Filipa 
Gojkovica, Jocipa Cicvaru, Nikolu Gojkovica, Josipa Popovica i Slobodana Kukica, (opisano 
pod toe. 3. b.) - metalnom sipkom, rukama i nogama izudarali po tijelu i glavi Miju 
Danojevica, koji je uslijed toga zadobio sreani udar i u podrumu baze umro na stolici, 
(opisano pod toe. 3. g.) - gumenim palicama tukli zatocenike Branka Stankovica, Jovu 
Krajnovica i Miju Krajnovica; IV-opt. Tomica Poletto (opisano pod toe. 3. c. i d.)- tukao i 
strujom muCio Jovu Krajnovica, (opisano pod toe. 3. f. e.) - tukao Branka BunCica, Jovu 
Popovica i Jovu Zestica, polijevao ih vodom, uslijed cega je Jovo Zestic preminuo, a Branka 
Buncica i Jovu Popovica Tejinog, nakon navodnog odvodenja kod lijeenika, usmrtio;- mucio 
i usmrtio zatocene srpske civile Radu Gojkovica, Savu Maksimovica, Peru Novakovica i 
Milana Popovica, utvrdene su kroz iskaze prezivjelih svjedoka Jove Krajnovica, Mije 
Krajnovica, Milke Buneic i Branka Stankovica. 

U svom iskazu svj. Jovo Krajnovi6 naveo je: 
- (u odnosu na toe. 3. a. presude) da su 15. studenoga 199l.g. ,Eki", Poletto, ,Kec" i 

Andriato iz podrumskih prostorija motela u Marinom Selu odveli Filipa Gojkovica, Nikolu 
Gojkovica, Milu Gojkovca i Josipa Cicvaru, nakon eega su uskoro euli rafal iz automatskog 
orU.Zja, a potomjos 4 pojedinacna hica, ada su slijedeceg dana, 16. studenoga 1991.g., Poletto 
i Andriato Slobodanu Kukicu izrezali kriz na prsima te ranu posuli solju, a Andriato istoga 
dana Nikoli Ivanovicu let-lampom palio dlake po tijelu, a to znajer je gledao svojim oeima; 
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- (u odnosu na toe. 3. b. presude) da su dana 16. studenoga 199l.g. culi kako u drugoj 
prostoriji Andriato, Poletto i Tutic tuku Gojka Gojkovica i Miju Danojevica, kovaca iz Kipa, 
koji je imao preko 120 kg, nakon cega su ga hrvatski vojnici, medu kojima su bili Andriato i 
,Vlado Kec", ugurali u sobu te stavili na stolicu na kojoj je Mijo Danojevic samo nekoliko 
puta uzdahnuo i potom se utisao, nakon cega je vrata prostorije otvorio ,Eki" te mu rekao 
,majku ti cetnicku, izadi jos malo napolje", a kako se Mijo Danojevic nije mogao pomaknuti 
sa stolice, jer mu je glava visjela, ,Eki" je usao u prostoriju te Miju Danojevica zeljeznom 
sipkom udario iza vrata tako jako da muse iz odjece na vratu zaprasilo, no medutim, nije se 
mogao pomaknuti jer je bio mrtav. Kao sto je rekao, Mijo Danojevic je umro od batina, a 
Gojka Gojkovica su istukli, a kako nije umro od batina, njega su izveli iz prostorije, strpali u 
kamion i odvezlo do rijeke na udaljenost od nekih 100-tinjak metara i tamo ga ubili iz puske, 
a to zna jer ga je drugi dan sahranio tamo, a na mjesto gdje je ubijen odveo ga je Poletto i 
Andriato /nije obuhvaceno optuzbom/. (Kako je svjedok dogadaj s Mijom Danojevicem 
identicno opisao u svom iskazu tijekom istrage 02. srpnja 2008.g. i na glavnoj raspravi 14. 
prosinca 2010.g., a samo na raspravi od 09. prosinca 2008.g. rekao da je Miju Danojevica 
sipkom uradio Poletto, ovaj sud smatra da se u tom iskazu radio nesvjesnoj gresci svjedoka o 
identitetu osobe koja je udarila Miju Danojevica, a sto je svjedok ispravio na glavnoj raspravi 
14. prosinca 2010.g., kada je na identican naCin kao u istrazi iskazao da je sipkom Miju 
Danojevica udario ,Eki"); 

- (u odnosu na toe. 3. c. presude) da su dana 17. iii 18. studenoga 199l.g., nakon sto su 
sahranili Peru Popovica, Milana Popovica, Nikolu Krajnovica i Savu Gojkovica, u prostorije u 
kojima su se nalazili pustili vodu iz ribnjaka koja je poplavila prostorije do visine otprilike 80 
em i voda je dopirala do dasaka na kojima su oni spavali, a na vrata prostorije oko 18,00 -
19,00 sati dosao je Poletto te njemu nalozio da izade iz prostorije da malo proseta. Kako je bio 
u niskim cipelama, morao je gaziti po vodi koja mu je bila do koljena, za koje vrijeme ga je 
Poletto tukao i valjao po toj vodi, a ostali hrvatski vojnici promatrali su sto Poletto s njim radi 
te se smijali. Dok je on u niskim cipelama morao gaziti po vodi koja mu je bila do koljena, 
Poletto je u isto vrijeme na nogama imao ribarske cizme koje su mu dosezale do struka. 
Takvo maltretiranje trajalo je 10-15 minuta; 

- (u odnosu na toe. 3. d. presude) iste veceri (17. ili 18. studenoga 199l.g.) njega su 
doveli u restoran motela, gdje je bilo 10-ak vojnika, stavili su ga na stolicu, na oba palca na 
nogama su mu prikljuCili zicu koja je bila spojena s induktorom, nakon cega je Poletto poceo 
vrtjeti induktor, a on je osjetio strasnu bol po cijelom tijelu, sto ga je veoma iscrpilo, nakon 
cega se samo skotrljao niz stepenice do podruma; 

- (u odnosu na toe. 3. e. presude) dana 18. studenoga 199l.g. od batina koje je 
zadobio, umro je Jovo Zestic dok su lezali u podrumu, a njega su tukla 3 ili 4 vojnika, a istoga 
dana sjeca se da su Branko Buncic i Jovo Popovic otisli s Andriatom i ,Dragom" navodno u 
bolnicu u Popovacu, jer su im oni bar tako rekli, no medutim, koliko je njemu poznato, nakon 
odlaska kod ,lijecnika" oni se vise nikada nisu vratili, a cuo je da su njih zakopali Nikola 
Ivanovic i Branko Stankovic; 

- (u odnosu na toe. 3. f. presude) dana 18. studenoga 199l.g. Poletto, Andriato, ,Vlado 
Kec" i jos dvojica s puskama natjerali su Peru Novkovica, Radu Gojkovica, Jeku Zestic, 
Milku Buncic, Branka BunCica, njegovog oca Miju Krajnovica i njega, da jedan drugoga 
polijevaju hladnom vodom, od cega se Rade Gojkovic srusio na mjestu i umro, a iste veceri 
nakon toga vidio je kako ,Boro Gojko" - ,Eki" i Andriato, Nikoli Krajnovicu sjeku rupu na 
uhu, stavljaju u rupu metak, metak spajaju sa zicom, te potom na vojnicki induktor proizvode 
struju. Iste veceri vidio je Andriata kako Peri Novkovicu, Savi Gojkovicu, Milanu Popovicu i 
Nikoli Krajnovicu sjece usi, a njegovog oca (Miju Krajnovica) natjerali su da pojede uho 
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jednog od njih, nakon cega su Savu Maksirnovica, Peru Novkovica i Milana Popovica odvezli 
u nepoznatorn pravcu, kada su culi jedan rafal iz autornatskog oruzja, a nakon toga 4 ili 5 
pojedinacnih pucnjeva, a on je sutradan na udaljenosti od 1 00-tinjak me tara od hotela 
pronasao Peru Popovica rnrtvog, te ga je s Brankorn Stankovicern sahranio, a popodne su 
njegovog oca, Branka Stankovica i njega odveli, te su sahranili Milana Popovica, Nikolu 
Krajnovica i Savu Gojkovica (pogresno iskazao, radi se o Savi Maksirnovicu). Pri 
sahranjivanju navedenih osoba, vidio je da su Pero Popovic, Nikola Krajnovic i Milan 
Popovic usrnrceni iz oruzja, dok je na Savi Gojkovicu (Maksirnovicu) prirnijetio uduhljenje 
do rnozga u ohliku ,tri coska", koja ozljeda je rnogla nastati od cekica, a najvjerojatnije od 
kundaka puske, 

- (u odnosu na toe. 3. g. presude) dana 23. ili 24. studenoga 199l.g., dan prije nego sto 
ce napustiti Marino Selo (a razrnijenjeni su 24. studenoga 199l.g.), dosli su ,Eki" i Andriato i 
pendrekorn istukli njegovog oca i njega, potorn ih gazili Cizrnana dok nije dosao vojnik 
,Drago" i ohojicu ih istjerao iz sohe. ,Eki" je s jos dvojicorn vojnika dosao kod njih u sohu i 
strasno je istukao Branka Stankovica, njegovog oca i njega, te rnu je torn prilikorn slornio 
rebra, a slijedeCi dan karnionorn je dosao Pero Tutic te su ih odvezli u Daruvar, a u pratnji 
karniona su hili Poletto i ,Drago". Kada su ih odvezli u policiju, tarno su hili iznenadeni kada 
su vidjeli koliko je on ozlijeden. 

Neke ljude koji su ih zlostavljali, on poznaje od ranije, tako da je posebno naveo da je 
od ranije poznavao Antu Andriata iz Kusonja, jer se njegova (svjedokova) sestricna Saveta 
udala za njegovog strica Toncija, koji zivi u Kusonju, tako da je njegova rodakinja Saveta 
strina Ante Andriata. Poletto je iz Dobrovca i irna 3 ili 4 hrata, a za ,Ekija" ne zna od kud je. 

Sud je u cijelosti poklonio vjeru iskazu svjedoka Jove Krajnovica, jer je isti u tri 
navrata identicno i konzistentno, s puno detalja i opisa, svjedocio o Cinjenicarna koje je 
neposredno dozivljavao i opazao, a sud u njegovorn iskazu nije nasao elernenata koji bi 
upucivali na zakljucak da hi hilo kojeg optuzenika neosnovano teretio za poCinjenje hilo kojeg 
kaznenog djela, a da ovaj to doista i nije uCinio. UsporedujuCi sva tri iskaza svjedoka Jove 
Krajnovica, sud je utvrdio da su sva tri njegova iskaza identicna u pitanju bitnih cinjenica 
rnjesta dogadanja, osoha koje su sudjelovale u pojedinirn radnjarna, hilo kao pocinitelji tih 
radnji, hilo kao osobe koje su ostecene u tim radnjarna, kao i posljedica nastalih radnji u 
ohliku zadobivenih ozljeda i usrnrcenja zatocenih srpskih civila, dok se njegovi iskazi u 
pojedinirn segrnentirna sarno razlikuju u pojedinirn daturnirna radnji koje je opisivao u 
razdoblju od 15. do 24. studenoga 1991.g, kada je zajedno s ocern napustio Marino Selo, no 
rnedutirn, te razlike u daturnirnajesu li su zatoceni srpski civili rnuceni i uhijeni 15. ili 16., 17. 
ili 18. ili 19. studenoga 199l.g., nisu od odlucujuceg znacaja za pravilno utvrdenje 
Cinjenicnog stanja i bitnih ohiljezja kaznenog djela za koje se optuzuju IV i V -optuzenici, a 
ovaj sud je kao vrijerne pocinjenja terecenih kaznenih djela, uzeo daturne koje je svjedok Jovo 
Krajnovic naznaCio kao daturne tih dogadaja, u neposrednorn ispitivanju pred ovirn vijecern 
na glavnoj raspravi 14. prosinca 2010.g. 

Svjedok Mijo Krajnovic u svorn iskazu naveo je da su ih u Marinorn Selu tuk1i, gazili, 
rnuCili i ubijali Ante Andriato iz Kusonja, koji se volio hvaliti da je on Ante Pavelic, ,Vlado 
,Kec" iz Pakraca koji je porijeklorn hio Madar, Poletto za kojeg ne zna irne, a cetvrti je hio 
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,Boro Gojko" po nadimku ,Eki". Njihova imena zna jer su oni bili u hotelu i imena su im 
pisala na vratima soba, a najednoj sobi je pisalo ,Boro Gojko i Ante Andriato jednako smrt", 
dakle, navedene osobe pred njim su govorili da su oni ,mercepovci" iako on nije znao tko je 
Mercep, ali su se oni tako predstavljali. Ova cetvorica su ,mesari" koji su ih zlostavljali, 
rezali im usi i tjerali ih da jedu usi. 

U svom iskazu nadalje naveo je: 
- (u odnosu na toe. 3. a. presude) da su Andriato, ,Kec", Boro (misli na ,Boru Gojka") 

i Poletto odveli nedaleko zgrade Nikolu Gojkovica, Miju Gojkovica, Filipa Gojkovica, Jovu 
Popoivca, Jovu Zestica, Cicvaru te Slobodana Kukica, te su ih likvidirali rafalno, sto se moglo 
cuti, a nakon toga su to jos ,popravljali" pojedinacno; 

- (u odnosu na toe. 3. b. presude) Mijo Danojevic je zatucen i umro je pred njima, 
nakon sto su ga pretucenog doveli u podrum, a poslije su ga odvezli i izbacili negdje na cesti 
prema Garesnici, tako da je i cuo da je sahranjen u Garesnici na lokalnom groblju, a Gojko 
Gojkovic je odvezen i nikada se nije vratio; 

- (u odnosu na toe. 3. d. presude) jednom je gledao kako njegovog sina Jovu muce 
strujom. Stavili su ga na stolicu, te mu prikljucili :lice na stopala, a potom je taj induktor 
vratio Poletto. Tom prigodom takoder su Gojka Gojkovica zlostavljali, prikljucili ga na struju, 
nakon cega je ubijen, jer je poslije nestao, gubi mu se svaki trag i vise se nije vratio; 

- (u odnosu na toe. 3. e. presude) sjeca se da su Jovu Popovica - Tejinog i Branka 
Buncica rekli da odvoze lijecniku u Kutinu, ali im se poslije gubi svaki trag; 

- (u odnosu na toe. 3. f. presude) sjeca se da su Nikolu Krajnoivca, Peru Novkovica i 
Milana Popovica zlostavljali, odsjekli im usi, natjerali ih da pojedu svoje usi, dok su njega 
natjerali da pojede uho Save zv. ,Bosanac" (misli na Savu Maksimovica) koji je radio u 
staklani. Njih su poslije odveli ,Boro Gojko" i jos 3-4 vojnika i kasnije je vidio da su ih ubili, 
jer je on njih kasnije sahranjivao. 

Sto se tice ljudi koji su bili s njim u Marinom Selu, Andriato, Kec, Boro (misli na 
,Boru Gojka") i Poletto su bili ,glavni majstori" i oni su ubili Gojka Gojkovica, Nikolu 
Gojkovica, Miju Gojkovica, Filipa Gojkovica, Jovu Popovica, Jovu Zestica, Josipa Cicvaru, te 
Slobodana Kukica. Sjeca se da je struju na induktoru pustao Poletto, a da je Andriato sjekao 
ljudima usi, jer je zasjekao i njega. Za Pol etta se sjeca da je bio mladi i nesto sitniji, ,Kec" je 
bio krupan, Andriato je bio visi i mrsav, a ,Boro Gojko" nizi, ali deblji i njih cetvorice se 
svakako sjeca. Pored ove cetvorice, jos su ih tukla ona dvojica zagrepcana (njegovog sina i 
njega), dok ih drugi vojnici, odnosno nitko drugi nije tukao, niti su dolazili kod njih is njima 
imali bilo kakve veze (iskaz od 08. prosinca 2008.g., listovi 1845-1847NI spisa). 

Sud je u cijelosti poklonio vjeru iskazu svjedoka Mije Krajnovica, jer je isti u dva 
navrata identicno svjedocio o Cinjenicama koje je neposredno dozivljavao i opa:Zao, a sud u 
njegovom iskazu nije nasao elemenata koji bi upuCivali na zakljucak da bi bilo kojeg 
optu:Zenika neosnovano teretio za pocinjenje bilo kojeg kaznenog djela, a da ovaj to doista i 
nije uCinio, tim vise sto je navedeni svjedok u svom iskazu naveo ,odmah zelim reCi koji su ih 
ljudi od vojnika koji su tamo bili, muCili, jer ne zelim sve teretiti i ne zelim da netko nevin 
zbog mog iskaza nastrada", zbog cega je sud njegovom iskazu u cijelosti poklonio vjeru, 
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smatrajuCi ga istinitim, a ova njegova IzJava nJegovom iskazu daje posebnu dozu 
vjerodostojnosti. 

U svom iskazu svjedok Milka Buncic navela je da je u Marino Selo dovedena prisilno 
u studenome 1991. g. i tamo j e zatekla vise muskih oso ba, od koj ih j e prepoznala svoj e susj ede 
Radu Gojkovica, Slobodana Kukica, Jovu Zestica, Jovu Cicvaru i nekog Savu kojem ne zna 
prezime, a s njima je u podrumu bio i Mijo i Jovo Krajnovic iz Kupa. Dok je boravila u 
Marinom Selu, ona nije dobijala batine, a muskarce koji su bili s njima, odvodili su u drugu 
prostoriju i tamo su ih tukli. Tako su jednog doveli nakon sto je pretucen, te je on sjedio na 
stolici, a kada je do sao jedan policajac i rekao mu da ustane, on to nije uCinio, a ona je vidjela 
da mu curi krv iz usta te im je rekla da je on mrtav. Sjeca se da su Josip Cicvara i Slobodan 
Kukic odvedeni i da se vise nikada nisu vratili, a muCili sui Miju i Jovu Krajnovica, tako da 
joj je Mijo govorio da su mu rezali uho i daje jeo neko uho, a Jovo joj je pricao da su ga tukli 
i sto su mu sve radili kad su ga izvodili iz podruma, kao i da su njenog susjeda Slobodana 
(misli na Kukica) solili. Mijo i Jovo Krajnovic nisu joj rekli tko im je to radio, vee su samo 
vikali da ih boli. Jednom prilikom su im rekli da se moraju okupati, ali ne zna tko im je 
naredio da se peru hladnom vodom, jer ona nije znala kako se oni zovu, buduCi su imali svoje 
nadimke. Jovu Zestica su otjerali u hladnu vodu ispred hotela, nakon cega su rekli da je Jovo 
umro. Od vojnika koji su im to radili, zna da je bio neki kojeg su zvali ,Eki", koji je bio 
nizak, plav, iz Kusonja, a majka mu je bila Srpkinja i to joj je rekao Jovo Krajjnovic, buduCi 
je on iz sela iz kojeg je i ,Ekijeva" majka, a takoder je bio i neki Poletto, koji je bio visi, 
mlad, plav, a misli da je iz Dobrovca, a sto se tice nadimaka ostalih vojnika, drugih nadimaka 
se ne sjeca, jer su se vojnici stalno mijenjali, jedni su dolazili a drugi odlazili i imali su 
razliCite nadimke. 

Sud je u cijelosti prihvatio kao vjerodostojan iskaz svjedoka Milke BunCic, jer je ista 
svjedocila o cinjenicama koje je neposredno opaiala, a sud u njenom iskazu nije nasao 
elemenata iz kojih bi mogao zakljuCiti da bi bilo koju osobu neosnovano teretila za pocinjenje 
bilo koje radnje koja se stvarno i nije dogodila. 

U svom iskaz svj. Branko Stankovic naveo je da je uhicen negdje sredinom studenoga 
1991.g. ujutarnjim satima, nakon cega su ga odvezli u Marino Selo, gdje je uveden u zgradu i 
jednu prostoriju gdje je vee bilo puno ljudi. Neke je poznavao od ranije, a neke nije poznavao. 
Iz te prostorije pojedinacno su odvodili ljude u drugu prostoriju, gdje su ih tukli, tako da je on 
taj prvi dan od udaraca izgubio zube, poslije su mu rekli da izade van i umije krv. U podrumu 
je stalno bilo mracno a svi prisutni su jako malo razgovarali, jer im nije bilo ni do kakvog 
razgovora, buduCi ih je sve boljelo od udaraca. U podrumu je vidio Miju Krajnovica i Miju 
Danojevica, kovaca iz Kipa, kojeg je vidio kako mrtav sjedi na stolici. Prvi dan je vidio i 
Filipa Gojkovica, a Peru Novkovica je tek vidio kad je bio ubijen, jer je zajedno s Jovom 
Krajnovicem morao zakopavati leseve, kojom prigodom su ih cuvali neki vojnici. U tom 
prostoru vidio je takoder Gojka Gojkovica, Branka BunCica, Jovu Popovica Tejinog, Petra 
Popovica, Nikolu Krajnovica i Milana Popovica, a sjeca se da je zakopavao neke ljude. U tih 
10 dana dok je boravio u Marinom Selu, svakodnevno su ih tukli, ali sene sjeca Cime su ih 
tukli, niti bi mogao prepoznati vojnike koji su ih tukli, s obzirom na protek vremena od kada 
se to gododilo, jer prije toga dogadaja nikoga od njih nije poznavao. 
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Sud je u cijelosti prihvatio kao vjerodostojan iskaz svjedoka Branka Stankovica, jer je 
isti svjedoCio o Cinjenicama koje je neposredno opaiao, a sud u njegovom iskazu nije nasao 
elemenata iz kojih bi mogao zakljuciti da je iskazivao o necemu sto doista nije dozivio i 
opaz10. 

Kako su tijekom svog iskazivanja svjedoci Jovo Krajnovic i Mijo Krajnovic izjavili da 
je jedna od osoba koja ih je muCila, bila ,Gojko Boro", a onda visekratno iskazivali da je 
,Gojko Boro" imao nadimak ,Eki" i u svojim daljnjim iskazima tu osobu dalje ili nazivali 
,Gojko Boro" iii ,Eki", spoma cinjenica je li osoba s nadimkom ,Eki" (V -opt. Zeljko Tutic) 
koristila pseudonim ,Gojko Boro", buduCi da takva osoba nije evidentirana kao pripadnik 
Vojne policije, utvrdenaje kroz iskaze Jove Krajnovica i Mije Krjanovica. 

Nairne, Jovo Krajnovic je u svom iskazu 09. prosinca 2008.g. naveo da ih je u 
Marinom Selu tuklo vise osoba, Andriato iz Kusonja, Poletto, , Vlado Kec" i ,Bogo Gojko" 
koji je imao nadimak ,Eki", a za taj nadimak je saznao jer mu je ,Boro Gojko" sam rekao da 
ima taj nadimak, da bi se na glavnoj raspravi od 14. prosinca 2010.g. tijekom iskazivanja daje 
,Eki" tukao i prebijao sve zatvorenike, svjedok Jovo Krajnovic samoinicijativno okrenuo 
prema optuzenicima te prstom pokazao da je ,Eki" u sudnici i rukom pokazao na V -opt. 
Zeljka Tutica. 

U svom iskazu Mijo Krajnovic naveo je da su ih u Marinom Selu muCili Ante 
Andriato iz Kusonja, ,Vlado Kec" iz Pakraca, koji je porijeklom bio Madar, Poletto i cetvrti 
je bio ,Boro Gojko" po nadimku ,Eki", koji je bio nizi, decko 22-23 godine i bio je opasan. 
Kada je prvi put ispitivan, nije se mogao sjetiti njegovog nadimka ,Eki", ali mu je nadimak 
bio ,na vrh jezika". Znao je da ima nadimak koji mu tada nije dosao u glavu, a to je bio 
nadimak ,Eki". Da je ,Ekiju" ime ,Boro Gojko", procitao je na vratima stoka kada je nosio 
drva za loziti im vatru. 

Analizom navedenih iskaza sud je nedvojbeno zakljucio da je osoba po nadimku ,Eki" 
V -opt. Zeljko Tutic, a da je on u inkriminirano vrijeme boravka u Marinom Selu, pored 
nadimka ,Eki", koristio i pseudonim ,Boro Gojko", kako bi istim sakrio svoj pravi identitet. 

Analizom iskaza svjedoka Jove Krajnovica, Mije Krajnovica, Milke Buncic i Branka 
Stankovica, koji su ocevici dogadanja u inkriminiranom razdoblju, ovaj sud je nedvojbeno 
zakljuCio da su IV-opt. Tomica Poletto i V-opt. Zeljko Tutic zv. ,Eki" kao supoCinitelji 
(zajedno s Antom Andriatom i neidentificiranim pripadnicima voda Vojne policije) u 
inkriminiranom razdoblju: 

- (opisano pod toe. 3. a.) zatocene srpske civile Filipa Gojkovica, Josipa Cicvaru, 
Nikolu Gojkovica, Jovu Popovica i Slobodana Kukica udarali po tijelu metalnim sipkama, 
gumenim palicama i drvenim batinama, a potom ih usmrtili te, iako nema neposrednih dokaza 
da su ih oni usmrtili, posredni dokazi - Cinjenice-indicije da su navedene osobe utovarili u 
kamion i odvezli u pravcu Ilove, nakon cega su svjedoci culi rafal iz automatskog oruzja, a 
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potom i 4-5 pojedinacnih hitaca, da bi se potom navedenim ostecenicima izgubio svaki trag, a 
kada su pronadena tijela Nikole Gojkovica i Josipa Cicvare, utvrdeno je da su umrli od 
strijelnih rana, Cine zatvoreni krug indicija koje sudu ne ostavljaju drugu mogucnost, osim 
zakljucka da su upravo oni (IV i V-optuzenici, zajedno s Antom Andriatom) usmrtili Filipa 
Gojkovica, Josipa Cicvaru, Nikolu Gojkovica, Jovu Popovica i Slobodana Kukica, 

- (opisano pod toe. 3. b.) izudarali metalnom sipkom, rukama i nogama po tijelu i 
glavi Miju Danojevica, koji je uslijed hatinjanja dohio srcani udar i umro na stolici u podrumu 
haze, 

- (opisano pod toe. 3. c. i d.) IV-opt. Tomica Poletto tukao i strujom muCio Jovu 
Krajnovica, 

- (opisano pod toe. 3. f.) IV-opt. Tomica Poletto zapovjedio zatocenim civilnim 
osohama da se medusohno polijevaju vodom, smrkom, uslijed cega je Rade Zestic umro, 
zatim tukao Jovu Krajnovica, a potom (zajedno s Antom Andriatom i neidentificiranim 
pripadnicima voda Vojne policije po nadimku ,Vlado Kec" i ,Drago"), Savu Maksimovica, 
Peru Novkovica i Milana Popovica izveo iz zatvora, odvezao u nepoznatom pravcu i potom ih 
usmrtio, te iako nema neposrednih dokaza da ih je upravo IV-optuzenik usmrtio (zajedno s 
Antom Andriatom, ,Vladom Kecom" i ,Dragom"), posredni dokazi Cinjenice-indicije da su 
Nikolu Krajnovica, Peru Novkovica, Peru Popovica, Savu Maksimovica i Milana Popovica 
odvezli u nepoznatom pravcu, a sutradan Jovo Krajnovic s Brankom Stankovicem sahranio 
Peru (Petra) Popovica, a popodne Jovo Krajnovic, Mijo Krajnovic i Branko Stankovic 
sahranili Milana Popovica, Nikolu Gojkovica i Savu Maksimovica zv. ,Bosanac", Cine 
zatvoreni krug indicija koje sudu ne ostavljaju drugu mogucnost osim zakljucka da je upravo 
IV-opt. Tomica Poletto usmrtio Savu Maksimovica, Peru Novkovica i Milana Popovica, 

- (opisano pod toe. 3. g.) V-opt. Zeljko Tutic zv. ,Eki" (zajedno s Antom Andriatom), 
gumenom palicom tukao zatocenike Branka Stankovica, Jovu Krjanovica i Miju Krajnovica, 

kojim opisanim radnjama su IV-opt. Tomica Poletto i V-opt. Zeljko Tutic, krseCi 
pravila medunarodnog prava za vrijeme oruzanog sukoba, protivno cl. 3. st. 1. toe. a., cl. 13. i 
cl. 32. IV. Zenevske konvencije, muCili, necovjecno postupali prema civilnim osohama Jovi 
Krajnovicu, Miji Krajnovicu i Branku Stankovicu, nanoseci im velike patnje i ozljede 
tjelesnog integriteta i zdravlja, a uhili Filipa Gojkovica, Josipa Cicvaru, Nikolu Gojkovica, 
Jovu Popovica, Slobodana Kukica i Miju Danojevica; IV-opt. Tomica Poletto jos uhio Savu 
Maksimovica, Peru Novkovica i Milana Popovica i posredicno usmrtio Radu Gojkovica 
(umro od polijevanja hladnom vodom), cime su kao supocinitelji pocinili kazneno djelo 
ratnog zloCina protiv civilnog stanovnistva iz cl. 120. st. 1. Osnovnog krivicnog zakona 
Repuhlike Hrvatske. 

Nasuprot tome, tijekom dokaznog postupka nije dokazano (opisano pod toe. 3. e.) da 
je IV-opt. Tomica Poletto (zajedno s neutvrdenim pripadnikom voda po nadimku ,Vlado 
Kec") mlatio Branka BunCica, Jovu Popovica Tejinog i Jovu Zestica, te ih polijevali vodom, 
uslijed cega je Jovo Zestic preminuo, dok je Branka BunCica i Jovu Popovica Tejinog 
odvezao navodno doktoru, da hi lesevi Branka Buncica i Jove Popovica Tejinog hili 
pronadeni 05. prosinca 199l.g., a kao uzrok smrti Branka Buncica utvrdeno 13 prostrjelnih 
rana, dok je Jovo Popovic Tejin zadohio visestruke prijelome kostiju s hematomima po 
cijelom tijelu i 7 prostrjelnih rana koje su uzrokovale smrt, jer niti jedan izvedeni dokaz ne 
upucuje daje to poCinio IV-opt. Tomica Poletto, vee upravo suprotno, iz iskaza svjedoka Jove 
Krajnovica slijedi da su Branka BunCica i Jovu Popovica Tejinog ,doktoru odvezli" Ante 
Andriato i ,Drago", pa samim time i usmrtili navedene osohe, zhog cega je sud u presudi iz 
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Cinjenienog opisa optuznice ispustio toe. 3. e., dakle, onaj dio za koji nije utvrdeno da je 
poCinio IV -opt. To mica Poletto. 

Tijekom dokaznog postupka nije dokazano (opisano pod toe. 3. g.) da je IV-opt. 
Tomica Poletto gumenom palicom tukao zatoeenike Branka Stankovica, Jovu Krajnovica i 
Miju Krajnovica, jer izvedeni dokazi i utvrdene Cinjenice ne upucuju na zakljueak da je to 
poCinio IV -opt. Tomica Poletto, vee upravo suprotno, iz iskaza svjedoka Jove Krajnovica 
slijedi da su inkriminirane zgode, veeer prije odlaska iz Marinog Sela, Branka Stankovica, 
Jovu Krajnovica i Miju Krajnovica pendrekom istukli ,Eki" i Andriato, a IV -opt. Tomica 
Poletto je bio samo u kamionu kada su navedene ostecenike sutradan vozili u policiju u 
Daruvar, zbog eegaje sud iz toe. 3. g., kao nedokazano izostavio IV-opt. Tomicu Poletta kao 
poeinitelja navedene radnje. 

Iako je tijekom dokaznog postupka iz iskaza svjedoka Jove Krajnovica utvrdeno da su 
IV-opt. Tomica Poletto, V-opt. Zeljko Tutic zv. ,Eki" i Ante Andriato, 16. studenoga 199l.g. 
zajedno tukli Miju Danojevica, kovaea iz Kipa, koji je od batinjanja zadobio sreani udar i 
umro, i Gojka Gojkovica, a kako imenovani nije umro od batina, ,strpali" su ga u kamion i 
odvezli do rijeke na udaljenost od 100-tinjak metara i tamo ga ubili iz puske, a navedeni 
svjedok o tome ima saznanja jer su ga drugi dan na mjesto gdje je ubijen Gojko Gojkovic, 
odveli Poletto i Andriato, te ga je on tamo sahranio, sud o ovoj inkriminaciji nije odluCivao, 
niti je istu dodavao Cinjenienom opisu dogadaja iz toe. 3. b., jer ista nije obuhvacena 
optuzbom koja se stavlja na teret IV -opt. Tomici Polettu i V -opt. Zeljku Tuticu, te bi 
dodavanjem i navedene inkriminacije Cinjenienom opisu pod toe. 3. b., sud prekoraCio granice 
optu:lbe. 

Isto tako, iako je tijekom dokaznog postupka (u odnosu na toe. 3. f.) utvrdeno (iskazi 
Jove Krajnovica i Mije Krajnovica) da je 18. studenoga 1991.g. IV-opt. Tomica Poletto 
(zajedno s Andriatom, ,Borom Gojkom" i ,Vladom Kecom") odvezao Savu Maksimovica, 
Peru Novkovica, Milana Popovica, Nikolu Krajnovica i Petra Popovica, nakon cega se cuo 
rafal, a nakon toga i 4 ili 5 pojedineanih pucnjeva, a sutradan su Jovo Krajnovic, Mijo 
Krajnovic i Branko Stankovic sahranili navedene osobe, sud o ubojstvu Pere (Petra) 
Popovica, Pere Novkovica, niti o sudjelovanju ,Bore Gojka"- V-opt. Zeljka Tutica zv. ,Eki", 
u tim radnjama, nije odluCivao, jer ubojstvo Pere (Petra) Popovica i Pere Novkovica nisu 
sadrzana u optu:lbi za koju se u toe. 3. f. tereti IV-opt. Tomica Poletto, niti se V-opt. Zeljko 
Tutic zv. ,Eki" tereti za navedenu inkriminaciju iz toe. 3. f., iako je svjedok Mijo Krajnovic 
izjavio da je navedene civile (njih petoricu) odveo ,Boro Gojko", sto je pseudonim V-opt. 
Zeljka Tutica zv. ,Eki", jer bi dodavanjem Cinjenicnom opisu inkriminacije za koju se tereti 
IV -opt. Tomica Poletto i ubojstva Pere - Petra Popovica i Pere Novkovica, kao i dodavanjem 
V -opt. Zeljka Tutica ,Ekija" kao supoeinitelja navedene inkriminacije, sud prekoraCio granice 
optuzbe. 

U ovom kaznenom postupku nisu utvrdene Cinjenice iz kojih bi proizlazio neki od 
zakonskih razloga za iskljucenje protupravnosti postupanja IV-opt. Tomice Poletta i V-opt. 
Zeljka Tutica zv. ,Eki", sto znaCi da je IV-opt. Tomici Polettu i V-opt. Zeljku Tuticu zv. 
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,Eki" bilo zabranjeno postupati protivno pravilima medunarodnog prava, te ubijati, muCiti, 
necovjecno postupati prema civilnim osobama i nanositi im velike patnje i ozljede tjelesnog 
integriteta i zdravlja. 

Glede subjektivnog odnosa IV-opt. Tomice Poletta i V-opt. Zeljka Tutica, njihova 
ubrojivost, sposobnost upravljanja postupcima i shvacanje znacenja i posljedica poCinjenog, 
nisu dovedeni u sumnju, niti je obrana predlagala dokaze u tom pravcu. Iz utvrdenih cinjenica 
da su IV i V -optuzenici tempore criminis hili ubrojivi, dakle, svjesni poCinjenog djela u 
smislu njegove zahranjenosti, sud je zakljuCio glede daljnje suhjektivne Cinjenice (svijesti o 
protupravnosti), da su oni hili svjesni protupravnosti ucinjenog, da im je zahranjeno, krseCi 
pravila medunarodnog prava, uhijati, muCiti i necovjecno postupati prema civilnim osohama i 
nanositi im velike pa.tnje i ozljede tjelesnog integriteta i zdravlja i da su oni to htjeli, pri tome 
nije bitno jesu li IV -opt. Tomica Poletto i V -opt. Zeljko Tutic znali koja tocno pravila 
medunarodnog prava svojim postupanjem krse, bitno je da su znali da cine nesto sto im je 
zabranjeno. 

Iz navedenog proizlazi da su IV-opt. Tomica Poletto i V-opt. Zeljko Tutic, protivno 
navodima njihove obrane, skrivljenim i protupravnim radnjama ostvarili hitna ohiljezja 
krivicnog djela ratnog zlocina protiv civilnog stanovnistva iz cl. 120. st. 1. Osnovnog 
krivicnog zakona Repuhlike Hrvatske, pa su za ovo kazneno djelo IV -opt. Tomica Poletto i 
V -opt. Zeljko Tutic oglaseni krivim. 

OdlucujuCi o vrsti i visini sankcije koja hi odgovarala krivicno-pravnoj odgovornosti 
IV-opt. Tomicu Paletta i V-opt. Zeljka Tutica, sudje imao na umu daje za kazneno djelo za 
koje su IV-optuzenik i V-optuzenik proglaseni krivim, kao kazna predvidena kazna od 
najmanje 5 iii kazna zatvora od 20 godina. 

Imajuci u vidu sve okolnosti koje utjecu na izbor vrste i mjere krivicno-pravne 
sankcije i svrhu kaznjavanja (cl. 4. st. 2., cl. 31. te cl. 37. OKZ RH), sud je uzeo u obzir da su 
IV -opt. Tomica Poletto i V -opt. Zeljko Tutic inkriminirane zgode postupali s maksimalnim 
stupnjem krivnje, direktnim umisljajem, svjesni protupravnosti svoga ponasanja, a pri svom 
postupanju su bili ubrojivi. 

Pobude iz kojih su IV-optuzenik i V-optu:lenik pocinili kazneno djelo, treha promatrati 
kroz konkretnu situaciju oruzane pobune lokalnih Srha protiv ustavno-pravnog poretka 
Republike Hrvatske, potpomognute jedinicama tzv. JNA na podrucju Pakraca, Lipika i 
cjelokupne Pakracke Poljane, koji prostor je hio izlozen svakodnevnim oru:lanim napadima i 
ratnim razaranjima pri kojima su pogibali hrvatski civili, ali i pripadnici Hrvatske vojske i 
policije. U takvim okolnostima IV -optuzenik i V -optuzenik, kao pripadnici Vojne policije, 
koja je hila duzna sprjecavati svaku nezakonitost ponasanja hilo kojeg pojedinca, oni su 
upravo suprotno tome, krseCi pravila medunarodnog prava, nezakonito uhicene srpske civile 
uhijali, mucili i necovjecno postupali prema njima, no medutim, i u takvoj situaciji v -opt. 
Zeljko Tutic zv. ,Eki" izdvojio je i iz zatvora u Marinom Selu uklonio, odnosno sprijeCio da u 
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njega udu tri clana obitelji Strbac, kojim radnjama je navedenim osobama sasvim sigurno 
spasio zivote, odnosno, onemogu6io da i oni budu muceni i ubijeni. 

Od pocinjenja kaznenog djela za koje se terete IV i V-opttiZenik, proteklo je gotovo 20 
godina, i u odnosu na tu cinjenicu protek vremena obicno egzistira kao znacajna olakotna 
okolnost na strani pocinitelja kaznenog djela, no medutim, kako se ovdje radi o kaznenom 
djelu ratnog zlocina, za koje zastara kaznenog progona ne nastupa, protek vremena od 
pocinjenja kaznenog djela nije od znacaja u ocjeni okolnosti pod kojima je kazneno djelo 
poCinjeno. 

Od okolnosti u kojima su poCinitelji zivjeli prije poCinjenja djela za koje su osudeni, 
sud je uzeo u obzir da IV -optuzenik niti V -optuzenik do sada nisu osudivani. 

Sud je takoder uzeo u obzir da su IV -optuzenik i V -optuzenik u vrijeme poCinjenja 
kaznenog djela bile mlade osobe, stare po 25 godina. 

U odnosu na drzanje nakon pocinjenja kaznenog djela, sud je ocijenio da je drzanje 
IV -optuzenika i V -optuzenika tijekom kaznenog postupka bilo korektno, a oni svojim 
ponasanjem nisu ometali vodenje kaznenog postupka. 

Imaju6i u vidu sve navedene okolnosti, sud je od olakotnih okolnosti IV -opt. Tomici 
Polettu uzeo u obzir njegovu dosadasnju neosudivanost, korektno ddanje tijekom kaznenog 
postupka u kojem nije ometao vodenje kaznenog postupka, relativnu mladost u vrijeme 
poCinjenja kaznenog djela i da je otac jednog djeteta, a od otegotnih okolnosti da je kazneno 
djelo poCinio s maksimalnim stupnjem kaznene odgovornosti, njegove posebne upornosti i 
brutalnosti u poCinjenju kaznenih djela, kao i nastalih posljedica njegovog Cinjenja u obliku 
ubojstva 12 osoba i mucenja tri osobe, te je IV -opt. Tomicu Poletta osudio na kaznu zatvora u 
trajanju od 15 (petnaest) godina, cijene6i dace se izrecenom kaznom zatvora u odnosu na IV­
optuzenika ostvariti svrha kaznjavanja, kako u vidu specijalne, tako i u vidu generalne 
prevencije. 

Imaju6i u vidu sve navedene okolnosti, sud je od olakotnih okolnosti V-opt. Zeljku 
Tuticu uzeo u obzir njegovu dosadasnju neosudivanost, korektno drzanje tijekom kaznenog 
postupka u kojem nije ometao vodenje kaznenog postupka, relativnu mladost u vrijeme 
poCinjenja kaznenog djela i da je ozenjen i otac dvoje djece, ali i da je svojim postupanjem 
spasio tri osobe od moguceg mucenja i ubojstva, a od otegotnih okolnosti da je kazneno djelo 
poCinio s maksimalnim stupnjem kaznene odgovornosti, njegove ROsebne upornosti i 
brutalnosti u pocinjenih kaznenih djela, kao i nastalih posljedica njegovog Cinjenja u obliku 
ubojstva 6 osoba i mucenja tri osobe, te je V -opt. Zeljka Tutica osudio na kaznu zatvora u 
trajanju od 12 (dvanaest) godina, cijeneci dace se izrecenom kaznom zatvora u odnosu na V­
optuzenika ostvariti svrha kaznjavanja, kako u vidu specijalne, tako i u vidu generalne 
prevencije. 
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Kako tijekom ovog kaznenog postupka ostecenici u ovom kaznenom postupku nisu 
postavljali imovinsko-pravni zahtjev, odnosno iz priloga spisaje vidljivo da odstetne zahtjeve 
povodom pocinjenja kaznenog djela koje je predmet ovog kaznenog postupka, ostvaruju u 
posebnim postupcima u parnici, ovaj sud o imovinsko-pravnim zahtjevima nije odluCivao. 

Kako su IV -opt. Tomica Poletto i V -opt. Zeljko Tutic umirovljenici, te bi placanje 
troskova kaznenog postupka dovelo u pitanje njihovu egzistenciju i egzistenciju osoba koje 
oni uzdrzavaju ili su ih duzni uzdrzavati, sud je na temelju cl. 122. st. 4. Zakona o kaznenom 
postupku, optliZenike u cijelosti oslobodio obveze naknade troskova kaznenog postupka iz cl. 
119. st. 2. toe. 1. - 6. Zakona o kaznenom postupku, a IV-opt. Tomicu Poletta i nuznih 
izdataka postavljenog branitelja. 

U Osijeku, 13. lipnja 2011. godine 

ZAPISNICAR 
PREDSJEDNIK VIJECA 

SUDAC ZA RATNI ZLOCIN 

SNJEZANA JOVANOVIC, v.r. ZVONKO VRBAN, v.r. 

POUKA 0 PRA VU NA ZALBU: 
Protiv ove presude dopustena je zalba u roku od 15 (petnaest) dana od dana primitka 

pismenog otpravka presude. Zalba se podnosi pismeno u 3 (tri) istovjetna primjerka ovome 
sudu, a o njoj u drugom stupnju odlucuje Vrhovni sud Republike Hrvatske u Zagrebu. 

D~A:v 
l_!. ZDO u Osijeku, na br. K-D0-48/10 

2. 1-opt. Damir Kufner, Prekopakra, Stjepana Radica 62 
3. branitelj 1-optliZenika, odvj. Jadranka Slokovic, Zagreb, Opaticka 4 
4. II-opt. Davor Simic, Pakrac, Vinogradska 3 
5. branitelj II-optuzeika, odvj. Marko DumanCic, Osijek 
6. III-opt. Pavao Vancas, Karlobag, Ribarica 136 
7. branitelj III-optuzenika, odvj. Zeljko Damjanac, Pozega, Sv. Florijana 9 
8. branitelj III-optuzenika, odvj. Sandra Pavic, Pozega, Trg sv. Trojstva 7/1 
9. IV-opt. Tomica Poletto, Zatvor u Osijeku 
10. branitelj IV-optuzenika, odvj. Dubravko Marjanovic, Osijek 
11. V-opt. Zeljko Tutic, Zatvor u Osijeku 
12. branitelj V-optuzenika, odvj. Gordana Grubesa, Zagreb, Iblerov trg 10/V 
13. VI-opt. Antun lvezic, Lipik, I. G. KovaCica 5 
14. branitelj VI-optuzenika, odvj. Domagoj Milicev~~zega, Sv. Florijana 8/II 
15. branitelj VI-optuzenika, odvj. Hrvoje Kriv· _ ti~k ~'::.~ 
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